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ACTA DEL PLE ORDINARI DE LA CORPORACIÓ MUNICIPAL,
CELEBRAT EL DIA TRENTA DE JUNY DE DOS MIL CINC

- - - o o o O O o o o - - -

A la ciutat de Sagunt, el dia trenta de juny de dos mil cinc, a les 18 hores es
reuneixen a la Sala de Sessions d’aquest Excm. Ajuntament, sota la presidència de la
Il·lma. Sra. Alcaldessa, Gloria Calero Albal, els/les següents regidors/es:

Sr. José Luís M. Chover Lara
Sra. Nuria Hernández Pérez
Sr. Miguel García Benítez
Sra. Aurora Campayo Duarte
Sr. Alfonso Vicente Muñoz Muñoz
Sra. M. Monserrat Solaz Latorre
Sr. Miguel Á. Martín López
Sr. Fernando López-Egea López
Sra. Rosa M. Vilalta Villarroya
Sr. Joaquín Estal Lizondo
Sr. Manuel Civera Gómez
Sr. Josep Francesc Fernández Carrasco
Sr. Silvestre Borrás Azcona
Sr. Francisco Zarzoso Usina
Sr. Alfredo C. Castelló Sáez
Sr. Juan Serrano Moreno
Sra. Antonia L. Murciano Rodríguez
Sra. M. Carmen Gómez Bernuz
Sra. M. Dolores Contreras Matalí
Sr. José L. Martí González
Sr. Marcelino Gil Gandia
Sr. Jaime E. Goig Torres
Sr. Manuel Gallart de la Torre
Sr. Miguel Á. Cortés Flor

Assistits del secretari general, Sr. Emilio Olmos Gimeno, i de l’interventor, Sr.
Pedro Saiz Salvador, a fi de celebrar sessió ordinària del Ple de la corporació, en
primera convocatòria.

La presidència obri la sessió i es passen a tractar els assumptes inclosos en
l’ordre el dia.

1 APROVACIÓ ACTES SESSIONS ANTERIORS
Sotmès a votació el primer punt de l’ordre del dia, el Ple de l’Ajuntament, per

unanimitat, ACORDA: Aprovar l’esborrany de l’acta corresponent a les sessions
celebrades els dies quatre de maig, vint-i-sis de maig i catorze de juny de dos mil cinc.

2 DONAR COMPTE RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA, REGIDOR-
DELEGAT D’URBANISME, REGIDOR-DELEGAT D’ACTIVITATS I
REGIDORA-DELEGADA D’HISENDA

De conformitat amb el que disposa l’art. 42. del Reglament d’Organització,
Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, aprovat per Reial Decret de 28 de
novembre de 1986, s’informa el Ple de l’Ajuntament de totes les resolucions de



2

l’Alcaldia adoptades des de l’anterior sessió plenària ordinària, de data 26 de maig
d’enguany, segons la relació següent:

RESOLUCIONS D’ALCALDIA

Mes maig 205
20/05/05 Fer pública la llista d’admesos i exclosos de la borsa de socorristes,

nomenament de tribunal i data d’examen.
20/05/05 Exp. 14/2005-OE. Posar de manifest als propietaris de l’immoble del c/

Romeu, 5, l’informe tècnic.
20/05/05 Cessament funcionaris interins de policia local i nomenament en propietat.
20/05/05 Borsa d’agents de policia local.
20/05/05 Ordenar el pagament de les despeses recollides en la relació núm.

200500000928 que inclou 122 operacions per un import total de 42.789’04
€.

20/05/05 Delegar en regidors d’aquesta corporació la celebració de bodes a celebrar
el mes de maig del 2005.

20/05/05 Inscripció de la unió 30/2005 en el Registre Municipal d’Unions de Fet.
23/05/05 GP-MACV-90/2005. Contractar  A. F. Amb la categoria de "placera", davall

la modalitat de "eventual per circumstàncies de producció".
23/05/05 Deduir retribucions per absències injustificats a treballadors de la E. T. "El

Centenari"
23/05/05 GP-MACV-103/2005. Contractar a R. E. A, com a auxiliar de menjador,

davall la modalitat de "interinitat, a temps parcial".
23/05/05 Fixar el termini de presentació de sol·licituds per a la concessió d’una beca

de col·laboració per a la recuperació de la memòria històrica de Sagunt.
23/05/05 Exp. 44/05-P. Sol·licitud Demarcació de Costes.
23/05/05 Exp. 67/05. Autorització per a la celebració de festejos tradicionals Bous al

Carrer al barri Grau Vell
23/05/05 Exp. 67/05. Autorització utilització via pública per a la celebració de

festejos a l’Associació Cultural Festes Barri Grau Vell.
23/05/05 Exp. 313/05-LO. Requerir a Finques Forner, SLU, com a tràmit previ a

l’atorgament de la llicència sol·licitada.
23/05/05 Exp. 228/05-LO. Exigir aval per obres d’urbanització a Residencial Norpa,

SL.
23/05/05 Remetre una còpia completa autoritzada de l’expedient al Jutjat contenciós

administratiu núm. 4 de València, procediment ordinari 000193/2005.
23/05/05 Exp. 44/03. Denegació reincorporació treballadors en excedència voluntària.
23/05/05 Exp. 2/05. Reingrés treballadora en situació d’excedència.
23/05/05 Expedir ordre de pagament a justificar a favor de A. Comeche Martínez per

a la pròxima celebració els dies 11 i 12 de juny del curs "Intershoot 2005"
del "Equip de Tir de Policia Local".

23/05/05 Exp. LSC-I 013/05. Expedient sancionador a: C. I. R.
23/05/05 Exp. LSC-I 014/05. Expedient sancionador LSC a R. R. M.
23/05/05 Exp. LSC-I 020/05. Expedient sancionador LSC a S. S. C.
23/05/05 Exp. LSC-I 022/005. Expedient sancionador LSC a V. M. A.
25/05/05 Padró rebuts menjador, període de gener a març 2005.
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25/05/05 Exp. 149/05. Cessió de nínxols.
25/05/05 Exp. 183/05, 237/05. Inhumacions en nínxols ocupats.
25/05/05 Exp. 87/05, 245/05. Cessió de nínxol temporalitat 5 anys.
25/05/05 Exp. 332/2005. Rectificar la quota total del padró de Rústica exercici 2005.
25/05/05 Inscriure la unió 31/2005 en el Registre Municipal d’Unions de Fet.
26/05/05 Ordenar el pagament dels rebuts presentats pels Clubs.
27/05/05 Exp. 20/05. Petició subvenció al MAP i aprovació projecte construcció

edifici Casa Joventut.
27/05/05 Ordenar el pagament de les despeses recollides en la relació núm.

200400000968 que inclou 110 operacions per un import total de 67.320’33
€.

27/05/05 Nòmina mes de maig 2005.
27/05/05 Exp. 6/05-M. Autorització mercat extraordinari Passeig Marítim temporada

estival.
27/05/05 Exp. 44/04-M. Canvi de titularitat parades Mercat Exterior Fix.
27/05/05 Inscripció de la unió de fet 29/2005 en el Registre Municipal d’Unions de

Fet.
27/05/05 Exp. 108/2005. Cessament funcionari interí R. A. M.
27/05/05 GP-MACV-100/05. Contractar la S. G. D, amb la categoria d’auxiliar de

turisme davall la modalitat d’eventual per circumstàncies de producció.
27/05/05 Exp. 344/05-LO. Exigint aval per obres d’urbanització a A. M. A.
27/05/05 Exp. 28/2005-RC. Estimar parcialment la pretensió de l’interessat i

considerar prescrita el deute de diversos rebuts.
27/05/05 Exp. 35/2005-RC. Estimar parcialment la pretensió de l’interessat i

considerar prescrita el deute diversos rebut.
30/05/05 Remetre una còpia completa autoritzada de l’expedient al Jutjat del

Contenciós Administratiu núm. 2 València, procediment ordinari
000212/2005.

30/05/05 Exp. 167/05. Execució sentència Jutjat del Social núm. 8 de València.
30/05/05 Aprovar el projecte d’obres denominat "Reforma edifici Centre Cívic",

sol·licitar al Ministeri d’Administracions Públiques la subvenció per a
l’execució de tal projecte.

Mes juny 2005
01/06/05 Modificar Resolució de l’Alcaldia 759 de data 20/05/05.
01/06/05 GP-MACV-111/2005. Contractar a T. P. E., com a educadora de menjador,

davall la modalitat de "interinitat, a temps parcial".
01/06/05 Exp. 6/04-ADL. Reintegrament de fons no utilitzats sobre el Programa

Salari Jove- Corporacions.
01/06/05 Exp. 26/05-M. Renúncia parada mercat.
01/06/05 Exp. 2/05-AV. Inscripció Registre Municipal Associacions a APM.
01/06/05 Recurs contenciós-administratiu 252/05, recurrent: M. M. Calvo Mateu.
01/06/05 Exp. 70/05. Autorització ocupació de la via pública per a espectacle

d’acrobàcia al Grup de Funambulitas Els Bordinis.
01/06/05 Exp. 7025/04. Imposar a l’interessat multa de 60 € per no respectar el senyal

d’estacionament reservat per a minusvàlids.
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01/06/05 Exp. 53/05. Imposar a l’interessat multa de 60 €, per estacionar el vehicle
damunt de la vorera.

01/06/05 Exp. 54/05. Imposar a l’interessat multa de 60 €, per estacionar el vehicle
damunt de la vorera.

01/06/05 Exp. 57/05. Imposar a la interessada multa de 60 € per no respectar el senyal
d’estacionament reservat per a bus.

01/06/05 Exp. 62/05. Imposar a l’interessat multa de 60 €, per no respectar el senyal
d’estacionament reservat.

01/06/05 Exp. 66/05. Imposar a l’interessat multa de 60 €, per no respectar el senyal
d’estacionament reservat per a bus.

01/06/05 Exp. 202/05. Imposar a l’interessat multa de 60 €, per no respectar el senyal
d’estacionament reservat.

01/06/05 Exp. LSC-I 021/05. Incoar expedient sancionador a J. Fabra Duarte.
02/06/05 Exp. GP-MACV-110/2005. Contractació de socorristes per al dia 4 i 5 de

juny d’enguany.
02/06/05 Nomenar a proposta del Tribunal Qualificador funcionaris interins amb la

categoria de Policia Local.
02/06/05 Abonar a F. M. P. Import de 5.682’91 € en concepte de diferències

econòmiques en situació de pròrroga d’Incapacitat Temporal.
02/06/05 Ordenar el pagament de tres beques de formació.
02/06/05 Exp. 16/05-S. Resolució incoació expedient sancionador a A., SL.
02/06/05 Exp. 19/05-S. Resolució inici expedient sancionador a S. P. P., SL.
02/06/05 Exp. 21/04. Accés a habitatge.
03/06/05 Ordenar el pagament de les despeses recollides en la relació núm.

2005000001010 que inclou 176 operacions per un import total de 93.836’10
€.

03/06/05 Recurs abreujat núm. 224/2005. Jutjat contenciós administratiu núm. 1 de
València.

03/06/05 Assignar a O. P. S., el concepte econòmic d’ajuda per fill menor de, fins al
mes de compliment de quatre anys.

03/06/05 Abonar a A. H. R., indemnització per transport internuclis corresponent al
període de febrer a abril del 2005.

03/06/05 Abonar a M. V. S., i a F. C. S., import en concepte de retards per conducció
pel període comprès entre l’1 d’abril del 2004 a 31 de març del 2005.

03/06/05 Exp. 6/05. La inexistència de la infracció i l’arxiu de l’expedient de
referència.

03/06/05 Exp. 1697/05. La inexistència de la infracció i l’arxiu de l’expedient.
03/06/05 Exp. 277/05. La inexistència de la infracció i l’arxiu de l’expedient.
03/06/05 Exp. 420/05. Imposar a l’interessat multa per no obeir senyal

d’estacionament prohibit per senyals mòbils.
03/06/05 Exp. 69/05. Imposar a l’interessat multa per estacionar el vehicle

obstaculitzant greument la circulació.
03/06/05 Exp. 275/05. Imposar a l’interessat multa per estacionar el vehicle

obstaculitzant greument la circulació.
06/06/05 Exp. 68/05. Imposar a l’interessat multa per estacionar el vehicle

obstaculitzant greument la circulació.
06/06/05 Exp. 192/05. La inexistència de la infracció i l’arxiu de l’expedient de

referència.
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06/06/05 Exp. 282/05. Imposar a l’interessat multa per estacionar el vehicle
obstaculitzant greument la circulació.

06/06/05 Exp. 396/05. Imposar a la interessada multa per no respectar el senyal
d’estacionament reservat per bus.

06/06/05 Exp. 205/05. La inexistència de la infracció i l’arxiu de l’expedient.
06/06/05 Exp. 1676/05. La inexistència de la infracció i l’arxiu de l’expedient.
06/06/05 Exp. 264/05. Imposar a l’interessat sanció per no obeir el senyal de

prohibició d’estacionament quinzenal.
06/06/05 Exp. 42/05. La inexistència de la infracció i l’arxiu de l’expedient.
06/06/05 Exp. 930/05. Imposar a l’interessat multa per estacionar el vehicle

obstaculitzant greument la circulació.
06/06/05 Exp. 336/05. Imposar a la interessada multa per no respectar el senyal

d’estacionament prohibit reservat per a càrrega i descàrrega.
06/06/05 Exp. 206/05. Imposar a l’interessat multa per no respectar el senyal

d’estacionament reservat per a bus.
06/06/05 Exp. 2263/05. La inexistència de la infracció i l’arxiu de l’expedient.
06/06/05 Exp. 198/05. Imposar a l’interessat multa per presumpció racional d’abandó

de vehicle en la via pública.
06/06/05 Exp. 67/05. Imposar a la interessada multa consistents en estacional el

vehicle en doble fila.
06/06/05 Exp. 469/05. Imposar a la interessada multa per circular amb excés de

velocitat.
06/06/05 Exp. 338/05. Imposar a la interessada multa per estacionar el vehicle

damunt de la vorera.
06/06/05 Exp. 217/05. Imposar a la interessada multa per estacionament damunt de la

vorera.
07/06/05 Reconeixement de triennis.
07/06/05 Exp. 86/05-CH. Denegar cèdula d’habitabilitat a Badebster, SL, per als

habitatges del c/ Vallaeta, 5.
07/06/05 Exp. 46/04. Concessió llicència de tinença de gossos perillosos.
07/06/05 Exp. 198/05. Cessió de nínxols.
07/06/05 Exp. 285/05. Cessió de nínxols.
07/06/05 Exp. 273/05. Cessió de nínxols.
07/06/05 Exp. 202/05. Autorització inhumació en panteó familiar.
07/06/05 Llista d’admesos i exclosos per a la Universitat Popular, nomenament del

tribunal qualificador i establir la data del valoració de mèrits.
07/06/05 GP-MACV-112/2005. Contractar E. G. N, com a auxiliar de menjador,

baixa la modalitat de "interinitat, a temps parcial".
07/06/05 Emplaçant interessats i acordant remissió expedient administratiu

corresponent al contenciós núm. 228/05 interposat davant Jutjat núm.
València per Dessense Coulerur Tableaux, SL.

08/06/05 Fer pública la llista d’admesos i exclosos per a la selecció de coordinadors
amb destinació a "l’Escola d’Estiu Morvedre a la Mar 2005", nomenar el
tribunal i posar la data d’entrevista.

08/06/05 Provisió de fons El. Azpilicueta Eres per a atendre les despeses de "Campus
Dofí 2005".

08/06/05 Inscripció de la unió 32/2005  en el Registre Municipals d’Unions de Fet.



6

08/06/05 Aprovar, si procedir, acta sessió anterior: 26/05/05.
08/06/05 Delegar en M. Solaz Latorre la celebració del matrimoni civil el dia

10/06/05.
08/06/05 Ordenar el pagament a I. Orquin Cedenilla, en concepte de provisió de fons

a atendre despeses de recursos, per un import total de 480 €.
09/06/05 Anul·lació multa de trànsit.
09/06/05 Exp. 547/05. Imposar a l’interessat multa de 310 € per circular amb excés de

velocitat.
09/06/05 Exp. 281/05. Imposar a la interessada multa de 60 € per estacionar el vehicle

en un pas de vianants.
09/06/05 Ordenar el pagament de provisió de fons a C. Flors Blasco.
10/06/05 Regularització d’incidències.
10/06/05 Reingrés servei actiu.
10/06/05 Adjudicar el contracte menor de "Assistència Tècnica per a la revisió

documental i descripció de llocs de treball" a l’empresa Imedes.
10/06/05 Ordenar el pagament de les despeses recollides en la relació núm.

205000001037 que inclou 127 operacions, per un import de 40.190’17 €.
10/06/05 Deduir de les retribucions a percebre pels treballadors de l’Escola Taller per

absències o retards.
10/06/05 Assignar a funcionaris lectors de comptadors indemnització per utilització

vehicle propi.
10/06/05 Provisió de fons a J. Gámez López per a atendre les despeses de "Esport

Platja 2005".
10/06/05 GP-MACV-110/2005. Contractar socorristes i nomenar coordinadors de

platges.
10/06/05 Aprovar provisió de fons de fons per un import de 857, 82 € a favor del

coordinador d’educació vial V. B. S.
10/06/05 Exp. 243/05, 258/05, 265/05. Inhumació en nínxols ocupats.
10/06/05 Exp. 218/05, 249/05, 250/05. Cessió de nínxols.
10/06/05 Exp. 253/05, 262/05, 294/05. Cessió de nínxols.
10/06/05 Inscripció de la unió 33/2005 en el Registre General d’Unions de Fet.
10/06/05 Inscripció de la unió 34/2005 en el Registre General d’Unions de Fet.
10/06/05 Convocar sessió extraordinària del Ple de la Corporació Municipal a les

9:30 h del dimarts dia 14 de juny amb l’únic Ordre del Dia "Resolució
al·legacions al Pressupost General 2005..."

14/06/05 Extingir la PER A F. D. S per ser beneficiari de pensió o ajuda concedida
per organisme públic procedir a l’abonament de la PER a veïns d’aquesta
localitat.

14/06/05 Exp. 23/05-CEXP-Afic. Jornada Tècnica "Bones Pràctiques en la Gestió de
Centres Comercials Oberts".

14/06/05 Exp. 10/05-S. Resolució sanció a P. C. M.
14/06/05 Exp. 52/04-S. Incoació expedient sancionador a R. P. G.
14/06/05 Padró rebut menjador abril i maig del 2005.
14/06/05 Exp. 1209/2003 i acumulats. Estimar la petició dels interessats.
14/06/05 Contractar les coordinadores de l’escola d’estiu.
15/06/05 Autorització festejos Bous al Carrer.
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16/06/05 Delegar les atribucions de l’Alcaldessa el Primer Tinent d’Alcalde M. A.
Martín López els dies 17, 18 i 19 de juny d’enguany.

16/06/05 Delegació matrimonis civils els dies 18 i 25 de juny del 2005.
16/06/05 Exp. 27/05-M. Renúncia parada mercat.
16/06/05 Suspendre la PER a A.D. i abonar-li-la a N.J.
16/06/05 Exp. 42/05-RC. Declaració responsabilitat subsidiària a N.M.S.L.
16/06/05 Exp. 41/05-RC. Declaració responsabilitat subsidiària a T.S.S.L.
16/06/05 Exp. 311/05. Introducció de cendres en nínxols ocupats.
16/06/05 Exp. 302/05, 308/05, i 312/05. Cessió de nínxols.
17/06/05 Nomenament secretària general Accidental a S.P.J. per vacances.
17/06/05 Ampliació bestreta de fons de caixa fixa a Sr. G.C.A.
17/06/05 Relació de despeses recollides en la relació núm. 200500001110 que inclou

168 operacions, per un import total de 64.785’98 €.
22/06/05 Autoritzar provisió de fons a T.M.B.
24/06/05 Delegació matrimoni civil R.V.V. el 25/06/05 a les 20 hores.
24/06/05 Exp. 298/05-LO. Exigir aval per obres d’urbanització.
24/06/05 Exp. 399/05-LO. Exigir aval per obres d’urbanització.
24/06/05 Exp. 44/04bis. Canvi de titularitat parades Mercat Exterior Fix.
24/06/05 Exp. 7/05 T. Sol·licitud sobre tarifes del servei en règim de taxímetre.
24/06/05 Autoritzar pagament relació núm.200500001135 que inclou 117 operacions.
24/06/05 Exp. 117/05. Atribució temporal funcions Coordinador Servei Platges.

RESOLUCIONS DE REGIDOR DELEGAT D’URBANISME

Mes maig 2005
23/05/05 Exp. 204/05-LO. Llicència d’obres per a canviar el xapat de la cuina i del

bany, modificar dues parets i canviar 4 finestres, de l’habitatge siti al c/ Rei
Carles I, 5-1a

23/05/05 Exp. 227/05-LO. Llicència d’obres per a canviar la finestra per una porta del
garatge de l’habitatge siti al c/ Mare de Déu del Llosar, 11-B.

23/05/05 Exp. 256/05-LO. Llicència d’obres per a col·locar paviment i fer un lavabo
al local siti al c/ Or, 9.

23/05/05 Exp. 299/05-LO. Llicència d’obres per a canviar la instal·lació de
lampisteria i xapat de la cuina i dos banys de l’habitatge siti al c/ Passatge
Vicente Moliner, 4-6a.

23/05/05 Exp. 302/05-LO. Llicència d’obres per a canviar les finestres de l’habitatge
siti al c/ Palmereta, 19.

23/05/05 Exp. 315/05-LO. Llicència d’obres per a canviar el xapat de la cuina i els
banys de l’habitatge siti al c/ Taronger, 44.

23/05/05 Exp. 316/05-LO. Llicència d’obres per a canviar en xapat de la cuina i el
bany siti al c/ Conqueridor, 2-7a.

23/05/05 Exp. 318/05-LO. Llicència d’obres per a canviar el xapat de la cuina i del
bany i el sòl de l’habitatge siti al c/ La Pau, 23.

23/05/05 Exp. 323/05-LO. Llicència d’obres per a reparar el lateral de la porta a la
façana de l’habitatge siti al c/ Luis Cendoya, 198.
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23/05/05 Exp. 327/05-LO. Llicència d’obres per a reformar el bany i la cuina de
l’habitatge siti al c/ Pau VI, 4.

25/05/05 Exp. 113/05-LO. Llicència d’obres per a picar i lluir les parets, canviar la
instal·lació elèctrica i de lampisteria, xapat de la cuina i del bany i el sòl de
l’habitatge siti al c/ La Pau, 3.

25/05/05 Exp. 223/05-LO. Llicència d’obres per a col·locar el sòl de pedra, canals i
lluir amb monocapa la façana de l’habitatge siti al c/ La Pobla de Farnals, 4.

25/05/05 Exp. 303/05-LO.  Llicència d’obres per a canviar el xapat del bany i de la
cuina de l’habitatge siti al c/ La Plana, 31.

25/05/05 Exp. 312/05-LO. Llicència d’obres per a picar i lluir amb morter la façana
de l’immoble siti al c/ Horts, 20.

25/05/05 Exp. 328/05-LO. Llicència d’obres per a canviar les finestres i les
canonades del bany de l’habitatge siti al c/ Illes Canàries, 14-25a.

25/05/05 Exp. 330/05-LO. Llicència d’obres per a renovar la cuina, el bany i el sòl de
l’habitatge siti a l’av. Dinamarca, C-36.

25/05/05 Exp. 331/05-LO. Llicència d’obres per a condicionar la façana per a un
anunci publicitari siti a la ctra. N-340 km 23, 70.

25/05/05 Exp. 334/05-LO. Llicència d’obres per a reparar les goteres de la teulada de
l’habitatge siti al c/ Llarg, 2-1a.

25/05/05 Exp. 335/05-LO. Llicència d’obres per a canviar per una altra la porta
d’accés i les finestres de l’habitatge siti al c/ Llarg, 11.

25/05/05 Exp. 340/05-LO. Llicència d’obres per a picar i lluir les façanes exteriors, el
cassetàs de l’escala i els desllunats, i canviar les canonades del desaigüe.

25/05/05 Exp. 354/05-LO. Llicència d’obres per a la reforma del lavabo de
l’habitatge siti al c/ Camí Reial, 50-21a.

25/05/05 Exp. 355/05-LO. Llicència d’obres per a canviar les teules de les finestres
de la cuina per altres de fusta de l’habitatge siti al c/ Sang Nova, 12.

25/05/05 Exp. 356/05-LO. Llicència d’obres per a reformar la cuina i el xapat de
l’habitatge siti al c/ Antonio Peruga, 4-2n.

Mes juny 2005

01/06/05 Exp. 247/05-LO. Llicència d’obres per a reparar el local particular siti al c/
Alorco, 33.

01/06/05 Exp. 283/05-LO. Llicència d’obres per a canviar les teules i picar i lluir la
façana de l’immoble siti al c/ Clavells, 28.

01/06/05 Exp. 306/05-LO. Llicència d’obres per a la construcció d’una tanca de la
parcel·la 164, polígon 20.

01/06/05 Exp. 336/05-LO. Llicència d’obres per a picar i lluir apegats de les parets,
balcó i les portes de l’habitatge siti al c/ Ardiaca Andreu, 14.

01/06/05 Exp. 350/05-LO. Llicència d’obres per a canviar les finestres, el xapat de la
cuina, el bany de l’habitatge siti al c/ Astúries, 31-20a.

01/06/05 Exp. 352/05-LO. Llicència d’obres per a canviar les finestres i arreglar la
cuina i el bany siti al c/ Sagasta, 8-4a.

01/06/05 Exp. 353/05-LO. Llicència d’obres per a canviar les finestres exteriors i les
canonades de l’habitatge siti al c/ Amèrica, 11-23a.

01/06/05 Exp. 358/05-LO. Llicència d’obres per a reformar el bany de l’habitatge al
passeig de les Paleres Drecera 0, 7-7a.

01/06/05 Exp. 364/05-LO. Llicència d’obres per a canviar el xapat del bany i el sòl de
l’habitatge siti al c/ Torres Torres, 3 b.
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17/06/05 Exp. 361/05-LO. Llicència per a la reparació de balcons al c/ Periodista
Azzati, 18.

17/06/05 Exp. 439/05-LO. Llicència per a canvi entaulellat bany i canvi instal·lacions
de lampisteria en bany i cuina en c/ Mur Santa Anna.

17/06/05 Exp. 337/05-LO. Llicència per a lluït i pintat de façana, canvi xapats en
cuina i bany i reparació de goteres en façana al c/ Bravo.

24/06/05 Exp. 408/05-LO. Llicència obres per a entaulellat de cuina a la pl. dels Furs.
24/06/05 Exp. 203/05-LO. Llicència obres per a pujar parets del corral al c/ Pare

Maresme.
24/06/05 Exp. 345/05-LO. Llicència obres per a reforma bany i cuina, xapat i sòl al c/

Tito Livi.
24/06/05 Exp. 347/05-LO. Llicència obres per a la reparació de coberta amb teula

àrab en c/ Mare de Déu de Lorda.
24/06/05 Exp. 348/05-LO. Llicència obres per a reparació coberta amb teula àrab al c/

Mare de Déu de Lorda.

RESOLUCIONS DEL REGIDOR DELEGAT D’ACTIVITATS I RECURSOS
HUMANS

Mes maig 2005
23/05/05 Declarar conclús el procediment administratiu de I. S. M.
23/05/05 Exp. 13/2005-PS. Subvencions sanitàries.
23/05/05 Declarar conclús el procediment administratiu de: C. L. E.
25/05/05 Exp. 17/03. Compensació hores formació Policia Local.
25/05/05 Exp. 105/05. Compensació hores formació policia local.

Mes juny 2005
02/06/05 Exp. 75/2004-IN. Concessió llicència d’obertura a Entorn Urbà

Immobiliària per a l’activitat d’Immobiliària.
02/06/05 Exp. 84/2002-IN. Concessió llicència obertura a A. Pérez Amigo per a

l’activitat de Vestuari per a personal.
02/06/05 Exp. 34/2004-IN. Concessió llicència obertura a Vichalde, SL, per a

l’activitat d’Assessoria Immobiliària.
02/06/05 Exp. 36/2004-IN. Concessió llicència obertura a Transpudesa, SL, per a

l’activitat d’Agència de Transports.
02/06/05 Exp. 30/2004-IN. Concessió llicència obertura a S. Collado López per a

l’activitat de Gabinet d’Estètica.
02/06/05 Exp. 108/2004-IN. Concessió llicència obertura a Subministres Informàtics

Sagunt, SL, per a l’activitat de Comerç menor subministraments i equips
informàtics.

02/06/05 Exp. 71/1997-IN. Denegació llicència d’obertura a J. J. Andrés Mocholí per
a exercir l’activitat de Botiga de Regals-Papereria.

03/06/05 Exp. 76/2004-IN. Desistiment exprés.
03/06/05 Exp. 100/2004-IN. Concessió llicència d’obertura a T. Pérez Martínez, per a

l’activitat de Clínica Podològica.
03/06/05 Exp. 12/2004-IN. Concessió llicència d’obertura a S. A. Llorens López, per

a l’activitat d’oficina.
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03/06/05 Exp. 72/2004.IN. Concessió llicència d’obertura a R. Alfredo Verettoni per
a l’activitat de locutori telefònic.

03/06/05 Exp. 107/2004.IN. Concessió llicència d’obertura a C. Carrera Darder per a
l’activitat d’Assessoria Immobiliària.

03/06/05 Exp. 83/2004-IN. Concessió llicència d’obertura a S. Díaz Rodenas per a
l’activitat de Venda Material Elèctric.

03/06/05 Exp. 88/2004-IN. Desestimar la petició de llicència d’obertura innòcua a
Grupo Logístico y de Almacenamiento Siro, SL.

03/06/05 Exp. 103/2004.IN. Concessió Llicència obertura a R. López Rivera per a
l’activitat de rellotgeria.

03/06/05 Exp. 47/2002-IN. Concessió llicència d’obertura a A. M. Triviño Gutiérrez
per a l’activitat de perruqueria.

03/06/05 Exp. 76/2002-IN. Concessió llicència d’obertura a M. Soriano López per a
l’activitat de Gestoria.

03/06/05 Exp. 18/2005.CG. Admetre a tràmit sol·licitud presentada per Iniciativas
Generales Adhoc, SL.

07/06/05 Exp. 13/2005-PS. Atorgar subvencions sanitàries.
07/06/05 Exp. 14/2002-IN. Concessió llicència d’obertura a Videoteca Weekend, SL,

per a l’activitat de videoclub.
07/06/05 Exp. 11/2003-IN. Concessió llicència d’obertura a N. Clavel Amat, per a

l’activitat de comerç mobles.
07/06/05 Exp. 96/2004-IN. Concessió llicència d’obertura a M. Romero Martín, per a

l’activitat de sabateria.
07/06/05 Exp. 54/2003-IN. Concessió llicència d’obertura a E. J. Triviño Hernández.,

per a l’activitat de farmàcia.
07/06/05 Exp. 105/2004-IN. Concessió llicència d’obertura a R. Vilches Latorre, per

a l’activitat de Botiga de Nutrició i Dietètica.
07/06/05 Exp. 111/2004-IN. Concessió llicència d’obertura a Alser, SL, per a

l’activitat d’oficines.
07/06/05 Exp. 94/2004-IN. Concessió llicència d’obertura a F. A. Alandi Escrig, per a

l’activitat d’oficina.
07/06/05 Exp. 73/2004-IN. Desestimació  innòcua per qualificada.
07/06/05 Exp. 106/2004-IN. Desestimació innòcua per qualificada.
08/06/05 Exp. 23/2005-CG. Admetre a tràmit la sol·licitud presentada per P. Z.,

sol·licitant obertura per a l’activitat de venda al detall de qualsevol classe
d’articles (tot cent).

08/06/05 Exp. 21/2005-CG. Admetre a tràmit la sol·licitud presentada per J. A. A. G.,
per a l’activitat de comerç material lampisteria i sanejament.

08/06/05 Exp. 19/2005-CG. Admetre a tràmit la sol·licitud presentada per Caixa
d’Estalvis i Pensions de Barcelona, per a l’obertura d’Oficina Bancària.

10/06/05 Exp. 22/2005.CG. Admetre a tràmit la instància presentada per Instelecsa
per a l’activitat de Muntatges d’Instal·lacions Elèctriques.

10/06/05 Exp. 24/2005-CG. Admetre a tràmit la instància presentada per ExPERT
Port, SC, per a l’activitat de Consulta Mèdica Nutrició.

15/06/05 Exp. 25/2005-CG. Admetre a tràmit la sol·licitud presentada per
Subministraments Pintures Samper, sol·licitant obertura per a l’activitat de
Magatzem i Venda de Productes Decoració.

15/06/05 Exp. 16/2005-IN. Llicència d’obres per a implantar activitat innòcua.
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15/06/05 Exp. 8/2005-IN. Llicència d’obres per a implantar activitat innòcua.
15/06/05 Exp. 42/2004-CG. Admetre a tràmit la instància presentada per E.

Hernández Oliva, sol·licitant llicència d’obertura per a l’activitat d’Hostal El
Castillo.

15/06/05 Exp. 43/2002-IN. Desistiment tàcit per tancament.
15/06/05 Exp. 19/2005-IN. Desistiment exprés.
17/06/05 Exp. 18/05-CE. Decret admetent sol·licitud a tràmit.
17/06/05 Exp. 67/04-IN. Desistiment exprés.
24/06/05 Exp. 15/05-CE. Decret admetent sol·licitud a tràmit.
24/06/05 Exp. 16/05-CE. Decret admetent sol·licitud a tràmit.
24/06/05 Exp. 28/05-CG. Decret admetent sol·licitud a tràmit.
24/06/05 Exp. 11/05-CE. Decret admetent sol·licitud a tràmit.
24/06/05 Exp. 27/05-CG. Decret admetent sol·licitud a tràmit.
24/06/05 Exp. 15/05-CG. Decret admetent sol·licitud a tràmit.

RESOLUCIONS DE LA REGIDORA DELEGADA D’HISENDA

Mes maig 2005
20/05/05 Exp. 939/2005. Aprovació padró primer trimestre 2005, taxa de

subministrament d’aigua potable, clavegueram i fem.
20/05/05 Aprovar les liquidacions de l’acord núm. 957/2005 per un total de 3469’39

€.
20/05/05 Aprovar les liquidacions de l’acord núm. 953/2005 per un total de 9020’37

€.
20/05/05 Aprovar les liquidacions de l’acord núm. 951/2005 per un total de 4027 €.
20/05/05 Aprovar les liquidacions de l’acord núm. 952/2005 per un total de 1846’55

€.
20/05/05 Aprovar les liquidacions de l’acord núm. 954/2005 per un total de 5358’04

€.
20/05/05 Aprovar les liquidacions de l’acord núm. 949/2005 per un total de 9903’33

€.
20/05/05 Aprovar les liquidacions de l’acord núm. 948/2005 per un total de 1651’84

€.
20/05/05 Aprovar les liquidacions de l’acord núm. 950/2005 per un total de 29’05 €.
20/05/05 Aprovar les liquidacions de l’acord núm. 955/2005 per un total de 2162’29

€.
20/05/05 Aprovar les liquidacions de l’acord núm. 958/2005 per un total de 1215’18

€.
20/05/05 Aprovar les liquidacions de l’acord núm. 956/2005 per un total de 11257’33

€.
20/05/05 Exp. 869/2005-GT. Remetre anunci d’exposició de la matrícula del IAE

relativa al 2005 al BOP, així com al diari Levante.
20/05/05 Exp. 3611/2003. Anul·lar per duplicitat rebuts d’IBIU i emetre liquidació de

l’impost.
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20/05/05 Exp. 2616/2004. Anul·lar les liquidacions d’IBIU i aprovar nova liquidació
de l’impost.

20/05/05 Exp. 3027/2003. Anul·lar les liquidacions d’IBIU i aprovar nova liquidació
de l’impost.

20/05/05 Exp. 628/2005-GT. Anul·lar les liquidacions d’IBIU i aprovar nova
liquidació de l’impost.

20/05/05 Exp. 1932/2004. Concedir bonificacions del 50% en la quota de l’IBI per
obres de construcció i promoció immobiliària.

20/05/05 Exp. 1710/2004. Anul·lar per duplicitat rebuts d’IBIU.
20/05/05 Exp. 98/2005-GT. Desestimar la sol·licitud presentada per A. T. P.,

mantenint en Recaptació Executiva la liquidació de l’IBIU.
20/05/05 Exp. 597/2005. Anul·lar la liquidació de l’IBIR, aprovar nova liquidació i

traslladar la present resolució al nou titular cadastral.
20/05/05 Exp. 2900/2002. Anul·lar la liquidació de l’IBIU, aprovar nova liquidació i

aprovar el canvi de titular cadastral.
20/05/05 Exp. 2263/2004. Anul·lar les liquidacions emeses i aprovar una nova

liquidació de l’IBI, aplicant la bonificació del 50% per VPO, concedir la
bonificació en la quota de l’impost.

20/05/05 Exp. 2107/2002. Traslladar la present resolució al nou titular cadastral.
20/05/05 Exp. 3638/2003. Traslladar la present resolució al nou titular cadastral.
20/05/05 Exp. 3909/2003. Desestimar la sol·licitud presentada per M. C. P. M, per ser

la subjecte passiu obligada al pagament de l’immoble siti al passeig
Mirador, 2.

20/05/05 Exp. 3921/2003. Reconèixer a J. A. D. R. el dret a la devolució per l’import
ingressat per no ser el titular cadastral a la data de la meritació.

20/05/05 Exp. 3565/2003. Anul·lar la liquidació de l’IBIU, aprovar nova liquidació i
rectificar en la base de dades els errors.

20/05/05 Exp. 3949/2003. Rectificar la Resolució de l’Alcaldia 1119 de data
29/12/2004.

20/05/05 Exp. 2617/2004. Anul·lar la liquidació de l’IBIU, aprovar nova liquidació.
20/05/05 Exp. 456/2005-GT. Anul·lar la liquidació de l’IBIU.
20/05/05 Exp. 3888/2003. Anul·lar la liquidacions de l’IBIR i aprovar la nova

liquidació i traslladar la present resolució al nou titular cadastral.
20/05/05 Exp. 3397/2003. Anul·lar la liquidació de l’IBIR, aprovar noves

liquidacions i traslladar la present resolució al nou titular cadastral.
20/05/05 Exp. 544/2005-GT. Reconèixer a F. I. I., el dret a la devolució de l’import

ingressat per no ser el titular cadastral a data de la meritació.
20/05/05 Exp. 4113/04. Rectificar la liquidació i reconèixer a M. R. A., el dret a la

devolució de l’import ingressat per improcedència de la sanció que
ascendeix a 52 €.

20/05/05 Exp. 3247/04. Rectificar la liquidació i reconèixer a J. C. C. T., el dret a la
devolució de l’import ingressat per improcedència de la sanció que
ascendeix a 52 €.

23/05/05 Exp. 2288/2003. Anul·lar rebut i aprovar nova liquidació en concepte de
Taxa d’aigua, clavegueram i fem.

23/05/05 Exp. 430/2003. Anul·lar rebut i aprovar nova liquidació en concepte de
Taxa d’aigua, clavegueram i fem.
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23/05/05 Exp. 567/2004. Reconèixer a J. N. D., el dret a la devolució de l’import
ingressat en excés per error en rebuts.

23/05/05 Exp. 2933/2003. Reconèixer a C. G. A. el dret a la devolució de l’import
ingressat en excés per error en el rebut.

23/05/05 Exp. 669/2005-GT. Reconèixer a V. P. P. el dret a la devolució de l’import
ingressat en excés per error del rebut.

23/05/05 Exp. 2054/2004. No admetre a tràmit la sol·licitud de devolució d’ingressos
indeguts.

23/05/05 Exp. 43/2002. Declarar la prescripció i anul·lar els rebuts de Taxa d’aigua,
clavegueram i fem.

23/05/05 Exp. 4058/2003. Reconèixer a M. J. P. T. Dret a la devolució de l’import
ingressat per excés.

23/05/05 Exp. 4055/2003. Anul·lar rebut de Taxa d’aigua, clavegueram i fem  i
aprovar nova liquidació en concepte de la dita taxa.

23/05/05 Exp. 47/2005-GT. Anul·lar rebut de Taxa d’aigua, clavegueram i fem  i
aprovar nova liquidació en concepte d’aquesta taxa.

23/05/05 Exp. 3343/2003. Aprovar el canvi del subjecte passiu de la Taxa d’aigua,
clavegueram i fem.

23/05/05 Exp. 342/2005-GT. Anul·lar rebut de Taxa d’aigua, clavegueram i fem,
aprovar nova liquidació en concepte de la dita taxa, aprovar el canvi de
subjecte passiu.

23/05/05 Exp. 346/2005-GT. Anul·lar rebut de Taxa d’aigua, clavegueram i fem,
aprovar nova liquidació en concepte de tal impost i aprovar el canvi de
subjecte passiu.

23/05/05 Exp. 3444/2003. Anul·lar rebut de Taxa d’aigua, clavegueram i fem i
aprovar nova liquidació en concepte de tal impost.

23/05/05 Exp. 5/2005-GT. Reconèixer a E. D. M., el dret a la devolució per un import
ingressat per duplicitat.

23/05/05 Exp. 4202/2003. Reconèixer a I. M. C., el dret a la devolució de l’import
ingressat en excés per error.

23/05/05 Exp. 2875/2003. Anul·lar rebut de Taxa d’aigua, clavegueram i fem i
aprovar nova liquidació en concepte de tal impost.

23/05/05 Exp. 2669/2003. Anul·lar rebut de Taxa d’aigua, clavegueram i fem i
aprovar nova liquidació en concepte de tal impost.

23/05/05 Exp. 2771/2004. Reconèixer a V. N. M., el dret a la devolució de l’import
ingressat en dos exemplars o excés.

23/05/05 Exp. 2488/2003. Anul·lar rebut de Taxa d’aigua, clavegueram i fem i
aprovar nova liquidació en concepte de tal impost.

23/05/05 Exp. 2449/2004. Concedir l’exempció de l’IVTM a vehicles a nom de
minusvàlids.

23/05/05 Exp. 1050/2004. Deixar sense efecte la Resolució d’Alcaldia núm. 797.
23/05/05 Exp. 2245/2004. Declarar la caducitat, amb arxiu d’actuacions d’exempció

de l’IVTM.
23/05/05 Exp. 697/2005-GT. Anul·lar el rebut corresponent al vehicle de matrícula

correcta per compensació amb el rebut ingressat indegudament.
23/05/05 Exp. 1187/2004. Mecanitzar la inclusió en el Padró de l’IVTM perquè

produïsca efecte i aprovar la liquidació de l’IVTM.
23/05/05 Exp. 1166/2004. Mecanitzar la inclusió en el Padró de l’IVTM perquè

produïsca efecte i aprovar la liquidació de l’IVTM.
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23/05/05 Exp. 1163/2004. Anul·lar les liquidacions de l’IVTM i mecanitzar la baixa
en el padró de l’IVTM.

23/05/05 Exp. 1136/2004. Anul·lar les liquidacions de l’IVTM i mecanitzar la baixa
en el padró de l’IVTM.

23/05/05 Exp. 1135/2004. Anul·lar les liquidacions de l’IVTM, aprovar les
liquidacions de l’IVTM.

23/05/05 Exp. 1227/2004. Desestimar la pretensió de l’interessat i mantenir al
cobrament el rebut corresponent a l’exercici 2004 i procedir a mecanitzar la
baixa en el padró de l’impost.

23/05/05 Exp. 1126/2004. Anul·lar les liquidacions de l’IVTM, aprovar la liquidació
de l’Impost i mecanitzar la baixa en el padró.

23/05/05 Exp. 1167/2004. Desestimar el recurs de reposició contra les liquidacions de
l’IVTM.

23/05/05 Exp. 1107/2004. Procedir a donar el canvi com a subjecte passiu de l’IVTM.
23/05/05 Exp. 1188/2004. Desestimar el recurs de reposició contra les liquidacions de

l’IVTM.
23/05/05 Exp. 1177/2004. Anul·lar rebuts d’IVTM, aprovar nova liquidació de

l’IVTM i efectuar les modificacions en el padró corresponent.
23/05/05 Exp. 1218/2004. Anul·lar les liquidacions de l’IVTM, mecanitzar la baixa

en el padró de l’IVTM.
23/05/05 Exp. 1221/2004. Anul·lar les liquidacions de l’IVTM, aprovar  liquidacions

de l’impost i procedir a donar el canvi, com a subjecte passiu de l’IVTM.
23/05/05 Exp. 31/2004. Anul·lar el rebut de l’IVTM.
23/05/05 Exp. 1403/2004. Anul·lar el rebut de l’IVTM.
23/05/05 Exp. 2080/2004. Concedir l’exempció de l’IVTM, acordar la devolució de

l’IVTM.
23/05/05 Exp. 2633/2004. Aprovar la liquidació provisional de la Taxa per ADP,

procedir a realitzar la devolució per transferència bancària.
23/05/05 Exp. 2832/2004. Desestimar la devolució sol·licitada per D. P. T. de

devolució de l’autoliquidació ingressada amb motiu de la petició d’un gual.
23/05/05 Exp. 2064/2004. Desestimar la petició formulada per J. C. M. C.
23/05/05 Exp. 530/2005-GT. Aprovar la liquidació provisional de concepte i

reconèixer a F. P. M.
23/05/05 Exp. 1161/2004. L’anul·lació del rebut corresponent a l’exercici 2004.
23/05/05 Exp. 994/2004. Acordar la inclusió en el padró de la taxa per entrada a

través de les voreres, així com aprovar la liquidació corresponent a
l’exercici 2004.

23/05/05 Exp. 1352/2004. Mecanitzar la inclusió en el Padró de la Taxa de mercat
exterior i liquidació.

23/05/05 Exp. 1770/2004. Desestimar la devolució sol·licitada als efectes de la Taxa
per concurrència de proves.

23/05/05 Exp. 2469/2004. Desestimar la reclamació del recurrent, per la qual pretén
la devolució d’ingrés de la Taxa.

23/05/05 Exp. 1069/2004. Desestimar la sol·licitud sobre anul·lació de la liquidació
núm. 20558523.

23/05/05 Exp. 2375/2004. Concedir l’exempció de l’IVTM a vehicles matriculats a
nom de minusvàlids.
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23/05/05 Exp. 218/2004. Anul·lar els rebuts que figuren pendents en Recaptació
Municipal.

23/05/05 Exp. 2052/2004. Concedir l’exempció de l’IVTM a vehicles matriculats a
nom de minusvàlids.

23/05/05 Exp. 3074/2004. Concedir l’exempció de l’IVTM a vehicles matriculats a
nom de minusvàlids.

23/05/05 Exp. 2454/2004. Mecanitzar la baixa en el padró de l’IVTM.
23/05/05 Exp. 1120/2004. Desestimar la pretensió de l’interessat i mantenir al

cobrament el rebut corresponent a l’exercici 2004.
23/05/05 Exp. 1116/2004. Anul·lar les liquidacions de l’IVTM i mecanitzar la baixa

en el Padró.
23/05/05 Exp. 1112/2004. Anul·lar les liquidacions de l’IVTM i mecanitzar la baixa

en el padró de l’Impost.
23/05/05 Exp. 1095/2004. Reconèixer a G. I D., SL, el dret a devolució de l’import

ingressat indegudament.
23/05/05 Exp. 1093/2004. Procedir a donar el canvi, com a subjecte passiu de

l’IVTM.
23/05/05 Exp. 2373/2004. Anul·lar les liquidacions de l’IVTM i mecanitzar la baixa

en el padró de l’IVTM.
23/05/05 Exp. 2372/2004. Anul·lar les liquidacions de l’IVTM, aprovar nova

liquidacions i procedir a donar el canvi com a subjecte passiu de l’IVTM.
23/05/05 Exp. 1108/2004. Anul·lar  rebuts d’IVTM i aprovar la nova liquidació.
23/05/05 Exp. 1123/2004. Anul·lar les liquidacions de l’IVTM i mecanitzar la baixa

en el padró de l’IVTM.
24/05/05 Aprovar liquidacions acord 960/05.
24/05/05 Aprovar liquidacions acord 959/05.
24/05/05 Aprovar liquidacions acord 961/05.
24/05/05 Anul·lació i baixa IVTM, exp. 1406/04.
24/05/05 Inclusió en padró de l’IVTM i emissió liquidacions exp. 1414/04
24/05/05 Anul·lació IVTM per baixa padró. Exp. 1416/04.
24/05/05 Anul·lació IVTM per causar baixa padró. Exp. 1423/04.
24/05/05 Exempció IVTM per minusvalidesa. Exp. 3213/04.
24/05/05 Exempció IVTM per minusvalidesa. Exp. 2001/04.
24/05/05 Exempció IVTM per minusvalidesa. Exp. 2810/04.
24/05/05 Anul·lar liquidacions IVTM per baixa padró. Exp. 580/05.
24/05/05 Anul·lació liquidacions IVTM per baixa padró. Exp. 581/05.
24/05/05 Anul·lació liquidacions IVTM per baixa padró. Exp. 582/05.
24/05/05 Prorrateig IVTM per baixa padró. Exp. 1366/04.
24/05/05 Anul·lació liquidació IVTM per baixa padró. Exp. 1362/04.
24/05/05 Rectificació liquidació IVTM. Exp. 1360/04.
24/05/05 Prorrateig liquidació IVTM per baixa padró. Exp. 1358/04.
24/05/05 Anul·lació i devolució IVTM per transferència a un altre municipi. Exp.

1349/04.
24/05/05 Anul·lació IVTM per baixa padró. Exp. 1347/04.
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24/05/05 Rectificació IVTM per error en cilindrada. Exp. 1343/04.
24/05/05 Modificació IVTM per canvi propietari. Exp. 1325/04.
24/05/05 Exempció IVTM per minusvalidesa. Exp. 2092/04.
24/05/05 Devolució prorrateig ICIO Exp. 336/05.
24/05/05 Devolució prorrateig ICIO. Exp. 458/05.
24/05/05 Anul·lació taxa Mercat Interior i baixa padró. Exp. 719/05.
24/05/05 Devolució ICIO per causar baixa. Exp. 2523/04.
24/05/05 Rectificació liquidació per error potència fiscal. Exp. 1134/04.
25/05/05 Devolució IVTM per baixa padró. Exp. 1342/04.
25/05/05 Prorrateig IVTM per baixa padró. Exp. 1344/04.
25/05/05 Anul·lació IVTM per baixa padró. Exp. 1475/04.
25/05/05 Anul·lació IVTM per baixa padró. Exp. 1590/04.
25/05/05 Anul·lació IVTM per duplicitat. Exp. 1465/04.
25/05/05 Anul·lació IVTM per baixa padró. Exp. 1780/04.
25/05/05 Anul·lació IVTM per baixa padró. Exp. 3148/04.
25/05/05 Anul·lació IVTM per rematriculació. Exp. 1809/04.
25/05/05 Exempció IVTM per minusvalidesa. Exp. 2227/04.
25/05/05 Prorrateig IVTM per baixa padró. Exp. 1341/04.
25/05/05 Inclusió IVTM en el padró. Exp. 1337/04.
25/05/05 Inclusió IVTM en padró. Exp. 1334/04.
25/05/05 Devolució prorrateig IVTM per baixa padró. Exp. 1331/04.
25/05/05 Devolució prorrateig IVTM per baixa padró. Exp. 1330/04.
25/05/05 Anul·lació IVTM per baixa padró. Exp. 1328/04.
25/05/05 Devolució prorrateig IVTM per baixa padró. Exp. 1329/04.
25/05/05 Devolució prorrateig IVTM per baixa padró. Exp. 1327/04.
25/05/05 Devolució prorrateig IVTM per baixa padró. Exp. 1324/04.
25/05/05 Prorrateig IVTM per baixa padró. Exp. 1323/04.
25/05/05 Anul·lació IVTM per transferència. Exp. 1322/04.
25/05/05 Inclusió IVTM en padró. Exp. 1255/04.
25/05/05 Prorrateig IVTM per baixa padró. Exp. 3221/04.
25/05/05 Prorrateig IVTM per baixa padró. Exp. 1314/04.
25/05/05 Inclusió IVTM en padró. Exp. 1308/04.
25/05/05 Devolució ICIO per desistiment. Exp. 503/05.
25/05/05 Rectificació devolució per error. Exp.658/04.
25/05/05 Devolució IVTM per baixa padró. Exp. 1303/04.
25/05/05 Prorrateig IVTM per baixa padró. Exp. 1296/04.
25/05/05 Prorrateig IVTM per baixa padró. Exp. 1294/04.
25/05/05 Prorrateig IVTM per baixa padró. Exp. 1293/04.
25/05/05 Anul·lació IVTM per baixa padró. Exp. 1292/04.
25/05/05 Prorrateig IVTM per baixa padró. Exp. 1286/04.
25/05/05 Esmena IVTM per error en DNI. Exp. 1283/04.
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25/05/05 Prorrateig IVTM per baixa padró. Exp. 1282/04.
25/05/05 Modificació IVTM per transferència. Exp. 1279/04.
25/05/05 Anul·lació IVTM per baixa padró. Exp. 1266/04.
25/05/05 Anul·lació IVTM per baixa padró. Exp. 1265/04.
25/05/05 Anul·lació IVTM per baixa padró. Exp. 1254/04.
25/05/05 Anul·lació IVTM per baixa padró. Exp. 1252/04.
25/05/05 Anul·lació IVTM per baixa padró. Exp. 1251/04.
25/05/05 Inclusió IVTM en padró. Exp. 1250/04.
25/05/05 Modificació IVTM per transferència. Exp. 1225/04.
25/05/05 Anul·lació IVTM per duplicitat. Exp. 2371/04.
25/05/05 Anul·lació IVTM i baixa padró. Exp. 1312/04.
25/05/05 Anul·lació IVTM per transferència. Exp. 895/04.
25/05/05 Exempció IVTM per minusvalidesa. Exp. 3045/04.
25/05/05 Exempció IVTM per minusvalidesa. Exp. 2022/03.
25/05/05 Exempció IVTM per minusvalidesa. Exp. 3051/04.
25/05/05 Exempció IVTM per minusvalidesa. Exp. 1953/04.

Mes juny 2005
01/06/05 Aprovar les liquidacions de l’acord núm. 965/2005 per un total de 566’35 €.
01/06/05 Aprovar les liquidacions de l’acord núm. 964/2005 per un total de 890’29 €.
01/06/05 Aprovar les liquidacions de l’acord núm. 962/2005 per un total de 2839’3 €.
01/06/05 Exp. 1422/2004. Desestimar la sol·licitud sobre anul·lació de la liquidació

núm. 20000424 en concepte d’IVTM.
01/06/05 Aprovar les liquidacions de l’acord núm. 963/2005 per un total de 351’78 €.
01/06/05 Exp. 883/2005-GT. Anul·lar la liquidació de l’IBIU, aprovar la  liquidació a

nom del nou propietari i aprovar el canvi del titular cadastral.
01/06/05 Exp. 882/2005-GT. Anul·lar la liquidació de l’IBIU, aprovar la liquidació a

nom del nou propietari i aprovar el canvi de titular cadastral.
01/06/05 Exp. 2083/2004. Anul·lar la liquidació de l’IBIU, aprovar la liquidació a

nom del nou titular cadastral i aprovar el canvi de titular cadastral.
01/06/05 Exp. 830/2005-GT. Anul·lar el rebut d’IBI i aprovar la nova liquidació.
01/06/05 Exp. 1431/2004. Anul·lar la liquidació de l’IBIU, aprovar la liquidació a

nom del nou titular cadastral i aprovar el canvi de titular cadastral.
01/06/05 Exp. 2070/2004. Desestimar la sol·licitud presentada per J. P. A.
01/06/05 Exp. 2440/2004. Mantenir en Recaptació Executiva, rebuts d’IBIU.
01/06/05 Exp. 3952/2003. Anul·lar la liquidació de l’IBIU.
01/06/05 Exp. 2979/2004. Anul·lar la liquidació de l’IBIU, aprovar nova  liquidació.
01/06/05 Exp. 296/2005-GT. Anul·lar rebut d’IBIU pel 100% de la quota i aprovar la

nova liquidació per 5%.
01/06/05 Exp. 1581/2004. Estimar la sol·licitud presentada per E. M. T., sobre la

titularitat parcel·la 324 del polígon 33.
01/06/05 Exp. 1764/2004. Aprovar la liquidació d’IBIU i aprovar el canvi de titular

cadastral.
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01/06/05 Exp. 1662/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM i reconèixer en conseqüència el dret a la devolució de l’impost i
mecanitzar la baixa en el padró.

01/06/05 Exp. 1723/2004. Desestimar recurs de reposició  contra les liquidacions de
l’IVTM.

01/06/05 Exp. 1665/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM i reconèixer en conseqüència el dret a la devolució per transferència
bancària.

01/06/05 Exp. 1571/2004. Desestimar la pretensió de l’interessat.
01/06/05 Exp. 1686/2004. Concedir l’exempció de l’IVTM a vehicles matriculats a

nom de minusvàlids.
01/06/05 Exp. 1482/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de

l’IVTM per baixa del vehicle.
01/06/05 Exp. 1484/2004. Estimar el recurs de reposició i anul·lar les liquidacions de

l’IVTM reconeixent en conseqüència el dret a la devolució per transferència
bancària.

01/06/05 Exp. 1485/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM per baixa del vehicle.

01/06/05 Exp. 1492/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM i reconèixer en conseqüència  el dret a la devolució de l’IVTM per
transferència bancària.

01/06/05 Exp. 1497/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM per baixa del vehicle.

01/06/05 Exp. 1499/2004. Prorratejar per trimestres naturals la quota de l’IVTM i
reconèixer en conseqüència el dret a la devolució de l’IVTM per
transferència bancària.

01/06/05 Exp. 1509/2004. Mecanitzar la inclusió en el Padró de l’IVTM i aprovar la
liquidació de l’IVTM, corresponents als exercicis 2004 i 2005.

01/06/05 Exp. 1510/2004. Anul·lar les liquidacions de l’IVTM, aprovar liquidacions a
nom del nou propietari i procedir al canvi com a subjecte passiu.

01/06/05 Exp. 1514/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM i reconèixer en conseqüència el dret a la devolució de l’IVTM per
transferència bancària.

01/06/05 Exp. 1518/2004. Prorratejar per trimestres naturals la quota de l’IVTM i
reconèixer en conseqüència el dret a la devolució de l’IVTM per
transferència bancària.

01/06/05 Exp. 1522/2004. Anul·lar les liquidacions de l’IVTM, mantenir al
cobrament el rebut corresponent a l’exercici 2003 i mecanitzar la baixa en el
Padró de l’impost.

01/06/05 Exp. 1523/2004. Estimar el recurs de reposició i per consegüent anul·lar les
liquidacions de l’IVTM i procedir a realitzar la liquidació per transferència
bancària.

01/06/05 Exp. 1534/2004. Desestimar la pretensió de l’interessat.
01/06/05 Exp. 1549/2004. Mecanitzar la inclusió en el padró de l’IVTM i aprovar la

liquidació de l’IVTM.
01/06/05 Exp. 1558/2004. Prorratejar per trimestres naturals la quota de l’IVTM i

reconèixer en conseqüència el dret a la devolució de l’IVTM per
transferència bancària.

01/06/05 Exp. 1559/2004. Mecanitzar la inclusió en el padró de l’IVTM.
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01/06/05 Exp. 1560/2004. Prorratejar per trimestres naturals la quota de l’IVTM i
reconèixer en conseqüència el dret a la devolució de l’IVTM per
transferència bancària.

01/06/05 Exp. 1563/2004. Desestimar la pretensió de l’interessat i mecanitzar la baixa
en el Padró de l’impost.

01/06/05 Exp. 720/2004. Concedir l’exempció de l’IVTM per vehicles matriculats a
nom de minusvàlids.

01/06/05 Exp. 233/2004. Concedir l’exempció de l’IVTM, desestimar la devolució de
l’autoliquidació.

01/06/05 Exp. 282/2004. Concedir l’exempció de l’IVTM i desestimar la petició de
devolució per exempció relativa a l’exercici 2004.

01/06/05 Exp. 1373/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM i reconèixer en conseqüència el dret a la devolució per transferència
bancària i procedir a mecanitzar.

01/06/05 Exp. 1372/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM i reconèixer en conseqüència el dret a la devolució per transferència
bancària i procedir a mecanitzar la

01/06/05 Exp. 2321/2004. Concedir l’exempció l’IVTM, desestimar la petició
d’exempció relativa a l’exercici 2004.

01/06/05 Exp. 1472/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM i reconèixer en conseqüència el dret a la devolució per transferència
bancària i procedir a mecanitzar la

01/06/05 Exp. 1476/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM i reconèixer en conseqüència el dret a la devolució per transferència
bancària i procedir a mecanitzar la

01/06/05 Exp. 1474/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM i reconèixer en conseqüència el dret a la devolució per transferència
bancària i procedir a mecanitzar la

01/06/05 Exp. 1473/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM i reconèixer en conseqüència el dret a la devolució per transferència
bancària i procedir a mecanitzar la

01/06/05 Exp. 1471/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM i reconèixer en conseqüència el dret a la devolució per transferència
bancària i procedir a mecanitzar.

01/06/05 Exp. 1680/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM i reconèixer en conseqüència el dret a la devolució per transferència
bancària i procedir a mecanitzar la

01/06/05 Exp. 1688/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM i reconèixer en conseqüència el dret a la devolució per transferència
bancària i procedir a mecanitzar la

01/06/05 Exp. 1703/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM i reconèixer en conseqüència el dret a la devolució per transferència
bancària i procedir a mecanitzar la

01/06/05 Exp. 1307/2004. Anul·lar rebut d’IVTM i aprovar la liquidació a nom del
seu propietari.

01/06/05 Exp. 1316/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM i reconèixer en conseqüència el dret a la devolució per transferència
bancària i procedir a mecanitzar la
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01/06/05 Exp. 1707/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM i reconèixer en conseqüència el dret a la devolució per transferència
bancària i procedir a mecanitzar la

01/06/05 Exp. 1477/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM i reconèixer en conseqüència el dret a la devolució per transferència
bancària i procedir a mecanitzar la

02/06/05 Exp. 1702/2002. Anul·lar rebuts de Taxa d’Aigua, Clavegueram i Fem,
aprovar liquidacions de la dita taxa a nom del nou propietari i aprovar el
canvi de subjecte passiu.

02/06/05 Exp. 400/2005-GT. Anul·lar rebuts de Taxa d’Aigua, Clavegueram i Fem,
aprovar liquidacions de la dita taxa a nom del nou propietari i aprovar el
canvi de subjecte passiu.

02/06/05 Exp. 4081/2003. Rectificar la resolució de la regidora delegada de serveis
econòmics núm. 522.

02/06/05 Exp. 454/2005-GT. Reconèixer a V. D. F, el dret a la devolució de l’import
ingressat en excés del rebut de Taxa d’Aigua, Fem i Clavegueram.

02/06/05 Exp. 270/2005-GT. Desestimar la pretensió de l’interessat.
02/06/05 Exp. 2801/2004. Reconèixer a M. B. M., el dret a la devolució per l’import

ingressat per excés en rebut de Taxa d’Aigua, Clavegueram i Fem.
02/06/05 Exp. 392/2005-GT. Anul·lar els rebuts de la Taxa d’Aigua, Clavegueram i

Fem, aprovar les liquidacions a nom del nou propietari i aprovar el canvi de
subjecte passiu.

02/06/05 Exp. 2346/2003. Estimar sol·licitud presentada per B. P. H., aprovar el canvi
de subjecte passiu de la Taxa d’Aigua, Clavegueram i Fem.

02/06/05 Exp. 2630/2004. Desestimar la pretensió de l’interessat i assumir la
titularitat de la Taxa d’Aigua, Clavegueram i Fem i aprovar el canvi del
subjecte passiu.

02/06/05 Exp. 1625/2004. Aprovar la liquidació provisional de la Taxa d’Obertura
d’establiments, reconeixent en conseqüència el dret a la devolució.

02/06/05 Exp. 1699/2004. Desestimar la sol·licitud d’anul·lació del recàrrec de
constrenyiment formulada per J. H.

02/06/05 Exp. 1634/2004. Aprovar la liquidació provisional de la Taxa d’Obertura
d’Establiments, reconeixent en conseqüència el dret a la devolució a H. I.
M., SL.

02/06/05 Exp. 588/2005-GT. Aprovar la liquidació de Taxa d’ADP i reconèixer a F.
L. R. el dret a la devolució de l’import ingressat.

02/06/05 Exp. 622/2005-GT. Anul·lar els rebuts que figuren pendents i mecanitzar la
baixa en el padró corresponent.

02/06/05 Exp. 907/2005-GT. Aprovar la liquidació provisional de la Taxa per
prestació dels serveis d’ensenyaments especials i reconèixer el dret a la
devolució.

02/06/05 Exp. 1359/2004. L’anul·lació del rebut que figura pendent en Recaptació
Municipal a nom de E. R. M. i aprovar l’emissió de la liquidació d’IVTM.

02/06/05 Exp. 1440/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM i reconèixer en conseqüència al dret a la devolució per transferència
bancària.

02/06/05 Exp. 1438/2004. Reconèixer en conseqüència el dret a la devolució de
l’IVTM i procedir a realitzar la devolució per transferència bancària i
mecanitzar la baixa en el padró.
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02/06/05 Exp. 1436/2004. Desestimar la pretensió de l’interessat en concepte
d’IVTM, per tractar-se d’un Baixa Temporal.

02/06/05 Exp. 1353/2004. Desestimar la pretensió de l’interessat.
02/06/05 Exp. 1427/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de

l’IVTM, procedir a realitzar la devolució per transferència bancària i
mecanitzar la baixa en el padró de l’impost.

02/06/05 Exp. 1346/2004. Desestimar la pretensió de l’interessat.
02/06/05 Exp. 1441/2004. Anul·lar les liquidacions de l’IVTM i mecanitzar la baixa

en el padró de l’impost.
02/06/05 Exp. 1442/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de

l’IVTM i reconèixer en conseqüència el dret a la devolució per transferència
bancària.

02/06/05 Exp. 1445/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM i reconèixer en conseqüència el dret a la devolució per transferència
bancària.

02/06/05 Exp. 1467/2004. Anul·lar les liquidació de l’IVTM i mecanitzar la baixa en
el Padró de l’Impost.

02/06/05 Exp. 1455/2004. Procedir a donar el canvi com a subjecte passiu de l’IVTM.
02/06/05 Exp. 1456/2004. Procedir a donar el canvi com a subjecte passiu de l’IVTM.
02/06/05 Exp. 1376/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de

l’IVTM i reconèixer en conseqüència el dret a la devolució per transferència
bancària.

02/06/05 Exp. 1377/2004. Anul·lar les liquidacions de l’IVTM, aprovar-la liquidació
de l’impost prorratejant la quota i mecanitzar la baixa en el Padró.

02/06/05 Exp. 1379/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM i reconèixer en conseqüència el dret a la devolució per transferència
bancària.

02/06/05 Exp. 1381/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM i reconèixer en conseqüència el dret a la devolució per transferència
bancària.

02/06/05 Exp. 1391/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM i reconèixer en conseqüència el dret a la devolució per transferència
bancària.

02/06/05 Exp. 1394/2004. Desestimar recurs de reposició contra les liquidacions de
l’IVTM i comunicar a l’interessat les variacions.

02/06/05 Exp. 1397/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM i reconèixer en conseqüència el dret a la devolució per transferència
bancària.

02/06/05 Exp. 1401/2004. Anul·lar les liquidacions de l’IVTM, aprovar la liquidació
de l’impost prorratejant la quota i mecanitzar-la baixa en el Padró de
l’Impost.

02/06/05 Exp. 1402/2004. Reconèixer en conseqüència a H. F., SL, el dret a la
devolució de l’IVTM, procedir a realitzar la devolució per transferència
bancària i procedir a mecanitzar la baixa.

02/06/05 Exp. 1451/2004. Desestimar la pretensió de l’interessat, i mecanitzar la
baixa en el padró de l’IVTM.

02/06/05 Exp. 1449/2004. Anul·lar les liquidacions de l’IVTM, aprovar la liquidació
prorratejant la quota i mecanitzar la baixa en el padró de l’impost.
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03/06/05 Exp. 1281/2004. Desestimar la pretensió de l’interessat i mecanitzar la baixa
en el padró de l’IVTM.

03/06/05 Exp. 453/2005-GT. Anul·lar rebut d’Aigua i aprovar nova liquidació.
03/06/05 Exp. 1639/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de

l’IVTM i reconèixer en conseqüència el dret a la devolució per transferència
bancària i mecanitzar la baixa.

03/06/05 Exp. 1636/2004. Anul·lar liquidacions de l’IVTM, aprovar nova liquidació i
mecanitzar la baixa.

03/06/05 Exp. 1633/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM, reconèixer en conseqüència el dret a la devolució per transferència
bancària i mecanitzar la baixa.

03/06/05 Exp. 1628/2004. Anul·lar les liquidacions de l’IVTM i mecanitzar la baixa
en el Padró.

03/06/05 Exp. 1623/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM i reconèixer en conseqüència el dret a la devolució per transferència
bancària i mecanitzar la baixa.

03/06/05 Exp. 1617/2004. Anul·lar les liquidacions de l’IVTM i mecanitzar-la baixa
en el padró de l’Impost.

03/06/05 Exp. 1614/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM i reconèixer en conseqüència el dret a la devolució de l’impost i
mecanitzar la baixa.

03/06/05 Exp. 1613/2004. Prorratejar per trimestres naturals la quota de l’IVTM i
reconèixer en conseqüència el dret a la devolució per transferència bancària
i mecanitzar la baixa.

03/06/05 Exp. 1405/2004. Estimar el recurs de reposició i per consegüent anul·lar les
liquidacions de l’IVTM, realitzar la devolució per transferència bancària i
mecanitzar la baixa en el padró.

03/06/05 Exp. 1605/2004. Estimar recurs reposició i per consegüent anul·lar
liquidacions de l’IVTM i realitzar la devolució per transferència bancària i
mecanitzar la baixa en el padró.

03/06/05 Exp. 1604/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM i en conseqüència reconèixer el dret a la devolució per transferència
bancària i mecanitzar la baixa.

03/06/05 Exp. 1574/2004. Estimar el recurs de reposició i per consegüent anul·lar les
liquidacions de l’IVTM, reconeixent el dret a la devolució per transferència
bancària i mecanitzar baixa.

03/06/05 Exp. 1573/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM, reconèixer en conseqüència el dret a la devolució per transferència
bancària i mecanitzar la baixa.

03/06/05 Exp. 1679/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM i reconèixer en conseqüència el dret a la devolució per transferència
bancària i mecanitzar la baixa.

03/06/05 Exp. 1670/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM i reconèixer en conseqüència el dret a la devolució per transferència
bancària i mecanitzar la baixa.

03/06/05 Exp. 1083/2004. Anul·lar les liquidacions de l’IVTM, aprovar nova
liquidació i mecanitzar la baixa en el padró corresponent.
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03/06/05 Exp. 1668/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM i reconèixer en conseqüència el dret a la devolució per transferència
bancària i mecanitzar la baixa.

03/06/05 Exp. 1332/2004. No admetre a tràmit recurs de reposició per extemporani.
03/06/05 Exp. 1734/2004. Anul·lar les liquidacions de l’IVTM, mecanitzar la inclusió

en el padró i mecanitzar la baixa en el padró corresponent.
03/06/05 Exp. 1671/2004. Procedir a realitzar el canvi com a subjecte passiu de

l’IVTM.
03/06/05 Exp. 1632/2004. Mecanitzar la inclusió en el padró de l’IVTM.
03/06/05 Exp. 1584/2004. Anul·lar la liquidació de l’IVTM, aprovar la liquidació

prorratejant la quota i mecanitzar la baixa en el padró.
03/06/05 Exp. 1867/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de

l’IVTM, reconèixer en conseqüència el dret a la devolució per transferència
bancària i mecanitzar la baixa.

03/06/05 Exp. 1858/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM i reconèixer en conseqüència el dret a la devolució per transferència
bancària i mecanitzar la baixa.

03/06/05 Exp. 1805/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM, reconèixer en conseqüència el dret a la devolució per transferència
bancària i mecanitzar la baixa.

03/06/05 Exp. 1804/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM, reconèixer en conseqüència el dret a la devolució per transferència
bancària i mecanitzar la baixa.

03/06/05 Exp. 1803/2004. Anul·lar les liquidacions de l’IVTM i mecanitzar la baixa
en el padró corresponent.

03/06/05 Exp. 1798/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM, reconèixer en conseqüència el dret a la devolució per transferència
bancària i mecanitzar la baixa.

03/06/05 Exp. 1783/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM, reconèixer en conseqüència el dret a la devolució per transferència
bancària i mecanitzar la baixa.

03/06/05 Exp. 1767/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM, reconeixent en conseqüència el dret a la devolució per
transferència bancària i mecanitzar la baixa.

03/06/05 Exp. 1757/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM, reconeixent en conseqüència el dret a la devolució per
transferència bancària i mecanitzar la baixa.

03/06/05 Exp. 1742/2004. No admetre a tràmit el recurs de reposició per
extemporani.

03/06/05 Exp. 1717/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM, reconèixer el dret a la devolució per transferència bancària i
mecanitzar la baixa.

03/06/05 Exp. 1142/2004. No admetre a tràmit el Recurs de Reposició per
extemporani.

03/06/05 Exp. 1741/2004. Anul·lar les liquidacions de l’IVTM, aprovar la liquidació
a nom del nou propietari i donar el canvi com a subjecte passiu de l’impost.

06/06/05 Exp. 930/2005-GT. Anul·lar rebut d’IBI, aprovar nova liquidació d’IBIU.
06/06/05 Exp. 2323/2003. Anul·lar rebut d’IBIU, aprovar nova liquidació i efectuar

canvi de titularitat  per al pròxim exercici.
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06/06/05 Exp. 1003/2005-GT. Anul·lar liquidació de l’IBIU, aprovar IBIU i aprovar
canvi de titularitat cadastral.

06/06/05 Exp. 1881/2004. Aprovar liquidació d’IBIU, aprovar l’impost a nom del nou
propietari i aprovar canvi de titular cadastral.

06/06/05 Exp. 3575/2003. Anul·lar liquidació de l’IBIU, aprovar l’impost a nom del
nou propietari, aprovar el canvi de titular cadastral.

06/06/05 Exp. 189/2004. Efectuar canvi de titularitat per al pròxim exercici d’IBIU.
06/06/05 Exp. 1189/2004. Anul·lar la liquidació de l’IBIU, aprovar liquidació a nom

del nou propietari i canvi de titular cadastral.
06/06/05 Exp. 864/2005. Anul·lar liquidació de l’IBIR, aprovar liquidacions d’IBIR i

aprovar la següent resolució al nou titular cadastral.
06/06/05 Exp. 925/2005-GT. Anul·lar liquidació de l’IBIU, aprovar liquidació a nom

del nou propietari i aprovar el canvi de titular cadastral.
06/06/05 Exp. 1046/2004. Rectificar la resolució de la regidoria de serveis econòmics

núm. 487.
06/06/05 Exp. 884/2005-GT. Anul·lar liquidació de l’IBIU, aprovar liquidació a nom

del nou propietari, aprovar el canvi de titular cadastral.
06/06/05 Exp. 707/2005-GT. Reconèixer a C. J., SL, el dret a la devolució de l’import

ingressat per error de rebut i realitzar la devolució per transferència
bancària.

08/06/05 Exp. 1873/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM i procedir a realitzar la devolució per transferència bancària.

08/06/05 Exp. 1880/2004. Mecanitzar la inclusió en el Padró de l’IVTM.
08/06/05 Exp. 1398/2004. Mecanitzar la inclusió en el Padró de l’IVTM.
08/06/05 Aprovar les liquidacions de l’acord núm. 969/2005 per un total de 27’43 €.
08/06/05 Aprovar les liquidacions de l’acord núm. 967/2005 per un total de 553’54 €.
08/06/05 Exp. 1062/2005-GT. Anul·lar rebut d’IBIU, aprovar nova liquidació d’IBIU

i efectuar canvi de titularitat per al pròxim exercici.
08/06/05 Exp. 1053/2005-GT. Efectuar el canvi de titularitat per al pròxim exercici

d’IBIU.
08/06/05 Exp. 1052/2005-GT. Anul·lar la liquidació de l’IBIU i traslladar la present

resolució a la Gerència del Cadastre de València.
08/06/05 Exp. 1051/2005-GT. Anul·lar la liquidació de l’IBIU, i aprovar la liquidació

a nom del nou propietari.
08/06/05 Exp. 1009/2005-GT. Anul·lar liquidació de l’IBIU, aprovar la liquidació

d’IBIU.
08/06/05 Exp. 3615/2003. Anul·lar rebut d’IBI, aprovar nova liquidació amb concepte

d’IBIU i efectuar el canvi de titular cadastral.
08/06/05 Exp. 2638/2002. Anul·lar rebut d’IBIR i traslladar la present resolució a la

Gerència de Cadastre de València.
08/06/05 Exp. 1080/2005-GT. Anul·lar rebut d’IBIU, aprovar nova liquidació d’IBIU

i efectuar el canvi de titularitat cadastral.
08/06/05 Exp. 1557/2004. Anul·lar liquidació d’IBIU, aprovar liquidació d’IBIU i

aprovar el canvi de titularitat cadastral.
08/06/05 Exp. 1801/2004. Anul·lar liquidació de l’IBIU, aprovar liquidació d’IBIU i

traslladar la resolució al nou titular cadastral.
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10/06/05 Exp. 1917/2004. Prorratejar per trimestre naturals l’import de la quota de
l’IVTM, procedir a realitzar la devolució per transferència bancària i
mecanitzar la baixa en el padró.

10/06/05 Exp. 1933/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota,
procedir a realitzar la devolució per transferència bancària i mecanitzar la
baixa en el padró de l’impost.

10/06/05 Exp. 1915/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM, procedir a realitzar la devolució per transferència bancària i
mecanitzar la baixa en el padró.

10/06/05 Exp. 1906/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM, realitzar la devolució per transferència bancària i mecanitzar la
baixa en el padró de l’impost.

10/06/05 Exp. 1898/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM, realitzar la devolució per transferència bancària i mecanitzar la
baixa en el padró de l’impost.

10/06/05 Exp. 1896/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM, realitzar la devolució per transferència bancària i mecanitzar la
baixa en el padró de l’impost.

10/06/05 Exp. 1888/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM, realitzar la devolució per transferència bancària i mecanitzar la
baixa en el padró.

10/06/05 Exp. 1861/2004. Anul·lar les liquidacions de l’IVTM, aprovar la liquidació
de l’IVTM prorratejant la quota i mecanitzar la baixa en el padró de
l’IVTM.

10/06/05 Exp. 1743/2004. Anul·lar les liquidacions de l’IVTM, aprovar la liquidació
prorratejant la quota i mecanitzar la baixa en el padró.

10/06/05 Exp. 1643/2004. Desestimar la pretensió de l’interessat, i mecanitzar la
baixa en el padró de l’IVTM.

10/06/05 Exp. 1882/2004. Estimar la pretensió de l’interessat i procedir a realitzar la
devolució  per transferència bancària i procedir a efectuar el canvi.

10/06/05 Exp. 1178/2004. Desestimar la pretensió de l’interessat i mecanitzar la baixa
en el padró de l’IVTM.

10/06/05 Exp. 1916/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM, realitzar la devolució per transferència bancària i mecanitzar la
baixa en el Padró de l’IVTM.

10/06/05 Exp. 1935/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM, realitzar la devolució per transferència bancària i mecanitzar la
baixa en el padró.

10/06/05 Exp. 1936/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota,
realitzar la devolució per transferència bancària i mecanitzar la baixa en el
padró.

10/06/05 Exp. 1937/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota,
realitzar la devolució per transferència bancària i mecanitzar la baixa en el
padró.

10/06/05 Exp. 1939/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM, realitzar la devolució per transferència bancària i mecanitzar la
baixa en el padró.

10/06/05 Exp. 1941/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM, realitzar la devolució per transferència bancària i mecanitzar la
baixa en el padró corresponent.
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10/06/05 Exp. 1946/2004. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM, realitzar la devolució per transferència bancària i mecanitzar la
baixa en el padró de l’IVTM.

10/06/05 Exp. 2052/2004. Acordar la devolució de l’import ingressat corresponent a
l’exercici 2005 i mecanitzar l’exempció de l’impost al vehicle matrícula
8355-CXM.

10/06/05 Exp. 1058/2003. Anul·lar la liquidació de l’IVTM, aprovar la liquidació de
l’IVTM i efectuar les modificacions en el padró corresponent.

10/06/05 Exp. 281/2004. Deixar sense efecte la Resolució d’Alcaldia núm. 516 de
data 14/10/2004 quant a la concessió de l’exempció al vehicle.

10/06/05 Exp. 90/2004. Concedir l’exempció de l’IVTM i aplicar l’exempció
concedida per concórrer en la data de la meritació de l’impost.

10/06/05 Exp. 1135/2004. Deixar sense efecte l’anul·lació del rebut corresponent a
l’IVTM, deixar sense efecte la liquidació.

10/06/05 Exp. 2954/2004. Concedir l’exempció IVTM, l’anul·lació del rebut de,
practicar la liquidació a T. V., SL, i mecanitzar l’exempció al vehicle
matrícula 1203-DDH.

10/06/05 Exp. 1773/2004. Estimar el Recurs de reposició i anul·lar les liquidació de
l’IVTM, realitzar la devolució per transferència bancària i mecanitzar la
baixa en el padró.

10/06/05 Exp. 664/2005-GT. Anul·lar el rebut del gual, aprovar nova liquidació i
mecanitzar la modificació de la situació del gual.

13/06/05 Exp. 1647/2004. Anul·lar rebut de la comunitat de propietaris, aprovar nova
liquidació d’IBIU i efectuar canvi de titularitat cadastral.

13/06/05 Exp. 2552/2003. Mantenir en Recaptació Executiva rebut núm. 992174099
corresponent al 1r trimestres, anul·lar rebuts de taxa d’aigua i aprovar
liquidacions de la dita taxa.

13/06/05 Exp. 3598/2001. Anul·lar els rebuts de taxa d’aigua, clavegueram i fem de
l’immoble siti a l’av. Sants de la Pedra, 43.

13/06/05 Exp. 3211/2002. Desestimar la pretensió de l’interessat.
13/06/05 Exp. 3164/2002. Desestimar la reclamació presentada per A. A. L.
13/06/05 Exp. 2971/2002. Desestimar reclamació presentada per F.G. E. Contra el

rebut de taxa d’Aigua.
13/06/05 Exp. 2962/2002. Desestimar la reclamació presentada per J. L. Q. C.
13/06/05 Exp. 3260/2002. Aprovar  el canvi de subjecte passiu de Taxa d’Aigua,

Clavegueram i Fem.
13/06/05 Exp. 1156/2003. Anul·lar els rebuts de Taxa d’Aigua, Clavegueram i Fem.
13/06/05 Exp. 329/2005-GT. Declarar la prescripció i anul·lar els rebuts d’aigua,

aprovar nova liquidació i aprovar el canvi de subjecte passiu de la taxa
aigua.

13/06/05 Exp. 2276/2003. Anul·lar els rebuts de Taxa d’aigua, clavegueram i fem,
aprovar liquidacions i aprovar el canvi de subjecte passiu.

13/06/05 Exp. 2422/2003. Anul·lar els rebuts de Taxa d’Aigua, Clavegueram i Fem,
aprovar liquidacions i aprovar el canvi de subjecte passiu.

15/06/05 Exp. 1897/04. Devolució prorrateig IVTM.
15/06/05 Aprovar liquidacions acord 977/05.
15/06/05 Aprovació liquidacions acord 972/05.
15/06/05 Aprovació liquidacions acord 975/05.
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15/06/05 Aprovar liquidacions acord 976/05.
17/06/05 Aprovar les liquidacions de l’acord núm. 979/2005 per un total de 28, 71 €.
17/06/05 Aprovar les liquidacions de l’acord núm. 978/2005 per un total de 44’47 €.
17/06/05 Exp. 1657/2004. Mecanitzar la inclusió en el Padró de l’IVTM.
17/06/05 Exp. 1809/2004. Deixar sense efecte la resolució núm. 1026 de data

25/05/05.
17/06/05 Exp. 340/2002. Desestimar la reclamació formulada per M. Vizcaíno

Jiménez.
17/06/05 Exp. 1183/2005-GT. Anul·lar les liquidacions del tribut.
17/06/05 Exp. 1938/2004. Estimar parcialment la petició formulada per V. J. Catalá

Alonso.
17/06/05 Exp. 117/2005-GT. Practicar liquidació provisional de la Taxa per prestació

de servei.
17/06/05 Exp. 1206/2005-GT. Aprovar liquidació provisional.
17/06/05 Exp. 2670/2002. Estimar la sol·licitud presentada per T. Pérez Ribelles.
17/06/05 Exp. 3174/2004. Procedir a la devolució d’aval bancari dipositat per Sedesa

Obras y Servicios, SA.
17/06/05 Exp. 3640/03. Anul·lació IBI per transmissió.
17/06/05 Exp. 3639/03. Devolució IBI per canvi de titularitat cadastral.
17/06/05 Exp. 461/04. Modificació IBI per canvi titularitat.
17/06/05 Exp. 1288/05-GT. Modificació IBI per canvi titularitat cadastral.
17/06/05 Exp. 3847/03. Modificació IBI per canvi titularitat cadastral.
17/06/05 Exp. 138/04. Modificació IBI per canvi titularitat cadastral.
17/06/05 Exp. 1720/04. Anul·lació IBI per canvi titularitat.
17/06/05 Exp. 764/05. Rectificació a IBI per canvi titularitat.
17/06/05 Aprovar liquidacions acord 980/05.
17/06/05 Aprovar liquidacions acord 981/05.
17/06/05 Exp. 2878/03. Rectificació en Taxa aigua per canvi titularitat.
17/06/05 Exp. 3184/04. Desestimació recurs reposició en Taxa d’aigua.
17/06/05 Exp. 1219/02. Inclusió en padró i emissió liquidacions Taxa d’aigua.
17/06/05 Exp. 2185/02. Rectificació Taxa d’aigua per error en lectura.
17/06/05 Exp. 3887/01. Rectificació Taxa aigua per error en lectura.
17/06/05 Exp. 3525/01. Rectificació Taxa aigua per error en lectura.
24/06/05 Exp. 473/05. Procediment de revocació inadmissions a tràmit exempcions

IBIR pluges.
24/06/05 Aprovació liquidacions acord 982/05.
24/06/05 Exp. 2855/2004. Efectuar canvi de titularitat cadastral en el padró d’IBIU,

reconèixer el dret a la devolució, concedir la bonificació en la quota de l’IBI
per VPO.

El regidor del Grup EU, Sr. LÓPEZ-EGEA, demana la lectura d’una de les
resolucions d’alcaldia, resolució que és llegida pel secretari general Sr. Olmos.
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A continuació, i concedida la paraula el regidor del Grup EU, Sr. LÓPEZ-
EGEA, manifesta: “Vegem, davant la mala fe i dic mala fe d’algun membre del partit
popular, intentant posar en qüestionament l’ètica i l’honestedat d’aquest regidor, em
veig en l’obligació d’eixir a aquest faristol, perquè perfectament sap la senyora Leonor
Murciano, que ha aparegut en un mitjà de comunicació aquesta resolució, una resolució
que ha passat als mitjans de comunicació amb tota la intenció del món de fer mal. Sap la
senyora Leonor Murciano per què va estar parlant amb la Direcció de Policia,
departament de policia, que els tràmits, respecte a aquest, eh, perquè ací es parla de
presumpció racional d’abandó d’un vehicle, basant-se en el fet que, basant-se en
quelcom molt senzill, basant-se en la normativa vigent i les lleis establides que en són
dues, la Llei 7/85 de 2 d’abril Reguladora de les Bases de Règim Local i la Llei de
Trànsit Circulació de vehicles de motor i seguretat vial, sap perfectament la senyora
Leonor Murciano que aquests expedients, s’han tramitat des de sempre de la mateixa
manera, i ho sap perfectament perquè des del moment que parle amb la Direcció del
Departament de policia no sols se li va presentar aquest expedient, va comparar i se li va
demostrar, amb altres expedients procedents de legislatures passades, en les quals mira
per on governava el seu partit el senyor Borrás d’alcalde i vostè com a regidora
delegada, però és que a més jo no forme part de cap classe política i em reconec part de
cap classe política, vegem si m’entén, sóc un ciutadà com vostè i per tant utilitze els
mateixos procediments administratius que qualsevol ciutadà, quan a mi se’m notifica
per part de la policia local la presumpció racional d’abandó d’un vehicle, jo el que faig
és procedir com qualsevol ciutadà, jo no demanaré sopetes a ningú, em vaig a agafar
una instància de l’Ajuntament i registrar-la com qualsevol altre ciutadà. Evidentment
qualsevol cosa en política no val, per a tirar fem contra l’equip de govern, i en aquest
cas contra la meua persona, qualsevol cosa no val en política i per descomptat la seua
forma d’actuar i de procedir és de ser una mala persona.”

La regidora del Grup PP, SRA. MURCIANO, demana la lectura de la resolució
817.

El secretari general, Sr. Olmos, realitza la lectura de la resolució número 817.

La regidora del Grup PP, Sra. MURCIANO, exposa: “Hola, bona vesprada,
referent a aquesta resolució d’Alcaldia, simplement dir que en el Departament de
Platges, gestionar les platges és tota una planificació, no únicament les platges quan hi
ha una extrema urgència, és en cas de catàstrofes, inundacions, grans necessitats o
malalties, simplement dir que m’ha semblat amb aquesta resolució una falta de
planificació pel fet de ser d’extrema urgència contractar cinc socorristes, simplement
això.

Senyor Fernández López-Egea, vaig aprofitar perquè vostè es veu en la glòria de
fer el que li dóna la gana, de fer barbaritats, mire vostè, és un ciutadà, per descomptat, si
no no estaria ací assentat, i vostè deixa molt a desitjar i cada dia més, mai li he dit a
vostè res, a vostè li diu l’alcaldessa que li retira els 60 euros de multa, és veritat o és
mentida, els ha pagat o no López-Egea, que em dóna el mateix. Senyor López-Egea,
vostè té una multa que li posen els millors policies que tenim a Sagunt, que no cometen
irregularitats, senyor López-Egea, que sàpia vostè que tenim la millor policia jo diria
d’Espanya, ho té clar, que a vostè li posen una denúncia, perquè hi ha una infracció, la
policia no denuncia qualsevol cosa, vaja, jo ho tinc claríssim, vostè es veu que no, vostè
diu, em denuncien, ho denuncien, o ho fan malament, no, la policia li posa a vostè al seu
cotxe una denúncia, perquè està mal, com estaria el meu o el de qualsevol ciutadà, ho ha
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dit molt bé, infracció, hi ha una infracció, faltaria més que ho facen per capritx i vostè
no assumeix ni encaixa ni el rin en el qual està ni és un bon polític i males persones no
són, si vostè tinguera vergonya, la mínima vergonya, encaixaria i no diria mala persona
a ningú, a mi no m’explique...”

En aquests moments s’absenta momentàniament de la sessió el Sr. Borrás.

3 APROVACIÓ CONVENI ENTRE AJUNTAMENT I CONSELLERIA
BENESTAR SOCIAL DESENVOLUPAMENT PROGRAMA “MENJAR A
CASA” PERÍODE 2005-06. EXP. 000422/2005-SS

L’Ajuntament de Sagunt va signar un conveni amb la Conselleria de Benestar
Social per al desenvolupament del programa Menjar a Casa, la durada de tal conveni era
del dia 1 d’octubre de l’any 2004 al dia 30 de setembre de l’any 2005.

Pròxim a la finalització d’aquest, la Conselleria de Benestar Social proposa a
l’Ajuntament de Sagunt signar un nou conveni d’un any de durada i amb efectes des del
dia 1 d’octubre de l’any 2005 al 30 de setembre de l’any 2006, període aquest que podrà
ser prorrogat tal com estableix el punt 4 del plec de clàusules particulars de la
Conselleria de Benestar Social per a l’adjudicació mitjançant concurs del servei
“Menjar a casa”.

Les modificacions existents per al present conveni se circumscriuen
fonamentalment a l’increment de nombre de places, a partir de l’1 d’octubre
l’Ajuntament de Sagunt veurà incrementada les seues places en 15, passant de les 50
que té en l’actualitat a 65. I l’ampliació en l’apartat de possibles beneficiaris on es
contemplen les persones majors de 60 anys, o de 18 anys amb discapacitat que
convisquen amb el beneficiari, mantenint-se la resta de condicions.
 El finançament de tal programa es realitza mitjançant la formula de copagament,
el programa és finançat el 42% per la Generalitat Valenciana, el 24% per l’Ajuntament
de Sagunt i el 34% restant pel beneficiari del programa. L’ajuntament abonarà
directament a l’empresa la seua aportació al programa. L’empresa que realitzarà el
servei és la mateixa que en el conveni anterior EUROEST COLECTIVIDADES, SA. El
preu unitari dia és de 6,39 €.

La regidora-delegada de Majors, la Sra. VILALTA, diu: “Bo, realment és
aprovar el conveni que ja sé, és aquell conveni que es va signar amb la Conselleria de
Benestar Social un projecte molt innovador, interessant que Sagunt, serà una ciutat
pionera en aquest projecte que va portar Conselleria vam ser pilots, es va fer una prova
pilot, en aquest Ajuntament. I, bo, en aquest conveni, el que fa és ampliar el conveni de
Conselleria de Benestar social en el programa Menjar en casa, es compromet, el que diu
el primer article, el segon i el tercer, sobretot incrementar la partida, el que es fa és
incrementar el nombre d’usuaris i usuàries, crec que de 60 es passa a 75 i, bo, que penso
que és un bon conveni i espere l’aprovació de tots i totes, gràcies.”

El regidor del Grup PP, el Sr. MARTÍ, exposa: “Bona vesprada, simplement
afegir a les paraules que ha dit Rosa, que a més de l’ampliació, de persones que aquest
és un projecte que es va presentar l’any passat en la nostra ciutat que va tenir una gran
acceptació, que prova d’això va ser que creixerà, que anirà a més que enguany a part
d’aqueix creixement es va a contemplar en el mateix, que no sols arriba a beneficiaris
majors de 60 anys, sinó també a persones amb discapacitat, que convisquen dins del
nucli familiar del beneficiari i aquesta és una prova més del que el Partit Popular, encara
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que li a pesar d’alguns, es va a fer política socials iguals o millors que les d’ara,
gràcies.”

A la vista de tot allò que s’ha exposat, de conformitat amb el dictamen de la
Comissió Informativa Permanent de Serveis Socials i Comunitaris, l’Ajuntament Ple,
per unanimitat, ACORDA:

PRIMER: Aprovar el text del conveni de col·laboració entre la Conselleria de
Benestar Social i l’Ajuntament de Sagunt per al desenvolupament del programa
“Menjar a Casa”, que obra en l’expedient debidamente diligenciat.

SEGON: Autoritzar per a la seua signatura a la Sra. alcaldessa-presidenta de
l’Excm. Ajuntament de Sagunt Sra. Gloria Isabel Calero Albal.

TERCER : L’aportació municipal del conveni i per al present exercici econòmic
per un import de 6.080,70 € es farà efectiva a càrrec de la partida 3130.22707 del vigent
pressupost municipal.

QUART: Consignar en la partida 3130.22707 del pressupost municipal
corresponent a l’exercici econòmic de l’any  2006 la quantitat econòmica de 19.039,6 €
que es correspon amb l’aportació de l’ajuntament de Sagunt al programes “menjar a
casa” pels mesos de gener a setembre ambdós inclusivament.

En aquests moments es reintegra a la sessió el Sr. Borrás, i s’hi absenten
momentàniament el Sr. Zarzoso i Sr. Fernández.

4 CREACIÓ CONSELL MUNICIPAL DE PAU I SOLIDARITAT.
APROVACIÓ REGLAMENT FUNCIONAMENT

Considerant la trajectòria i sensibilització del municipi de Sagunt en temes de
Solidaritat que data de molts anys.

Considerant el que estableix la Llei de Bases de Règim Local i el Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, pel que fa a
la participació de tots els ciutadans i ciutadanes en la vida local.

Considerant la necessitat crear vies de participació en diferents temes que
afecten la vida municipal.

Considerant el que preveu l’article 49 de la Llei 7/85, de 2 d’abril, Reguladora
de les Bases de Règim Local, modificada per Llei 11/99, de 21 d’abril (LBRL), en
relació al procediment d’aprovació de  les ordenances locals, així com el que estableix
l’article 70.2 en relació amb l’article 65.2 de la LBRL sobre la seua entrada en vigor.

El regidor-delegat Pau i Solidaritat, el Sr. LÓPEZ-EGEA, diu: “Bo, explicar
novament que açò és un Consell Sectorial, que ve ja funcionant, aquest és el Reglament
i, bo, parla de, és un Consell de Participació Sectorial Consultiu, amb l’objectiu
d’articular vies de participació relacionats amb la cultura de la pau, la solidaritat i la
cooperació al desenvolupament. Facilitar i promoure la participació de la ciutadania, en
les Entitats Locals, que desenvolupen la seua labor al camp de la solidaritat
internacional i la sensibilització al nostre municipi, així com remetre a altres òrgans de
govern informes i propostes en relació als criteris i prioritats que s’han de regir. Així
mateix sol·licitar els òrgans de govern municipals, la informació que es considere
oportuna sobre la tramitació d’expedients o bé de resolucions municipals, en l’àmbit de
les... a banda dels objectius i les funcions, estarà representat aquest Consell Assessor de
cooperació per representants dels diferents col·lectius i organitzacions no
governamentals del Municipi, representants del Consell Escolar Municipal, del CEFIRE
etc., i res un poc en la línia de continuar recollint aportacions per part de les



31

Associacions, interès ciutadana del nostre municipi entorn a la solidaritat internacional i
a la cooperació i a la sensibilització del nostre municipi.”

Obert el primer torn d’intervencions, el regidor del Grup PP, Sr. MARTÍ, diu:
“Hola de nou, respecte al que és el protocol, tenim una sèrie de matisacions que fer, atès
que no creiem que estiga del tot ben redactat. Comencem pel que seria l’article 2, el seu
apartat a, que ho circumscriu al que és el camp de la solidaritat internacional i la
sensibilització al municipi, simplement la solidaritat, podíem començar, en el pla local,
autonòmic o nacional, no creiem que circumscriure només a l’apartat internacional i els
col·lectius. I arribar a aqueixos col·lectius començant per la nostra ciutat, es pot
demostrar la solidaritat, a més el que és solidari, ho és perquè és sensible, creiem que
anem semànticament, de deixar-ho en solidaritat, seria prou. Per un altre costat en
l’apartat b, et parla dels informes emetre, sí que volem saber quin caràcter tindran
aqueixos informes, si seran orientatius, vinculants o de quin tipus, ací si que li demanem
que fixe la postura en com seran i que ens indiquen si aqueixos informes passaren per la
comissió corresponent, en un altre apartat, en el c, veiem que parla de remetre a òrgans
de govern municipal, propostes d’elaboració de pressupostos municipals, si ja hi ha una
partida per a col·laboració que ve a la Comissió i a més hi ha una Audiència Pública per
a, segons el seu compromís de pressupostos participatius, vegem quin tipus de propostes
són les que primaran, si les que eleve aquest òrgan consultiu o si les que en un moment
donat siguen les que presenten els ciutadans en un espectre molt més ampli, com és una
Audiència Pública, en un altre apartat, que és el d, parla que a sol·licitud de
l’Ajuntament emetran informes previs a adopció d’acords.

Ací també volem saber el que sol·licitem, és que fixe la postura de a on aniran a
parar aqueixos acords, creiem que haurien de passar per l’òrgan competent que és la
Comissió de Serveis Socials, a la qual no l’anomena en cap moment i en cap cas es
contempla que aqueixos acords d’aqueix Consell siguen elevats a aqueixa Comissió
llavors no sabem el que pretén, si comptar a la Comissió o obviarà o que ocórrega el
que en alguns acords que s’estan prenent en el Consell de Benestar Social, que
directament sembla que siga  un poc més de fe, o directament a l’òrgan competent, bé
de la Conselleria de torn o bé de l’òrgan de govern que corresponga, si no recorde
malament fa poc de temps va haver-hi en una Comissió d’activitats hi havia també un
altre Consell que pretenia elevar directament al Ple, una proposta sense passar-la per
Comissió i les Comissions estan per a alguna cosa i una de les seues atribucions és que
totes aquestes propostes puguen passar per les Comissions almenys ser coneguda i en
tot cas ser aprovades o no.

Després en un altre dels apartats, que és el 5.1 en què parla de la composició,
pensem que una Comissió d’aquest tipus no pot estar tan oberta com la planteja el
senyor López-Egea, un representant de cada ONG, un representant del Consell
Municipal, un altre del CEFIRE, creiem que hi haguera un del Consell Municipal del
CEFIRE, seria prou, però el que no ens sembla lògic és que en determinats àmbits sí
que es fixe la quantitat, en l’apartat d’ONGS no i si no recorde malament, hi ha consells
en què sí que es defineix clarament els components, el nombre de components que
poden haver-hi, perquè senzillament poden haver, a l’hora de constituir-se la Comissió
sabràs quin és el nombre de components que hi ha en la Comissió i quin és el mínim
perquè es puga constituir, si no açò serà la casa de toca’m Roque, se n’aniran donant
d’alta i donant de baixa i d’aquesta manera, perquè pot ser que siga complicat el
funcionament a banda que si es dilaten el nombre d’assistents pot convertir-la en
inoperativa perquè siga allò més una torre de Babel que una Comissió de Treball a què
ja ens tenen acostumats, a banda la deixen completament oberta a quantes i llig
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textualment a representants d’altres entitats que legalment constituïsquen treballen a la
localitat en l’àmbit de la cooperació al desenvolupament i sensibilització mediació
intercultural i que sol·liciten participar en el Consell, llavors ací si que sol·licitem també
que aquestes bases siguen revisades i sobretot aquests apartats a què hem fet cita, es
revisen novament i en el que és el tema de la composició de la Comissió, que es fixe un
nombre igual que ocorre en les Comissions Informatives d’aquesta casa. Una Comissió
Informativa, sap de tots els nombre que es compon i quin és el nombre legal per a
constituir-se i és la forma més operativa, no podem fer comissions de què al final hi haja
tanta gent que al final no es puga ni parlar, gràcies.”

El regidor-delegat de Pau i Solidaritat, Sr. LÓPEZ-EGEA, diu: “Sí, bo, quan
parlem de la solidaritat internacional, estem parlant, eh, perquè s’estan finançant, una
sèrie de, bo, la Regidoria de cooperació es finança a partir de la partida del 07, projectes
de cooperació a nivell internacional, bé a Bolívia, bé a Sàhara, Cuba, Nicaragua i per
tant un dels articulats, un dels articles dins de les bases que perfectament coneix el Partit
Popular de les bases, que presentem, que traiem tots els anys, per als projectes de
cooperació, hi ha un requisit que estableix que a més de finançar un projecte de
cooperació, establim una espècie de requisit que fa que, les organitzacions no
governamentals que gestionaran un determinat projecte, amb uns determinats recursos
econòmics, al seu torn es comprometa perquè puga aplicar al municipi de Sagunt,
política de sensibilització a partir del que ha desenvolupat en aqueixos municipis, en
aquest sentit el concepte solidaritat internacional, és un concepte que cap perfectament.

Em comenta senyor Martí sobre els òrgans de govern municipals, informes i
propostes, en l’article 2, deixa clara el caràcter del Consell Municipal, és a dir, és un
òrgan de participació Sectorial i diu de caràcter consultiu i assessor, aqueix és l’únic
caràcter que té legalment, aquest tipus de Consells Sectorials, caràcter consultiu i
assessor.

Quan parla d’informes i propostes en relació a l’elaboració dels Pressupostos
Municipals, jo crec que és important a més de l’Audiència Pública, on s’escolten els
veïns i els ciutadans en propostes, és important que en el treball que es fa en els
Consells Sectorials, també els diferents col·lectius, que treballen al Medi Ambient, o
treballen en Benestar Social o en cooperació o etc., puguen també a l’hora d’elaborar els
Pressupostos Municipals, que també facen els seus suggeriments, facen les seues
aportacions entorn dels diners públics, no, seria convenient posar més diners en tal cosa,
seria convenient treballar en aquesta línia i per a això es requereix més fons, en aqueix
sentit és important també els Consells Sectorials, recollir aportacions que seran ben
sentides, per al Pressupost Municipal.

Amb el tema dels informes d’aqueixos informes van aqueix sentit del que he
comentat anteriorment i després em sembla si no em bote, que fa referència a la
composició, vegem, quan hem establit perquè en un principi sí que havíem posat
nominalment, sí que havíem posat en principi les organitzacions, però després i sí que
és cert que va ser un suggeriment tècnic que se’m plantege, en compte de posar totes les
organitzacions, posar un representant de cada organització, deixar-ho així, perquè a
partir d’ara en ple Municipal cal anomenar aquells representants d’aquelles
Associacions que participaran, en compte de lligar-ho, és a dir, un representant de la
Tenda de Tot el Món, o un representant d’Adra, un representant de Cosala, posar un
representant de cada organització, no governamental, que desenvolupe la seua labor en
l’àrea solidaritat internacional, de la solidaritat i la cooperació, llavors ara aquelles
organitzacions, amb les quals ja hem estat treballant, que vulguen formar part, ja no ho
comuniquen i nosaltres ho traslladem el Ple Municipal, llavors per tal Associació,
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participarà tal persona, per tal Associació tal persona, per no constrènyer-lo i en base un
poc a la dinàmica i un poc en aqueix sentit, en un principi sí que havíem posat nominal,
precisament els tècnics ens van orientar, el que seria convenient, fer-ho un poc més així
i quan parla que la composició del Consell quede oberta representants d’altres entitats
que legalment constituïdes treballen a la localitat en l’àmbit, això és perquè aquelles
Associacions a les quals no s’ha nomenat un membre en el Ple Municipal, si en un futur
es crea una organització de solidaritat, per exemple, no sé, xapes, no sé, evidentment,
puga sol·licitar igual que la resta de col·lectius d’organitzacions la incorporació a aquest
Consell en aqueix sentit.”

Obert el segon torn d’intervencions, el regidor del Grup PP, Sr. MARTÍ,
manifesta: “Només una matisació i és que sí que hi ha una cosa que li he preguntat i
crec que no m’ha respost, les propostes o els estudis que realitze aquesta Comissió
passaren per la Comissió Informativa de Serveis Socials simplement això.”

El regidor-delegat de Pau i Solidaritat, Sr. LÓPEZ-EGEA, exposa: “Vegem, la
Comissió Informativa, si tot el que ve a Junta de Govern a Ple Municipal passa per
Comissió Informativa i després el dia a dia del treball, és a dir, els Consells Sectorials,
reuneixen cada, està establit en el Reglament que cada tres mesos com a mínim, si hi ha
un document o un informe que ens presenta una organització no governamental jo no
tinc cap inconvenient de passar-ho per Comissió Informativa, cap inconvenient.”

A la vista de tot allò que s’ha exposat, de conformitat amb el dictamen de la
Comissió Informativa Permanent de Serveis Socials i Comunitaris, l’Ajuntament Ple,
per 20 vots a favor de PSOE, EU, BLOC-EV, PP i SCP i 3 abstencions de SP,
ACORDA:

PRIMER: Crear el Consell Municipal de Pau i Solidaritat de Sagunt, que es
constitueix com a òrgan de participació sectorial de caràcter consultiu i assessor de
l’Ajuntament de Sagunt, amb l’objectiu d’articular vies de participació social en matèria
de solidaritat, cooperació al desenvolupament i cultura per a la pau prestant especial
atenció a la sensibilització, formació i educació cívica al nostre municipi.

SEGON: Aprovar inicialment el Reglament del Consell Municipal de Pau i
Solidaritat de Sagunt, el text del qual obra en l’expedient degudament diligenciat.

TERCER: Obrir un termini d’informació pública i audiència als interessats de
trenta dies hàbils per a la presentació de reclamacions i suggeriments; fent constar que
en el cas que no es presente cap reclamació o suggeriment en tal termini, s’entendrà
definitivament adoptat l’acord fins llavors provisional.

QUART: Una vegada aprovat definitivament el reglament de funcionament del
Consell Municipal de Pau i Solidaritat, la seua entrada en vigor del es produirà després
de la publicació del text íntegre en el Butlletí Oficial de la Província i transcorreguts 15
dies hàbils a comptar de la recepció de la comunicació d’adopció de l’acord
corresponent per l’Administració de l’Estat i la Comunitat Autònoma.

5 EXP. 22/05. ADHESIÓ DE L’AJUNTAMENT DE SAGUNT AL SISTEMA
DE QUALITAT I CARTA DE SERVEIS DE LA XARXA AFIC

Resultant: Que la Direcció General d’Indústria i Comerç de la Conselleria
d’Empresa, Universitat i Ciència ha remès a l’Ajuntament de Sagunt la “Carta de Servei
de la Xarxa Afic” per a l’adhesió d’aquesta Corporació Local als termes del sistema de
qualitat i als compromisos establits en aquesta. Estant ambdós projectes aprovats per la
Direcció General d’Administració Autonòmica d’acord amb el Decret 191/2001 de 18
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de desembre del Govern Valencià pel qual s’aprova la “Carta al Ciutadà de la
Comunitat Valenciana i es regulen les Cartes de Servei en la Generalitat Valenciana”.
 Considerant: Que l’Ajuntament de Sagunt compta amb una oficina de formació,
informació i assessorament al comerciant des de juny de 1994. Aquesta oficina va entrar
a formar part de la Xarxa d’Agències de Foment d’Iniciatives Comercials (AFIC) el 14
de maig de 1996, mitjançant la signatura d’un Conveni per a la modernització i
desenvolupament del comerç local. Aquest va ser aprovat per la Corporació, en ple, el
vint-i-set de febrer de 1996, sent actualitzat el catorze de novembre del 2000 i aprovat
per la Corporació en ple, en sessió ordinària, el vint-i-nou de març de dos mil un i signat
per l’alcalde de la corporació i el conseller d’Indústria i Comerç el 21 de juny del 2001.

Considerant: Que les oficines Afic tenen com a funcions principals, a més de
prestar suport tècnic i especialitzat al comerciant, acostar l’Administració a aquests i
fomentar i promoure la coordinació i cooperació entre els operadors públics i privats,
sent per tant interlocutors especialitzats que ofereixen informació i assessorament en
l’àmbit comercial.

Considerant: Que l’adhesió al sistema de qualitat i a la “Carta de Serveis de la
Xarxa Afic” té com a finalitat posar a disposició dels comerços del municipi de Sagunt
la possibilitat d’exigir la màxima qualitat en la prestació del servei públic anteriorment
descrit i realitzat per l’Agència per al Desenvolupament d’Iniciatives Comercials així
com la possibilitat de conèixer-ne el grau de compliment.

A la vista de tot allò que s’ha exposat, de conformitat amb el dictamen de la
Comissió Informativa Permanent d’Activitats Industrials i Comercials, l’Ajuntament
Ple, per unanimitat, ACORDA:

PRIMER: L’adhesió d’aquesta Corporació Local al sistema de qualitat de la
Xarxa d’Agències per al Foment d’Iniciatives Comercials i als compromisos reflectits
en la “Carta de Serveis de la Xarxa Afic”.

SEGON: Autoritzar l’alcaldessa per a la subscripció dels documents necessaris a
l’efecte.

En aquests moments es reintegra a la sessió el Sr. Fernández.

6 DICTAMEN PROTOCOL DEL PLA JOVE MUNICIPAL 2006-2009
Vist que el Departament de Joventut de l’Ajuntament de Sagunt realitza de

forma estable una programació dirigida als joves des que l’any 1992 es va obrir el
Centre d’Informació Juvenil.

Vist que la programació ha crescut de manera constant durant aquests anys, amb
més pressupost, personal i nous projectes que incideixen en molts àmbits de la vida dels
joves, amb la finalitat que aquests siguen ciutadans més preparats, actius i
compromesos.

Vist que és necessari donar a la programació del Departament de Joventut una
major projecció, coordinant els esforços de tots els departaments de l’Ajuntament i de
totes les entitats que realitzen intervencions amb joves.

Vist que és necessari plasmar per escrit les grans línies programàtiques dirigides
als joves, amb objectius plurianuals, que es traduïsquen en unes polítiques locals de
joventut reals, que comprometen els polítics a complir uns objectius a llarg termini.

Atès que és necessària una implicació activa dels joves, amb la seua participació
real en les decisions que es prenguen sobre les activitats i serveis adscrits a ells.

Atès que mitjançant un Pla Jove Municipal es pot aconseguir l’articulació de les
diferents actuacions dirigides a la joventut i la seua plasmació en grans objectius.
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La regidora-delegada de Joventut, Sra. VILALTA, manifesta: “Bo, bona
vesprada a tots i a totes, una altra vegada. Bo, per ser breu i comentar-vos un poc aquell
protocol que va passar per Comissió Informativa, volia comentar-vos que com sabeu
des de fa un any, inserim un procés de participació de la gent jove del nostre municipi,
el mes de desembre del 2004, va ser la primera trobada dels joves, la intenció d’aquella
trobada de joves, que es van ajuntar xavals entre 14 i 30 anys, el que vam fer va ser
treballar amb ells, fer taules de treball, per a començar a recopilar les necessitats dels
nostres joves, tan diverses des d’un jove de 14 fins a un jove de 30 una densitat molt
gran d’edat, per a recopilar totes les necessitats dels nostres joves, al nostre municipi,
això va ser al desembre de fa un any i després d’aqueixa primera trobada de joves,
comencem fer el fòrum jove que nosaltres anomenem, en aqueix fòrum jove el que vam
fer van ser reunions de treball, taules redones, parlar dels temes de la qualitat dels
serveis, optimitzar els recursos de l’Ajuntament, i vam fer un llistat de recomanacions i
de millores per a tot l’Ajuntament, com sabeu el jove té unes necessitats molt
transversals, que vénen des de l’àrea de transport, des de festes, des de l’oci alternatiu i
era necessari començar a fer aquell procés informatiu, que pense que estava abans molt
fluix, ara ha arribat un moment molt important a la nostra Ciutat, perquè el que volem
fer és elaborar un Pla Integral de la Joventut, un Pla de Joves. Per a elaborar aquest Pla
Jove, presentem un protocol d’actuació del Pla Jove, aquest protocol contempla
l’objecte, els objectius, els principis del Pla Jove, que funcionament ha de tenir, els
organismes, bo, més o menys la participació, com es va articular aquesta participació
com s’articularà entre la Mesa de Joves, entre els joves, entre l’Ajuntament, tècnics i
polítics.

Jo espere, bo, açò és un tema que ja portem des del 2004 treballant, molt
important per a nosaltres, açò serà una ferramenta de treball per a tots i totes, per al
compromís de tot l’equip de govern, perquè hem d’involucrar-nos tots i totes i, bo, jo
espere que siga aprovat per una unanimitat per tots aquest protocol i posar-se a treballar
en marxa per a començar a elaborar el nostre Pla Jove Integral.”

Obert el primer torn d’intervencions, el portaveu del Grup SP, Sr. GOIG, diu:
“Bé, molt bona vesprada a tots i totes, jo volia fer-li unes preguntes a la senyora Vilalta,
sobre aquest tema. Jo veig que ací hi ha a l’hora d’elaborar aquest Pla i que aquest Pla
funcione, funcionament, o siga estan implicats diversos sectors socials, la gent jove com
estava dient i després al nivell de representació política, m’està cridant poderosament
l’atenció, és que els departaments van fraccionats, més o menys com les regidories de
l’Ajuntament i alhora que hi ha una representació política, o siga per part de l’equip de
govern i també de l’oposició al mateix temps, per exemple Serveis Socials, hi ha un
tècnic i un polític, de l’equip de govern, en Pau i Solidaritat un tècnic i un polític supose
que de l’equip de govern, en ensenyament, un tècnic i un polític, supose que de l’equip
de govern, fa falta el polític, és la pregunta que voldria fer-te respecte d’això.”

La regidora-delegada de Joventut, Sra. VILALTA, manifesta: “No, realment no,
no cal els polítics per a dissenyar, perquè han de ser els joves i els tècnics de
l’Ajuntament, que són els fonamentals per a fer-ho. Per això l’organigrama que hi ha és
el de l’equip tècnic, representació política, la mesa de joves i les Comissions operàries,
que està ací. En el tema d’organismes implicats, el que s’ha volgut posar són tots els
departaments, tota la transversalitat dels joves en Serveis Socials, en ensenyament, en
cultura en esports, al medi ambient, el que ha volgut fer referència a polítics i tècnics,
però realment la mesa de treball interna de l’Ajuntament, seran els tècnics i les
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tècniques i la Comissió Informativa de Cultura, la que farà el seguiment de tot açò, de
totes les propostes, que es vagen redactant per a elaborar el Pla. Si vols puntualitzem ara
i fem ara la... sí, bo, al primer contacte de reunió, sí que haureu d’anar, et sembla bé. Si
val.”

Obert el segon torn d’intervencions, el portaveu del Grup PP, Sr. CASTELLÓ,
diu: “Bona vesprada, era només per comentar-li a la delegada que veiem com hi ha per
la pròpia transversalitat, que parlava del tema, 13 o 14 delegacions implicades, en el
protocol per part de l’Ajuntament a banda de Joventut, com diu i no trobem que entre
elles estiga la Delegació d’Hisenda, que ens sembla important, que estiguera ací, perquè
del que no hem vist res, en tot el protocol és que parle de finançament, de possibilitats
de finançament i ens sembla que seria una cosa a tenir en compte, ja que acabaren el
mes de desembre, si ens podria fer algun tipus de precisió en aqueix tema.”

La regidora-delegada de Joventut, Sra. VILALTA, indica: “Bé, jo també pense
que és una Regidoria importantíssima que ha d’estar a l’hora de, perquè el que s’està
visualitzant en tots els fòrums de joves que estem fent totes aquestes reunions,
l’important és que els joves vegen com de difícil i com suposa de car per a un
Ajuntament elaborar determinades accions, simplement és optimitzar els recursos que
estan en marxa i que la relació entre departaments funcione que a vegades, aquest
Ajuntament ha pecat de ser molt Ajuntament en un i això sempre s’ha dit, realment
sembla que és per si un Ajuntament, Cultura un altre, Joventut un altre.

El tema d’optimitzar els recursos és fonamental, cal tenir en compte que primer
es van a recopilar les propostes, totes les propostes que han fet els joves ara, estan al
final, totes les propostes que s’han fet, ara se’ls donarà forma, amb els tècnics dels
departaments, bo, com totes aquestes propostes com es poden articular, com es poden
posar en marxa, que recursos farien falta i després estarien ja les propostes
econòmiques, en el cas que siguen econòmiques i de millora de recursos o
d’optimització de recursos que siguen en aqueix cas.

Llavors les propostes aniran darrere, darrere del projecte, aniran després
d’aqueixes reunions prèvies, el protocol articula el funcionament per a elaborar aqueix
Pla, després d’aqueix Pla, en aqueix mateix Pla estaran les accions que cal
desenvolupar, hauran accions que necessitaren temes econòmics i altres que seran
merament de, que es coneguen potser un tècnic del departament de promoció
econòmica, en un tècnic de joventut, que potser ni es coneixen, i ja.”

A la vista de tot allò que s’ha exposat, de conformitat amb el dictamen de la
Comissió Informativa Permanent de Cultura, Educació i Esports, l’Ajuntament Ple, per
unanimitat,  ACORDA:

Aprovar el Protocol del futur Pla Jove Municipal, on es determina el seu
funcionament i organització; el text del qual obra en l’expedient diligenciat com cal.

7 EXP. 8/04. PROPOSICIÓ MODIFICACIÓ ACORD PLE MUNICIPAL 25-
03-04: SOL·LICITUD A CONSELLERIA DE CULTURA, EDUCACIÓ I
ESPORTS CONSTRUCCIÓ NOU COL·LEGI UNITAT ACTUACIÓ 36

Resultant que, el ple de l’Ajuntament, en la seua reunió celebrada el dia 25 de
març del 2004, va adoptar l’acord de sol·licitar de la Conselleria de Cultura, Educació i
Esport la construcció d’un nou col·legi de dues línies a la unitat d’actuació UA 36,
concretament en la parcel·la d’ús escolar E2, de 4.743 m2, del nucli del Port de Sagunt,
fonamentant la dita demanda en:
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• La gran massificació dels col·legis d’aquest nucli de població. Destacar en
aquest aspecte que, excepte els col·legis Baladre i Victòria i Joaquim
Rodrigo,  col·legis allunyats uns 3 Km de la zona de major expansió del
nucli de Port de Sagunt, la resta de centres educatius tenen escolaritzats a 25
alumnes en els grups de  E. Infantil  3 anys,  quan la legislació contempla la
ràtio 1/20.

• La gran quantitat de població immigrant que, de forma continuada, arriba al
nostre municipi.

• El creixement de la població que s’ha plasmat, en aquests últims anys, en el
desenvolupament de SUP 2, estant en l’actualitat finalizada la zona Oest i en
ple desenvolupament la zona est, així com totes les Unitats d’Actuació
pròximes al CEIP Vilamar.

Resultant que, a aquests arguments cal afegir el desenvolupament imminent del
polígon industrial PARC Sagunt, la qual cosa donarà lloc a l’arribada d’un gran al·luvió
de població immigrant a la nostra ciutat.

Resultant que hi ha un error en l’acord adoptat pel ple de l’Ajuntament, en la
seua sessió celebrada en la data esmentada anteriorment, atès que es va oferir una
parcel·la per a construir un col·legi de dues línies, les dimensions del qual impossibilita
l’edificació d’un centre amb aquest perfil.

Resultant que, a continuació de la parcel·la oferida al seu dia, hi ha una parcel·la
dotacional escolar, la E1, de 8.252,52 m2.

Considerant l’Ordre de 5 de maig de 1992, de la Conselleria de Cultura,
Educació i Ciència per la qual aprova els programes de necessitats per a la redacció de
projectes de construcció de centres d’Educació Infantil, Educació Primària, Educació
Infantil i Primària, Educació Secundària Obligatòria i Educació Secundària completa, de
titularitat de la Generalitat Valenciana.

Considerant l’informe remès a aquest Ajuntament per la DGRE, relatiu a la
sol·licitud de “canvi d’ús de la parcel·la UE PERI-1 B de Sagunt” (exp. 4/46/03/147), en
el qual manifesta que la parcel·la E1, de 8.255,52 m2 podria albergar un centre de perfil
12P, per al que es requereix una parcel·la de superfície compresa entre 7.000 i 8.500
m2, complementant-ho amb un centre de perfil 6I, sobre la parcel·la E2, de 4.743,21
m2, superfície una mica superior a la requerida, que oscil·la entre 3.000 i 4.000 m2.

A la vista de tot allò que s’ha exposat, de  conformitat amb l’acord adoptat pel
Consell Escolar Municipal, l’Ajuntament Ple, per unanimitat, ACORDA:

PRIMER: Deixar sense efecte l’acord adoptat pel ple de l’Ajuntament, de data
25 de març del 2004, relatiu a l’oferta d’una parcel·la dotacional escolar E2, de 4.743,21
m2, per a la construcció d’un col·legi de dues línies.

SEGON: Oferir a la Conselleria de Cultura, Educació i Esport les parcel·les
dotacionals E1, de 8.255,52 m2, i E2, de 4.743,21 m2, segons es reflecteix en pla
adjunt, amb l’objecte que es procedisca a la construcció d’un nou col·legi, d’una o dues
línies, en el nucli del Port de Sagunt.

8 APROVACIÓ INICIAL DE MODIFICACIÓ D’ORDENANÇA
MUNICIPAL REGULADORA DE PROTECCIÓ DEL MEDI AMBIENT
ATMOSFÈRIC. EXP. 16/05-V

L’Ordenança General de Protecció del Medi Ambient és un compendi de
diverses Ordenances reguladores municipals que van ser aprovades i la publicació del
qual va aparèixer en BOP en data d’11 de setembre de 1987.
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Donat el temps transcorregut fins a la data, òbviament es fa necessari actualitzar
la redacció de diferents articles d’aquestes per a adaptar-los a la situació actual.
 Resultant l’elevat índex d’obres que actualment existeixen en el terme
municipal, i pensant sobretot en grans edificis d’habitatges, per a prestar una major
eficàcia en la tramitació de llicències, i la seua concessió.

Es fa necessària adoptar una solució d’acord amb les noves tècniques i
magnituds aplicables als nous edificis, garatges, aparcaments, i tallers que no van poder
ser tinguts en compte òbviament en el moment de confecció de l’Ordenança.

Per això s’ha tingut en compte  pels Tècnics dels Departaments d’Activitats, i
Urbanisme municipals, el que almenys tan ràpidament com siga possible, siga modificat
en la seua redacció els articles 63, 69 i 76 de l’Ordenança municipal de Protecció del
Medi Ambient Atmosfèric. afegint un nou apartat en tots.
 El motiu: Com ja s’ha exposat abans, els articles 63 i 69 i 76, que es pretenen
actualitzar, van estar ben plantejats però per a edificis i locals de dimensions mitjanes, o
reduïdes i no per a donar solucions actuals davant l’existència d’edificis, garatges, etc.,
que, a causa de la seua magnitud, fan necessari apartar-se dels criteris generals plasmats
en la redacció donada el seu dia i establir solucions, tecnològicament més lògiques i
acords amb els temps presents i que encara que sempre emparades dins de la legalitat,
permeten aplicar altres criteris especials justificats  per la singularitat del projecte,  per a
poder permetre la seua viabilitat real en la posada en pràctica  i no únicament complir
amb una ficció ajustada a la norma que després no es poguera portar en el moment de la
seua execució o de molt difícil aplicació.

Amb aquest fi i com a solució possible, s’ha confeccionat la present modificació
amb nous apartats referits ala Secció III Actuacions diverses Capítol I: Garatges
aparcaments i tallers articles 63 i 69 i al capítol III al condicionament de locals referit a
l’article 76 tots amb un contingut residual que acompanya a la proposta que es redacta i
l’aplicació del mateix com a solució,  prèvia adaptació dels mateixos quedant en la seua
redacció com s’exposa a continuació:
SECCIÓ III ACTIVITATS DIVERSES
CAPÍTOL I : GARATGES, APARCAMENTS I TALLERS
Art 63 2. “l’anterior apartat serà de general aplicació, si bé, es podran admetre
solucions diferents de les establides en aquesta Ordenança, quan jutgen prou
justificades, tècnica i documentalment la seua necessitat, derivada de la singularitat del
projecte
Art 69.-2“l’anterior apartat serà de general aplicació, si bé, es podran admetre
solucions diferents de les establides en aquesta Ordenança, quan jutgen prou
justificades, tècnica i documentalment la seua necessitat, derivada de la singularitat del
projecte
CAPÍTOL III: CONDICIONAMENT DE LOCALS
Article 76.
 4. “els anteriors apartats seran de general aplicació, si bé, es podran admetre
solucions diferents de les establides en aquesta Ordenança, quan jutgen prou
justificades, tècnica i documentalment la seua necessitat, derivada de la singularitat del
projecte.”

Considerant el que estableix l’art. 49 de la Llei 7/85 per a l’aprovació de les
Ordenances Locals i tenint en compte les competències que els arts 130 i 131 del
Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals
atorguen al Ple d’aquesta Entitat.
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El secretari general, Sr. OLMOS, llig esmena: “Bo, és una qüestió de redacció
de la modificació de l’Ordenança en l’apartat 1 de l’article 63, on diu superiors a 50
RPM, ha de dir superiors a PPM i després és una fracció, són elements tècnics, en
l’apartat 2 de l’article 76, on diu si el volum s’ha comprès entre 0,2 i 1 metres elevats a
3/S, sí, això, ha de posar a 1 metre partit, sense exponencial i finalment en l’apartat 3
del mateix, ocorre la mateixa operació.”

El regidor-delegat d’Activitats, Sr. CHOVER, diu: “Bé, es tracta, aquesta
modificació puntual, que repeteix un mateix paràgraf en tres articles i a falta d’una
revisió general de l’Ordenança, donar una redacció més normalitzada, el que es tracta és
de, en alguns edificis singulars, en els que es construeix un garatge amb un nombre de
places a més molt elevat, el plantejar una ximenera, per cada metre cúbic, per segon de
l’aire viciat que es puga generar suposaria l’ofici, com el que es va a construir en l’altra
part del riu de 50 ximeneres, llavors sembla que no és una solució tècnica de solucions
tècniques millors i més viables, però que l’Ordenança no recollia aqueixa singularitat,
llavors el que s’estableix és diguem, aquesta excepció, que tècnicament es valore la
necessitat ventilació i que s’acumule en aquest cas en 3 o 4 punts determinats allunyats
dels edificis i que puguen complir la mateixa funció, sense contravenir en aquest
moment l’Ordenança, jo dic que seria una solució, que tècnicament han valorat com
possible i ràpida, però que evidentment, fa la sensació que una millor redacció faria falta
i caldrà revisar segurament el text global de l’Ordenança.”

Obert el primer torn d’intervencions, el regidor del Grup SP, Sr. GIL, manifesta:
“Bona vesprada, vaja, a mi en principi el que a mi m’ha xocat i la redacció dels tres
punts que és idèntica i prou confusa, però és la que ha fet els tècnics, però vull que
quede una cosa clara en aquest Ple, açò s’ha fet per a evitar un dels grans nusos que
tenim en el departament d’activitats, és així senyor Chover.

Bé, segons la redacció de l’escrit que porta en el canvi dels articles hi ha una part
que a mi també m’ha causat un poc de frustració com està fet, diu l’anterior apartat serà
de general aplicació si bé es podran admetre solucions diferents de les establides en
aquesta Ordenança quan jutgen prou justificades, tècniques i documentalment la seua
necessitat derivada de la singularitat del projecte, llegir açò poc més poc menys, ve a
dir, sembla que dóna a entendre segons el tècnic com es troba en algun moment, o de
qui siga el projecte, pot tenir una quantitat de mareig, o no pot tenir cap, llavors tal com
està la redacció, el que entenc com a finalitat és evitar el problema que estem tenint ara i
el que vostè ha explicat ara, hi ha una cosa difícil de solucionar amb les Ordenances que
tenim, però, bé, com vostè ha dit, açò és evitar tenir la parada que tenim en activitats i
corregir un problema que hi ha, el nostre suport el va a tenir, però sí que vull posar
l’accent en quelcom important, que no servisca aquest punt, perquè depenent de qui siga
el projecte, o d’on vinga o que és el que passe amb el, s’aprove o no s’aprove, si la
mesura s’aplica en un sentit, si hi ha un altre sentit, aclarisc, és que ara no està tan clar,
ara hi ha quantitat de coses que el calvari és d’anys, llavors jo entenc que vostè el que
està intentant amb açò l’Ajuntament és evitar un problema que tenim però que s’aplique
amb la mateixa mesura a tots, el nostre suport per descomptat el va a tenir i demanarem
que quan isca una solució, com s’està demanant ací, o està plantejant ací, siga vàlida per
a tots, que quede recollit perquè així siga i si algun dia en activitats, tenim alguna
qüestió d’aquest tipus, que no siga el que jutge un polític o el tècnic a aquest si i a altres
no.”
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La regidora del Grup PP, Sra. CONTRERAS, indica: “Hola, bona vesprada, jo a
vaig fer una intervenció brevíssima i és que precisament aqueix problema que ha citat
Marcelino en el sentit que queda un poc així en l’aire qui jutjarà en un moment
determinat quan es presenta un altre, eh, nosaltres el que hem fet en la Comissió
Informativa el que anem a fer en el Ple que és abstenir-nos, perquè podem començar
per, matisar aquesta Ordenança conforme ha dit el senyor Chover, que possiblement
faça falta una matisació millor, aqueixa matisació jo crec, podia començar per definir
singularitat, projectes singulars, perquè si no sabem el que és un projecte singular,
caldria marcar almenys una línia marc que ho definira perquè a partir d’ací poder fer
una avaluació tècnica, perquè si no definim, projectes singular, tindrem molts
problemes, pot convertir-se el problema que ara tenim de no poder en molts casos
arribar a una legalització a no saber ni tan sols al que és un projecte singular, com
valorar un projecte o un altre, que pot ser potser més difícil del que tenim ara, llavors jo
pregaria que es definira el que és un projecte singular, gràcies.”

El regidor-delegat d’Activitats, Sr. CHOVER, manifesta: “En agrair les
intervencions, jo crec que la intencionalitat de la delegació està clara amb aquesta
proposta, l’Ordenança General de protecció de Medi Ambient, és de l’any 87 i és
necessari revisar-la, hem d’anar a aqueixa revisió, és un compendi d’Ordenança i
diguem que aquesta ha sigut una solució de pas i entenc aqueixa qüestió, però a mi el
que em preocuparia més no tant a qui s’aplica amb la definició de singularitat, jo entenc
que açò es podria aplicar de forma generalitzada, no, és a dir, si el projecte respon, és
important l’extracció d’aire viciat de cada garatge, no seria evidentment no és el mateix
un edifici que té 6 habitatges i hi ha 6 places de garatge, que un edifici que tindrà un
garatge de quasi 300 places, és molt distint i la solució tècnica són molt distintes, està
clar que els tècnics la de 300 places la revisen amb moltíssima més finor que el de 6
sens dubte. Agafem aqueix tema, ho podem, de totes maneres totes aquestes llicències o
la proposta de llicències, para per la Comissió d’Activitats, com vostès saben i podem
valorar en cada cas en què mesura es va aplicant, però jo pense que cal anar a la revisió
de l’Ordenança General, gràcies.”

Obert el segon torn d’intervencions, el portaveu del Grup PP, Sr. CASTELLÓ,
diu: “Nosaltres pensem segons les intervencions que hi ha hagut que hi ha un problema
identificat a l’hora de donar llicències d’activitats, però que com ha dit María Dolores
mitjançant aquesta fórmula aqueix problema no es resol, parla que l’anterior apartat serà
de general aplicació, si bé es podran admetre solucions diferents de les establides a les
Ordenances, quan jutgen prou justificades, tècnicament i documentalment derivada la
singularitat del projecte, per un costat parlem de la general aplicació al principi del
paràgraf i després excloem per a parlar simplement d’aquelles en què prou justificades,
es determine a través de la singularitat del projecte, a nosaltres ens sembla que hi ha una
contradicció en els propis termes d’açò ens sembla, si ens convenç millor, diu el senyor
Gil, que d’acord però que siga per a tots i en canvi ací s’està parlant de quan es jutge
prou justificada i derivada de la singularitat del projecte, jo pense que quan es vaja
aplicar açò, la decisió de quin projecte és més o menys singular, ni ho va a dir vostè, ni
ho vaig a dir jo, ho va a dir el tècnic municipal, perquè fins i tot Chover ara ens comenta
ara que açò si es podia aplicar de forma generalitzada, és a dir, sembla que hi ha molta
indeterminació, que la discrecionalitat no se li posa cap tipus de límit i aqueixa
valoració subjectiva de si està prou justificat o si el projecte és definitivament singular o
no ho és, deixa el tema massa obert.
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La qüestió que planteja María Dolores, el cap a en el sentit de veure si es podia
establir algun ràtio de metres cúbics del local o de metres quadrats d’eixida, establir
alguna ràtio, que ens permetera dir fins ací sí o fins ací no, una cosa semblant al sistema
encara que no tinga ni remotament res a veure, una cosa semblant al sistema dels guals,
que posa un nombre de metres quadrats o unes circumstàncies i tal i que ací aqueixa
discrecionalitat, queda limitada, àmpliament, no tenim cap problema en què siga
àmpliament, però que quedara circumscrita d’alguna forma i es limitara la
discrecionalitat del tècnic a l’hora de decidir, res més i gràcies.”

El regidor-delegat d’Activitats, Sr. CHOVER, exposa: “M’haguera agradat
poder fer alguna modificació, si realment el Partit Popular, pensava a redactar això
d’una altra forma, però, ja no en la Comissió açò ho vam estar veient, però no va haver-
hi cap problema, tot el món ho entenia, la singularitat d’establir-se per metres cúbics per
segons, que es genera no sols potser per això, sinó per la singularitat de la parcel·la, per
la forma constructiva, no es que pot haver-hi moltes singularitats.

Jo crec que l’important i en açò els tècnics els coneixeu, són molt meticulosos,
és el tenir prou potència extractiva del que allí es genere, aqueixa és la qüestió
fonamental, a mi evidentment que a l’edifici aquest singular que es planteja que hi ha
quasi 300 places de garatge, d’acord amb la normativa, eixien 50 punts de ximenera,
que a més que si seguim la norma havien d’estar per damunt de l’última rasant i vos
recorde que són 10 plantes, és una cosa molt complexa, sobretot si cal allunyar-la de
l’eixida de finestres, tants metres, etc., etc. Llavors jo crec que assegurada la ventilació
dels garatges, els altres aspectes poden anar amb la qüestió constructiva, poden
incorporar-se aqueixa ventilació dins del propi edifici o poden incloure’s o fer-ho
exteriorment depenent de cada, de la singularitat de cada projecte, jo entenc que podem,
jo diria més lluny ara en aquest moment, sí que pense que està per a revisar i fer una
redacció nova, però entenc que aquesta no és una solució puntual i valida per a eixir de
l’impàs en el que es poden trobar molts garatges en aquest tema, això demane que ho
votem tal com està, eh, amb la idea que es puga generalitzar sense problemes.”

Durant el debat,  s’absenta de la sessió la Sra. Gómez.

El secretari general llig una esmena de rectificació d’errors detectats, al tenor
literal de la qual:

“Vista la proposta d’Activitats elevada a Ple Corporatiu, per a modificar
l’Ordenança de referència s’ha detectat un error en la transcripció, per la qual cosa s’hi
proposa la següent esmena:

En l’apartat 1 de l’art. 63  On diu:...” superiors a 50 rpm”, ha de dir: “superiors a
50 ppm.”

En apt. 2 de l’art. 76 on diu: si aquest volum està comprès entre 0,2 i 1 m3/s...”
ha de dir “... 1m3/ s”

En apt. 3 del mateix article on diu “per a volums superiors a 1 m3/s...” ha de
dir:... “1m3/s.”

Esmena que, sotmesa a votació, és aprovada per 23 vots a favor de PSOE, EU,
BLOC-EV, PP, SP i SCP i 1 abstenció de la Sra. Gómez en aplicació de l’art. 100.1 del
ROF.

A la vista de tot allò que s’ha exposat, incorporada l’esmena aprovada al
dictamen de la Comissió Informativa Permanent d’Activitats Industrials i Comercials,
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l’Ajuntament Ple, per 17 vots a favor de PSOE, EU, BLOC-EV, SP i SCP i 7
abstencions de PP (la de la Sra. Gómez en aplicació de l’art. 100.1),  ACORDA:

PRIMER.- Aprovació inicial  del la modificació del Text de l’Ordenança
municipal en la seua redacció dels articles 63, 69 i 76 de l’Ordenança municipal de
Protecció del Medi Ambient Atmosfèric.- Títol IV Secció III Capítol I garatges
aparcaments i tallers articles 63 i 69 i  Secció III,  capítol III referit al condicionament
de locals, article 76 que amb els apartats exposats queden com es recull:
SECCIÓ III.- ACTIVITATS DIVERSES.-
CAPÍTOL I:  GARATGES, APARCAMENTS I TALLERS.-
Article 63.-

1.- Tots els garatges, aparcaments, i tallers de reparació, tant públics com
privats, hauran de disposar de la ventilació suficient, que garantisca que en cap punt dels
mateixos puga produir-se acumulació de contaminants a causa del funcionament dels
vehicles. Les mesures adoptades per a la distribució d’aire interior hauran d’aconseguir
que en cap punt dels locals puguen aconseguir-se concentracions de monòxid de carboni
superiors a 50 ppm.
A aquest respecte hauran de complir-se as prescripcions del Pla General d’Ordenació
Urbana de Sagunt i Ordenances i Normes que la desenvolupen.

2.- l’anterior apartat serà de general aplicació, si bé, es podran admetre
solucions diferents de les establides en aquesta Ordenança, quan jutgen prou
justificades, tècnica i documentalment la seua necessitat, derivada de la singularitat del
projecte
Article 69.- 1.-L’extracció forçada de l’aire en garatges, aparcaments i tallers de
reparació  de vehicles, hauran de realitzar-se per ximeneres adequades, que complisquen
amb les condicions fixades en el Pla General  d’Ordenació Urbana de Sagunt i
ordenances i Normes que ho desenvolupen.

2.- l’anterior apartat serà de general aplicació, si bé, es podran admetre
solucions diferents de les establides en aquesta Ordenança, quan jutgen prou
justificades, tècnica i documentalment la seua necessitat, derivada de la singularitat del
projecte
CAPÍTOL III: CONDICIONAMENT DE LOCALS
Article 76.-

1r.- L’evacuació d’aire calent o enrarit, producte del condicionament  de locals,
es realitzarà de manera que quan el volum de l’aire evacuat siga inferior a 0,2 m3 per
segon, el punt d’eixida d’aire distarà, com a mínim, dos metres de qualsevol buit de
finestra situada en pla vertical.

2n.- Si aquest volum està comprès entre 0,2 i 1m3/ s, distarà com a mínim 3 m,
de qualsevol finestra situada en pla vertical i 2 m. en pla horitzontal situada en el seu
mateix parament. Així mateix la distància mínima entre l’eixida i el punt més pròxim de
qualsevol finestra situada en distint parament serà de 3,5 m. Si a més se situen en
façanes, l’altura mínima sobre la vorera serà de 2 m. i estarà proveïda d’una reixeta de
45è d’inclinació que oriente l’aire cap amunt.

3.- Per a volums d’aire superiors a 1m3/s, l’evacuació haurà de ser a través de
ximeneres l’altura de la qual supere un metre la de l’edifici més alt, pròxim o
confrontant, en un ràdio de 15 m. I en tot cas amb altura mínima de dos metres.
 4.- “els anteriors apartats seran de general aplicació, si bé, es podran admetre
solucions diferents de les establides en aquesta Ordenança, quan jutgen prou
justificades, tècnica i documentalment la seua necessitat, derivada de la singularitat del
projecte.”
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SEGON.- Sotmetre a un tràmit d’informació pública mitjançant la seua
publicació en el Butlletí Oficial de la Província per un termini de trenta dies per a
presentació de reclamacions i suggeriments per interessats.

TERCER.- Transcorregut el període d’informació pública s’elevarà a Ple junt
amb les reclamacions o suggeriments que hagueren sigut presentades, per a la seua
resolució i aprovació definitiva.

9 EXP. 40/04. PGOU DE FAURA. DICTAMEN MUNICIPAL
Per part del tècnic municipal, s’informa en data  juny del 2005 el següent:
“En relació amb aquest document es fa constar:
A la part del terme municipal coincident amb la zona de l’Estació de les Valls a

Sagunt es proposa una ampliació del sòl industrial que “tancaria” entre infraestructures
viàries a una porció de sòl classificada avui com no urbanitzable:

Entenem que, per coherència i atès que la legislació ho permet, hauria de
classificar-se aqueix sòl com a urbanitzable industrial (àrea ratllada en roig), cosa que a
més facilitaria una millor integració i accessibilitat al conjunt urbà.
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La superfície aproximada afectada seria de 50.000 m2”
Amb caràcter addicional a allò que s’ha indicat en tal informe és necessari

indicar el següent:
L’art. 17.6 de la LRAU assenyala que
“6. Cada Pla General ha de justificar la seua adequació als Plans d’Acció

Territorial que li afecten i al planejament dels municipis confrontants. Així mateix, a
més de l’ordenació d’un terme municipal complet, ha d’establir o reflectir l’ordenació
dels terrenys més pròxims que ho circumden fins una franja limítrofa de l’amplària
imprescindible, en cada punt, per a garantir l’homogeneïtat o coordinació del
planejament a la frontera comuna d’ambdós termes.”

Tal mandat legal de coherència en l’ordenació fronteriza entre termes
municipals, en el present cas comporta que no tinga sentit mantenir una franja de 50.000
m2 de superfície classificat com no urbanitzable entre la xarxa viària de titularitat
estatal i de la Diputació i la proposta de classificació com a sòl urbanitzable industrial
del terme confrontant.

Amb això a més s’aconsegueix facilitar les condicions d’accessibilitat de tal
àmbit a les infraestructures viàries de la Xarxa Primària dotacional, donada la posició
d’interposats dels terrenys del nostre terme municipal entre ambdós.

És evident a més que no hi ha cap valor a protegir o preservar amb la dita
classificació i que la funció que ha de complir el sòl no urbanitzable com a límit al
desenvolupament urbanístic no es compleix en aquest cas, en estar a unes desenes de
metres d’una infraestructura viària pròpia de la Xarxa Primària.

A la vista d’allò que s’ha exposat, i atès que la pròpia LRAU s’encarrega en
diversos articles d’establir que la instància competent per a adoptar aquells acords de



45

coordinació de solucions de planejament urbanístic és la Conselleria de Territori,
l’Ajuntament Ple, per unanimitat, ACORDA:

PRIMER: L’emissió de dictamen municipal favorable a la revisió del PGOU de
Faura.

SEGON: El plantejament exprés a la Conselleria de Territori de la conveniència
de classificar les franges esmentades, incloses en el terme municipal de Sagunt com a
sòl urbanitzable industrial, per raons de coherència d’ordenació intermunicipal.

En aquests moments es reintegren a la sessió la Sra. Gómez i el Sr. Zarzoso.

10 EXP. 7/94. PRONUNCIAMENT MUNICIPAL SOBRE CONVENI
RENFE- AJUNTAMENT DE SAGUNT. COORDINACIÓ AMB EL TRAÇAT
DEL CIVIS

Considerant que en data 27.12.99, el Ple de l’Ajuntament va adoptar acord per
mitjà del qual mostrava la voluntat de subscriure un conveni urbanístic amb l’entitat
RENFE, de conformitat amb una proposta formulada sobre el tractament urbanístic dels
terrenys de titularitat estatal al municipi, adscrits a fins ferroviaris. En aqueix sentit, en
la documentació annexa a tal acord es reflectien els principals paràmetres urbanístics i
d’emplaçament d’usos  i espais públics i privats. Tal acord va tenir una rectificació per
mitjà d’un acord municipal de data 30.3.2000.

A.- Considerant que contrastada la dita documentació amb les previsions de
traçat del projecte CIVIS, de transport urbà de viatgers, s’observa que en discórrer el
mateix pels espais de la infraestructura ferroviària, pot haver-hi certa incompatibilitat
entre ambdues previsions. Extrem que ja es va destacar en l’acord  plenari de gener del
2004, en assenyalar que :

“Assumpte: Exp. 52/03. Informe CIVIS.
Considerant que en data 25.11.03 es va sol·licitar informe aquest Ajuntament de

Sagunt per part d’Entitat de Transport Metropolità de València en relació a projecte
d’implantació d’una plataforma de transport públic d’alta capacitat, en l’antiga
carretera de Sagunt.

Considerant que l’arquitecte municipal ha emès respecte d’això l’informe
següent:

“La Generalitat Valenciana té el projecte d’implantar a Sagunt un sistema de
transport públic la denominació comú del qual es coneix com CIVIS, basat
preferentment en  carrils exclusius i el primer comesa de la qual té com a objectiu
l’acostar als ciutadans residents al Port de Sagunt a l’estació de viatgers de RENFE.

Es presenta una primera fase amb un tram d’actuació que va des de l’estació
fins a la futura rotonda prevista on arranca la ronda aquest de Sagunt. Segons allò que
s’ha previst discorrerà en calçada exclusiva fora  de l’avinguda País València, sobre
els terrenys de l’antiga estació de mercaderies de RENFE.
...

Qüestions addicionals:
Sense entrar en consideracions sobre la vigència d’aquest, és necessari indicar

que aquest Ajuntament va adoptar acord plenari, en data 27.12.99, de subscripció de
conveni de col·laboració amb RENFE, als efectes del tractament urbanístic dels
terrenys de la seua titularitat.

En aqueix sentit la documentació que servia de suport a la dita documentació
eren de tipus indicatiu ja que del propi acord es dedueix que en tot cas l’entitat RENFE
havia de presentar la documentació de proposta de planejament, als efectes que aquest



46

Ajuntament iniciara la seua tramitació. Proposta en què de forma exacta es definiria la
qualificació dels distints terrenys, sent l’obrant en l’expedient de tipus orientativa.

La proposta sotmesa al present informe afecta terrenys inclosos dins de l’àmbit
d’ordenació conveniat per aquest Ajuntament amb RENFE, per la qual cosa serà
necessari en tot cas conciliar ambdues solucions, la que pretén RENFE i la que pretén
la Conselleria d’Obres Públiques.

En aqueix sentit no s’aprecia cap problema de conciliació i ajust però això
determina que el caràcter favorable d’informe municipal s’haja de supeditar que
RENFE del seu vistiplau a la solució plantejada per la Conselleria d’Obres Públiques i
considere que aquesta no interfereix en la seua previsions d’ordenació futura.”

B.- Així mateix s’observa una altra circumstància i és la que, a pesar del temps
transcorregut des que es va adoptar l’acord plenari, desembre de 1999, el mateix no ha
sigut subscrit pels representants legals d’ambdós ens, Ajuntament de Sagunt i RENFE.
Es troba pendent de signatura, per la qual cosa formalment no hi ha tal conveni, sinó
només la voluntat d’adhesió, manifestada expressament per l’òrgan municipal.

Es considera que les actuacions procedents en aquest cas serien les següents:
1r.- Assenyalar a  RENFE les circumstàncies de l’expedient administratiu 7/94

PL i, en concret, de la falta de subscripció del conveni entre ambdues parts, amb una
demora de més de cinc anys des que es van adoptar els oportuns acords municipals
d’adhesió i la seua notificació a l’altra part. El que determina que la vinculació de
voluntats administratives no existeix, i que no es puga mantenir de forma indefinida en
el temps la disposició de voluntat de signatura del mateix.

Atès que amb l’actual visió de la ciutat de què es disposa, reflectida en acords
municipals referents a BAIX VIES, el BULEVARD de la N-340, el projecte EUROPA,
el projecte CIVIS, etc., es constata que els plantejaments de tal conveni, plasmats en la
documentació indicativa del seu annex, estan clarament desfasats i obsolets, i que s’ha
de cercar una nova solució que atenent als fins que assenyala el propi acord de
desembre de 1999, aconseguisca una millor integració de tal espai en una visió global i
de conjunt.

2n.- Manifestar a RENFE que com a conseqüència de l’anterior, aquest
Ajuntament no s’entén vinculat per la imatge urbana plasmada en la documentació
inclosa en l’acord de data 27.12.1999, ni pels termes d’aquest.

Això no suposa anar contra els propis actes de l’Ajuntament ja que el compàs
d’espera sense subscripció del conveni per ambdues parts ha sigut excessivament
prolongat i evidencia una falta de voluntat de vincular-se als compromisos d’aquest.

3r.- Manifestar així mateix a RENFE que el contingut del nou conveni a
subscriure entre ambdues parts partirà dels paràmetres d’usos i intensitats que per a tal
àmbit preveu el PGOU de Sagunt.

4t.- Que com a conseqüència de tot l’anterior, s’aprecia que el traçat del projecte
CIVIS al seu pas pels terrenys del Sistema General Ferroviari no té perquè suposar una
limitació o condicionant de cap tipus a la plasmació d’usos i instal·lacions pretesos que
siguen objecte del futur conveni.

El regidor-delegat de Transports, Sr. CHOVER, indica: “Com tots coneixen ja fa
una miqueta més d’un any, aprovem un trosset del possible traçat del CIVIS, que anava
entre, que recorria un espai d’uns 400 o 500 metres, entre el nou pont que cobreix les
vies i l’estació. La previsió d’aqueix carril segregat, d’aqueixa plataforma segregada del
CIVIS, aniria per fora del que és actualment l’avinguda País Valencià, aqueixos, aqueix
terreny que està fora, correspon pràcticament a la zona d’aparcament de RENFE i és
propietat d’aquesta empresa, no? La veritat és que crèiem que la Conselleria estava fent
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les gestions pertinents, fins que fa molt poc ens desdejunem que entenien que hauria de
ser l’Ajuntament el que havia de fer la gestió amb RENFE, en aqueix sentit hi havia
una, un principi de conveni que al final no es va signar, de l’Ajuntament amb RENFE
que procedeix de l’any 99 per tant s’entenia des del Departament d’Urbanisme, que
aqueix conveni no tenia absolutament cap vigència i per tant en el cas que es voldria
signar un Conveni amb RENFE seria qüestió de redactar-ho novament, a la vista de la
necessitat aqueix espai al voltant de vuit metres d’ample i en tota la longitud hem
establit contacte amb RENFE i RENFE l’única cosa que ha plantejat, que no tindria cap
problema a accedir a aqueixa sol·licitud de cessió, sempre que se li mantinga les xifres
d’edificabilitat que tenia mantinguda en aqueix sòl que era seu en el Pla General i en
aqueix sentit, recull l’acord, en el que es dóna per nul el text de la redacció del Conveni,
que vull recordar que mai es va arribar a signar, eh, s’expressa en un punt que es manté
les xifres en qüestió de volumetries i la resta de que afecta aqueix sòl i se sol·licita de
RENFE la cessió d’aqueix corredor per a poder la Conselleria construir aqueixa
plataforma de vehicle CIVIS que recorde que anava entre el nou pont que està per
damunt de les vies i l’estació res més.”

Obert el primer torn d’intervencions, el regidor del Grup SP, Sr. GIL, manifesta:
“M’acabe d’enganyar amb el que vostè ha dit, m’he equivocat. Nosaltres admetem que
efectivament el conveni amb RENFE ha quedat obsolet pel temps que ha passat però a
més nosaltres la vegada anterior, no ho votem a favor per diverses raons, entre elles,
perquè el Pla General, alerta, el Pla General de Sagunt de l’any 92 no admet cap tipus
d’habitatges que no siguen per als empleats de RENFE, vinculades al que és RENFE,
admet l’hoteleria i l’hostalatge i el comerç al detall i a l’engròs, el que no admet és el
tipus d’habitatges que estem, que coneixem de totes les ciutats i per tant pensem que
aqueix Conveni s’anava a reprendre per a anar corregint aquelles parts que no estaven
bé, vostè no ha acceptat açò sense mirar el Pla General i han admès que es manté la
volumetria assignada sense més.

Jo espera que vostès agafarien ara l’acord que hi havia i ho anaven a revisar i a
comprovar el que hi havia, facen una cosa, agafen les normes específiques que té el Pla
General, respecte a RENFE i veuran com un dels assumptes que no està inclòs que està
expressament prohibit, és la construcció d’habitatges, si la mantenen com aquesta abans,
bo. Seguim sense tenir-ho clar i després estan totes les Àrees de repartiment
relacionades amb el Pla General i l’Àrea de repartiment de RENFE, té un aprofitament
específic que són 80.000 metres la parcel·la i 60.000 metres de sostre i no el que estan
aprovant vostès, bo, caldrà revisar el Pla General tal com és, la vegada passada vam
tenir un poc ja aquesta batalla, la vam perdre però vaja, seguim amb el mateix i jo
pensava que portaria a la Comissió d’Urbanisme, es definia novament el Conveni, si em
diu que ja  empra, dóna per bo els acords que ja té, bona nit, ha dit que manté els
paràmetres que estava en l’altre Conveni, si és el principal, en les normes específiques
del Pla General, que van aprovar vostès la construcció d’habitatges està expressament
prohibit, només les vinculades al personal de RENFE, que pot ser una o dues cases per
algun dels empleats que té, no edificació col·lectiva, està permès l’hostalatge i
l’hoteleria i el comerç al detall, punt i final, amb una claredat meridiana i estan els
metres de sostre que tenen previstos la parcel·la, l’Àrea de repartiment de RENFE, si
tornem a ballar-la seguim amb el mateix, o siga nosaltres no aprovem el Conveni i
pensàvem que vostès ho anaven a tractar novament en la Comissió d’Urbanisme, bo, si
és així, no comptaran amb el nostre suport a l’hora d’aprovar aqueix Conveni i segon, si
que diem que sí que el CIVIS es fique, el transport urbà entre Port Sagunt, Sagunt el
Port, dins de l’estació de RENFE, com també es va parlar fa temps. Perquè açò també
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porta en aquest punt, vostès ja parlen del CIVIS nosaltres el CIVIS per exemple a la
Ciutat del Port, tal com ho estem veient, creiem que no està adequat i per descomptat
mantenir la circulació dels cotxes que hi ha entre Sagunt i el Port el Port i Sagunt, que
siga av. Nou d’Octubre baixar i pujar per Camp de Morvedre que és que volien fer un
llaç, res d’evitar, que hagen dobles direccions, perquè creiem que és pitjor el remei que
la malaltia i per descomptat el CIVIS amb la reunió que vam tenir ahir entre els veïns,
creiem que és contraproduent pels problemes que portaran, perquè això necessita una
plataforma específica per a aqueix autobús, bo, nosaltres demanem que mantinga el
transport urbà tal com ho tenim ara, si vol muntar el CIVIS, a la zona que és des de la
plaça, toca caminar cap avall Nou d’Octubre i Camp de Morvedre, diem que no, que
mantinga tal com està el transport ara i hi ha una pregunta que volguera que em
contestara, si el CIVIS ho imposen com ho van fer funcionar per Sagunt, que és encara
una cosa sense conèixer, per on entrarà i per on eixirà a la Ciutat de Sagunt, perquè
haver-hi si estem molent molt ací molta farina en el part de baix i al part de dalt ningú
diu res.

Hi ha un punt avui demanat pel Bloc Jove, que demana que l’autobús com és
lògic arribe fins dalt i reculla als ciutadans de Sagunt des de dalt, la meua pregunta és
com està ventilat o pensat, o com es va a dirimir el que el CIVIS penetre a la Ciutat de
Sagunt, clar si ací a Sagunt no ho posen, mira al Port tampoc, deixem-ho tal com ho
tenim per ara, llavors el que jo li demane ara senyor Chover si intervindrà novament que
em diga, si mantindran el Conveni amb els paràmetres que hi ha o ho van a estudiar
novament o a veure que fem, si ho mantenen per descomptat nosaltres no anem aprovar
res, eh.”

El regidor-delegat de Transports, Sr. CHOVER, diu: “He dit i ho diu en el
dictamen que ens n’anem a l’acord a desvincular-nos del Conveni, eh, en el punt segon
diu manifestar a RENFE com a conseqüència de l’anterior d’aquest Ajuntament, no
s’entén vinculat per la imatge plasmada en la documentació inclosa en l’acord 27/12/99
jo crec que això està precisament clar i  el punt tercer que diu manifestar així mateix a
RENFE que el contingut novament Conveni de subscriure entre ambdues parts partirà
dels paràmetres d’usos intensitats que per a tal àmbit preveu el Pla General. Si jo
m’estava referint al Pla General, no al conveni perquè inicialment ha dit que ens
sentíem desvinculats del conveni perquè durant tot aquest temps des que es va redactar
no s’ha plasmat ni s’ha signat, no ens enteníem vinculats al Conveni, llavors jo, vaja, ho
veig clar, no és una qüestió de mantenir el Conveni, tot al contrari, que caldria negociar
un Conveni i el punt de partida són els paràmetres que estan en el Pla General, és el que
diu el punt tercer. Per tant enteníem que no hi havia cap problema respecte d’això i
crèiem que aqueixa era la solució perquè RENFE poguera cedir evidentment aqueix
espai, que és el que es recull en el punt 1. Jo crec que si li he aclarit la qüestió, però
repetisc que els punts bàsics són, no vincular, desvincular-nos del Conveni del text del
Conveni i per tant caldria fer un nou text i que aqueix nou text hauria de pivotar sobre
els paràmetres d’usos i intensitats que diu el Pla General, res mes.”

Obert el segon torn d’intervencions, el regidor de SP, Sr. GIL, exposa: “Vegem,
Chover, jo precisament tinc damunt de la taula, damunt del recolza braços, aquesta en
què està el punt segon i el tercer i és el que m’ha demanat vostè a mi, que ens diu
RENFE, que mentre atinguem els paràmetres del Conveni que en algun moment va fer
l’Ajuntament, a això m’he referit però, clar, m’ha canviat un poc l’esquema de llegir
açò i el que vostè li he entès jo abans, com que si es mantenia els paràmetres que havien
en el Conveni, tot li semblava bé, si el que vostè em diu ara i m’aclareix, que tal com
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diu els punts, és el que va fer, bé, però dels punts escrits al que ha explicat, jo he entès
que donava per bo amb RENFE s’arribaria a l’acord encara que es canviara alguna part
del conveni aquells paràmetres que té d’aprofitament, que és en el que més entrebanc
teníem, si com diu el punt segon o tercer, vostè va a la mesa i discutirem el conveni
d’acord amb el Pla General, que és el que diu el punt tercer, escolte a mi em sembla bé,
si és així si. Si vostè em diu com ha dit ara que es va a portar a efecte el punt tercer, val,
però és que el punt tercer i l’explicació que ha donat per tant que ha tingut amb RENFE,
li ha dit amb què mantinguem els paràmetres del conveni que hi havia, ah, llavors açò,
encara que diu el punt tercer d’aquest assumpte, es van a mantenir allò que ja es va
acordar. La cosa sí que canvia, després anirà a la mesa a discutir açò, no?, senyor
Fernández, mire, si canvia, la postura que jo he emprat en principi al que ara crec queda
clar, bé ho recolzarem, però perquè vaja a la mesa a negociar, però com seguisca com la
vegada passada per descomptat no se l’aprovarem, ho té clar.”

A la vista de tot allò que s’ha exposat, l’Ajuntament Ple, per unanimitat,
ACORDA:

PRIMER: Assenyalar a  RENFE  les circumstàncies de l’expedient administratiu
7/94 PL i, en concret, de la falta de subscripció del conveni entre ambdues parts, amb
una demora de més de cinc anys des que es van adoptar els oportuns acords municipals
d’adhesió i la seua notificació a l’altra part. El que determina que la vinculació de
voluntats administratives no existeix, i que no es puga mantenir de forma indefinida en
el temps la disposició de voluntat de signatura d’aquest.

Atès que amb l’actual visió de la ciutat  de què es disposa, reflectida en acords
municipals referents a BAIX VIES, el BULEVARD  de la N-340, el projecte EUROPA,
el projecte CIVIS, etc., es constata que els plantejaments de tal esborrany de conveni,
plasmats en la documentació indicativa del seu annex, estan clarament desfasats i
obsolets, i que s’ha de cercar una nova solució que atenent als fins que assenyala el
propi acord de desembre de 1999, aconseguisca una millor integració de tal espai en una
visió global i de conjunt.

SEGON: Manifestar a RENFE  que com a conseqüència de l’anterior, aquest
Ajuntament no s’entén vinculat per la imatge urbana plasmada en la documentació
inclosa en l’acord de data 27.12.1999, ni pel tèrmit del mateix.

Això no suposa anar contra els propis actes de l’Ajuntament ja que el compàs
d’espera sense subscripció del conveni per ambdues parts ha sigut excessivament
prolongat i evidencia una falta de voluntat de vincular-se’n als compromisos.

TERCER: Manifestar així mateix a RENFE que el contingut del nou conveni a
subscriure entre ambdues parts partirà dels paràmetres d’usos i intensitats que per a tal
àmbit preveu el PGOU de Sagunt.

QUART:  Que com a conseqüència de tot l’anterior, s’aprecia que el traçat del
projecte CIVIS al seu pas pels terrenys del Sistema General Ferroviari no té perquè
suposar una limitació o condicionant de cap tipus a la plasmació d’usos i instal·lacions
pretesos que siguen objecte del futur conveni.

CINQUÈ: Sol·licitar a RENFE  la cessió de l’ús d’una franja de sòl contigua a
l’avinguda País València, a la superfície descrita en l’oportú projecte de traçat de
l’autobús CIVIS, presentat i promogut per la Direcció General de Transports de la
Conselleria d’Infraestructures i Transports.

11 MODIFICACIÓ DE LA FITXA DEL PLA ESPECIAL DE PROTECCIÓ
DEL CONJUNT HISTÒRIC ARTÍSTIC PLAÇA MAJOR NÚM. 7. EXP. 4/95
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Resultant que per Resolució de 23 de març del 2001, pel Conseller d’Obres
Públiques, Urbanisme i Transport, es va aprovar definitivament el Pla Especial de
Protecció del Conjunt Històric Artística de Sagunt, el qual va ser publicat en el BOP
número 211, de data 5 de novembre del 2001.

Resultant que s’ha detectat un error en la fitxa de Plaça Major, número 7.
ANTECEDENTS.
Resultant que el Pla Especial assigna el mateix nombre de plantes i altura de

cornisa que l’edifici confrontant a l’esquerra (núm. de plantes: PB + I + C i altura de
cornisa 8 m), situat en un altre pla de façana reculat del pla de façana de l’edifici i fora
de l’àmbit dels edificis que tanquen la plaça Major, quan el correcte seria donar-la la
mateixa altura que l’edifici confrontant situat a la dreta (núm. de plantes: PB + II i altura
de cornisa: 10 m), ja que ambdós edificis conformen un dels costats de la plaça, ajudant
a la seua delimitació espacial. El nombre de plantes i altura de cornisa que es proposa
són simplement els que inicialment tenia la construcció. Tal com es pot comprovar en
els plans i fotografies que s’annexen.

L’edificació inicialment existent constava de planta baixa porticada i dues
plantes superiors, igual que l’edifici confrontant situat a la dreta del mateix i que
conjuntament ambdós edificis conformen el tancament d’un dels costats de la plaça
Major.

L’edifici va ser derrocat a principis dels anys 90 i es va proposar a la Comissió
de Patrimoni un avantprojecte de nova construcció que va ser informat favorablement
pels tècnics de Conselleria.

Hi ha una autorització per la Conselleria de Cultura de data 25 de febrer de 1992
per a l’avantprojecte  presentat al juliol de 1991 del qual s’adjunta una còpia de l’alçat
del conjunt i còpia de l’autorització. Basant-se en aquest avantprojecte que s’autoritza
per Conselleria, es va donar llicència d’obres el 15 de desembre de 1992 amb el projecte
bàsic i d’execució de 2 habitatges i local, de data de visat 14 d’abril de 1992. Aquestes
obres que s’autoritzen per Conselleria i es dóna llicència per l’Ajuntament suposen un
aprofitament major del que es pretén després de la modificació de la fitxa.
  En les fotografies que s’acompanyen es pot veure l’aspecte de l’edifici que tenia
inicialment. S’acompanya també dues fotocòpies de les obrants en el projecte de
derrocament en què s’aprecia el seu estat poc abans del derrocament i en les que es pot
observar un xicotet escaló de la cornises en el lateral dret de la façana, conseqüència del
despreniment de la mateixa després de l’afonament interior de l’edifici.

S’adjunta una fotocòpia del llibre Traza y ventura de l’Ajuntament de Sagunt,
del Sr. Santiago Bru i Vidal, editat l’any 1991, en el qual apareixen dues fotografies de
l’edifici confrontant que en un moment de la seua història va albergar l’Ajuntament de
Sagunt, i en la fotografia de l’esquerra es pot apreciar un poc de l’edifici confrontant,
podent-se observar que l’any 1930 ja existia aquesta edificació amb la seua altura.

També s’acompanyen dues fotocòpies del llibre Sagunt, crònica de cent anys
(1874-1975), del Sr. Emilio Llueca Úbeda editat l’any 1990, en les quals es recullen
postals antigues de la ciutat i en les quals es pot veure l’edifici en 1913 i en els anys 20.

S’acompanya alçat realitzat per al projecte de derrocament en què apareix tal
com era l’immoble fins al seu derrocament.

Es dóna la circumstància que la plaça major és rectangular, amb pendent al
costat de major longitud i com a conseqüència d’això es van escalonant les cornises dels
dos costats de major longitud seguint el pendent del terreny, no obstant en l’únic costat
curt de la plaça que té edificació, el nivell del carrer és pràcticament horitzontal, per la
qual cosa no té sentit escalonar la línia de tanca de la plaça allí on és horitzontal.
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La situació actual és que hi ha concedida una llicència d’obres de l’any 1992 per
a construir PB + II mes un aprofitament davall coberta, llicència d’obres que no està
caducada, però entenem que excedeix en aqueix aprofitament davall coberta el màxim
que seria admissible. I d’altra banda, tenim que la fitxa del Pla Especial que redueix a
PB + I + C que redueix l’altura de la construcció existent inicialment i entenem, per tant
que es tracta d’un error i l’objectiu és esmenar mitjançant la present modificació puntual
d’una fitxa del Pla Especial aqueix error existent en la fitxa.

Resultant que allò que s’ha exposat ens porta a la conclusió que les condicions
d’edificació recollides en la fitxa han sigut establides inadequadament tenint en compte
les premisses de la seua implantació documentalment justificat, la qual cosa permet
poder valorar adequadament la fitxa de resultat, qüestió que al nostre entendre suposa el
que s’ha produït un error material en la confecció d’aquesta.

Considerant que la Llei 30/1992, en el seu art. 105.2 estableix que les
Administracions Públiques podrà, així mateix, rectificar en qualsevol moment, d’ofici o
a instància dels interessat, els errors materials, de fet o aritmètics existents en els seus
actes.

A la vista de tot allò que s’ha exposat, l’Ajuntament Ple, per unanimitat,
ACORDA:

PRIMER.- Informar favorablement la modificació de l’error material que s’ha
produït en la fitxa passant de l’ordenació prevista en el Pla a la recollida en la fitxa
proposada.

SEGON.- Sol·licitar el tràmit d’aprovació per la  Conselleria de Cultura per ser
l’òrgan competent.

12 CESSIÓ ANTICIPADA TERRENYS. RESERVA D’APROFITAMENT.
EXP. 28/04

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

L’Ajuntament Ple, per unanimitat, adopta l’ACORD següent:
“Resultant que es pretén fer efectiva de forma immediata l’ocupació de terrenys

qualificats pel PGOU del 92, de Sagunt, com a Sistema General Macro Sector VII, per a
poder ubicar  les oficines de la Tresoreria General de la Seguretat Social; l’Agència
Tributària i les Oficines Generals Municipals; i acudint al procediment establit en l’art.
77 de la LRAU, sobre reserves d’aprofitament.

En definitiva, la finalitat pretesa per aquest Ajuntament, és que la totalitat dels
terrenys necessaris siguen posats a disposició municipal, i que els drets que a cada un
dels cedents li corresponguen es facen afectius en els àmbits que inicialment tenen
previstos; ja que els terrenys de què pretén fer disposició l’Ajuntament es troben
situades dins del Macro Sector VII, i destinats a dotacions públiques i els seus drets
tenen que es recollits en els macrosectors del I al VI, d’acord amb el que disposa l’art.
224 de les normes del PGOU.

El detall dels propietaris, situació, superfícies i la resta de particularitats de les
finques, així com l’àmbit on es faran efectius els seus drets, s’especifiquen en l’informe
de l’Enginyer Tècnic Agrícola del Consell Agrari, de data d’eixida 4 de març del 2005,
número 151, del qual es tria la següent finca afectada:

PARCEL·LA 116.
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El seu propietari és JOSÉ MARIA GIRONA CAPELLA. La superfície
obtinguda en  recent mesurament (8.305 m2), la té distribuïda en dos sectors diferents:
aquest és, 2.111 m2 en SUNP-VI i 6.194 m2 en MS-III.

 Es tracta d’una finca de regadiu, plantada de cítrics de la varietat VALÈNCIA
LATE de 45-50 anys d’edat, al marc de 4 x 5 m; l’estat vegetatiu de la plantació és
deficient amb “baixes” (per aquests conceptes, s’aplicarà en valoració un coeficient de
reducció *0,8).

Una finca de les característiques com la que ens ocupa adquireix un “valor de
mercat” de CINC MIL SIS-CENTS EUROS (5.600’- €) PER FANECADA, dels quals
un 50% correspon al valor del sòl un 50€ al valor del vol. En concepte de “collita
pendent” s’aplicarà un 10% del valor obtingut.

Així:
Valoració volada i collita de la parcel·la 116 en SUNP-VI.

Superfície 2.111 m2
1 fanecada 831 m2
Valor/fanecada 50% 5.6000’ - €  =  2.800’- €/fc.
Valor/m2 2.800? - € / 831 m2  = 3,37 €/m2

2.118 m2 x 3,37 €/m2 x *0,8 =  5.710,13 €.
10% collita pendent /5.710,13 € = 571,01 €.
VALOR TOTAL VOLADA I COLLITA PENDENT = 5.710,13 € + 571,01 € =

6.281,01 €.

Valoració volada i collita de la parcel·la 116 en MS-III.

Superfície 6.194 m2
1 fanecada 831 m2
Valor/fanecada 50% 5.600’ - €   = 2.800’ - €/fc.
Való/m2

2.800’ - € / 831 m2

6.194 m2 x 3,37 €/m2 x *0,8 = 16.699,02 €.
10% collita pendent /16.699,02 € = 1.669,90 €.
VALOR TOTAL VOLADA I COLLITA PENDENT = 16.699,02 € + 1.669,90

€ = 18.368,92 €.

Amb independència de l’anterior hi ha altres drets de propietat, que no estan
recollits en l’informe adés enunciat, i que es refereixen a les sèquies de reg de l’àmbit
assenyalat en el pla, que són de titularitat del Sindicat de Reg. La descripció dels titulars
d’aquests drets és el següent:

La reserva d’aprofitament té el seu fonament legal en l’art. 77 de la LRAU, 6/94.
De les previsions de l’esmentat article es dedueixen una sèrie de

conseqüències:
-Els acords de reserva d’aprofitament, de caràcter voluntari, que s’adopten, s’hauran
d’inscriure registralment per a total garantia dels propietaris.
-L’aprofitament tipus corresponent a tals terrenys és idèntic al de resta de propietaris de
l’àmbit de l’àrea de repartiment en què queda inclòs.
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-En definitiva els propietaris són tractats de forma idèntica a la resta del propietaris de
l’àrea de repartiment en la definició dels seus drets i obligacions.

 Als efectes de no provocar detriments patrimonials als propietaris
col·laboradors amb l’administració, que cedeixen de forma anticipada la

disponibilitat dels seus terrenys, i atès que aquests compten amb cultiu de productes
agrícoles en producció; pels Serveis Tècnics Municipals s’ha procedit a la quantificació
dels elements existents en tals terrenys, que siguen susceptibles de generar dret
d’indemnització a favor dels propietaris: arbres, construccions, pous, etc., indicant
l’estat de conservació dels mateixos; als efectes d’establir una valoració adequada
perquè tals vols puguen ser incorporats, en el seu moment, al projecte de reparcel·lació a
redactar (la titularitat del Sindicat de Regs no genera drets de vol).

D’altra banda, l’operació d’avançar la disponibilitat dels terrenys, per a destinar-
los al fi exposat, determina la pèrdua de les collites existents, muntant que ha de ser
assumit per l’ajuntament únic beneficiat d’avançar la disposició dels terrenys per a
poder executar la infraestructura prevista. En aquest extrem, cal afegir que tota collita
que es perda des del moment de la cessió dels terrenys a favor de l’ajuntament, fins al
moment d’aprovació definitiva del projecte de reparcel·lació haurà de ser abonada
econòmicament per l’ajuntament, davant el requeriment de l’interessat, en les dates en
què siga pràctica habitual la recol·lecció dels productes agrícoles corresponents.

El valor establit en aquest acord per a la collita pendent serà la referenciada per a
anys successius. (la titularitat del Sindicat de Regs no genera dret d’abonament de
collita pendent).

Basant-se en les dades anteriors s’acorda constituir reserva d’aprofitament sobre
els terrenys que a continuació s’especifiquen: (s’adjunta pla general respecte d’això).

TITULAR:
JOSÉ MARIA GIRONA CAPELLA.
DNI- 19.019.781-T.
Domicili: General Martínez Campos, número 14. Sagunt.
PARCEL·LA:
Pol. 88, parc. 116 resta.
DADES D’INSCRIPCIÓ REGISTRAL.
Pendent d’Inscripció.
Superfície segons recent mesurament 8.305 m2.
La finca descrita està afectada en la seua totalitat per la reserva d’aprofitament.
La finca descrita està afectada en 6.194 m’al2 MSECTOR III; i 2.111m’al2

SUNP- VI tercera Fase, la qual cosa fa un total de 8.305 m2.

TITULAR:
SINDICAT DE REGS.
CIF- Q4667001-D
Domicili. Plaça Major, número 10. 46500 Sagunt.
Sèquies de l’1 a la 5 i 8-9. Segons pla.
No hi ha inscripció registral.
Superfície segons recent mesurament 415 m2.
La finca descrita està afectada en la seua totalitat per la reserva d’aprofitament.
S’assigna el total de 415 m’al2 Msector III.
No hi ha dret de vol.
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Per a complir a les premisses de l’acord aconseguit amb els propietaris,
l’ajuntament procedirà a determinar en l’aprovació del Programa d’Actuació Integrada
que afecta cada un dels propietaris, l’obligació d’incloure aquestes parcel·les.

Com a conseqüència de l’anterior l’adjudicatari del programa vindrà obligat a
recollir en el projecte de Reparcel·lació a redactar la descripció i valoració dels vols que
es recullen en els informes del tècnic del Consell Agrari de data 4 de març del 2005.
L’import de la collita pendent de recol·lectar,  és assumit econòmicament per
l’ajuntament, únic beneficiari d’avançar la disposició dels terrenys per a poder executar
la infraestructura prevista.

El present acord haurà de ser inscrit registralment, per a total garantia dels
propietaris afectat, que, en aquest cas, són els que han donat la conformitat a la
constitució de la dita reserva d’aprofitament; i els seus drets seran idèntics al de la resta
de propietaris a qui s’adscriuen, tal qual es diu anteriorment en l’informe del tècnic
anteriorment al·ludit.

Quan transcórreguen més de tres anys des que queden constituïdes les presents
reserves d’aprofitament, i no s’hagueren materialitzat els mateixos, el titular de la
reserva podrà sol·licitar la seua expropiació, iniciant el procediment esmentat; tot això
de conformitat amb el que preveuen els articles 77 i 75 de la LRAU.

Les despeses que origine la present constitució de reserva d’aprofitament seran
per quanta i càrrec d’aquest ajuntament.

El present acord serà efectiu a partir de la inscripció en el registre de la propietat
d’ambdues finques ja que estan pendents d’inscripció; particular que hauran de dur a
terme els titulars pel seu compte i càrrec.

En prova de conformitat amb quant antecedeix els afectats van subscriure,
individualment,  el present document, davant el Cap A. de la Secció d’urbanisme, el 25
d’abril del 2005, document d’idèntic tenor literal al d’aquest acord; a excepció del
pagament de la collita del present exercici, a favor del Sr. José María Girona Capella,
tenint en compte que el titular de l’explotació ha pogut fer ús del dret de venda fins
aquests moments, dates en què estem que cal entendre-les com a finalització del període
de recol·lecció de la dita varietat de taronja; i que, a més, l’acord de reserva
d’aprofitament encara no és ferm per quant està supeditat al compliment recollit en el
present acord, que la finca siga inscrita en el Registre de la Propietat de Sagunt, la qual
cosa determina uns terminis fora dels normals per a poder fer efectiu dit dret en aquest
exercici.”

A les 19 hores i 5 minuts la Sra. Alcaldessa abandona momentàniament la
sessió, i és substituïda en la Presidència pel Primer Tinent d’Alcalde, Sr. Martín.

Així mateix s’absenten momentàniament de la sessió els Srs. López-Egea i
Martí.

13 EXP. 23/05. PERMUTA D’USOS DOTACIONALS EN UA-36
En relació amb aquest expedient, és necessari assenyalar el següent:
És objecte del present expedient de planejament el canvi d’ús dotacional de la

parcel·la municipal ubicada en la UE 36 del PGOU de Sagunt, amb destinació prevista
segons planejament com esportiva, recollit en el pla obrant en l’expedient, pretenent-se
un ús soci cultural.

A tals efectes és necessari assenyalar que:
1.- L’art. 58.4 de la LRAU, 6/94, estableix respecte d’això:
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4. Els Plans hauran d’especificar l’ús previst per a cada reserva de sòl dotacional
públic (distingint entre: zona verda, esportiu-recreatiu, educatiu-cultural, assistencial,
servei administratiu, servei urbà-INfraestructures, xarxa viària, aparcament i àrees de
vianants). No obstant, l’Administració podrà establir en aquelles qualsevol ús
dotacional públic, ajustant-se a les regles següents:
 A) Mentre el Pla no es modifique hauran de dedicar-se a l’ús o usos concrets en ell
previstos, les reserves dotacionals per a zones verdes, espais lliures d’edificació sobre
rasant, xarxa viària i infraestructures aptes per al trànsit, el passeig, la circulació o el
transport de persones, vehicles, fluids o senyals.
 B) En els altres casos, serà possible la substitució de l’ús dotacional previst en el Pla
per un altre igualment dotacional públic, destinat a la mateixa o distinta Administració
pública, sempre que, amb un informe previ favorable municipal en el primer cas
s’adopte acord exprés i motivat per l’òrgan competent de l’ens titular o destinatari del
terreny i en el segon medie acord entre les Administracions interessades.

2.- Conforme a l’esquema dissenyat pel PGOU de Sagunt, i en concret el seu art.
147, no hi ha una atribució definida i concreta de dotacions públiques a les parcel·les,
sinó una previsió genèrica d’aquestes, permetent en aqueix sentit una polivalència
d’usos públics. En definitiva, el PGOU no fa més que una previsió inicial, susceptible
de variacions sense més tràmit, sempre que el destí públic estiga entre els compresos en
el llistat del citat art. 147 (i es complisquen els estàndards legals). En definitiva, l’única
que en aquest sentit vincula del PGOU és el caràcter de públic de l’ús a què es
destinaran els esmentats terrenys, però no hi ha una vinculació concreta. En aquest
sentit assenyalar que l’art. 147 estableix que “en els plans d’ordenació s’han grafiat
indicant l’ús preferent, actuant els altres en règim d’alternatius”.

Els límits en aquest sentit els trobarem en el marge que deixa el propi art. 147
del PGOU, en establir un llistat d’usos dotacionals possibles, i per un altre costat en què
els usos que es pretenguen canviar es troben dins dels permesos per l’art. 58.4 de la
LRAU, 6/94, sense necessitat modificació del planejament. Aquest llistat és més
restrictiu i és el que es jutja vigent. En aquest cas, atès que són usos esportiu i soci
cultural, no hi ha cap problema. En conseqüència, no cal iniciar un expedient de
modificació de planejament, sent necessari adoptar el corresponent acord municipal.

- Quant a l’òrgan competent per a l’adopció de l’acord, assenyalar que en aquest
cas concret  no és que existisca una permuta de terrenys, ni la cessió de cap terreny de
titularitat municipal, sinó més prompte la concreció de l’ús públic entre els possibles
que cal assignar a tal terreny. No és aspecte d’execució del planejament sinó més
prompte de definició i concreció d’un dels seus extrems, havent de correspondre per tant
la dita competència al Ple de la Corporació, que en definitiva va fixar en el seu moment
l’ús preferent.

El regidor-delegat d’Urbanisme, Sr. FERNÁNDEZ, manifesta: “Bé és un tema
puntual, com saben un dels projectes d’aquest equip de govern, és la construcció d’un
Casal Jove, a la nostra ciutat, en concret al nucli de Port de Sagunt. La parcel·la que
inicialment estava prevista, no ha sigut acceptada en la seua ús per part de la Conselleria
i per tant el que planteja l’Ajuntament és un canvi de parcel·la i en concret ens n’anem a
la Unitat d’Actuació 36, que perquè ens entenguem està situada A l’Est de les 600
habitatges o també conegudes com a Cooperativa Sant Francesc de Borja. És una
parcel·la de 3.600 metres quadrats, que en aquests moments té una qualificació d’un ús
esportius i que passaria a tenir una qualificació d’ús sociocultural. El nostre Pla General
preveu aquestes modificacions, sense que s’haja de fer moltes modificacions perquè la
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previsió és de caràcter inicial i per tant diria que la seua modificació no implica cap
tipus d’alteració del Pla General.”

Obert el primer torn d’intervencions, el regidor del Grup SP, Sr. GIL, diu: “Bé,
vegem, vull que quede ben clar que Segregació Portenya la vegada anterior va votar per
aquest projecte i continuarem votant per ell, però algunes apreciacions cal fer, que
almenys ens deuen aclarir com s’actua, sense tenir la parcel·la canvi d’ús, es va
contractar l’obra quelcom que és irregular, al final ha calgut recollir veles i hem estat a
punt d’estar ficats en un fregat econòmic de certa importància, és una explicació que
mai la van veure clara, perquè es va fer aqueix pas, sense haver tingut la parcel·la
canviada d’ús, però ara quan se’n va a aquest nou canvi d’ús, que nosaltres ens sembla
bé, perquè el que volem és que el local es faça com més prompte millor, hi ha una
petició de subvenció a l’Estat i aquest porta, aquesta petició porta uns condicionants
com és lògic perquè es puga complir i li puguen donar aqueixa finançament, la pregunta
meua és, d’acord amb les dates que circulen en aqueix concurs, no sé si per a les dates
que es diu que deu estar el projecte, açò estarà modificat, el lògic és que el projecte si es
modifica, ho vegem abans els polítics, abans d’anar-se’n a cap lloc i vegem la quantia
del canvi, que és el que es projecta en un principi i que es queda ara, a veure si val la
pena el canviar la pena el canviar de parcel·la, o potser no val la pena. Perquè el canvi
pareix que és prou substancial quant a la sala per als espectadors, no ho coneixem, però
hi ha també un altre costat important i és que la contractació s’ha de fer en un temps
determinat i la terminació ha d’estar acabat per a 1 de gener del 2006, estem al juliol
pràcticament, demà ja és juliol, del 2005, juliol, agost vacances, tot estarà omplit per a
fer la consulta de l’obra que arriba a temps es contracta i es comença a executar l’obra
jo no m’ho crec, o ací algú té una vareta de l’equip de govern, que la trau de tant en tant,
toca damunt de la taula i pum miracle. Jo tal com estan les coses no m’ho crec, llavors
si això ocorre, possiblement la subvenció la perdrem, aqueixos punts volguera que ens
els aclariren, perquè nosaltres per descomptat nosaltres li anem a votar aquest canvi,
estem disposats a més volem que açò d’una vegada isca. Però vull que per la nostra part
demanar a l’equip de govern que hi haja molta serietat en l’assumpte y no tornem a
repetir el fracàs de la vegada anterior, va ser molt gros, a més es van fer irregularitats
molt importants, bé, jo espere que vostès ens donen les dates o condicionants dir, ho
anem a complir per açò i per açò, que sàpien ja que estem disposats a votar-los.”

El regidor-delegat d’Urbanisme, Sr. FERNÁNDEZ, exposa: “Bo, li he de dir que
l’objecte d’aquest punt és de caràcter estrictament urbanístic, no entren altres
consideracions que segurament i el meu company Miguel Ángel li pot aclarir
efectivament, en qualsevol cas no per justificar, sinó per a d’alguna manera que vostè
entenga que és el que va passar aquell moment, és que el projecte del Casal Jove, que no
estava inicialment previst d’una manera explícita en el nostre programa de govern,
encara que sí que es parlava d’un espai dina, vingué, diguem-ne, ocasionat o
condicionat per un projecte de subvenció, que ens obliga de manera molt ràpida, a triar
una parcel·la que podria haver sigut aquella o aquesta, que està precisament en una de
les zones de major creixement del Port de Sagunt i que fins és més adequada a menys,
així ho entenc jo i també altres membres de l’equip de govern, en qualsevol cas allò és
una parcel·la educativa, canviar una parcel·la educativa per un altre ús, és més
complicat, en aquest cas d’un ús esportiu a un ús cultural, direm que tenim la total
garantia, això és una decisió estrictament municipal, en la qual no entra a la Conselleria,
per tant, està totalment garantit, jo li assegure que des del departament de patrimoni, ara
té l’oportunitat del meu company precisar-ho, jo crec que arribarem a temps per a
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aconseguir aquest gran objectiu, és aconseguir una infraestructura per als joves en el
nucli del Port de Sagunt.”

Obert el segon torn d’intervencions, el portaveu del Grup EU, Sr. MARTÍN,
manifesta: “Bé, senyor Gil, com vostè ha comentat aquest projecte, jo crec que sí que és
cert, que es van cometre errors, però errors que venien derivats de precedents que
havien a la casa, com ha explicat el senyor Hernández, nosaltres en un primer moment
plantegem pensàvem que si al final l’equipament juvenil es concretava en dues
instal·lacions la ubicació, on estava previst era una ubicació cèntrica al Port i
pràcticament amb un millor accés per part de qualsevol punt de la població i la veritat
que després d’intentar-ho molt finalment la Conselleria no ha accedit a aqueix canvi, és
una parcel·la que tindrà un dubtós ús educatiu, però per la grandària i les peculiaritats
que té, però s’ha negat a aqueix tema, respecte a la subvenció que plantejava, nosaltres
ja hem plantejat una pròrroga de la subvenció, en primer lloc davant la Diputació de
València, eh, per les peculiaritats del projecte, que ens han atès fins i tot una qüestió que
no obstaculitza en les subvencions en un principi hem aconseguit que la Diputació es
fera càrrec dels honoraris del projecte que en principi no estaven dins i anem confiem
que aquest és un pas importantíssim per a poder desenvolupar el projecte, la parcel·la
que s’ha triat, és s’ha triat una semblant no igual a la que disposàvem, però era també
per no desvirtuar el projecte, que era un projecte singular de Casa Jove, amb la qual
cosa anar-nos-en a una parcel·la diferent, trencava completament l’estructura del
projecte, no?, i per tant esperem que amb la major brevetat podem tenir-ho, eh, el
primer cas era aquest per a poder licitar les obres.”

El portaveu del Grup SP, Sr. GOIG, indica: “Jo volguera que m’aclaríreu una
pregunta respecte al Casal Jove, esteu parlant d’un projecte, d’un projecte inicial, jo crec
que és un projecte que pràcticament gust a tots els grups d’aquest Consistori, que tots
recolzem i ara esteu parlant d’un nou projecte, jo vull saber si aqueix nou projecte,
perquè a mi se m’ha comentat per part de la gent de l’equip de govern que aqueix nou
projecte s’està treballant ja, des de fa uns mesos, efectivament des que se sap que
Conselleria aquests no admetria el canvi, perquè no estem informats ningú sobre aquest
projecte, gràcies.”

El portaveu del Grup EU, Sr. MARTÍN, manifesta: “Això li conteste
ràpidament, quan, encara que la contestació de Conselleria crec que va arribar fa 15 dies
o un mes, pràcticament l’Ajuntament, l’altre dia sabíem que per part de la Conselleria
de Cultura que no donarien el vistiplau d’abans, i el que si que comentem als redactors
del projecte era la possible reubicació de les poques alternatives que tenia l’Ajuntament
per a poder modificar el projecte que era menys, que menys trencava el que seria
l’estructura del Casal Jove i per aqueix costat es va comentar que l’Ajuntament prendria
la iniciativa i que prendríem aqueixa parcel·la en concret, amb la qual cosa jo no conec,
jo no puc dir el que no conec, eh, ara després d’aquest canvi i amb el tema del
pressupost farem l’encàrrec d’aqueixa modificació i ací estarem tots com en la primera
adjudicació.”

A la vista de tot allò que s’ha exposat, l’Ajuntament Ple, per unanimitat,
ACORDA:

Procedir a canviar els usos dotacionals establits en l’Unitat d’Execució núm. 36
del PGOU de Sagunt en els termes següents:
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La parcel·la objecte de l’expedient núm. 25/05 destinada a ús esportiu, de 3500
m2 passarà a tenir ús soci cultural.

En aquests moments es reintegra a la sessió el Sr. Martí.

14 EXP. 14/02. REITERACIÓ SOL·LICITUD CONCESSIÓ AIGUA M3 I
AMPLIACIÓ D’AQUESTA

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Cal partir de diverses consideracions:
1.- El Ple de la Corporació municipal, en la seua sessió de febrer del 2002, va

adoptar un acord que en el seu part dispositiva establia el següent:
“PRIMER: Fer seus la documentació presentada per l’agent urbanitzador del

PAI objecte de l’expedient 38/00, en data 18.2.02, així com l’informe subscrit pels
tècnics municipals en data 21.2.02.

SEGON: Sol·licitar la quantitat de
− 36’16 litres/segon amb destí a aigua potable.
− 217 litres/segon amb destinació aigua bruta
tot això en concepte de concessió a la Confederació Hidrogràfica del Xúquer, en

els termes indicats en la documentació esmentada.
TERCER: Considerar inclòs la destinació de l’aigua sol·licitat en la categoria

de l’art. 60.3.1r del Reial Decret legislatiu 1/2001, de 20 de juliol, i en conseqüència
sol·licitar l’exclusió del principi de competència en el procediment d’adjudicació de la
concessió.

QUART: Habilitar el Sr. Alcalde per a la realització de totes les actuacions
derivades del present acord.”

2.- Han transcorregut més de tres anys des que per part de l’Ajuntament de
Sagunt es va formular la dita sol·licitud a la CONFEDERACIÓ HIDROGRÀFICA DEL
XÚQUER sense que s’haja tingut contestació de cap tipus per part d’aquesta, ni per a
esmenar cap extrem, ni per a atorgar ni denegar res.

El que porta a parlar d’una situació cada vegada més preocupant ja que tal
subministrament d’aigua potable i industrial és necessari per a poder abastir als polígons
industrials de caràcter municipal que apareixien ja reflectits en el PGOU- 92, aprovat i
dictaminat favorablement per totes les Administracions Sectorials al marge de la
municipal.

Atès que alguns de tals polígons industrials començaran ja l’execució material
de les obres d’urbanització, després de finalitzar la redacció del seu projecte
d’urbanització i de reparcel·lació, la situació és més preocupant encara.

3.- Davant aqueixa situació crítica es planteja al Ple la necessitat reiterar la
sol·licitud a la CONFEDERACIÓ HIDROGRÀFICA DEL XÚQUER de concessió
d’aigua plantejada ja fa més de tres anys. O bé que tal ens remeta la dita sol·licitud
formulada en el seu moment a aquell òrgan o ens que actualment siga el competent per a
la seua tramitació i atorgament.

4.- Junt amb aquesta consideració, que és la principal i que es ressalta als efectes
que es constate que no s’està davant una nova sol·licitud sinó davant una reiteració de
l’anterior, convé tenir en compte una sèrie de circumstàncies que de forma
sobrevinguda s’han produït des que es va formular la sol·licitud en el seu moment.
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En concret, un dels àmbits que originaven la sol·licitud de concessió, el
denominat Polígon Químic, ha optat i l’Ajuntament se l’ha autoritzat, que s’abastisca
per mitjà d’una dessaladora, sent innecessària la concessió d’aigua per al mateix en
existir la dita alternativa.

D’altra banda, els àmbits CAMÍ LA MAR 2 i PROLONGACIÓ OEST
EUCOLSA s’han vist reduïts com a conseqüència de la previsió del traçat AVE, la qual
cosa obliga al seu redimensionat.

Cosa que ofereix una demanda d’aigua efectiva que quedaria reduïda en els
següents termes segons l’informe tècnic de l’arquitecte municipal que es transcriu:

“En data 21 de febrer de 2002 s’emet un informe favorable, per part d’aquesta
oficina tècnica, respecte de la proposta d’abastiment d’aigua potable i bruta al conjunt
de polígons industrials en fase o de molt pròxim desenvolupament, realitzada per
l’Agent Urbanitzador del Polígon Químic i que obra en l’expedient 14/02.

El criteri d’abastiment de tal polígon va canviar passant a autoabastir-se
mitjançant la instal·lació d’una dessaladora, per la qual cosa es fa precís restablir els
cabals necessaris per a abastir a la resta de polígons inclosos dins de la proposta.

En concret es tracta dels polígons industrials Camí La Mar (1 i 2), del conjunt
d’unitats d’actuació que conforma la Vallesa (en total 8) així com de l’abastiment de
l’ampliació del Port de Sagunt.

La nova distribució dels polígons i el xicotet cabal que suposa el Port de Sagunt
(només aigua potable amb una dotació total de 6,32 l/s), indica el replantejar el
subministrament d’aquest mitjançant connexió a les xarxes municipals actuals. Açò és
així ja que el mantenir-ho en el conjunt suposaria una inversió il·lògica i desmesurada,
mentre que plantejar altres obres de connexió independents resultaran d’un cost menor
que repercuteix a tots els polígons.

És per això que, suprimint de la present previsió tant al Polígon Químic com al
Port de Sagunt i basant-se en les superfícies indicades en els diferents documents de
planejament (Fitxes urbanístiques i Plans Parcials aprovats) dels distints polígons
involucrats, s’obtinga la present taula:

Superficie

Caudal medio
m3/dia de Agua

Potable
(13 m3/Ha)

Caudal medio
m3/dia de Agua

Bruta
(47 m3/Ha)

Caudal medio
l/s

UE 1 La Vallesa (Suelo Urbano) 74.949 97,43 352,26 5,20
UE 2 La Vallesa (Suelo Urbano) 20.929 27,21 98,37 1,45
UE 3 La Vallesa (Suelo Urbano) 49.154 63,90 231,02 3,41
UE 4 La Vallesa (Suelo Urbano) 16.054 96,32 75,45 1,99
UE 5 La Vallesa (Suelo Urbano) 15.204 19,77 71,46 1,06
UE 6 La Vallesa (Suelo Urbano) 4.667 6,07 21,93 0,32
UE 7 La Vallesa (Suelo Urbano) 2.083 2,71 9,79 0,14
UE 8 La Vallesa (Suelo Urbano) 86.834 112,88 408,12 4,72

Subtotal 269.874 350,84 1268,41 18,74
Camí La Mar 1 519.023 674,73 2439,41 36,04
Camí La Mar 2 539.859 701,82 2537,34 37,49

Subtotal 1.058.882 1376,55 4976,75 73,53
Sunp Norte Carretera Cuarta
Planta 203.188 264,14 954,98 14,11

TOTAL 1.531.944 1.991,53 7.200,14 106,39
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Segunda Dársena del Puerto 420.000 546,00 0,00 6,32

De l’anterior taula es dedueix que el cabal mitjà estimat resulta de 106,39 l/s
totals, els quals es distribueixen en un 21,67% destinats a Aigua Potable i un
78,33% a Aigua Bruta resultant:
- Aigua Potable, cabal mitjà estimat de 23,06 l/s.
- Aigua Bruta, cabal mitjà estimat de 83,33  l/s.
Igualment s’indica:
− Ja que  l’actual consum d’aigua potable està entorn als 250 l/s i està

pràcticament cobert, les necessitats futures d’aigua potable hauran de ser
cobertes en la seua totalitat amb una ampliació de l’actual concessió,
excepte el cas de l’Autoritat Portuària comentat.

− Independentment de la dotació d’aigua, cal redefinir les obres de
canalització necessàries així com les condicions de gestió d’aquestes
(cànon).”

5.- D’altra banda, a més de les consideracions fetes sobre l’aigua industrial, cal
realitzar altres, referents a l’AIGUA RESIDENCIAL.

En aqueix sentit cal indicar que Sagunt compta amb un PGOU aprovat en 1992.
Des de la dita data no s’ha produït cap reclassificació de sòl no urbanitzable ni està
prevista aquesta a curt termini, havent-se no admès fins a tres propostes en aqueix
sentit.

S’observa amb creixent preocupació com en altres municipis de la Comarca del
Camp de Morvedre, dependents del metre cúbic per al seu subministrament, s’estan
plantejant propostes de reclassificació de superfícies significatives de sòl, bé per mitjà
de la revisió dels seus plans generals, bé mitjançant propostes de Plans Parcials de
Millora.

Extrems sobre els quals no es formula cap inconvenient perquè la decisió última
correspon a la Conselleria de Territori i Habitatge, Administració que té, o almenys ha
de tenir, l’oportuna visió de conjunt i adoptar les corresponents decisions partint de les
premisses adequades.

Però arribats a aquest punt convé que en matèria de demanda de l’aigua es
destaquen les dades oportunes, que suposarien partir que Sagunt actualment compta
amb una concessió provisional per a subministrament d’aigua de destinació residencial
de 250 litres/segon.

El desenvolupament urbanístic del PGOU de 1992, no la seua ampliació,
determina a curt termini un consum previst d’aigua que el tècnic municipal ha calculat
en els termes següent:

“En vistes a determinar els cabals necessaris per a dotar d’aigua potable el sòl
urbà consolide i el sòl urbanitzable residencial del terme municipal de Sagunt
continguts en el seu Pla General d’Ordenació Urbana, s’emet el present informe.

El criteri d’abastiment establit és el de consum en litres per habitant i dia, que
es fixa en 300 l/hab/dia en vista als actuals consums i la població empadronada. Aquest
índex de consum sensiblement elevat s’adopta donada la incertesa de demanda real que
per l’existència de sòls comercials i industrials ja consolidats amb subministrament a la
xarxa actual d’aigua potable existeixen, així com la previsió de rebliment dels primers i
materialització de nous usos compatibles amb el residencial dins dels sectors a
desenvolupar (hotels, comercials, etc.), estimant-se que, mitjançant aplicació del
mateix, queda absorbida la demanda d’aquests usos.
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Per al sòl no desenvolupat o en fase d’execució s’estableix una mitjana de 3,5
habitants per habitatge, estant la densitat en alguns casos establida i en altres
mitjançant l’aplicació del ràtio de 110 m2 de sostre per habitatge (el que realitza el
PGOU per a la determinació d’habitatges en les Unitats d’Actuació). El fet de plantejar
aquest índex de població és degut al fet que, a pesar que en l’actualitat els habitatges
existents no presenten un índex d’ocupació tal (entorn a 2,5 habitants per habitatge), hi
ha molts habitatges desocupats, sent necessari establir un índex que responga a una
ciutat amb una ocupació mitjana acceptable dels habitatges. De fet, atès que el ràtio de
110 m2 sostre per habitatge és excessivament optimista (la tendència és a reduir la
superfície d’habitatge a causa de l’increment de cost de repercussió del sòl), mitjançant
el ràtio de 3,5 hab/habitatge s’aconsegueix una densitat de població raonable per als
sectors que ens ocupen.

S’acompanya al present informe quadre de demandes en cada un dels àmbits de
sòl residencial continguts en el PGOU, en quatre subtaules a saber: sòl urbà, sòl
urbanitzable, zona d’Almardà i sectors de segona Residència, resultant-ne un total de
577,40 l/s de cabal mitjà, estimant-se que la concessió a sol·licitar per a tal ús ha
d’estar en 580 l/s.

Tal consum és el necessari per als ràtios indicats i per a la totalitat del sòl
programat en el PGOU de Sagunt vigent, que són els que el municipi tenen obligació
d’atendre a pesar que moltes de les demandes que en l’estudi es contemplen no
existeixen actualment (zones de muntanya, platges d’Almardá...), i es desconega el
moment en què passen a ser reals.

Ja que l’actual consum d’aigua potable està entorn als 250 l/s i està
pràcticament cobert, les necessitats futures d’aigua potable han de ser cobertes per
altres mitjans, havent de sol·licitar-se una ampliació de l’actual concessió.”

Descripción Uso m²s m²t m²t/viv

Nº viv s/
Fichas

Urbanístic
hab./

viv nº hab.

Consumo
agua

potable
l/hab/día

Consumo
total

ag.potable
( l/día )

Consumo
total

ag.potable
( l/s )

Consolidado Casco Histórico Residencial 20.247 300 6.074.100 70,30

Resid. Puerto Residencial 39.133 300 11.739.900 135,88

 Baladre Residencial 3.346 300 1.003.800 11,62

 
Almardà (desglosado en

subtabla 3) Residencial 1.303 -- -- --

U.A. 12 3 Abril con Juan de Austria Residencial 12.730,00 35.090,00 110          319 3,5 1.116 300      334.950 3,88

U.A. 13 3 Abril con Maestrat Residencial 14.000,00 34.810,00 110          316 3,5 1.107 300      332.277 3,85

U.A. 19 Córcega con Internucleos Residencial 5.125,00 13.424,00 110          122 3,5     427 300      128.138 1,48

U.A. 23 Detrás de Ciudadmar Residencial 3.237,00 10.956,00 110          100 3,5     348 300      104.580 1,21

U.A. 6 Oeste de Juan de Austria Residencial 5.308,00 16.800,00 110          153 3,5     534 300      160.364 1,86

U.A. 7 Oeste de Juan de Austria Residencial 6.221,00 18.860,00 110          171 3,5     600 300      180.027 2,08

U.A.8 Oeste de Juan de Austria Residencial 1.705,00 4.659,00 110            42 3,5     148 300       44.472 0,51

U.A. 16 Junto a Río-Barrio Metales Residencial 4.306,00 12.401,00 110          113 3,5     394 300      118.373 1,37

U.A. 17 Junto a Río-Barrio Metales Residencial 8.240,00 19.555,00 110          178 3,5     622 300      186.661 2,16

U.A. 18
Continua UA-17 hasta

Córcega Residencial 4.070,00 12.012,00 110          109 3,5     382 300      114.660 1,33

U.A. 14 Juan de Austria más al Sur Residencial 660,00 2.112,00 110            19 3,5       67 300       20.160 0,23

U.A. 5 Junto al Barrio Churruca Residencial 1.050,00 4.565,00 110            42 3,5     145 300       43.575 0,50

U.A. 11 3 Abril con Juan de Austria Residencial 5.110,00 16.638,00 110          151 3,5     529 300      158.817 1,84

U.A. 20 Córcega final junto Río Residencial 1.060,00 4.303,00 110            39 3,5     136 300       41.074 0,48

U.A. 21 Córcega final junto Río Residencial 2.050,00 6.600,00 110            60 3,5     210 300       63.000 0,73

U.A. 24 Córcega-Toja-Internucleos Residencial 2.225,00 9.266,00 110            84 3,5     294 300       88.448 1,02

U.A. 27 Córcega-Cerdeña Residencial 4.419,00 19.272,00 110          175 3,5     613 300      183.960 2,13

U.A. 29 Córcega-Claveles Residencial 5.569,00 28.036,00 110          255 3,5     892 300      267.616 3,10
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U.A. 30 junto UA-29 Residencial 2.779,00 16.251,00 110          148 3,5     517 300      155.123 1,80

U.A. 31 Pz. Cánovas del Castillo Residencial 6.299,00 19.561,00 110          178 3,5     622 300      186.719 2,16

U.A. 9 Pz. Reina Fabiola- 9 d'octubre Residencial 3.869,00 10.408,00 110            95 3,5     331 300       99.349 1,15

U.A. 22 Zona junto Delta y Playa Residencial 4.807,00 17.239,00 110          157 3,5     548 300      164.554 1,90

U.A. 28 Internúcleos con Mediterráneo Residencial 5.551,00 19.615,00 110          178 3,5     624 300      187.234 2,17

U.A. 36 "500 viviendas" Residencial 24.299,00 141.884,00 142          998 3,5  3.493 300   1.047.900 12,13

U.A. 25 Vilamar - C/San Vicente Residencial 3.690,00 15.682,00 110          143 3,5     498 300      149.692 1,73

U.A. 26 Vilamar - C/San Vicente Residencial 2.520,00 10.989,00 110          100 3,5     349 300      104.895 1,21

U.A. 4 Al Oeste del SUP-2 Oeste Residencial 5.586,00 12.973,00 110          118 3,5     412 300      123.833 1,43

U.A. 2 Plaza de la Moreria Residencial 6.104,00 29.200,00 110          265 3,5     929 300      278.727 3,23

U.A. 15 Menera-Final 3 de Abril Residencial 3.913,00 11.738,00 110          107 3,5     373 300      112.045 1,30

U.E. MP1 Virgen del Losar- S. Vte. Residencial 3.644,00 10.933,00 110            99 3,5     347 300      104.360 1,21

U.E. MP3 junto a MS-6-Este Residencial 4.871,00 14.612,00 110          133 3,5     464 300      139.478 1,61

U.E. MP2 Virgen del Losar- Canarias Residencial 1.906,00 8.575,00 110            78 3,5     272 300       81.852 0,95

U.E. 4 Norte
Palancia Junto Hermita S. Cristóbal Residencial 367.405,53 257.184,00 135 1903 3,5  6.660 300 1998150 23,13

ZR.5- Pinaeta Fausto Caruana-Ronda Oeste Residencial 35.157,01 40.984,61 132 309 3,5 1081 300      324.300 3,75
SUNP-6-
Baladre Ronda Oeste-Intenúcleos Residencial 50.309,00 25.154,00 146 172 3,5 602 300      180.600 2,09

SUP2-Este De Azzati a Vilamar Residencial 247.491,00 164.682,00 127 1290 3,5 4515 300   1.354.500 15,68
Minife-MS-VI-

Oeste Junto al Hospital Residencial 77.153,26 47.487,60 120 395 3,5 1382 300      414.600 4,80
Macrosector

V IVVSA-Oeste Baladre Residencial 115.986,43 115.986,43 133 869 3,5 3041 300      912.300 10,56

MS-VI-Este Oeste de "500 Viviendas" Residencial 101.995,52 86.994,00 113 765 3,5 2677 300      803.100 9,30
U.E. 1,2,5

Norte
Palancia Camino de los Valles-CN340 Residencial 540.263,29 378.873,58 140 2701 3,5 9.453 300   2.836.050 32,82

MS-III-Fusión Principio Oeste Internúcleo Residencial 499.044,86 368.283,65 118 3100 3,5 10850 300   3.255.000 37,67

MS-VI Entre Hospital y Cementerio Residencial 2200 3,5 7700 300   2.310.000 26,74

Clot del Moro Junto Instituto Residencial 75.000,00 15.000,00 110 136 3,5 476 300      142.800 1,65
Bajo Vías-BVS-

1 Antigua UA-3 y más Residencial 52.719,00 45.278,25 200 226 3,5 791 300      237.300 2,75
Bajo Vías-MS-

IV-1 Reciente división del MS-IV Residencial 87.043,00 52.225,80 110 474 3,5 1659 300      497.700 5,76
U.E. 3 Norte

Palancia Junto Colegios y Trinquet Residencial 28.350,00 66.166,00 110 601 3,5  2.103 300      630.900 7,30

SUP2-Oeste De Ronda Oeste a Azzati Residencial 169.647,14 112.511,00 87 1290 3,5 4515 300   1.354.500 15,68

Almardà

A1 Gato Montés
Residencial

2ª 126.848,00 30.852,00 90 342 3,5 1197 300      359.100 4,16

A2 Oikos
Residencial

2ª 88.830,00 21.415,00 90 237 3,5 829 300      248.700 2,88

A3 Al sur de Avda/Muntanyars
Residencial

2ª 49.111,00 11.792,00 90 131 3,5 458 300      137.400 1,59

B1 Al norte de Avda/ Muntanyars
Residencial

2ª 45.287,00 9.268,00 90 102 3,5 357 300      107.100 1,24

B2 C/Bessons, C/Cáncer
Residencial

2ª 58.108,00 13.387,00 90 148 3,5 518 300      155.400 1,80

B3 Al sur de Avda/de la Palmera
Residencial

2ª 75.753,00 15.504,00 90 172 3,5 602 300      180.600 2,09

C1 Norte Avda/Palmera-lado Este
Residencial

2ª 35.479,00 4.963,00 90 55 3,5 192 300       57.600 0,67

C2
Norte Avda/Palmera-lado

Oeste
Residencial

2ª 63.793,00 17.836,00 90 198 3,5 693 300      207.900 2,41

D2 Al norte de C2
Residencial

2ª 80.378,00 16.450,00 90 182 3,5 637 300      191.100 2,21

D3
Consolidado- Sur de

Avda/Corinto
Residencial

2ª 57.048,00 11.675,00 90 129 3,5 451 300      135.300 1,57

E1 Corinto
Residencial

2ª 140.748,00 25.007,00 90 277 3,5 969 300      290.700 3,36

E2 de E3 a VDP-6
Residencial

2ª 150.803,00 29.191,00 90 324 3,5 1134 300      340.200 3,94

E3
C/Sueca, Cecina,Paseo

Palmeras
Residencial

2ª 98.060,00 19.579,00 90 217 3,5 759 300      227.700 2,64
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F1 Norte de VDP-6 junto Gola
Residencial

2ª 135.115,00 25.466,00 90 282 3,5 987 300      296.100 3,43

F3 Este de C/Cigne junto Gola
Residencial

2ª 101.537,00 20.781,00 90 230 3,5 805 300      241.500 2,80

G1 Urbanización Malvasur
Residencial

2ª 120.477,00 24.445,00 90 271 3,5 948 301      285.348 3,30

G2
Oeste de C/Cigne- Sèquia

Nova
Residencial

2ª 120.477,00 17.110,00 90 190 3,5 665 300      199.500 2,31

D1 Entre D2 y D3
Residencial

2ª 88.276,00 18.560,00 90 206 3,5 721 300      216.300 2,50

H Camping- norte F3
Residencial

2ª 135.921,00 23.320,00 90 259 3,5 906 300      271.800 3,15

BOE-1 Este Avda/Italia bajo B2 y B3
Residencial

2ª 44.568,00 Z.O.E 200 222 3,5 777 300      233.100 2,70

BOE-2 Cases de Queralt
Residencial

2ª 21.013,00 Z.O.E 200 105 3,5 367 300      110.100 1,27

ZPE-1
Casa de Penya- Corredor

ecològic
Zona

protegida 25.590,00 0,00

Ampliación
PP.Playa SUNP-4

Residencial
2ª 479.750,00 767 3,5 2684 300      805.200 9,32

Grau Vell PEP-2 DEL PGOU Residencial 26.500,00 106 3,5 371 300      111.300 1,29

Monte Picayo PERI-2
Residencial

2ª 283.611,00 340 3,5 1190 300      357.000 4,13

Bonilles PERI-3
Residencial

2ª 830.000,00 996 3,5 3486 300   1.045.800 12,10
La Pinada- Pla

del Bou PERI-4
Residencial

2ª 367.900,00 441 3,5 1543 300      462.900 5,36
Cantera-
Partidors PERI-5

Residencial
2ª 90.875,00 109 3,5 381 300      114.300 1,32

Peregil PERI-6
Residencial

2ª 65.500,00 78 3,5 273 300       81.900 0,95
Ampliación

Monte Picayo SUNP-3
Residencial

2ª 199.000,00 358 3,5 1253 300      375.900 4,35
Invertesa-

Monasterios SUNP-7
Residencial

2ª 120.000,00 420 3,5 1470 300      441.000 5,10

Monasterios Amp. de dicha Urbaniz. Residencial 35.582,00 7.828,00 356 22 3,5       77 300 23100 0,27

TOTAL 577,40

Es considera, en conseqüència, imprescindible destacar la dada que en els
pròxims 5 anys la demanda efectiva d’aigua residencial serà de 580 litres/segon, sent en
conseqüència necessari augmentar l’actual concessió de 250 litres/segon en una
quantitat de 330 litres/segon addicionals.

Tot això per a complir les premisses definides per la via adequada en 1992 i amb
preferència als actuals increments de sòl que s’estan produint per mitjà de modificacions
de planejament urbanístic a la zona d’influència del metre cúbic.

Procedeix per això sol·licitar que:
- Es ratifique la concessió de 250 litres/segon de què actualment es gaudeix per a ús
residencial.
- Sol·licitar l’increment d’aquesta en un cabal de 330 litres/segon per a atendre les
demandes prevista en un horitzó temporal de 5 anys. El que determinaria una concessió
total per a ús residencial de 580 litres/segon, que seria addicional a la prevista per a l’ús
industrial  abans assenyalada.

El regidor-delegat d’Urbanisme, Sr. FERNÁNDEZ, diu: “Bé, estem
probablement en un dels temes més importants, pel que fa al present i sobretot al futur
de la nostra ciutat, és el tema de l’aigua, sense aigua no hi ha vida i sense aigua no hi ha
tampoc progrés, és un recurs limitat a la nostra comarca evidentment a la nostra ciutat i
per tant és una qüestió que des de fa ja molt de temps està plantejant-se i arranca
pràcticament de la reconversió industrial, és públic un Reial Decret pel qual es concedia
a Sagunt i a la seua àrea d’influència 1 metre cúbics per segon, és a dir 1000 litres per
segon, per al desenvolupament de la ciutat.
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Com vostès sabran per altres plens si han seguit la premsa, la limitació en el
recurs de l’aigua ha sigut un argument fonamental per a desestimar l’ampliació del sòl
urbanitzable, tant per a bàsicament per a ús residencial i aqueix ha sigut podem dir la
premissa base de desestimació almenys de tres, dos, bo, tres projectes urbanístics. La
realitat actual és que estem consumint bàsicament al voltant de 250 litres per segon, per
al que seria el nucli urbà i els polígons SEPES i INGRUINSA. D’altra banda la planta
potabilitzadora, té una capacitat de 400 aproximadament no arriba de 400 litres per
segon, saben vostès que ja estan executades les bases, una, dos i tres de les de la marxa
del metre cúbic, arribaria fins a ocupar tota la Baronia fins a Algar, que també arribaria
a les Valls i Almenara i que en la quarta fase arribaria a Almardà, la cinquena fase seria
precisament l’ampliació de la potabilitzadora.

D’altra banda, saben vostès també, que hi ha una concessió d’aigua a SIDMED
de 155 litres per segons i també saben que el polígon químic hi ha va decidir almenys
pel que suposa, pel que fa a l’abastiment per a central d’una dessaladora i d’altra banda
hi ha un preacord, per a incloure dins del programa AQUA del Ministeri de Medi
Ambient per a la construcció d’una dessaladora a Sagunt. Partint d’un principi, que jo
crec que podem compartir tots que és metre cúbit, és a dir, aigualir procedent de riu, per
al consum residencial, per al consum humà i dessaladora per al consum industrial,
ràpidament podem arribar a la conclusió que necessitem més aigua de què tenim
concedida tant per als polígons industrials com a les àrees residencials, precisament per
això és pel que es plantege la necessitat una dessaladora.

D’altra banda també sabran que s’ha constituït el Consorci per a la gestió del
metre cúbic presidit per la nostra alcaldessa i que serà l’organisme encarregat de
distribuir les quotes d’aigua necessàries per a cada municipi.

Bé, en tot aquesta introducció que he fet, és important recordar que ja en el Ple
de febrer del 2002, es va sol·licitar una concessió addicional a les 250 litres de 36 litres
d’aigua potable i 217 d’aigua bruta i després de tres anys, no hem obtingut resposta i per
tant podem dir que estem molt preocupats, perquè no tenim la garantia de poder abastir
l’aigua per a la nostra ciutat, tant per als nostres polígons industrials, com per a les àrees
residencials, que estan previstes en el Pla General d’Ordenació Urbana de l’any 92. Faig
incidència en aquest aspecte perquè el municipi de Sagunt com he dit al principi no hi
ha reclassificat el sòl i per tant estem dins dels paràmetres del nostre Pla General, altres
municipis de la comarca, en canvi, o bé a través de revisions del seu Pla General o bé a
través de projectes de PAI, de projectes d’actuació integrada, estan intentant una manera
molt notable, el sòl residencial i per tant del nombre d’habitatges, jo crec que nosaltres
hem de defensar la postura veritat, que l’aigua que ens correspon per a abastir, satisfer
el nostre Pla General, és evidentment prioritari i que en aqueix sentit, les
Administracions Sectorials convenients, haurien de mirar amb lupa, cosa que no passa,
quan es tracta d’aprovar projectes urbanístics, que no compten amb un passador d’aigua,
cosa que no passa i cosa que ja aquesta passant lamentablement amb una sèrie de
Polígons, que estan dins del nostre Pla General i això a banda de ser una incoherència
per part de l’administració és un motiu molt greu de preocupació. En definitiva el que
nosaltres demanem, perquè no ho ha fet el Consorci, perquè s’acaba de constituir, pel
motiu que siga, per tant d’assegurar l’aigua per a la nostra ciutat és reiterar la demanda
d’aigua industrial prescindint de la que estava prevista per al polígon químic i que seria
de 23 litres d’aigua potable i 83 d’aigua per al procés industrial i d’altra banda i d’una
manera jo crec que molt important de demanar una ampliació de la concessió d’aigua
residencial de 330 litres per segon, perquè calculem d’una manera amb uns càlculs que
es poden discutir que poden ser més o menys ajustats però que responen podíem dir a
uns paràmetres estàndard de nombre d’habitant per habitatge, partint d’un habitatge



65

estàndard també de 180 litres per segon, per tant tenim 150 el que demanaríem serien
330 més. Aquesta és una qüestió molt important i que al marge de qüestió de precisió és
fonamental per a garantir el progrés de la nostra ciutat.”

Obert el primer torn d’intervencions, el regidor del Grup SP, Sr. GIL, diu: “El
senyor Fernández tal com li vam dir en la Comissió d’Urbanisme a nosaltres ens sembla
bé, la demanda que fa l’Ajuntament de Sagunt, perquè a més ja estava feta amb
anterioritat, encara que l’estat no ha complit amb ella, però jo intervindré per a intentar
deixar una cosa clara. Els 330 litres que es demanen ens semblen lògic perquè
l’augment de població i edificació al Municipi de Sagunt, li donen, per naturalesa que
això es faça, per a no quedar-nos sense aigua, sumant l’actual concessió que tenim ara
més els 330, ens quedem ja amb 580 litres, però es demanen 106 per a la indústria, una
part amb aigua potable i una altra com a ús industrial, però hi ha un atès que no ho ha
anomenat vostè, si al final dins de l’Ajuntament es té previst que això quede constància.
Jo tinc ací la Llei que s’edite al seu dia de la 14/1987 de 30 de juliol en què diu molt
clar, començarem a llegir-ho només un paràgraf, la reconversió industrial del Sector
Siderúrgic ha suposat per a Sagunt i la seua zona d’influència una gran reducció del seu
índex d’ocupació i producció el que porte al Govern l’ús de les seues facultats que li
conferisca a la Generalitat en data tal, a declarar a Sagunt com a zona de preferència
localització. Queda clar que ací es demana un metre cúbic vinculat a la ciutat i a la
indústria. El senyor Borrás quan parlàvem d’açò l’altre dia, pareix que no acabem de dir
els dos el mateix, jo tinc ací la memòria feta per la Confederació Hidrogràfica del
Xúquer i en la seua pàgina 4 quan diu, amb data 14 de març i 9 d’abril de 1985, es
procedeix per part d’Alts Forns del Mediterrani i l’Ajuntament de Sagunt
respectivament, a sol·licitar la concessió de cabals d’aigua per a cobrir les seues
necessitats, quedant aquestes xifrades en 0,4 metres cúbics i 0,6 metres cúbics
respectivament, 0,4 per a la indústria Alts Forns i 0,6 la població, aquesta clar que
d’aquella petició inicial de l’any 1985 ara, ha canviat la qüestió molt, els Alts Forns
tenen altres de  costat la Siderúrgia i a més han entrat en marxa els processos de
recuperar tot l’aigua que es pot depurar-la i tornar-la usar.

Amb açò vull dir que Alts Forns, en aquest cas SIDMED, té concedit per l’Estat
aigua del metre cúbic jo el que vull tenir clar és si l’Ajuntament respectarà l’acord que
vam fer al seu dia, jo tinc ací l’escrit del senyor Alfredo Castelló, a una intervenció que
jo vaig fer que es demana, que es mantinga i diu, considerant que molt recentment ha
tingut coneixement en l’exercici de la Delegació d’Urbanisme conferida de la
presidència d’Alcaldia, de l’existència de l’expedient de la Confederació Hidrogràfica
del Xúquer, número tal, pel que l’empresa SIDMED, ve sol·licitant distintes quantitats
d’aigua, per al seu ús industrial, per part del seu ús inicial, que arriba a aconseguir els
260 litres per segon, és a dir, una miqueta més d’un quart de metre cúbic per segon,
aqueixa quantitat també ha quedat desfasada i últimament l’empresa reconeix que amb
155 litres per segon de les seues necessitats, a més dels pous que té en funcionament es
compleixen, la pregunta meua és per a quedar clar és que, si en els números que vostès
estan plantejant segueixen mantenint-se el cabal dels 155 litres per segon, per a
SIDMED. Eh, que quede clar, és la postura que jo li estic demanant a aquesta casa, ens
sembla molt bé el que estan demanant, ens sembla molt bé que donen uns litres per a la
indústria, el que no sé si no ho han sumat vostè, és que aqueixos 155 litres de SIDMED,
estan dins del còmput que té previst, és que és una concessió que al final es va fer amb
l’Ajuntament d’aqueixa petició i es ficava dins del context de l’Ajuntament sol·licite en
el seu moment. La pregunta és de si vostès mantenen aqueixa postura dels 155 litres de
la petició que faça l’equip de govern actual a la Confederació o a l’Estat, per això el que
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intent és saber si queda clar dins de la suma total aqueixos litres perquè al final sumant
totes les partides el que han demanat i el que té SIDMED, tinguen disponible 155 litres
per segon, lliures de gastar en una cosa o en una altra, o siga principalment la meua
intervenció va per a saber si vostès, o siga ens sembla bé la petició que fan si mantenen
aqueixa quantitat en el compute que demana l’Ajuntament, si no el debat ja m’ho ha
declarat vostè i mirarem el que diem.”

El portaveu del Grup PP, Sr. CASTELLÓ, diu: “Crec que ja hi ha hagut amb
aquest tema prou polèmiques al llarg d’aquesta setmana i que el que vinga a aquest punt
a l’ordre del dia per part del regidor d’Urbanisme deixa clara les postures que els uns i
els altres hem mantingut quan en els titulars de premsa venia que el PP insisteix en el fet
que el transvasament del Xúquer assegura l’aigua per a Sagunt, almenys per a cinc anys,
això que era el que dèiem literalment, es recull en l’informe tècnic municipal i ens
sembla que açò és començar la casa pels fonaments, una vegada tinguem prou espremut
el metre cúbic per segon del que disposem per concessió a través d’una llei de l’estat
podrem plantejar-nos un altre tipus d’aventures però de moment ens sembla que el
correcte el normal, és el que s’ha fet per part del delegat. Jo fa ja molt de temps, fa
pràcticament un any, que vaig començar parlar amb el delegat i a comentar-li aquest
tema, el que teníem una petició feta i que caldria insistir perquè en aquesta com en altres
qüestions, es dóna la circumstància que l’aigua no és estrictament per a Sagunt, sinó per
a la seua zona d’influències, crec que diu literalment la llei. I en aquest cas, si altres
ajuntaments de la nostra zona d’influències es dediquen obrir molt de sòl no
urbanitzable augmentar desmesuradament en les seues necessitats aigua, mentre que
nosaltres fem tot al contrari el que estaríem fent seriosa fomentar que els que primers
arriben a aqueixa necessitat tinguen aqueix dret a l’aigua lògic per un altre costat mentre
que nosaltres que ja teníem la sol·licitud feta des de cap a tres anys, ens quedaríem
arrere ens semblava que no era el correcte, com dic, crec que la polèmica per la nostra
part amb açò que ha fet el delegat d’Urbanisme, està absolutament conclosa, abans de la
seua presentació al Ple, ho vaig comentar fins i tot en la Junta de Portaveus, que, o la
proposta es portava per la Delegació o que la presentaria el PP en el Ple, ens alegrem
que l’equip de govern l’haja portat al Ple a través del delegat d’Urbanisme i nosaltres
l’anem recolzar indubtablement independentment que qüestions tècniques que figuren
en l’informe i que crec que no convé ningú recalcar ara, en les que Quico Fernández i jo
estem d’acord, eh, pensem que l’estimació afavoreix els interessos de la ciutat i fa
justícia a una necessitat actual ja si de passat però ja una necessitat actual perquè hi ha
es dóna la circumstància que denunciava el delegat que han aprovat sòls urbanitzable
que no tenen l’abastiment, no seria jo tan atrevit de dir que de forma poc pensada però
la veritat és que sòls que necessiten l’aigua, que hem de reiterar aqueixa concessió i que
el pròxim punt és fer tota la força possible davant la Confederació perquè d’alguna
forma la Confederació atenga la nostra postura i les nostres necessitats reals que té la
ciutat  se’ns donen com més prompte millor, el curt termini crec que ho tenim cobert, el
mitjà termini sembla que també i en el moment en què altres actuacions es plantegen
serà el moment de plantejar-se realment que és el que més convé a la ciutat si fa falta
més aigua, ja dic que a llarg termini, amb açò queden cobertes les nostres necessitats
d’ús urbà amb açò queden cobertes les nostres necessitats actuals d’ús industrial i
simplement caldria plantejar-se si Parc Sagunt un i Parc Sagunt dos fins on arriben
aqueixes necessitats i en el seu moment veure si encara queda romanent de metre cúbic
o hem d’optar per una altra qüestió i per tant estem d’acord en aquest plantejament que
ratifica el que havíem dit nosaltres aquest temps arrere i per un altre costat és començar
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la casa pels seus fonaments i no per la teulada com s’ha començat fer precipitadament
davall el nostre punt de vista d’un mes a aquesta part, res més i moltes gràcies.”

El regidor-delegat d’Urbanisme, el Sr. FERNÁNDEZ, diu: “Mire, senyor Gil,
evidentment ja he fet al principi de la meua exposició una referència a la vinculació
entre la concessió del metre cúbic i el procés de reconversió i per tant d’industrialització
de Sagunt. He d’aclarir que els 150 litres per segon estan concedits a SIDMED de
manera podríem dir separada, de la concessió gràcies a l’alegria d’alguns grups polítics
d’aquest hemicicle però també li he de dir una cosa, perquè també en la concessió del
metre cúbic i és de sentit comú, jo crec que qualsevol persona pot entendre que la
preferència de l’ús d’aigua de riu és precisament per a l’ús residencial no tindria sentit,
que hi haguera restriccions d’aigua de riu per a ús de boca, mentre que podríem tenir
altres recursos, per al consum industrial, però, en tot cas, ja li dic que l’aigua està
concedida i per un altre costat està en procés d’entenc de saturació des del canal de
conducció, però en tot cas, han de saber els ciutadans que sempre seria preferent en cas
de restricció, l’ús de boca. D’altra banda cal tenir en compte que estem en un procés
com tot el món sap d’integració europea i que hi ha tota una sèrie de normatives que
afecten la qualitat de l’aigua que s’hauran de traspassar, és a dir, s’hauran d’adaptar a la
normativa espanyola i també a la normativa en aquest cas valenciana, que incorpora uns
paràmetres de qualitat de l’aigua per a ús humà, que difícilment fa compatible amb
altres recursos com poden ser les aigües subterrànies, quan aquesta normativa siga
traspassada, si és que finalment és així, veurem quin és el programa que tenim, perquè
realment no és un problema sense importància, sinó que té molta transcendència, per
tant contesta la seua pregunta i aprofite per a contestar el senyor Castelló, mire senyor
Castelló, jo no vull entrar en debats que han creat veritat molta visceralitat, que han
generat molta polèmica al nostre País, Comunitat, i és el tema de l’aigua, com tot el
món sap que aquesta és una qüestió que toca molt el cor de les persones, més en el cas
dels valencians, el tema de l’aigua l’hem tingut sempre com a llauradors tradicionals,
com una qüestió com l’or, però sí que és cert que en el transvasament de l’Ebre no hi
havia prevista ni una sola gota d’aigua per a la nostra comarca evidentment i la
referència que algú pot haver entès i interpretat al tema de les dessaladores, mire, jo ho
dic perquè m’agrada parlar clar, els números poden ser un metre cúbic damunt o un
metre cúbic baix, en el metre cúbic no n’hi ha prou per a abastir de manera eficient, no
hi ha prou garanties per a abastir Sagunt i la seua àrea d’influència que, com he dit, és la
comarca del Camp de Morvedre, més el municipi d’Almenara, dic a meitat terme i
sobretot al llarg del terme per tant fa necessària l’aportació d’un canal d’aigua adherit,
suplementari que nosaltres considerem que és el més adequat per a la indústria, siga a
través del procés de dessalatge o de qualsevol altre procés, pareix que el procés de
dessalatge és una alternativa, no som nosaltres els que proposem l’alternativa, de
manera directa però hem de dir que evidentment si volem que els nostres polígons
industrials siguen viables és necessari un procés de dessalatge de l’aigua, perquè al
contrari podríem tenir un conflicte, com hem comentat, entre el consum industrial i el
consum humà. I finalment un tema que volem tornar a subratllar i que hem de recordar a
la Conselleria d’Infraestructures, que la necessitat urgent de posar en marxa la cinquena
fase del procés de metre cúbic, l’ampliació de la potabilitzadora.

La potabilitzadora és insuficient per a la necessitats pràcticament a curt termini,
necessitem ja una ampliació que doble la capacitat de potabilització de les nostres
instal·lacions.”
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Obert el segon torn d’intervencions, el regidor del Grup SP, Sr. GIL, manifesta:
“Un xicotet aclariment al senyor Fernández, amb un detall detallat, les unitats
d’execució que té el Pla General i m’ha xocat que falta un, falta el Pla Especial nombre
tres el de la gerència que són 241 habitatges, no ho tenen ficat allí, espere que si fan
algun dia els habitatges els donen aigua, no els castiguen, eh, no per això són 241 per
3,5 i per 330, ixen uns quants metres cúbics, però en fi, se’l servei l’altre dia, no és
important, però ho dic perquè hi ha una unitat d’execució MP1 que té 99 habitatges, la
MP2, que té 78 unitats que tenen 39 habitatges i s’han posat i aquesta que té 241
habitatges, és que a més és curiós perquè és la Fàbrica i és que potser el que vostès
pensen és que no es va a construir ací, però si aqueix dada ho tenen ja clar ho van dient,
perquè sinó no s’entén que no ho hagen ficat en aquesta relació tan detallada de totes les
unitats d’execució i punts d’edificació del Municipi de Sagunt, eh. Tinguen-ho en
compte en principi això no s’ha esborrat del mapa, gràcies.”

El portaveu del Grup PP, Sr. CASTELLÓ, exposa: “Gràcies, per descomptat que
en el Pla Hidrològic Nacional no hi havia res per a la nostra comarca, però com
suposem que sent vostè del BLOC, entendrà els principis de solidaritat entre territoris
d’Espanya i fonamentalment entre comarques valencianes, supose que vostè difícilment
s’oposaria a aqueix tema, però, clar, això que ho diga vostè ací en aquest àmbit em
sembla fins a anormal, no, que ho diga una ministra que el PHN no preveu res per a
Sagunt, com si fóra un càstig, perquè fa quasi fins a riure perquè si es coneix un poquet
la comarca les seues possibilitats d’abastiment d’aigua, difícilment a aquesta zona,
podria venir el metre, el transvasament de l’Ebre, quan tenim la regulació del
transvasament del pantà del Regajo, quan tenim la Presa d’Algar, quan a través del
metre cúbic es pot alliberar molts altres recursos i pous que podrien fomentar que fins i
tot la intrusió marina desapareguera pràcticament per complet i es produïra una millora
dels aqüífers substancial i que per tant continuaríem sent amb aqueix metre cúbic uns
privilegiats dins de la Comunitat Valenciana, per tant difícilment podria contemplar-ho
és més si en aquesta situació vostè em parla que aqueix metre cúbic en un marge
superior als 5 anys podria estar finalitzat, jo ja sap el que pense sobre les xifres que es
remenen ací i els meus comptes no són exactament els que per escrit consten i tinc més
que seriosos dubtes, a mi em sembla que una dessaladora amb la inversió que té
produint 260 litres per segon amb l’impacte ambiental que té considerant que amb
aquests 580 litres per segon, vostè, jo i tots els que estem ací diem que les necessitats
del Pla General del 92 estan complides i que encara queda encara donant per bones
aqueixes xifres, encara queda molta part de metre cúbic, pràcticament el 40% de metre
cúbic realment és necessari l’abastiment d’aigua industrial per a algun polígon, no
entenc perquè ens hem de ficar com a Ajuntament en aqueix tipus d’aventures, perquè si
fa falta abastiment per a ús industrial es poden cercar els mitjans i em referisc per
exemple al que ha fet Unió FENOSA, amb els seus propis mitjans sense que hi haja
implicació municipal, però com deia és una altra història persistir en la polèmica
sorgida, sinó que ens sembla adequat independentment de l’estricta coincidència amb
les dades que es xifren ací i per això hem votat a favor.”

El regidor-delegat d’Urbanisme, Sr. FERNÁNDEZ, indica: “Sí, més per a aclarir
el dubte del senyor Gil, en pla un poc distés, que en el cas que es construïsquen
habitatges a la Gerència, cosa que no és en absolut, no entra dins de l’equip de govern,
perquè sap i és compartit pel seu grup que la Gerència ha de ser pública i per tant no ha
de contemplar en principi la construcció d’habitatges, parlant de 160 habitatges que
tenien un consum aproximat de 2 litres per segon i partint d’un arredoniment fet en la
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sol·licitud, crec que està perfectament cobert, perquè plantegem 180 quan el càlcul és de
177 i per tant per a finalitzar, sí que ha fet el senyor Castelló incidència en un tema que
jo crec que és molt important, no ha aprofundit, tampoc és ara el moment, però
segurament sí que el tema de l’aigua s’hauria d’abordar des d’un Pla Integral que
contemplara tots els recursos els que s’alliberen de l’agricultura, els que procedeixen del
nostre propi riu i aqueix seria un plantejament en profunditat i seriós del problema però
en qualsevol cas jo crec que avui en dia per exemple Parc Sagunt, però sobretot Parc
Sagunt 2, és possible fer una aportació extra d’aigua que és difícil que no siga a través
d’una dessaladora.”

Durant el debat, a les 19 hores i 30 minuts, la Sra. Alcaldessa es reintegra a la
Presidència de la sessió.

Així mateix es reintegra a la sessió el Sr. López Egea.

A la vista de tot allò que s’ha exposat, l’Ajuntament Ple, per unanimitat,
ACORDA:

PRIMER: Reiterar a la CONFEDERACIÓ HIDROGRÀFICA DEL XÚQUER,
o ens que la substituïsca, la sol·licitud de concessió formulada al febrer del 2002.

A l’efecte, aquest Ajuntament li assenyala a l’esmentat ens que la prolongada
demora en la contestació de la dita sol·licitud pot arribar a provocar seriosos problemes
a aquest Ajuntament amb vista a abastir polígons industrials definits pel PGOU de 1992
i en definitiva, impedir als propietaris de tal sòl el legítim exercici dels seus drets.

SEGON: Assenyalar-li a tal ens que per les raons sobrevingudes exposades els
termes de la sol·licitud és necessari reduir-la als paràmetres següents:

− Aigua Potable, cabal mitjà estimat de 23,06 l/s.
− Aigua Bruta, cabal mitjà estimat de 83,33  l/s.
TERCER: Respecte de l’aigua de destinació RESIDENCIAL sol·licitar que:

- Es ratifique la concessió de 250 litres/segon de què actualment es gaudeix per a ús
residencial.

- Sol·licitar l’increment de la mateixa en un cabal de 330 litres/segon  per a atendre
les demandes prevista en un horitzó temporal de 5 anys. Cosa que determinaria una
concessió total per a ús residencial de 580 litres/segon, que seria addicional a la prevista
per a l’ús industrial  abans assenyalada.

15 RENÚNCIA ADJUDICACIÓ QUIOSC DE PROPIETAT MUNICIPAL
SITI EN PLAÇA DEL SOL, SRA. VICENTA JEREZ OSUNA. EXP. 74/05

Resultant que, la Comissió de Govern en sessió de 7 de maig de 1996, va
acordar l’adjudicació de la concessió del quiosc de propietat municipal siti a la plaça del
Sol a Sra. Vicenta Jerez Osuna.

Resultant que, la citada adjudicatària, en data      de juny d’enguany, fa entrega
de les claus del quiosc i indica la renúncia a la concessió atorgada.

Considerant que, la clàusula 5a del Plec de Clàusules administratives que regien
l’adjudicació i l’acord d’adjudicació de data 7 de maig de 1996, preveien que la
concessió tindria una durada de 15 anys a comptar del dia 1r del mes següent a què
s’efectua l’adjudicació, de manera que la renúncia s’ha sol·licitat amb anterioritat al
transcurs del termini de la concessió, la qual cosa suposa que, quan el contracte es resol
per incompliment culpable del contractista li serà confiscada la garantia, de conformitat
amb el que disposa l’article 113.4 del RDL 2/2000, de 16 de juny pel qual s’aprova el
Text Refós de la Llei de Contractes de les Administracions Públiques.
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Considerant que, conforme a l’art. 22.2 n) de la Llei 57/2003, de 16 de
desembre, de Mesures per a la modernització del Govern Local, és competència del Ple
les concessions plurianuals quan la seua durada siga superior a quatre anys, per la qual
cosa és necessari el seu dictamen previ per la Comissió informativa corresponent.

A la vista de tot allò que s’ha exposat, de conformitat amb el dictamen de la
Comissió Informativa Especial de Comptes i Serveis Econòmics, l’Ajuntament Ple, per
unanimitat, ACORDA:

PRIMER.- Declarar la caducitat de la concessió del quiosc siti a la Plaça del Sol,
per renúncia del seu titular, Sra. Vicenta Jerez Osuna (DNI núm. 19.066.027-Q),
acordant, en conseqüència, la resolució del contracte, amb efectes de 30 de juny del
2005.

SEGON.- Confiscar la fiança definitiva constituïda per l’adjudicatària de la
concessió, segons carta de pagament núm. 2579, de data 28-05-1996, per un import de
3.242.- Ptes. (19,48 €).

TERCER.- Incloure en la primera licitació pública que es convoque, el quiosc
municipal a la concessió del qual s’ha renunciat.

16 RENÚNCIA ADJUDICACIÓ PARADA DE VENDA NÚM. 35, MERCAT
MUNICIPAL DE SAGUNT-CIUTAT, SRA. Mª JOSÉ VILLAR PASTOR.  EXP.
73/05

Resultant que, per acord de la Comissió de Govern de 30 d’abril del 2003, es va
adjudicar a Sra. Mª José Villar Pastor la concessió de l’explotació de la parada de venda
núm. 35 del Mercat Municipal de Sagunt-ciutat.

Resultant que en data 3 de març del 2005, la Sra. Villar Pastor presenta instància
sol·licitant baixa de l’adjudicació de la concessió de tal parada, fent entrega de les claus.

Resultant que, per la tècnica de Mercats s’informa que girada visita d’inspecció
a la parada, quant als elements entregats per l’Ajuntament tots es troben en perfecte
estat, però hi ha la presència d’elements que no s’han retirat per l’adjudicatari, però que
en un segon informe s’indica que els materials no obstaculitzaran ni impediran
l’ocupació de la parada pel nou titular o adjudicatari una vegada efectuada l’adjudicació
d’aquest.

Resultant que, en la Unitat de Recaptació Municipal no hi ha dèbits pendents per
aquest concepte anteriors a la data de petició de baixa.

Considerant que l’art. 19.4 del Plec de Clàusules Administratives que va servir
de base a la licitació, preveu la caducitat de la concessió quan expressament es faça
renúncia al dret d’ocupació de la parada per qui gaudisca.

Considerant que, quan el contracte es resol per incompliment culpable del
contractista li serà confiscada la garantia, de conformitat amb el que disposa l’article
113.4 del Text Refós de la Llei de Contractes de les Administracions Públiques.

Considerant que, de conformitat amb el que disposa l’article 47.j) de la Llei
7/85, modificada per l’11/99 de 21 d’abril, en la redacció donada per la Llei 57/2003, de
16 de desembre de modernització del govern local, només requereixen majoria absoluta
els acords sobre concessió de béns o serveis per més de cinc anys, sempre que la seua
quantia excedisca del 20 per 100 dels recursos ordinaris del Pressupost.

Considerant que, en aquest supòsit no se supera tal límit.
Considerant que, a l’empara del que disposa l’art. 22.n) de la Llei 57/2003, de 16

de desembre, és competència de l’Ajuntament Ple les contractacions i concessions de
caràcter plurianual quan la seua durada siga superior a quatre anys.
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Considerant que, és competència de la Comissió Informativa l’estudi, informe o
consulta dels expedients que hagen de ser sotmesos a la decisió del Ple –article 123 del
Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals.

A la vista de tot allò que s’ha exposat, de conformitat amb el dictamen de la
Comissió Informativa Especial de Comptes i Serveis Econòmics, l’Ajuntament Ple, per
unanimitat, ACORDA:

PRIMER: Declarar la caducitat de la concessió atorgada per a la gestió i
explotació de la parada de venda núm. 35 del Mercat Municipal de Sagunt-ciutat, per
renúncia del seu titular, Sra. Mª José Villar Pastor, acordant, en conseqüència, la
resolució del contracte, amb efectes de 3 de març del 2005.

SEGON: Confiscar la fiança definitiva ingressada per la Sra. Villar Pastor
segons carta de pagament núm. 200300016437, de data 09-05-03, per un import de
33’66 euros.

TERCER: Convocar nova licitació pública per a l’adjudicació de la parada de
venda núm. 35 del Mercat Municipal de Sagunt-ciutat.

17 APROVACIÓ RECTIFICACIÓ INVENTARI DE BÉNS I DRETS
MUNICIPALS, EXERCICI  2004. EXP. 82/05

Resultant que, mitjançant un acord plenari de 27 de març del 2002, es va aprovar
l’actualització de l’Inventari de Béns i Drets, pertanyents a aquesta Corporació
Municipal.

Resultant que, durant l’exercici de 2004, han sigut adquirits determinats béns i
drets i han causat baixa altres tants, segons es reflecteix en el document de rectificació
de l’Inventari que s’adjunta.

Resultant que s’han donat d’alta la relació de béns facilitada per Intervenció,
corresponent als adquirits pels distints Departaments d’aquest Ajuntament.

Considerant que, d’acord amb l’article 33.1 del Reglament de Béns, de 13 de
juny de 1986, la rectificació de l’Inventari es verificarà anualment i en ella es reflectiran
les vicissituds de tota índole dels béns i drets haguts durant aqueixa etapa.

Considerant que, segons recull l’article 32.1 de l’esmentat Reglament, els
inventaris són autoritzats pel Secretari de la Corporació amb el vistiplau del Sr. Alcalde
i una còpia del mateix remetent-se al Delegat del Govern i a l’òrgan competent de la
Comunitat Autònoma.

A la vista de tot allò que s’ha exposat, de conformitat amb el dictamen de la
Comissió Informativa Especial de Comptes i Serveis Econòmics, l’Ajuntament Ple, per
unanimitat, ACORDA:

PRIMER: Aprovar la rectificació de l’Inventari de Béns i Drets Municipals
corresponents a l’exercici de 2004, segons el detall següent:
RESUM FINAL
EPI               D E N O M I N A C I Ó

   1r

   2n
   3r
   4t

   5è
   6è

IMMOBLES : EDIFICIS
                        TERRENYS
                        VIALS
                        INFRAESTRUCTURES
DRETS REALS . . . . . . . . . . . . . . . . .............................
MOBLES HISTORICOARTÍSTICS .. . . . ............................
VALORS I CRÈDITS: VALORS MOBILIARIS  .  . . . . .
                CRÈDITS I DRETS PERSONALS
VEHICLES . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . ............................
SEMOVENTS . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .............................

145
451
601
4
0
129
4
11
58
0

47.085.273,44 €
4.885.620,89 €
0,00 €
0,00 €
0,00 €
289.927,02 €
1.652,77 €
0,00 €
240.487,40 €
0,00 €
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   7è
   8è

 MOBLES ..............................................................................
BÉNS I DRETS REVERTIBLES ................................

5.245
0

2.057.070,30 €
0,00 €

T O T A L S 6.456 54.560.031,82 €

SEGON: Remetre una còpia de l’esmentat Inventari al Delegat del Govern
i a la Conselleria d’Administració Pública, de la Generalitat Valenciana, en
compliment dels preceptes anteriorment indicats.

18 RENÚNCIA ADJUDICACIÓ PARADA DE VENDA NÚM. 23, MERCAT
MUNICIPAL DE SAGUNT-PORT, SR. CARLOS MUÑOZ WILDE. EXP. 93/01

Resultant que, per acord de la Comissió de Govern de 20 de febrer del 2002, es
va adjudicar al Sr. Carlos Muñoz Wilde la concessió de l’explotació de la parada de
venda núm. 23 del Mercat Municipal de Sagunt-port.

Resultant que en data 26 de juny del 2003, el Sr. Muñoz presenta instància
sol·licitant baixa de l’adjudicació de la concessió de tal parada, a partir del 30 de juny
del 2003.

Resultant que, per la tècnica de Mercats s’informa que girada visita d’inspecció
a la parada, quant als elements entregats per l’Ajuntament  tots es troben en perfecte
estat, però hi ha la presència d’elements que no s’han retirat per l’adjudicatari.

Resultant que, es comunica al Sr. Muñoz en data 9 de març del 2005 procedisca
a la retirada de tals elements per a continuar amb la tramitació de la baixa.

Resultant que, a pesar del temps transcorregut (dos anys) no s’ha retirat pel Sr.
Muñoz Wilde, els efectes existents hauran de ser retirats per l’Ajuntament a costa seu.

Resultant que, en la Unitat de Recaptació Municipal no hi ha dèbits pendents per
aquest concepte anteriors a la data de petició de baixa.

Considerant que, l’art. 19.4 del Plec de Clàusules Administratives que va servir
de base a la licitació, preveu la caducitat de la concessió quan expressament es faça
renúncia al dret d’ocupació de la parada per qui gaudisca.

Considerant que, quan el contracte es resol per incompliment culpable del
contractista li serà confiscada la garantia, de conformitat amb el que disposa l’article
113.4 del Text Refós de la Llei de Contractes de les Administracions Públiques.

Considerant que, de conformitat amb el que disposa l’article 47.j) de la Llei
7/85, en la redacció donada per la Llei 57/2003, de 16 de desembre de modernització
del govern local, només requereixen majoria absoluta els acords sobre concessió de
béns o serveis per més de cinc anys, sempre que la seua quantia excedisca del 20 per
100 dels recursos ordinaris del Pressupost.

Considerant que, en aquest supòsit no se supera tal límit.
Considerant que, a l’empara del que disposa l’art. 22.n) de la Llei 57/2003, de 16

de desembre, és competència de l’Ajuntament Ple les contractacions i concessions de
caràcter plurianual quan la seua durada siga superior a quatre anys.

Considerant que, és competència de la Comissió Informativa l’estudi, informe o
consulta dels expedients que hagen de ser sotmesos a la decisió del Ple –article 123 del
Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals; la
Comissió Especial de Comptes i Serveis Econòmics.

A la vista de tot allò que s’ha exposat, de conformitat amb el dictamen de la
Comissió Informativa Especial de Comptes i Serveis Econòmics, l’Ajuntament Ple, per
unanimitat, ACORDA:
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PRIMER: Declarar la caducitat de la concessió atorgada per a la gestió i
explotació de la parada de venda núm. 23 del Mercat Municipal de Sagunt-port, per
renúncia del seu titular, Sr. Carlos Muñoz Wilde, acordant, en conseqüència, la
resolució del contracte, amb efectes de 30 de juny del 2003, i la retirada dels materials a
costa de l’Ajuntament.

SEGON: Confiscar la fiança definitiva ingressada pel Sr. Muñoz, segons núm.
d’operació 200200006833, de data 13-03-02, i per un import de  32,73  €..

TERCER: Convocar nova licitació pública per a l’adjudicació de la parada de
venda núm. 23 del Mercat Municipal de Sagunt-port.

19 EXP. 36/05-M. PROPOSICIÓ PP, CESSIÓ TERRENYS A
CONSELLERIA BENESTAR SOCIAL PER A CONSTRUCCIÓ RESIDÈNCIA
MALALTS MENTALS

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida pel Regidor del PP, Sr. Martí, la proposició del Grup Popular Municipal,
al tenor literal de la qual:

“La voluntat demostrada per la Conselleria de Benestar Social en sol·licitar
terrenys a l’Ajuntament de Sagunt per a la construcció d’un Centre de malalts mentals,
suposa una clara declaració d’intencions de l’administració autonòmica a l’hora de
resoldre un problema plantejat des de fa anys per les associacions d’afectats per algun
tipus de malaltia mental.

Durant el passat mes de maig, ADIEMSA, va mantenir reunions amb els grups
polítics  i es va mostrar, per part de tots, la voluntat d’agilitar quantes mesures i
actuacions foren necessàries per a aconseguir satisfer una de les seues principals
demandes com era la construcció de les infraestructures assistencials per a malalts
mentals. Ara, després del fet que la Conselleria de Benestar Social haja sol·licitat a
l’Ajuntament el terreny necessari per a construir els centres, és moment de demostrar
l’ànim municipal, cedint immediatament els terrenys sol·licitats.

A través d’aquesta proposició volem unir els esforços de tots els grups i donar
mostra que el consistori col·labora, efectivament, en la solució de problemes amb
aquests col·lectius i aconsegueix els objectius perseguits amb la cooperació de tots per a
aconseguir les ajudes que necessiten. És el moment que el consistori mostre la seua
voluntat inequívoca sobre la necessitat i urgència de la instal·lació, i no ens quedem en
simples mostres de bona voluntat. És el moment de demostrar que estem disposats a
treballar de forma conjunta entre administracions per a resoldre un problema que afecta
un ampli espectre social de la nostra ciutat.

Com a primer pas per a aconseguir les infraestructures sol·licitades i de mostrar-
nos sensibles a les necessitats de solució que requereixen aquests col·lectius, sotmetem
a la consideració de l’Ajuntament en Ple la següent proposta d’acord:

 ÚNIC. Que per part dels departaments implicats s’inicien immediatament els
tràmits de cessió de terrenys a favor de la Conselleria de Benestar, de la Generalitat
Valenciana, per a la construcció d’un Centre de malalts mentals.”

El regidor del Grup PP, Sr. MARTÍ, exposa: “Hola de nou, la voluntat
demostrada per la Conselleria de Benestar Social en sol·licitar terrenys a l’Ajuntament
de Sagunt per a la construcció d’un Centre de Malalts Mentals, suposa una clara
declaració d’intencions des de l’Administració Autonòmica a l’hora de resoldre un
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problema plantejat des de fa anys per les Associacions d’afectats per algun tipus de
malaltia mental, durant el passat mes de maig AMENSA, va tenir reunions amb els
grups polítics i es va mostrar per part de tots la voluntat d’agilitar quantes mesures i
actuacions eren necessàries per a aconseguir satisfer una de les seues principals
demandes com eren les infraestructures assistencials per a malalts mentals, ara després
del fet que la Conselleria de Benestar Social haja sol·licitat a l’Ajuntament el terreny
necessari per a construir els Centres és moment de demostrar l’ànim municipal cedint
immediatament aqueixos terrenys sol·licitats. A través d’aquesta proposició volem unir
els esforços dels grups i donar mostra que el consistori col·labora efectivament en la
solució de problemes amb aquests col·lectius i aconsegueix els objectius perseguits amb
la cooperació de tots per a aconseguir les ajudes que necessiten, és el moment en què el
consistori mostre la seua voluntat inequívoca en la necessitat i urgència de la instal·lació
i ens quedem en simples mostres de bona voluntat. És el moment de demostrar que
estem disposats a treballar de forma conjunta entre administracions per a resoldre un
problema que afecta un ampli espectre de la nostra ciutat, com a primer pas per a
aconseguir aqueixes infraestructures sol·licitades i de mostrar-nos sensibles a les
necessitats de solució que requereixen aquests col·lectius, sotmetem a la consideració
del Ple, la següent proposta d’acord. Punt únic que per part dels departaments implicats
s’inicien immediatament els tràmits de cessió de terrenys a favor de la Conselleria de
Benestar Social de la Generalitat Valenciana, per a la construcció d’un Centre de
Malalts Mentals, creiem que és una petició a més fa ja temps que vam fer en els mitjans
de comunicació,  i que el que ve és unir els esforços que treballa per a posar la primera
pedra del que siga una residència de totes les persones, i no oblidem que estan
catalogades, prop de 14.000 persones que han hagut de rebre algun tipus d’assistència
en diverses patologies d’aquesta índole puguen tenir un lloc i un punt de referència on
acudir i esperem el suport de tots els grups per a una mesura que simplement demana
que s’inicie el tràmit per a cedir els terrenys, gràcies.”

Obert el primer torn d’intervencions, el portaveu del Grup CSP, Sr. CORTÉS,
exposa: “Bona vesprada a tots, la veritat no faria falta eixir per a recolzar açò com no isc
en molts temes, perquè quan un va recolzar un tema eixir ací a redundar el que es diu
per part bé de l’equip de govern o part de l’oposició en aquest cas del Partit Popular, la
veritat és que jo trobe que no té molt de sentit, però en aquest cas si crec que és un tema
que per a mi té, almenys per a mi personalment i el grup que represente té una gran
importància i una gran transcendència i és que els malalts mentals, indiscutiblement
tinguen d’una vegada per sempre tinguen un lloc on estar atesos com mereixen, aquest
col·lectiu i molts però especialment aquest col·lectiu, que jo crec que la majoria de
regidors, per no dir tots, jo crec que tenim una sensibilitat especial, perquè som
conscients que tenen un problema greu, un problema molt important, que moltes
vegades ho hem parlat i és en el moment que aquestes persones no tinguen el suport de
la família, no tinguen el suport dels seus pares i per tant és llavors quan si, que
vertaderament van a haver de necessitar aquest tipus de residències per a poder acollir-
los i per a poder atendre’ls, per tant indiscutiblement com no podria ser d’una altra
manera, el nostre total suport a aquest tema.”

El regidor del Grup SP, Sr. GIL, indica: “Bé, perplex es queda un de sentir
assumptes com aquest, amb el temps que portem amb ell, la veritat és que no hi ha
hagut unes ganes i si diem una altra cosa estem mentint de solucionar-ho, mira que no
hem tingut ací els pares i als familiars dels afectats i seguim com si no hagueren estat,
aqueixa és la solució, aqueixa és la sensació que em dóna, clar, fa temps quedem amb el
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senyor López Egea, que li ajudaríem a cercar uns terrenys i encara estic esperant que
vostè em convoque que fem aqueix esforç de tots els partits polític, no sabem res de res
i ha passat em sembla un any i escaig, però aquesta qüestió, com jo crec que a cap dels
regidors ens pica de forma directa per no tenir cap aquest problema en casa, bo, les
paraules són molt boniques però els fets són molt curts i es va a tornar a repetir la
mateixa història de nou quedem amb bones paraules, amb unes mocions magnífiques,
podríem posar-nos una de les coses prioritàries en aquest Ajuntament ho vam dir ja
també la vegada passada d’oblidar-nos de moltes coses i atendre aquesta petició, però
torne també a dir això de la vegada passada, que terrenys es demana muntar la
residència aquesta, algú ha pensat ja que lloc és. Perquè demanar-ho així, bo, val,
d’acord, però cap a on van els tirs però que direcció en què punt del Municipi, que part,
no, heu sigut equip de govern també vosaltres home, amb açò llavar-se les mans, aqueix
senyor també, el senyor Civera també, clar, tornar a venir aquest assumpte ací, després
del temps que ha passat i del drama que és, té nassos, per no dir una altra cosa, eh. No,
no estic donant a uns i a altres que ho heu tingut a tots a la mà, però ho hem demanat
algun lloc, no hem governat però amb el desig de solucionar-ho, jo els emplace a vostè
ja ho vaig fer d’oblidar-se de certes coses en les despeses de l’Ajuntament i atendre açò,
ja ho sé, i heu sigut equip de govern sis anys, no si ací cada u ha d’aguantar la seua vela,
aquests senyors estan ja dos anys i tampoc han fet res, sent ja però com que sé que heu
estat sis anys i jo estava assentat ací també a l’oposició estem com al principi, amb molt
bons papers, però amb molt pocs fets, llavors jo els dic, a vostès abans i als d’ara, que
oblidem certes despeses de l’Ajuntament i atenguem aquest assumpte, és un assumpte
enrevessat i qui ho sap clar és qui ho té, no cal esprémer-se molt el cervell, per a adonar-
se que gran problema tenim. Però ara hi ha un altre problema a solucionar, on cerquem
el terreny, en quin lloc no ens oblidem de l’equip de govern d’abans i el d’ara clar
almenys podríeu dit en què lloc està el terreny, o on ho proposàveu, no en cap lloc,
home, venir ací amb una moció almenys hauria d’haver-hi una proposta no sols que em
poseu el terreny, sembla que això és ben poc, jo vos emplace que em digueu on, però
una cosa heu de tenir en compte, el terreny que es vol pensar o donar, perquè tots no són
els adequats s’han aconseguit terrenys a l’Ajuntament, per a altres destins que en un
moment els senyors del PP, van pensar en una parcel·la cedida per a un altre tipus d’ús i
ací podríem aconseguir que cedira terrenys amb molt pocs diners el qualificat com a sòl
urbanitzable no programat, fora de l’àmbit de la ciutat i en llocs magníficament situats,
a veure si el que fem és una de tranquil el forçut i no es fa allò que s’ha adequat, a veure
si l’equip de govern, amb la moció que ha presentat aquests senyors, té alguna
alternativa, eh, perquè veig que es queda coixa sense saber que proposta fan vostès, bo,
jo vinc a demanar, ens adherim a Segregació Portenya de cine, a veure si aconseguim
els terrenys però a veure on es posen.”

El regidor-delegat de Serveis Socials, el Sr. LÓPEZ-EGEA, exposa: “Bo, la
veritat, Marcelino, és que has estat brillant, totes les vegades que has preguntat en
aquests dos anys, pel tema de l’AFER momentani, no és la pregunta totes les vegades
que m’has preguntat sobre el treball que estem realitzant el Departament respecte als
malalts mentals, no, si tu ixes ací amb una intervenció qüestionant el treball que s’ha
realitzat i jo et pregunte aquests dos anys quan t’has interessat tu personalment per la
situació dels malalts mentals, contesta’m, clar, és a dir, no és que no es pot fer aquest
tipus d’intervencions, dient, ah, ací no passa res, ací tot s’ha fet malament no s’ha
mogut ni un dit, quan isques d’ací Marcelino, truques a l’Associació de Malalts Mentals
ADIENSA i els dius que el regidor de Serveis Socials no ha mogut un dit pels malalts
mentals, ix i els ho hi dius, vegem que et contesten, hem fet repetides reunions, hem
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tingut reunions amb el director general de Benestar Social, hem tingut reunions amb el
director general de Discapacitat, l’any passat se’ns plantejà un model determinat que
vos l’he explicat alguna vegada en aquest Ple, que era el tema de la fundació, val, fa poc
fa dues setmanes o tres setmanes aproximadament vam tenir dues reunions a València,
per a intentar lligar i concretar el tema jo recorde que la reunió amb el director general
de Discapacitat, jo invite les forces polítiques i ho sabeu, jo vaig invitar Miguel Ángel
Cortés, que vaig estar parlant amb ell perquè vinguera a la reunió amb el director
general de Discapacitat jo vaig invitar el Partit Popular, vaig estar parlant amb Sergio
perquè vinguera a aqueixa reunió amb el director general de Discapacitat i jo vaig
invitar Segregació Portenya, vos vaig invitar i vingué Jaime i també vam tenir fa dues
setmanes fa aproximadament dues setmanes i escaig tinc ací la data, una reunió amb el
Secretari Autonòmic de Benestar Social, ací va estar l’alcaldessa, ací vaig estar jo i va
estar l’Associació de Malalts Mentals, ADIENSA, eh, i ací és on es va concretar tot i en
aquests moments en el moment que va acabar la reunió i vam venir li plantegem
immediatament als tècnics municipals, atès que ja hi ha un compromís per part de
Conselleria plantegem als tècnics municipals que de forma immediata es posen a cercar
el tema del sòl i els tècnics municipals estan treballant, els tècnics municipals i l’equip
de govern està treballant al sòl i jo el que vos demanaria al Partit Popular en aquesta
moció atès que els tècnics estan treballant en el tema del sòl és que la retiràreu, que no
hi ha sòl en dues o tres setmanes, veniu el mes que ve i ens piqueu ens poseu verds, però
en aquest moment el que puc dir és que els tècnics municipals estan treballant en
aqueixa direcció, perquè és important que com més prompte millor li comuniquem a
Conselleria el sòl perquè Conselleria vinga, puga veure el sòl i puga dir si, no a partir
d’ací portaríem la proposta plenari per a poder aprovar-ho definitivament i oferir el sòl,
així és com quedem amb el secretari autonòmic de Benestar Social Alfredo, aqueix és el
procediment que a més el secretari no va matisar primer sòl, no ho comuniqueu a
Conselleria, nosaltres anem a Sagunt, veiem el sòl i ho aproveu en Ple, suposa portar la
proposta a Ple, però si no es reuneixen les condicions cal desfer el greuge, llavors jo el
que vos demane, el que demane al Partit Popular és que es retire aquesta moció perquè
estan els tècnics ja treballant en la recerca del sòl.”

El regidor del Grup PP, Sr. MARTÍ, indica: “Estava en una altra cosa, disculpe.
Vegem, no sabem realment quina és la intenció que es busca amb aquesta proposta del
regidor-delegat, nosaltres l’única cosa que estem fent és demanar, que ací es done
compliment al que s’ha estat parlant en una reunió que és, que se cedisquen uns terrenys
que se cerquen uns terrenys, que ja vindran a Ple, però bàsicament el que es demana és,
que s’inicien immediatament els tràmits de cessió de terrenys, primer se cercaren,
s’obrirà un plec en Patrimoni i Contractació, no està obert i llavors ací es veuran els
terrenys, donen cedir i es veurà quina és la disposició d’aqueixos terrenys, quina és la
disposició d’aqueixos terrenys i s’aprovarà el que s’haja d’aprovar que no hi ha lloc
perquè açò es retire quan simplement és seguir el tràmit del que ja s’està parlant i
realment hi ha una voluntat i una disposició perquè aquest tema vaja endavant, que
aquesta situació comence a veure la llum, creiem que no hi ha lloc a moció que l’única
cosa que va és a reforçar reunions, cercar terreny, després aqueix terreny s’estudiarà si
és viable i després es farà el que s’haja de fer, no demanem res de l’altre món,
simplement i ho reitere i ho repetisc, que s’inicien immediatament els tràmits per a cedir
terrenys i estudiar quina ubicació pot haver-hi, no veig quin problema hi ha que açò
s’haja de retirar no li estem dient que faça res d’un altre món, que els tècnics han
començat a mirar terrenys i estan estudiant, val, però açò no interferirà per a res, ni
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suposarà cap tipus de problemàtica, no comprenem el perquè d’aqueixa sol·licitud de
retirada.”

Obert el segon torn d’intervencions, el portaveu del Grup SCP, Sr. CORTÉS,
manifesta: “Aquest tema, com molts altres, és un tema de sensibilitat i dóna el mateix
que se siga d’esquerres, de dretes, que de centre o es té la sensibilitat suficient per a
abordar aquest tema o no es té la sensibilitat suficient i a mi em consta que el regidor-
delegat de Serveis Socials la té i que està fent prou per a intentar donar solució a aquest
problema com em consta que s’ha intentat en altres ocasions, quant a la moció, m’és
indiferent, aprovar-la que es quede sobre la taula, perquè crec que l’objectiu fonamental
i que tots tenim clar és cedir uns terrenys a la Conselleria, per tant jo crec que si es
manté la moció no hi ha cap problema o no ha d’haver-hi cap problema per a recolzar-la
entre tots i si es retira la moció, tampoc ha d’haver-hi cap problema, perquè creiem que
l’objectiu s’està complint i com també va dir el Delegat, bo, si d’ací al Ple següent,
aqueixos terrenys no estigueren ja d’alguna manera delimitat i en situació de cedir a la
Conselleria, seria el moment de reiterar una vegada més i com deia ell de posar-ho a
caldo. Per tant es retire la moció o no es retire, jo crec que l’objectiu està clar i que tots
volem que aquest col·lectiu tinga tan ràpidament com siga possible un Centre on poder
ser atesos com mereixen, gràcies.”

El regidor del Grup SP, Sr. GIL, diu: “Vegem, senyor López-Egea, jo no he
posat en cap moment en dubte la gestió que vostè desenvolupe en l’àrea aquesta, el que
estic dient que no s’ha fet res, perquè vostè va ser un compromís que va agafar en
aquest Ple, que ens posaríem en contacte per a ajudar-los a agafar el terreny, quan
vulgues, jo esperant la seua crida, jo no pose en dubte la labor que ha fet, perquè a més
jo no la conec, no li he preguntat cap vegada, com bé ha dit, vostè la desenvolupa i punt,
jo he entrat al que diu la moció, cessió de terrenys per a construir la residència, la resta
en aquest moment no ho pose en cap Pla, ni ho discutisc ni ho lloe ni ho critique, parle
de la cessió dels terrenys, perquè és el punt clau important per a aconseguir solucionar
part del problema tan greu que es té, per molts pares, ací és on vaig i ací no s’ha fet res,
diguen el que vulguen, va haver-hi un compromís que jo vaig acceptar de vostè, d’un
terreny ajudar-li, en el poc que poguera en un moment donat, si volia que l’ajudara,
punt, açò ha estat també en un altre equip de govern de cedir un terreny i al final crec
que no es va donar o es va arribar a prometre el terreny una zona determinada que no
era l’adequada, bo, ara comencem novament parlar de la cessió dels terrenys, molt bé,
val ara ens tirem dues o tres anys més i si ho estem mirant ho estem no es què, home,
amb els metres quadrats que tenim al voltant de les dues ciutats, mira el que podem fer i
mira que hi ha llocs qualificats per a poder fer açò, sense anar a pel terreny que no
correspon que és on jo tinc por, que ha guanyat una de tranquil forçut per ací, on no
correspon i anar-se’n a cedir el terreny per alguna gràcia que no ha de ser, cal atendre
aquesta necessitat i oblidar-se de moltes coses i a més ja i els faig la proposta següent,
oblidar de moltes inversions, de les que siguen de l’Ajuntament i atendre açò, ho vam
dir la vegada passada i tornem a dir-ho ara, val la pena que aposte l’Ajuntament per
intentar pal·liar un greu problema, per a nosaltres per al nostre municipi, no vincular-ho
amb el de ningú, amb el nostre municipi, gastar-nos els duros ací, dels impostos que
tenim i fer una actuació que corresponga, solucionar un problema tan greu, tan greu, que
només ho valoren aquells que ho tenen en casa.

Jo els pregue a vostès que no sols el regidor d’Esquerra Unida, no de l’equip de
govern, vaja, demà si volen, ens posem a mirar alguna cosa d’açò, la vegada passada
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sembla que teníem també carrera, però no hem fet res i han passat ja dos anys, eh. No
critique, jo vull que siga això d’aconseguir els terrenys res més.”

El regidor-delegat de Serveis Socials, el Sr. LÓPEZ-EGEA, manifesta: “Una
esmena a l’exposició de motius, nosaltres no estem d’acord amb l’exposició de motius,
no estem d’acord amb la redacció, és a dir, dir que si no podem acceptar l’exposició de
motius i no podem acceptar perquè, no es pot qüestionar ni el compromís ni de la
voluntat d’aquest equip de govern en aquest tema, llavors en aquest sentit nosaltres
presentem una esmena a la totalitat quant a l’exposició de motius, que diu el següent,
eh.

Arran de la persistència i la voluntat tant de l’Associació de Malalts Mentals
ADIEMSA, com de l’equip de govern, sol·licitant Conselleria, després de l’aprovació
per Ple Municipal de Sagunt, de la construcció d’una Residència un Centre de Dia i un
CRIS per a malalts mentals i havent adquirit ambdues administracions, després de
diferents reunions els compromisos de sessió de sòl per part de l’Ajuntament i de
construcció de la Residència, Centre de Dia i el CRIS per tant de la Conselleria i amb la
intenció d’accelerar el compromís adquirit amb la major transparència possible,
sol·licitar al Ple de l’Ajuntament de Sagunt, la consideració i aprovació de la següent
proposta.

I ací en la proposta d’acord, que fa el Partit Popular, l’acceptaríem tal com està,
simplement afegint una cosa, és a dir, que quan acaba que posa, per a la construcció
d’un Centre de Malalts Mentals, el que plantegem és que es pose per a la construcció
d’un Cen, un CRIS i un Centre de Dia per a malalts mentals, que és el compromís que
hem adquirit.”

El portaveu del Grup PSOE, Sr. CHOVER, manifesta: “Bé, bona vesprada, jo
vull intervenir per a reforçar la postura que clarament ha plantejat el regidor-delegat,
perquè en la moció, l’exposició de motius, pràcticament una olóa al ben fer i a l’interès i
a la disponibilitat total de la Conselleria de Benestar Social, que en aquest camp
precisament té molt en el seu deure, jo un repàs ràpid, l’any 2001, ja a Sagunt acollirà el
Servei en el 2003, la residència de Malalts Mentals momentals estaria feta en el 2003,
açò no sols la residència de Malalts Mentals momentals, enguany també ha acabat el
Centre de Discapacitats Físics, perquè s’està encara en construcció i a més el tercer
element integrat que estaria en una Residència de Tercera Edat, a Sagunt Ciutat, o siga
que d’aqueixes tres coses, cap. Això estaria en funcionament en el 2003, amb diners, o
siga ací diu, a la present exercici s’ha consignat una partida de 29 milions per al 2003
115 milions, aquests milions no se si s’han consignat o no, simplement no s’han gastat
en absolut.

Quan va vindre a posar la primera pedra el senyor Blasco, va anunciar que tenim
prevista la construcció per a l’any 2003 d’una nova residència per a Malalts Mentals
Crònics, que vindrà a sumar-se a l’oferta de residència i de Centre de Dia, o siga estava
tot en el 2003. Clar que tu sigues coneixedor d’aquesta qüestió i que en la moció el
Partit Popular siguen tot alabances a la Conselleria de Benestar Social, perquè hi ha un
altre aspecte, no ha comentat el regidor delegat, que ací en aquestes promeses es deia
que s’anava fer tot amb diners de la Conselleria, ara estem parlant després d’un any de
negociació, en la qual primer una fundació en què els ajuntaments posàvem el 35%, no
es què, al final l’Ajuntament posa el sòl i donarà una concessió, d’obra pública per a
explotar aqueixa residència de malalts mentals, o siga que al final de diners públics
tampoc, no. Llavors, bo, quan es parlava del Pressupost del 2004, els pressupostos més
socials de la història de la Generalitat, a Sagunt destinarà 430.000 euros a la Residència
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de discapacitats mentals en el nucli del Port, açò era per al Pressupost del 2004, però
després veus els Pressupostos del 2005 i tenim un altre 1.021.150 euros per al Centre de
Discapacitats Psíquics on estan tots aqueixos milions, perquè aqueix Centre està fent-se
des de l’any 2002 i encara està en mantellines, no. Llavors ens sembla que en aquest
tema realment la Conselleria té molt en el seu deure, eh, tirarem cap a endavant em
sembla perfecte que cerquem un lloc adequat on cedir el sòl i que la Conselleria
finalment si ha tingut aqueix compromís ho execute, però no fem ací una moció en què
diguem bàsicament que bons sou i que bé ho esteu fent i quan aquest tema té raó a
demanar que es retire perquè fa a penes 15 dies que s’ha arribat a aqueix acord i el PP
ha estat preparat a presentar una moció immediatament per a dir no, no la residència es
fa perquè nosaltres estem ací, si no no sé si es farà o no es farà, perquè depèn de la
Conselleria el que es faça, nosaltres cedirem el sòl, però que es faça depèn de la
Conselleria, no dependrà de nosaltres, no tingueu cap dubte.”

El portaveu del Grup PP, Sr. CASTELLÓ, exposa: “Mire, senyor Chover, a
nosaltres sincerament no ens fa falta justificar-nos ni amb ADIENSA, ni amb cap de les
associacions amb semblats fins que puga existir a la ciutat i a la comarca, en absolut,
tenim la consciència molt tranquil·la de quina va ser i de quina ha sigut la nostra
actuació i per tant, si vostè els fera una en compte veuria que com diu les enquestes el
grau de satisfacció d’aqueixos col·lectius amb la gestió que va fer el PP en la passada
legislatura, és infinitament millor que la confiança que vostès desperten en aqueixos
sectors.

La veritat és que, cada vegada que presentem una qüestió a aquest Ple, el Partit
Socialista no té més argument a dir, vostès han governat durant 6 anys i no ho han fet,
aqueixa és la seua excusa i no es donen compte, que cada dia que passa ho tenen més
complicat i no sé, si la defensa de suggestió consisteix a dir tu tampoc ho has fet,
qualsevol dia podem traure comptes de la seua actuació com a equip de govern i també
de la nostra en el període que hem estat governant i li repte que fem la comparació i
veurà com no ix vostè tan beneficiat, entre altres coses nosaltres quan hem governat, ho
hem fet sense perjudici, vostès governeu amb molts perjudicis, perquè aquest tema i no
hem volgut dir-ho i ho hem estat parlant, si va per a 2 anys, no és perquè no hi haja
hagut voluntat política de la Conselleria i ho ha dit vostè, no ho he dit jo, ha estat en els
Pressupostos de l’any 2003, clar, sí, sí, senyor Chover, i en canvi en els Pressupostos no
està, ni en el 2004, ni el del 2005 i si la voluntat política es demostra amb la consignació
pressupostària ha quedat bé a les clares i vostè fora de joc de si té voluntat política o no
té voluntat política, això és així, senyor Chover, però no sols arriben els perjudicis a no
poder vendre un programa propi, és que els seus perjudicis arriben també de l’ordre que,
per què han aturat vostès aquest tema, per què no han donat resposta a la Conselleria,
per què han de ser les associacions les que els vaja a vostès impulsant, perquè al senyor
López-Egea, que viu ancorat en el 17, això que una Fundació o qualsevol altra forma de
gestió que no siga pública, li sembla una atrocitat, perquè per a ell no és important, el
servei que es preste en alguns sectors, si no l’important és que aqueix servei es preste
des del públic, al 100%, i això davall el nostre punt de vista és un error, perquè
l’important és que es preste un servei públic, que siga universal i que efectivament a
això, tinguen accés tots els ciutadans que ho necessiten, aqueix és el nostre criteri, això
jo veig que no, per tant, si al final vostès accepten la proposta del principi que porten
dos anys badoquejant amb ella, escolte, nosaltres encantats, que vol que li diga,
recordar-los simplement al senyor delegat de l’Àrea, que el que diu en la seua esmena la
totalitat, no és estrictament els acords pel que nosaltres sabem, a la qual cosa es va
arribar, amb la Conselleria i que per descomptat, en ser la nostra major divergència en
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l’exposició de motius ho anem a votar a favor l’esmena, que no volíem cap tipus de
debat en aquest tema, sinó que simplement volíem que s’aprovara en el sentit que ha dit
Miguel Ángel Cortés, tot el món està d’acord, però ja que estiren vostès de la llengua,
cal dir-los que si algú no ha tingut voluntat política de tirar aquest tema endavant, han
sigut vostès, perquè no volien el sistema de gestió i que si algú ha cregut i ha tingut els
Pressupostos diversos anys ha sigut la Conselleria de Benestar Social, que segueix
dient-los que estan disposats a moure el tema, res més i gràcies.”

La Sra. Alcaldessa manifesta: “Senyor Castelló, he de dir-li que sí que vaig estar
jo amb el senyor López-Egea, en aqueixa reunió i el que ha comentat són els acords que
es van arribar a la, amb el Secretari Autonòmic de jo, he sentit el senyor López-Egea,
votem a favor, amb la Conselleria, la donarà a una concessió, com està fent amb la
residència de menors, per un altre costat.”

(El secretari general Emilio Olmos passa a llegir esmena.)

Durant el debat, el regidor-delegat de Serveis Socials, Sr. López-Egea, presenta
una esmena a la totalitat de la part expositiva i de modificació de la part dispositiva,
consistent en:

“1.- Substituir íntegrament la part expositiva per la redacció següent:
“Arran de la persistència i la voluntat tant de l’Equip de Govern de Sagunt com

de l’Associació de Malalts Mentals (ADIEMSA), sol·licitant a Conselleria -després de
l’aprovació per Ple Municipal de Sagunt- de la construcció d’una residència, un centre
de dia i un CRIS per a malalts mentals. I havent adquirit ambdues administracions,
després de diferents reunions, els compromisos de Cessió de sòl per part de
l’Ajuntament i de construcció de la Residència, el Centre de Dia i el CRIS per tant de la
Conselleria. I amb la intenció d’accelerar el compromís adquirit, amb la major
transparència possible, sol·licitar al Ple de l’Ajuntament de Sagunt, la consideració i
aprovació de la següent proposta.”

2n.- Modificar la part dispositiva  perquè quede de la manera següent:
“Accelerar per part dels departaments implicats els tràmits de cessió de terrenys

a favor de la Conselleria de Benestar Social de la Generalitat Valenciana, per a la
construcció d’un CEEM, un CRIS i un Centre de Dia per a malalts mentals.”

Esmena que, sotmesa a votació, és aprovada per 14 vots a favor de PSOE, EU,
BLOC-EV i SCP i 11 abstencions de PP i SP.

A la vista de tot allò que s’ha exposat, incorporada l’esmena aprovada i sotmès a
votació el fons de l’assumpte, l’Ajuntament Ple, per unanimitat, ACORDA:

Aprovar la proposició degudament esmenada, la redacció de la qual queda de la
manera següent:

“Arran de la persistència i la voluntat tant de l’Equip de Govern de Sagunt com
de l’Associació de Malalts Mentals (ADIEMSA), sol·licitant a Conselleria -després de
l’aprovació per Ple Municipal de Sagunt-  de la construcció d’una residència, un centre
de dia i un CRIS per a malalts mentals. I havent adquirit ambdues administracions,
després de diferents reunions, els compromisos de Cessió de sòl per part de
l’Ajuntament i de construcció de la Residència, el Centre de Dia i el CRIS per tant de la
Conselleria. I amb la intenció d’accelerar el compromís adquirit, amb la major
transparència possible, sol·licitar al Ple de l’Ajuntament de Sagunt, la consideració i
aprovació de la següent proposta.
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Accelerar per part dels departaments implicats els tràmits de cessió de terrenys a
favor de la Conselleria de Benestar Social de la Generalitat Valenciana, per a la
construcció d’un CEEM, un CRIS i un Centre de Dia per a malalts mentals.”

20 EXP. 37/05-M.- PROPOSICIÓ EQUIP DE GOVERN, MAJOR ATENCIÓ
POLÍTIQUES SANITÀRIES PER A DONES

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida la proposició presentada per l’Equip de Govern, al tenor literal de la
qual:

“El 22 d’abril del 2004, es va aprovar en aquest ple la proposició sobre
polítiques sanitàries per a dones, reprenent una llarga reivindicació de les dones
d’aquest municipi en  la millora de la qualitat  dels serveis sanitaris per a Sagunt i la
seua comarca.

En concret es va fer referència a tres qüestions:
- L’augment d’usuàries en el servei de planificació familiar.
- L’aplicació irregular de l’Anestèsia epidural en el part a l’Hospital de

Sagunt.
- L’ampliació dels programes de climateri (osteoporosi múltiple, la prova

de la densitometria axial).
A aquestes reivindicacions que avui recordem i tornem a exigir afegim una

última:
-  La necessitat revisió de la ràtio de professionals de l’Hospital de Sagunt.
L’equip de comares del Servei de Paritoris de  l’Hospital de Sagunt, va sol·licitar

una reunió amb l’Ajuntament, amb l’objectiu de posar en el nostre coneixement
l’atenció a la qualitat assistencial. Aquest equip de professionals, considera necessari
una plantilla del menys dues comares per torn i durant els 365 dies a l’any.

Fins a la data roman una sola comare (de les 22 hores fins a les 8 hores del dia
següent), atenent les tres àrees (urgències, dilatació-paritoris, quiròfan).

El nombre de comares s’ha reduït des que es va obrir l’hospital (passant en el
2002 de deu comares a tenir nou en l’actualitat).

En els últims anys ha incrementat el nombre d’induccions al part, augment del
nombre de cesàries, augment de l’índex de natalitat, dones gestants amb edat
gestacional precoç o tardana, la qual cosa comporta una major vigilància i control.
 Per tot açò proposem l’adopció de l’acord següent:

PRIMER: Exigir l’aplicació de l’anestèsia epidural, tal com va acordar per
Resolució i a petició de la Comissió de Sanitat i Consum, les Corts Valencianes.

SEGON: Exigir la revisió i compliment de la ràtio de professionals.
TERCER: Traslladar d’aquest acord al President de la Generalitat Valenciana,

Conseller de Sanitat i als portaveus dels grups parlamentaris de les Corts Valencianes i
Síndic de Greuges.”

La regidora-delegada de la Dona, la Sra. VILALTA, diu: “Hola, bona vesprada
una altra vegada. Bé, imagine que la senyora alcaldessa, donarà la veu al públic, és que
estan, passe a llegir la moció que hem presentat, però abans de parlar de la moció,
m’agradaria fer una xicoteta introducció, respecte a totes les mocions que hem portem
sobre la millora de l’atenció sanitària, sobre la dona, com sabeu és la tercera vegada que
plantegem en aquest Ple, que tota la corporació, els 25 regidors i regidores hem aprovat
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per unanimitat i estaria bé fer una memòria del que ha passat, en aquestes mocions, sí
que és cert que d’algunes de les mocions que presentem sobre l’osteoporosi múltiple,
vos acordeu de la prova de la densitometria axial, va tenir els seus resultats i de fet la
prova s’està fent, Comissions Obreres va fer un seguiment sobre aquest tema i, bo, que
a vegades és important que les mocions s’aprove en aquest Ple i que arriben a qui ha
d’arribar.

Respecte a una de les grans lluites de també de les dones d’aquest municipi, no
sols de les dones, que va començar també Comissions Obreres, i que Esquerra Unida en
les Cortès va aportar, l’any 1997, és la de l’anestèsia epidural, que per temes i des de
l’any 97 fins ara, han passat molts anys i continua una de les reivindicacions el que
tinguem dret totes les dones en condició d’igualtat a aquesta anestèsia, aquesta si és una
de les propostes que tornem a portar. Clama al cel la resolució que es va aprovar en les
Corts Valencianes en la qual deia que les Corts Valencianes insten al Consell de la
Generalitat Valenciana perquè la Conselleria de Sanitat realitze les gestions oportunes
perquè en tots els centres hospitalaris s’aplique l’anestèsia epidural a tota gestant que ho
sol·licite, en el període dels treballs d’evolució del part a fi d’alleujar el dolor inherent a
aquest, si no existira contraindicació clínica indicada pel facultatiu responsable de
l’assistència al part. Palau de les Corts 23 de setembre de 1997, contínua sent una de les
reivindicacions pendents i que des d’aquell Ple, espere que continuem tirant endavant
des del Consell de la Dona, des de la Regidoria de la Dona i des de tot l’equip de
govern, farem tot el que es puga perquè al final siga una realitat, ben ara ja llegiré la
moció.

Com deia el 22 d’abril del 2004, es va aprovar en aquest Ple, la proposició sobre
política sanitària per a dones, reprenent una la llarga reivindicació de les dones d’aquest
municipi i millora de la qualitat dels serveis sanitaris per a Sagunt a la seua comarca, en
concret llavors es va fer referència a 3 qüestions, l’augment d’usuaris en el servei de
planificació familiar, l’aplicació irregular de l’anestèsia epidural a l’Hospital de Sagunt,
la reivindicació des del 97, l’ampliació de programes de climateri, l’osteoporosi
múltiple, la prova de la densitometria axial, que també fa referència a ella i que vam
tenir resposta aquestes reivindicacions que avui recordem i tornem a exigir afegim una
última.

La necessitat la revisió de la ràtio de professionals de l’Hospital de Sagunt,
l’equip de comares del Servei de paritoris de l’Hospital de Sagunt, va sol·licitar una
reunió amb l’Ajuntament, amb l’objecte de posar en el nostre coneixement, en la
qualitat assistencial, aquest equip de professionals, era necessari una plantilla com a
mínim de dues comares per tot i durant 365 dies a l’any, fins a la data comptem amb
una sola comare en l’horari nocturn, des de les 10 hores de la nit, fins a les 8 hores del
dia següent, que està tenint només una comare 3 àrees a l’hospital. En l’àrea d’urgència
de dilatació de paritoris i quiròfans. Àrees a 230 metres una d’altres.

Bo, el nombre de comares s’ha reduït des que es va obrir l’Hospital passant per
l’any 2002, hi ha tenir 9 en l’actualitat. En els últims anys ha incrementat el nombre
d’induccions al part, augment de l’índex de natalitat, dones gestant a edats estacionals
precoces, o tardà, la qual cosa comporta major control. Per tot açò proposem l’adopció
del següent acord.

Primer exigir l’aplicació de l’anestèsia epidural tal com es va acordar per
resolució i a petició de la Comissió de Sanitat de Consum de les Corts Valencianes.

Segon exigir la revisió i compliment de la ràtio professional.
I, tercer, donar pas d’aquest acord al president de la Generalitat, conseller de

Sanitat i als portaveus dels Grups Parlamentaris de les Corts i també al Síndic de
Greuges.
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Obert el primer torn d’intervencions, la regidora del Grup PP, Sra. GÓMEZ,
manifesta: “Bona vesprada, hola, bona vesprada, destacar en primer lloc que la decisió
adoptada pel Consell, es produeix amb el govern del Partit Popular, l’any 1997, per tant,
ja hi havia alguns anys d’antiguitat i existia la capacitat política d’haver introduït
l’anestèsia epidural en el Consell i no obstant va ser el Partit Popular qui ho va
introduir.

És un dret que se li ofereix a la dona i crec que, a més d’un dret, hauria de ser
una exigència perquè parir sense dolor és una exigència de l’any i del segle en què ens
trobem. Hem anat posant en marxa en els distints Hospitals de la Seguretat Social de la
Comunitat Valenciana, les mesures organitzatives tendents a garantir l’anestèsia
epidural i únicament queda condicionada a la disponibilitat i la falta de facultatius o
metges anestesistes per a entendre’ns.

També és necessari tenir molt present que, sens dubte, el factor que més
condiciona en aquests moments l’ús generalitzat de l’anestèsia epidural és la idoneïtat
de disposar d’anestèsia epidural, per diversos factors. Primer que siga la senyora la que
ho sol·licite i després que siga el facultatiu el que decidisca si està realment indicada
l’anestèsia epidural, perquè cal pensar que no és innòcua, té una quantitat de
contraindicacions, que no totes les dones volen disposar d’anestèsia epidural, bé, perquè
vulguen un part natural, o bé perquè vulguen o no siga efectiu, el tenir una anestèsia
epidural i és sempre el metge anestesista el que decidisca si la dona ha de tenir una
anestèsia epidural o no. Per tant no ens enganyem i hàgem d’oferir a totes les parteres
un part amb anestèsia epidural, perquè hi ha moltíssims condicionants que açò siga
realitat, estem d’acord que hem de tenir anestèsia epidural en la majoria de dones que
així ho sol·liciten.

A l’hora d’al·ludir a la implantació d’anestèsia epidural cal tenir diversos factors,
sobretot la disponibilitat repetisc de metges anestesistes. Altres administracions
autonòmiques i sobretot la Societat Espanyola de Ginecologia i Obstetrícia any rere any
atribueix a la dita insuficiència d’anestesistes, també la implantació generalitzada de
l’anestèsia epidural en tot el territori nacional, sobretot a l’hora d’atendre els parts les 24
hores del dia. La Conselleria de Sanitat és conscient del problema i per aqueix motiu
procura traslladar tots els anys al Ministeri de Sanitat i Consum en el programa de
formació MIR, que destine hospitals de la Comunitat Valenciana, el nombre més gran
d’anestesistes.

Pel que es refereix a l’aplicació de l’anestèsia epidural, durant el part a
l’Hospital de Sagunt, cal assenyalar, que aquest Hospital incrementà en un anestesista la
seua plantilla per a garantir la prestació d’aquest servei a les dones a qui dóna cobertura
el departament de 22 a 8 hores del matí del dia següent, s’ha comprovat que és molt
baixa, per tant tenint en compte que si el ginecòleg ho considera oportú hi ha un
anestesista de guàrdia en cas urgent, també es podria aplicar dita tècnica analgèsica.

En l’actualitat la plantilla de comares, respecte a l’Hospital de Sagunt, està
distribuïda de manera que hi ha dues comares en torns de matí i vesprada i una comare
només a la nit. Ocasionalment per al compliment de jornada, es reforcen el matí amb
una comare més, total tres ja que és el període del dia on més càrrega assistencial es
produeix amb motiu de les monitoritzacions en les gestacions  d’embarassades de més
de 36 setmanes. Per a ajustar la plantilla de comares, l’activitat assistencial i el Decret
de Jornada, la Direcció està treballant junt amb la Conselleria i està previst incrementar
la plantilla en una comare més, passant de 9 a 10 per a donar assistència a una població
aproximada de 180.000 habitants.
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Quant al nombre de parts cal assenyalar que en el període de gener a maig del
2005, han disminuït a l’Hospital un 13,4% respecte al mateix període de l’any anterior.
Respecte al programa de Climateri el control de l’Osteoporosi s’ha implantat a les vies
clíniques relatives a aquests processos i a més respecte a les densitometrias que al·ludia
abans la companya Rosa, s’han esmenat els problemes de demora amb el suport del
servei de radiodiagnòstic de l’Hospital Malvarosa, no existint llista d’espera en aquests
moments, per tant afegint una esmena d’addició per part del nostre grup al Ple de
l’Ajuntament, posaríem un quart punt sol·licitar al Ple l’esmena d’addició, sol·licitant
l’augment de places MIR en l’especialitat d’anestèsia i reanimació davant el Ministeri
de Sanitat i Consum, gràcies.”

La regidora-delegada de la Dona, la Sra. VILALTA, exposa: “Sí que
incorporem, fem un seguiment, agafarem dates, jo em posaré en contacte a l’Hospital,
bo, que estic en contacte per a agafar dates reals sobre aquest tema, a mi em diuen que
anestèsies sí que hi ha però que és un altre problema de totes les maneres, jo no puc
parlar del que no sé, és a dir, a mi m’han dit que sí que hi ha anestesistes m’ho diu gent
de l’hospital professionals, faré la investigació que haja de fer i portarem el tema una
altra vegada ací. Però això no lleva que la proposta que es fa sí que n’incloga, val.”

Durant el debat, la regidora del PP, Sra. Gómez, presenta una esmena d’addició
consistent a afegir un quart punt a la part dispositiva el següent tenor literal: “Sol·licitar
l’augment de places MIR en l’especialitat d’anestèsia i reanimació davant el Ministeri
de Sanitat i Consum.”

Esmena que, sotmesa a votació, és aprovada per unanimitat.

A la vista de tot allò que s’ha exposat, incorporada l’esmena aprovada i sotmès a
votació el fons de l’assumpte, l’Ajuntament Ple, per unanimitat, ACORDA:

Aprovar la proposició dalt transcrita i degudament esmenada, la part dispositiva
de la qual queda de la manera següent:

PRIMER: Exigir l’aplicació de l’anestèsia epidural, tal com va acordar per
Resolució i a petició de la Comissió de Sanitat i Consum, les Corts Valencianes.

SEGON: Exigir la revisió i compliment de la ràtio de professionals.
TERCER: Traslladar d’aquest acord al President de la Generalitat Valenciana,

Conseller de Sanitat i als portaveus dels grups parlamentaris de les Corts Valencianes i
Síndic de Greuges.

QUART: Sol·licitar l’augment de places MIR en l’especialitat d’anestèsia i
reanimació davant el Ministeri de Sanitat i Consum.

En aquests moments, a les 20 hores i 35 minuts, se suspèn momentàniament la
sessió per a permetre les intervencions del públic assistent a la sessió, de conformitat
amb el que preveu la Carta de Participació Ciutadana. Intervencions que figuren com
annex a la present Acta.

A les 21 hores i 10 minuts, es reprèn la sessió, amb l’absència de la Sra.
Contreras que ha abandonat definitivament la sessió en el desenvolupament de les
Intervencions del Públic.

21 EXP. 38/05-M. PROPOSICIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA
PELS DRETS DELS CIUTADANS I CIUTADANES HOMOSEXUALS I
TRANSSEXUALS
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Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida pel portaveu del Grup Municipal Socialista, la proposició presentada per
tal grup, al tenor literal de la qual:

“Els ciutadans i ciutadanes homosexuals i transsexuals han estat tradicionalment
vexats i marginats en la nostra societat. No obstant, en els últims mesos hem viscut la
reparació legítima de milers de valencians i valencianes, amb l’eliminació de
pràcticament totes les discriminacions fonamentades en el propi dret positiu, que
impedien els gais i les lesbianes de la Comunitat Valenciana adoptar conjuntament i
constituir-se en matrimoni, amb els mateixos drets i deures que qualsevol altra parella
heterosexual.

La fita aconseguida és històric, i ja és referent al mig món, que veuen en el
nostre país un model de llibertats i de defensa dels drets humans.

Encara ens falta molt perquè la igualtat, normalitat i visibilitat del col·lectiu
homosexual i transsexual siga real i efectiu. Encara hem de remoure molts obstacles a fi
que la discriminació social, laboral, o familiar no es produïsca. Encara hem de seguir
atents perquè desapareguen les agressions, insults o menyspreus per causa de la
intolerància, de l’homofòbia o de la transfòbia. També hem d’incidir especialment en
l’educació en valors a tota la societat, especialment als més joves. Educació en el
coneixement, comprensió i respecte absolut cap al fet homosexual i transsexual.

Però enguany hem fet un pas històric i definitiu en la lluita pels drets humans de
tot el municipi. Perquè aquesta batalla guanyada no sols afecta els gais i les lesbianes
del nostre poble, sinó és un pas endavant per conformar una societat totalment
respectuosa amb tots els seus grups, sense majories que marginen ni discriminen a la
resta.

Felicitem-nos pel camí recorregut i encoratgem-nos a no defallir en la lluita pels
Drets Humans, en la lluita contra els intolerants. És per això que el Ple de l’Ajuntament
de Sagunt acorda:
1.Expressar el seu ple suport a la modificació del Codi Civil en matèria del matrimoni
aprovada al Congrés de Diputats -17 abril de 2005.
2.Posar a disposició la Sala de Plens i tots els mitjans tècnics i humans municipals
necessaris perquè els ciutadans i ciutadanes del municipi, independentment de la seua
orientació sexual, puguen exercir el seu dret legítim i inalienable al matrimoni.
3.Fer públics aquests acords als mitjans de comunicació locals i/o comarcals.”

El portaveu del grup PSOE, Sr. CHOVER, obri la seua ponència manifestant:
“Bona vesprada, presentem una moció sobre els drets dels ciutadans homosexuals i
transsexuals que bàsicament, després del reconeixement que ha fet el govern i
pràcticament tots els partits polítics de l’arc parlamentari. És un primer pas per a
aqueixa normalització que vénen reclamant històricament d’igualtat, de normalitat, i de
visibilitat del col·lectiu homosexual i transsexual al nostre país. Aquest és un fet
històric, creiem, el que s’ha produït precisament avui, s’ha aprovat definitivament la
modificació del codi civil. I per tant, portem una proposta al ple perquè de suport a
aquesta modificació que ja ha tingut, s’ha produït al Congrés dels Diputats i que
inicialment es va aprovar el 17 d’abril, i volem afegir que volem que es pose a
disposició la sala de plens i tots els mitjans tècnics i humans municipals necessaris
perquè els ciutadans i ciutadanes del municipi, independentment de la seua orientació
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sexual puguen exercir el seu dret legítim a contraure matrimoni a les dependències
municipals.”

Obert el primer torn d’intervencions, el portaveu del grup BLOC, Sr. CIVERA,
assenyala: “Bé, bona vesprada, jo crec que ens hem de congratular tots que aquesta
societat nostra actual responga a un criteri de llibertat i de defensar les llibertats de tots
els ciutadans, i els drets de tots els ciutadans. Ací no s’està, amb aquesta llei, en contra
de cap matrimoni heterosexual, no s’està en contra de cap xiquet a tenir un pare i una
mare. S’està a favor que totes les persones que vulguen viure en una situació de
matrimoni, de parella, tinguen el mateix dret, siga quin siga la seua condició sexual. Ja
era hora que aquest país, i el món, és el tercer país, Espanya, que s’ha adherit a aqueixa
reforma del codi, però segur que la immensa majoria dels estats, la majoria dels estats
seguiran pel mateix camí.

El Bloc, lògicament, estem a favor de les llibertats de les persones, i com dic,
estem a favor de respectar i de defensar el dret de totes les persones a una mateixa
condició i estem en contra, en contra que es margine les persones per qualsevol condició
de tipus sexual.

No s’obliga a ningú, no obligarem Paco Zarzoso que es case amb cap home, per
descomptat. No obligarem, una nota d’humor, una nota d’humor, ni a José Luís tampoc.
Però si volgueren podrien fer-ho i lògicament la societat, la societat hauria de respectar
perquè l’amor, l’amor, l’amor, el que es diu en l’evangeli, veritat, és un sentiment
profund, un sentiment de en aquesta vida que és de pas, veritat, vivim per a viure a gust,
amb satisfacció. I per tant, les persones que opten per aqueix camí tenen tot el dret del
món. Però les persones que opten, les que no opten, no. O siga, que a vostè, ni a ningú,
ni a mi, ni a ningú se’ns va a obligar a casar-nos, eh, ho farà qui vulga. I tenen tot el dret
del món.”

El regidor del grup PP, Sr. MARTÍ, diu: “Per descomptat,  Manolo, que tots
estem a favor de la pluralitat i de la diversitat sexual. Una altra cosa són els termes que
s’empren i que no sempre uneixen, però sí que volia començar per dir-te que continua
havent-hi 80 països al planeta que persegueixen l’homosexualitat. I països tan dispars
com part dels Estats Units, Cuba, Nicaragua, i alguns països d’Àfrica, i en alguns altres
d’Europa on continua havent-hi una sèrie de diferències, o de llacunes legislatives.

Des del Partit Popular hem manifestat el nostre més profund respecte cap a totes
les persones, la seua tendència sexual i, sobretot, i com no cap als homosexuals. Al
mateix temps hem lamentat que aquest assumpte, al nostre entendre, ha sigut utilitzat
contra el Partit Popular i contra altres persones, que l’única cosa que han defensat han
sigut determinats principis que no estaven en contra dels drets de les persones
homosexuals. S’ha usat a moltes persones com a arma llancívola política contra el Partit
Popular. El Partit Popular ha presentat un projecte de llei exactament igual al que
existeix i ha sigut aprovat en altres països com França, Itàlia i Alemanya en el que
s’aprovaven les unions de fet, perquè només a Bèlgica i Holanda s’ha acceptat o s’ha
adoptat el terme matrimoni. I hi ha molts dirigents de molts partits, i per descomptat
dirigent socialistes de tot Europa, que estan en contra que se li anomene matrimoni a la
unió entre homosexuals, i parlem del terme. Aquest no és un debat entre catòlics, sinó
catòlic, ni de privar de drets a ningú ja que els drets se’ls concedeix aqueixa llei
d’unions de fet. El matrimoni, al llarg de la història, ha sigut una institució entre un
home i una dona, per la qual cosa no podem jugar amb els termes.
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En el tema de convivència cal fer un esforç per aconseguir el consens i el PSOE
amb el president Zapatero al cap el que ens ha demostrat és que no hi havia una
vertadera intenció d’arribar a aqueix consens.

El Partit Popular estem plenament d’acord de suprimir qualsevol tipus de
discriminació per raó de sexe, perquè a més és una de les premisses de la Constitució.
En el que no estem absolutament d’acord és en la forma triada pel govern per a intentar
fer desaparèixer aqueixa suposada discriminació del matrimoni entre homosexuals, i ens
referim al terme matrimoni no al dret que tenen dues persones a viure legalment.

Vegen fins on arribem que el projecte que el govern ha presentat ha merescut un
dictamen desfavorable del Consell d’Estat, del Consell General del Poder Judicial i de
la Reial Acadèmia de Jurisprudència i Legislació, a més de que quatre de les cinc
religions assentades a Espanya han demanat amb una única veu que no s’aplique, i no
sols la catòlica.

Si el Partit Popular s’oposa a aquest projecte és perquè considera que la
institució del matrimoni com a tal està reservada a l’home i a la dona, tal com proclama
la constitució en l’article 12 i consegüentment s’oposa a l’adopció. I citem novament la
Constitució. Segons la Reial Acadèmia Espanyola de la llengua, en la seua actual
accepció de la paraula matrimoni, la defineix com la unió d’home i dona concertada
mitjançant determinats ritus o formalitats legals, per la qual cosa per tant,
l’heterosexualitat és un element constitutiu essencial del propi concepte del matrimoni.

La llei no pot per si mateixa canviar el contingut dels drets mitjançant l’alteració
radical dels conceptes com aquest és el cas amb el concepte de matrimoni, perquè
estaríem d’entrada obviant la constitució entrant en conflicte amb aqueix article 12 a
què hem fet referència. Però el govern ha fet fins i tot cas omís al Tribunal
Constitucional i això no és tarannà, això és piconadora.

Quant a l’adopció, la prudència aconsella que l’aplicació a les unions de fet
homosexuals provinga d’una voluntat expressa i conscient del legislador, i no com
apareix en el projecte de govern com un efecte col·lateral en preveure un nou model de
convivència en el règim matrimonial. L’exemple en el nostre entorn més pròxim, a
Europa són Bèlgica i Holanda que permeten l’adopció de menors per parelles
homosexuals encara que amb limitacions. Per exemple, a Holanda no es pot adoptar
xiquets que provinguen d’altres països. Així mateix, els 10 principals països amb el que
a Espanya adopta i que suposa més del 90% d’aqueixes adopcions prohibeixen
l’adopció de xiquets per parelles del mateix sexe en els seus respectius països: Xina,
Ucraïna, Rússia, i Colòmbia han anunciat que ja no donaran xiquets en adopció
internacional a parelles homosexuals. La Constitució i els convenis internacionals
signats per Espanya primen l’interès del menor per damunt de qualsevol altre. Pareix
que el govern del Partit Socialista volen que l’adopció siga un instrument que legitime o
fins i tot homologue determinades relacions, a pesar que fins i tot notòries persones de
l’entorn del PSOE han declarat que davant el dubte cal posar-se de part del més feble,
cercant parelles per als xiquets i no xiquets per a les parelles.

Per a acabar, una cosa són els drets de les persones del mateix sexe a viure junts,
això no ho ha de posar en dubte ningú, conviure, ajuntar-se, unir-se com a parella de fet
davant l’administració pública, casar-se si volen o divorciar-se, és a dir, separar-se. I
una altra cosa és anomenar-ho matrimoni, senzillament perquè semànticament,
lèxicament i lingüísticament una unió de dues persones del mateix sexe és un
matrimoni, i davant el que hem estat, davant el que avui s’ha ratificat al Congrés dels
Diputats és manipular tortament el llenguatge. No podem estar a favor d’aquesta moció,
perquè s’està jugant amb el llenguatge i en gran manera amb els sentiments de les
persones, i ho repetisc i ho reitere perquè ho hem parlat fins a la sacietat en el nostre
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grup. El dret que una persona convisca amb qui vulga i es reconeguen tots els drets i
totes les obligacions, això no tindria ni que estar escrit, hauria de ser el més senzill i el
més normal del món. Ara bé, els termes estan per a emprar-los correctament, i creiem
que el terme matrimoni no es correspon al que avui el Partit Socialista ha aprovat.
Gràcies.”

Obert el segon torn d’intervencions, el portaveu del grup BLOC, Sr. CIVERA,
exposa: “Mira, José Luis, no, t’has ficat en un terreny que no controles, mira, jo sí, mira,
mira, jo t’explicaré. Torne a repetir, ací el problema, el problema que ha de prendre
l’església i el Partit Popular és el següent, que en les societats modernes, i des del segle
XVI hi ha tres àmbits de llibertat. Primer és el personal, i si vols ampliat la família, el
segon és l’àmbit públic, i el tercer és l’institucional. Institucionalment el Partit Popular
podeu perfectament pregonar estar en contra o a favor del matrimoni d’un de quaranta o
de cinquanta, o de res, institucionalment, igual que l’església. Té tot el dret, només
faltaria això. Qualsevol institució pot defensar el que està en els seus programes. Però a
nivell públic, a nivell d’una organització, d’un país democràtic com aquest, el
legislador, el polític ha de governar per a tot el món, per a tot el món.

Per tant, hauríem de començar a respectar l’àmbit públic perquè vosaltres algun
dia arribareu, potser, a governar i vos trobareu amb el problema que una institució, siga
l’església o siga quin siga, interfereix en la legislació vigent, i al Parlament Espanyol.
Per tant, hem de tenir en compte aqueixos tres àmbits molt importants, a l’església
ningú li dirà que dins de les seues esglésies diga açò o diga allò. I l’església s’està
equivocant en contra seu. I vosaltres esteu col·laborant molt i moltíssim en aqueixa
equivocació perquè això és una rèmora contra la societat, i ho dic des d’aqueix punt de
vista, simplement. Però després t’has equivocat en una altra cosa, una altra cosa, José
Luis, mira, dius que es confonen els termes amb els sentiments i tu saps qui és el que
confon els termes i els sentiments? El PP i l’Església, i no és el meu ànim anar en contra
de l’església sinó precisament perquè estem acostant a l’església a tots els creients de
bona fe per un pedregar. La paraula matrimoni significa ajuda a la dona, i això avui en
dia, com tu comprendràs, no té cap sentit, perquè efectivament el matrimoni és una
institució antiquíssima, anterior, anterior al cristianisme, i efectivament era un contracte
entre un home i una dona. Però, i efectivament amb un altre valor que també ha defensat
i recull l’església que era amb la finalitat de crear fills efectivament. Però això no vol dir
que avui en dia aqueixa siga la finalitat, perquè un quan es casa perquè vol casar-se. I
tot el món sap que hi ha moltíssimes parelles actualment, heterosexuals, moltes parelles
que no volen tenir fills, o és que no ho sabeu?, bo, que es casen. Per tant, el matrimoni
des del punt de vista lèxic no té cap sentit, la paraula en si, la terminologia, la
lexicologia, el significat de la paraula no tenen res a veure amb el que avui entenem i és
el matrimoni, no té en absolut.

S’està mesclant el que és la lingüística amb els sentiments. S’està mesclant, però
qui està mesclant-ho és qui vol aprofitar que el matrimoni tenen com un esperit que
dóna allò del sagrament, el caràcter del sagrament. No senyora, no senyor, avui en dia la
paraula aqueixa ja t’he explicat d’on ve, que és molt anterior al cristianisme i no té
aqueix significat, aqueixa la primera.

I la segona no és això avui, avui el matrimoni de fa 2000 anys no és el
matrimoni de l’actualitat. Ja està bé de manipular el personal dient mentides i fent-li que
cree sentiments de culpabilitat davant d’un problema que no és cap problema, que és
una disposició legal per a reconèixer que hi ha persones que d’alguna manera es
comprometen cívicament a mantenir una unió de dos, i ja està, mire si és fàcil
d’entendre això.
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I no té res a veure el lèxic i el sentiment, qui està manipulant els sentiments i
això, i mesclant el que volen que signifique el matrimoni, en el sentit aqueix de
sagrament, això no té res a veure socialment,  José Luis, no té res a veure.

Per tant, per tant, ens hem d’alegrar moltíssim que la nostra societat actue i
responga obertament perquè ací en aquest món tinguen cabuda tots, i no siguen
discriminats per cap concepte de sexe, val?”

El portaveu del grup SP, SR. GOIG, indica: “Molt bona vesprada a tots i totes
altra vegada, nosaltres fer una matisació al sentit del nostre vot. Nosaltres com a
associació, com a Iniciativa Portenya, i com a Segregació Portenya, no tenim res definit
respecte a aquest tema i no ens anem a pronunciar. Per tant, i amb permís de la junta
directiva, els regidors de Segregació Portenya emetran el seu vot en confiança.
Gràcies.”

El regidor del Grup EU, Sr. LÓPEZ-EGEA, diu: “Bo, jo crec que avui és un dia,
com deia Chover, és un dia històric, jo crec que avui, tant el parlament espanyol, com a
gran part de la Societat Espanyola, han eixit de l’armari, però han eixit de l’armari fent
visible i reconeixement el dret legal al matrimoni d’homosexuals i a l’adopció, avui al
Parlament Espanyol la majoria de les forces polítiques a excepció del Partit Popular,
han recolzat la llei de matrimonis d’homosexuals i adopció i jo vull també que avui és
un dia important, i vull felicitar també al Partit Popular, sobretot a Celia Villalobos i al
Coordinador de Gais i Lesbianes del Partit Popular que en acabar la votació ha estat al
carrer amb l’Associació LAMDA i amb un altre tipus de col·lectius de gais, lesbianes,
transsexuals i bisexuals, prenent un xicotet sorbet i felicitant-se per la llei que s’ha
aprovat pel Ple.

Deia José Luis, i és cert, que existeixen en aquests moments al Planeta Terra 80
països on es penalitza l’homosexualitat, però també és cert que existeixen al Planeta
Terra, avui en el segle XXI, països on es penalitza la pena de mort, l’homosexualitat,
amb pena de mort, i açò és un dada estremidora, és a dir, aplicar la pena de mort per la
teua orientació sexual.

I hi ha una qüestió a destacar també i no cal anar-se’n molt lluny, és a dir, jo crec
que ací perquè continua existint també en la nostra societat, homofòbia i continua
existint en la nostra societat transfòbia jo vull posar dos exemples, continuen havent-hi
casos en l’estat Espanyol, de joves homosexuals, que tenen problemes molt seriosos a la
seua casa, perquè no se’ls vol reconèixer i tenen problemes, molt seriosos amb els seus
pares i amb els seus familiars, no se’ls vol reconèixer aqueixa orientació sexual i moltes
vegades se n’han d’anar de casa per la incomprensió que hi ha moltes vegades en la teua
pròpia casa, però també hi ha problemes i continuen existint i hi ha casos que continuen
apareixent d’homofòbia, dins del mateix marc laboral, és a dir, en el mercat de treball
això també continua existint, per tant continua existint discriminació i en aqueix sentit
cal continuar fent un treball important de conscienciació i de sensibilització a la
Societat.

Nosaltres aquest equip de govern des de la modèstia portem dos anys treballant
aquest tema, hem abordat qüestions que ara estan en ple debat, com els models de
família, eh. Família monoparentals, famílies, van haver-hi famílies de gais de lesbianes,
si hi ha molts models, és una qüestió que hem abordat en aquest municipi igual que hem
abordat la reforma del Codi Civil i el matrimoni d’homosexuals i així hem abordat
qüestions que no fa molt de temps s’aplicaven en aquest país que és la Llei de
Perillositat Sexual. La Llei de Perillositat Social, per la qual s’empresonava a les
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persones a les presons franquistes precisament per la teua orientació sexual i d’açò no fa
molt de temps.

Jo respecte a la moció que ha presentat el Partit Socialista, nosaltres presentar,
sempre que parle d’aquest tema Alfredo Castelló es parteix, es parteix, Civera també es
parteix. Bo, vegem, respecte a la moció nosaltres presentar 2 esmenes la primera fer
referència a una qüestió que Esquerra Unida a nivell Federal i al Congrés dels Diputats
ha posat molt l’accent, que és en el fet de l’adopció i ens agradaria que aqueix tema
s’incloguera en la moció, el tema de l’adopció, que també s’ha aprovat avui també en
llei i d’altra banda una esmena que fa referència a la llig literalment, diu; l’Ajuntament
de Sagunt i amb motiu del dia internacional de l’orgull gai, col·locarà tots els 28 de juny
la bandera de l’arc iris al balcó de la Casa Consistorial i en la Tinència d’Alcaldia.”

El portaveu del grup PP, Sr. CASTELLÓ, indica: “Em reconeixeràs, Fernando,
que és pintoresc, eh?, que almenys és pintoresc això de les banderes que sé, i que em
partisca jo quan es parlen d’aquests temes. I veja l’ortografia, ara parlem d’etimologia, i
veja l’ortografia que hem vist abans en el protocol aquest del pla jove, en el que estava
tot ple de barres tècnic, tècnica, tècniques, tècnic, tal, perquè em fa gràcia la formació
dels plurals en castellà, que igual també estic equivocat jo, no? Una cosa és a dir que es
governa per a tots i totes, i una altra cosa és que es complisca.

Mire, açò és molt senzill, hi ha una voluntat claríssima de tergiversar aquest
tema i tergiversar l’opinió del PP i de deixar-ho aïllat com un agent caduca que, amb
mencions a Franco, que encara estem allí, que a Fernando li sembla que fa poc, bo, a mi
em sembla una eternitat. Realment em recorde del dia que anava amb la meua motxilla
al col·legi i em van dir que hi ha festa, i jo sincerament em vaig alegrar, no, vaig dir hi
ha festa, hi ha festa, per a casa ràpidament, però bé. Aqueixes referències contínues al
PP com a partit de dreta, com a partit ranci, i la veritat és que vos podem donar 20
voltes en moltíssims aspectes en el que significa ser liberal, en el que significa ser
modern, etc., sí, indubtablement sí, indubtablement sí. La veritat és que a mi, jo em
partisc amb aquests temes, perquè, mira, que el PP ho ha centrat claríssim el tema, i
mire que s’ha donat voltes. En què no està d’acord en aquest tema? No està d’acord en
el terme matrimoni, a què feia al·lusió Manolo. No ens agradava el terme matrimoni, i
no s’està d’acord en l’adopció. I diuen, és que aquests del PP són unes bestioles rares,
són uns retrògrads, són gent que viu ancorada en el passat, però escolta, vegem, però si
hi ha dos països en tot el món que permeten l’adopció per part d’homosexuals, però
home, ací qui és el rar?, ací qui és el rar? Nosaltres estem amb el 99% dels països que
no permeten l’adopció per homosexuals, eh, val, per la qual cosa deia abans de les
enquestes, si el normal és el que abunda, lògicament els normals som nosaltres, els rars
sou vosaltres que penseu el que penseu, això la primera.

Una, en el tema de l’adopció els rars sou vosaltres, el que pensa la majoria del
món, mai millor dit, és el que propugna el PP. Anem a centrar-nos, anem a centrar-nos.
O siga, el que pensa el PP és el que pensa el noranta i tant per cent dels països del món,
primera qüestió.

I la segona qüestió, i la segona qüestió és una qüestió terminològica. Mire, per la
qüestió terminològica hi ha un dictamen desfavorable, Manolo Civera, jo les coses que
em diga en qüestions de Jueria, de tal, de qual, jo m’ho crec amb els ulls tancats, i en
qüestió terminològica si és valencià també, però si és en castellà em fie molt més del
que diu el Consell General del Poder Judicial, del que diu el Consell d’Estat, del que diu
la Reial Acadèmia de Jurisprudència i legislació, i el que diu la Reial Acadèmia
Espanyola en les seues definicions. I per això han fet un dictamen desfavorable a
aquesta llei, ni més ni menys. És a dir, no ens tornem bojos també. Tots aquests consells
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han fet un dictamen desfavorable a la llei, o siga, igual els del PP no estem tan brunzits.
Perquè estem parlant que nosaltres no estem d’acord amb el terme matrimoni.

El PP va presentar al setembre del 2004, enguany passat, una proposició de llei
per a parlar d’unions civils d’homosexuals, sense cap problema. La llei valenciana va
ser la primera de tot Espanya que parlava d’unions civils d’homosexuals i no passava
res, no passava absolutament res, de veritat que no som tan rar com ens pinteu en el
telenotícies de la u, els del PSOE, de veritat.

Llavors el PP va presentar aqueixa proposició de llei, en veure que s’anava a
moure el tema, què va fer? Va retirar la proposició de llei per a consensuar-la amb totes
les forces polítiques, què li han fet al PP? Això de sempre, ens han fet això de sempre,
ens han fet un trencat que diu Marcelino, intentar posar algunes qüestions que ens
impedisquen continuar amb la tramitació d’aqueixa llei. Per què el PSOE no s’ha
abaixat del burro amb la paraula matrimoni que era el principal argument? Perquè volia
deixar al PP fora, és així, és senzill. I a aquestes altures jo crec que ningú es va a
alarmar d’aqueix tema perquè és així Manolo. La qüestió ja no és una qüestió
terminològica, la qüestió és aïllar políticament al PP i amb aqueixa excusa així s’ha fet.

Per descomptat que nosaltres som uns convençuts de la llibertat amb majúscules.
En l’àmbit personal no té ni que parlar-se, en l’àmbit personal cada un fa el que li dóna
la gana d’acord amb l’ordenament jurídic. En l’àmbit públic, de cara a aqueixa imatge,
cal tenir un comportament, diguem-ne, exemplar, o almenys ètic o moral de cara a la
resta de la societat. I en l’àmbit institucional cal obrar d’acord amb l’ordenament jurídic
i a les lleis. Jo crec que el PP en aqueixos tres àmbits de llibertat no està vulnerant
aqueixa paraula en cap moment, en cap moment. És més, si tenim en compte que bona
part de la democràcia es fonamenta que aqueix poble que vota representants polítics, no
sols, i en açò Fernando estarà d’acord amb mi, no sols es tracta que es vote cada quatre
anys, sinó que cal donar participació, em poden dir per què ningú escolta ara el milió de
ciutadans que es manifesta per Madrid, no en contra de ningú com s’ha continuat
manipulant, sinó a favor de la família tradicional, per què? per què? Per què ja no
s’escolta aquesta gent? S’han presentat un milió de signatures al Congrés, protesten per
l’adopció i protesten pel terme matrimoni, res més. És l’única cosa que ens enfronta en
aquest tema, no es tornen bojos, no hi ha una ratlla insalvable entre el que pensa el Partit
Popular i la resta de grups polític que continue dient que nosaltres pensem el normal en
tot el món.

Per tant el PP, a l’octubre, fa sis mesos, fa vuit mesos, ja va presentar aqueixa
proposició de llei d’unions, acabe, sí, d’unions civils entre homosexuals, sense
complexos, i aqueixa és l’única diferència, el tema de la terminologia emprada cercada
absolutament a propòsit per a... políticament al PP i el tema de l’adopció, que insistisc
és una qüestió normal a la resta del món a què Espanya se suma ara a la anormalitat.
Però que jo, Manolo, com jo no sóc d’esquerres ni sóc dogmàtic no diré que estàs
equivocat com dius tu de nosaltres, és la teua opinió, i la nostra és la nostra opinió. No
et vaig a dir que estàs equivocat. No diré com tu que l’església s’equivoca. Bo, jo, a mi
em sembla molt bé que tu digues: l’església s’equivoca. Jo dic que l’església diu el que
li vol dir a la gent que forma part d’ella. Acabe ja. El que li vull dir, sí, sí, a la gent que
forma part d’ella, ni més ni menys però amb total llibertat, amb total llibertat. L’església
planteja quines són les seues qüestions, i el matrimoni eclesiàstic de tota la vida ha sigut
el que és, ha sigut el que és.

Per tant, Sr. Civera, llibertat per a tots, fins i tot per a opinar i per a dissentir en
un tema en què les diferències són infinitament més xicotetes del que per part del PSOE
s’ha volgut posar en relleu. I acabe. Si el màxim èxit de l’any de Zapatero ha sigut
aquesta llei, espere que la legislatura acabe com més prompte millor, perquè per



92

descomptat o s’apunta i s’afina en altres qüestions o molt malament ens va a anar. Res
més i gràcies.”

El portaveu del grup PSOE, Sr. CHOVER, acaba la seua ponència assenyalant:
“Altres governs es van apuntar a una guerra per a passar a la història. És molt curiós
aquest debat que ha adquirit to amb la intervenció segona de Manolo i que ha continuat.
Evidentment vivim realitats distintes, totalment distintes. Ací es diu que aquesta és una
llei que s’ha utilitzat contra el PP. I hi ha un article de Juan José Millás que diu que el
PP va enviar al Senat un expert en temes sexuals que va resultar ser un expert
insultador, s’anomena Aquilino Polaino i és catedràtic de psicopatologia. Va començar
ficant-se amb els pares dels homosexuals, als qui va titllar d’alcohòlics i de
maltractadors per a emprar-se després a fons amb els fills i va insultar greument el nom
del PP que el va aplaudir a tota una comunitat. El que diu aquest home i remata, i
remata l’article, estic llegint el que diu aquest autor, bo, remata l’article dient que el PP
es retrata amb aquest expert que va ser a proposta seua evidentment.

Jo crec que la qüestió l’ha definit molt clarament Manolo, la terminologia del
matrimoni, i jo vull abundar que realment és la terminologia el que estableix la igualtat.
El Sr. Castelló parla que la proposta del govern valencià era Unió Civil, bo, hi ha el
matrimoni civil que pot ser igual, igual és de rebutjat el matrimoni civil per l’església,
l’església no ho accepta tampoc, eh? L’Església no admet el matrimoni civil perquè
encara no saben separar una cosa d’una altra.

Molts ciutadans i ciutadanes respectem el dret de totes les persones a sostenir
públicament creences religioses de qualsevol índole, sempre que això no implique un
atac contra els drets legítims d’altres persones, perquè acceptar les limitacions que
impose una institució religiosa únicament correspon als que són adeptes d’aqueixa
institució religiosa i no els altres. No obstant això, no obstant l’església, l’església
intenta influir. Deia que no obstant i en canvi l’església, l’església sí que intenta influir
en esferes de decisió que poden limitar i delimitar normes legals que afecten tant
creients com a no creients. I això és el que és intolerable.

Aquest debat que ha sorgit ara ja ho vivim, ja ho vivim, recordar-ho quan el
tema del divorci era la mateixa història, la destrucció de la família, tal, fins que van
entendre que no era obligatori, que es podien separa si volien, no era obligatori separar-
se. Hi ha algun alt mandatari del PP que porta una carrera que, bo, perquè això també ha
d’entendre que no és obligatori, que pot casar-se el que vulga i d’això es tracta
d’ampliar drets. O és que aquesta llei està retallant el dret d’algú dels ciutadans
espanyols. Està donant drets a  algú que no els tenia.

La realitat social actual ha canviat moltíssim en els últims temps i la societat i les
lleis s’han anat ampliant i han anat canviant els conceptes de família i assumint noves
realitats com són les famílies monoparentals, tots coneixem alguna família
monoparental.

Ara es tracta d’acabar amb una discriminació legal que patien moltes famílies
que constitueixen lesbianes i gais, i sobretot la que pateixen els seus fills. Per tant és
imprescindible que el matrimoni civil entre persones del mateix sexe es poguera regular
i tingueren definitivament una igualtat davant la llei, i aqueixes famílies puguen rebre el
mateix tracte i la mateixa protecció que ja tenen les famílies heterosexuals.

El que siguem tot igual davant la llei és una garantia d’una societat democràtica,
i no és acceptable cap regateig en aqueixos drets. La igual o és completa o no és
igualtat. Lesbianes i gais volen, com qualsevol altre ciutadà, poder decidir lliurement si
es casen o no i amb qui, amb tots els drets i amb tots els deures que això implica.
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La reivindicació del dret al matrimoni és també l’expressió de la lluita per la
igualtat i en contra de l’homofòbia social i transfòbia social que encara avui existeix.

Si les lesbianes i els gais, com apuntava José Luis Martí, mereixen l’absolut
respecte de la societat com a persones, també ho mereixen les seues famílies i els seus
fills, la llei ha de garantir aqueix principi.

Aquestes protestes tan exagerades provocades, per descomptat, pel Partit
Socialista, provocades, diu que ho hem provocat nosaltres amb la no entrada a debatre
absolutament res i que és tota una estratègia, no? Dic que aquestes protestes contra la
modificació del codi civil provenen d’aquells que no acaben d’entendre que les lleis les
dicta el parlament en representació de la ciutadania, i no les confessions religioses, que
totes elles són molt respectables.

La modificació del codi civil en matèria de matrimoni no va contra ningú, no
atempta contra els drets de ningú, simplement amplia els drets d’una part de la
ciutadania, i en aquest sentit tota la ciutat es fa més lliure.

Per tant, amb la moció que presentem volem compartir l’alegria del col·lectiu
que a partir d’ara se li va a reconèixer aqueixos drets. I estem també per acceptar el punt
de l’esmena que presenta López-Egea quant a l’adopció, no així la de la bandera perquè
entraríem una altra vegada en l’etern dilema de les banderes que pengen dels balcons de
l’Ajuntament.”

Durant el debat, el Grup d’Esquerra Unida presenta una esmena a la part
dispositiva, consistent en:

“1.- Que s’incloga el suport a l’adopció en el punt 1.
 2n.-  L’Ajuntament de Sagunt i amb motiu del dia internacional de l’orgull gai,
col·locarà tots els 28 de juny la bandera de l’arc iris al balcó de la Casa Consistorial
i la Tinència d’Alcaldia.”

Acceptat el 1r punt de l’esmena pel Grup Municipal proponent, se sotmet a
votació el punt núm. 2 de l’esmena, que és rebutjada per 4 vots a favor d’EU, 17 vots en
contra de PSOE, PP, SCP, Sr. Civera i Sr. Gil, i 3 abstencions dels Srs. Goig, Gallart i
Fernández.

A la vista de tot allò que s’ha exposat, incorporada la part de l’esmena acceptada
pel grup proponent i sotmès a votació el fons de l’assumpte, l’Ajuntament Ple, per 15
vots a favor de PSOE, EU, BLOC-EV, Sr. Goig i Sr. Gallart, 7 vots en contra de PP i 2
abstencions de CSP i Sr. Gil, ACORDA: Aprovar la proposició dalt transcrita i
rectificada la redacció de la qual queda de la manera següent:

PRIMER: Expressar el seu ple suport a la modificació del Codi Civil en matèria
del matrimoni aprovada al Congrés de Diputats -17 abril de 2005- i a l’adopció.

SEGON: Posar a disposició la Sala de Plens i tots els mitjans tècnics i humans
municipals necessaris perquè els ciutadans i ciutadanes del municipi, independentment
de la seua orientació sexual, puguen exercir el seu dret legítim i inalienable al
matrimoni.

TERCER: Fer públics aquests acords als mitjans de comunicació locals i/o
comarcals.”

A les 22 hores la Sra. Alcaldessa s’absenta momentàniament de la sessió, i és
substituïda en la Presidència pel primer tinent d’alcalde, Sr. Martín, fins a les 22 hores i
10 minuts en què la Sra. Alcaldessa s’hi reintegra.

En aquests moments s’absenta momentàniament de la sessió la Sra. Gómez.
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22 EXP. 39/05-M. PROPOSICIÓ EU, CONDEMNA ALS ATACS CONTRA
EL POBLE SAHRAUÍ A AAIUN I SMARA

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida pel regidor-delegat de Serveis Socials la proposició presentada per
Esquerra Unida, al tenor literal de la qual:

“En els últims mesos i de forma sistemàtica les forces d’ocupació marroquines
han intensificat la repressió sobre el poble sahrauí als territoris ocupats l’Aaiun i Smara
al Sàhara Occidental. Desapareguts, tortures, detencions il·legals són el pa de cada dia.
Davant aquesta tremenda realitat, centenars de sahrauís en el que es coneix ja com la
Intifada Sahrauí han eixit al carrer per a reivindicar el Dret d’Autodeterminació i la
Independència, l’abandó immediat de territori sahrauí per part del Marroc i compliment
dels drets humans.

Aquesta realitat producte de la vergonyosa eixida d’Espanya del territori
colonitzat després dels acords tripartits de Madrid i després que el Sàhara Occidental
arribara a ser província espanyola, comporta una responsabilitat i deute històric
d’Espanya amb el poble sahrauí.

Els últims esdeveniments en què les autoritats marroquines han impedit l’entrada
de delegacions procedents de l’Estat Espanyol i encapçalades per polítics i
organitzacions no governamentals, requereixen per part del Govern Espanyol un canvi
radical de postura respecte a les seues relacions amb la monarquia alauita així com
respecte a la pressió que ha d’exercir sobre la Comunitat Internacional i Nacions
Unides.

Totes les resolucions de l’Assemblea General de Nacions Unides i del Consell
de Seguretat que aborden aquesta qüestió, fins i tot l’adoptada l’últim mes d’abril,
insten a resoldre el conflicte reconeixent l’inalienable dret del poble sahrauí a
l’autodeterminació i a la independència.

Durant tots aquests anys, la Comunitat Internacional ha realitzat molts esforços
que han sigut obstaculitzats per la intransigent posició marroquina.

Després d’haver obstaculitzat la realització del “Pla d’Arreglament” de l’ONU-
OUA, signat amb l’altra part del conflicte (Front Polisario), el Govern del Marroc va
rebutjar l’aplicació del Pla de Pau per l’Autodeterminació del poble del Sàhara
Occidental, “Pla Baker”, que va ser l’últim fruit de l’esforç de la comunitat
internacional, adoptat pel Consell de Seguretat en la Resolució 1495 al juliol del 2003.
Però pitjor va ser el rebuig a qualsevol solució que no garantira la sobirania sobre el
territori que va ocupar militarment i il·legalment aquell 31 d’octubre de 1975 i, per tant,
el rebuig del principi del referèndum d’autodeterminació i donar resposta a tots els
principis i la Carta de l’ONU.

En aquest context, s’han produït diversos conflictes a les zones del Sàhara
Occidental a causa de la repressiva i violenta intervenció de les forces de seguretat
marroquina contra ciutadans civils sahrauís.

Aquests fets s’han vist agreujats quan l’últim 21 de maig del 2005 es va
traslladar el presoner polític sahrauí, Ahmet Mahmud Haddi, en contra de la seua
voluntat i sense avisar la família, en unes duríssimes condicions de maltractament. El
trasllat es va fer des de la “Cárcel Negra” a El Aaiún ocupada (capital del Sàhara
occidental), fins a la presó d’Aït Mel-lul, a Agadir, al sud del Marroc.
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Davant aquesta actuació, la família i alguns activistes sahrauís de Drets Humans
van organitzar una assentada de protesta enfront de la “Cárcel Negra”, pels
maltractaments i l’operació de trasllat.

El dia 22 de maig del 2005, els membres de l’assentada van ser sorpresos per un
violent atac de les unitats d’intervenció i policia marroquina, que van començar a
colpejar-los amb porres i bastons de manera brutal, causant diversos ferits que van ser
evacuats a l’hospital.

Tot això acompanyat d’un desplegament de forces a la ciutat l’Aaiun a fi de
realitzar un bloqueig als barris sahrauís, com Maatal-la i Zemla o carrers com Smara,
Tantàm Raseljeima, Skeitima i Buccra, així com al campament de Cheila.

No contents amb aquests fets, les forces de repressió van intensificar durant els
dies 24 i 25, no limitant-se a la utilització de porres, bastons o fins i tot bombes
lacrimògenes, sinó que van arremetre contra els ciutadans sahrauís, van atacar els seus
habitatges i van saquejar les seues propietats, sense distingir entre homes, dones o
xiquets. Es van produir detencions i segrestos que van causar una mort i diversos ferits,
alguns d’ells en estat greu.

El regidor del Grup BLOC, Sr. FERNÁNDEZ, diu: “Bé, una breu intervenció,
evidentment estem d’acord amb aquesta moció, que no podria ser d’una altra manera, hi
ha països que pateixen de manera molt cruel la seua colonització, com és el cas del
poble Sahrauí, o del poble Kurd o de molts pobles que hi ha per exemple a Sud-amèrica,
res més, m’agradaria que canviara un dels termes que apareix en la seua moció, que és
quan parla de Govern de la nació, precisament a l’estat Espanyol, on no està reconegut
el dret d’autodeterminació, precisament és el concepte d’estat com a nació el que està
emmascarant una concepció no plurinacional, que és la que nosaltres defensem de
l’estat Espanyol, per això li demanaria que canviara el terme de Govern de la nació, per
estat Espanyol.”

El regidor del Grup PP, Sr. MARTÍ, manifesta: “Vegem, l’he felicitat per la
moció, l’he felicitat no. Jo sóc més liberal que ell, en aqueix aspecte, l’he felicitat o crec
perquè tampoc cada un aplica els seus criteris, l’he felicitat per la moció, l’he felicitat
pel motiu i quan he dit el que avui pot ser un gran dia, és perquè com vostès tenen tal
gala fer veure que tenim un enfrontament personal, hi ha discrepància d’opinions.”

El regidor del Grup EU, el Sr. LÓPEZ-EGEA, exposa: “Bo, em sembla que avui
serà un bon dia, bo, res en principi, acceptar les dues mocions del PP, acceptem les dues
mocions del PP. No dir la moció 3 que seria, si acceptem les dues mocions i jo crec que
és important revisar aquesta moció aprovada per unanimitat d’aquest Ple.”

En aquest marc i tenint en compte el suport que es ve donant l’Ajuntament de
Sagunt a la lluita del poble sahrauí, tant amb la signatura dels acords de Huston, com
amb l’agermanament realitzat, i els projectes finançats, proposar al Ple de l’Ajuntament
que adopte l’acorde següent:

PRIMER: Condemnar la injustificada repressió violenta que van exercir les
forces de seguretat marroquina contra la legítima protesta del poble sahrauí en defensa
dels drets humans en Al-A’yun i Smara. Instar al Govern Espanyol a un canvi radical en
les seues relacions amb el Marroc fins que la monarquia alauita no reconega el dret
d’Autodeterminació del Poble Sahrauí i respecte els drets humans.
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SEGON: Instar al Govern de la nació a intercedir en les instàncies internacionals
oportunes sempre que es complisquen les resolucions de Nacions Unides, fent real i
efectiu el tan anhelat referèndum per a l’Autodeterminació del Poble Sahrauí.

TERCER: Instar el Govern Espanyol perquè oferisca al Govern Sahrauí
l’obertura d’una ambaixada de la RASD en territori espanyol, mesura que enfortiria al
reconeixement de l’Estat espanyol de la sobirania de la RASD sobre el Sàhara
Occidental.

QUART: Enviar la següent moció i acords a:
-Al president del Govern de la nació
-Al Ministre d’Assumptes Exteriors
-A Nacions Unides
-Als grups polítics al Congrés dels Diputats
-Al representant del Front Polisario en l’estat Espanyol
-Al representant de l’Ambaixada del Marroc.”

Durant el debat, el Grup Municipal BLOC-EV presenta una esmena de
modificació, consistent que el terme Govern de la nació siga substituït per Govern de
l’estat Espanyol.

Esmena que, sotmesa a votació, és aprovada per unanimitat.

A continuació, el Grup Popular Municipal presenta una esmena de modificació
del punt tercer i d’addició d’un quart punt, passant l’actual punt quart a punt cinquè; de
manera que els punts 3r i 4t queden de la manera següent:

“TERCER: Instar el govern espanyol perquè oferisca suport polític a la RASD al
territori espanyol, mesura que enfortirà el reconeixement de l’Estat espanyol de la
sobirania de la RASD sobre el Sàhara Occidental i al seu dret d’autodeterminació.

QUART: Condemnar les arbitràries expulsions “pròpies de règims totalitaris” de
les delegacions espanyoles que ha dut a terme l’Estat marroquí, negant la possibilitat a
representants espanyols de vetlar pel compliment dels plans en desenvolupament sobre
els drets del poble sahrauí."

Esmena que, sotmesa a votació, és aprovada per unanimitat.

A la vista de tot allò que s’ha exposat, incorporades les esmenes aprovades i
sotmès a votació el fons de l’assumpte, l’Ajuntament Ple, per unanimitat, ACORDA:

Aprovar la proposició dalt transcrita i degudament esmenada, la part dispositiva
de la qual queda de la manera següent:

PRIMER: Condemnar la injustificada repressió violenta que van exercir les
forces de seguretat marroquina contra la legítima protesta del poble sahrauí en defensa
dels drets humans en Al-A’yun i Smara. Instar al Govern de l’Estat espanyol a un canvi
radical en les seues relacions amb el Marroc fins que la monarquia alauita no reconega
el dret d’Autodeterminació del Poble Sahrauí i respecte els drets humans.

SEGON: Instar al Govern de l’Estat espanyol a intercedir en les instàncies
internacionals oportunes sempre que es complisquen les resolucions de Nacions Unides,
fent real i efectiu el tan anhelat referèndum per a l’Autodeterminació del Poble Sahrauí.

TERCER: Instar el Govern de l’Estat espanyol perquè oferisca suport polític a la
RASD al territori espanyol, mesura que enfortirà el reconeixement de l’Estat espanyol
de la sobirania de la RASD sobre el Sàhara Occidental i al seu dret d’autodeterminació.

QUART: Condemnar les arbitràries expulsions “pròpies de règims totalitaris” de
les delegacions espanyoles que ha dut a terme l’Estat marroquí, negant la possibilitat a
representants espanyols de vetlar pel compliment dels plans en desenvolupament sobre
els drets del poble sahrauí.
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CINQUÈ: Enviar la següent moció i acords a:
- Al president del Govern de l’Estat espanyol
- Al Ministre d’Assumptes Exteriors
- A Nacions Unides
- Als grups polítics al Congrés dels Diputats
- Al representant del Front Polisario en l’Estat espanyol
- Al representant de l’Ambaixada del Marroc.

En aquests moments, es reintegra a la sessió la Sra. Gómez.

23 EXP. 40/05-M. PROPOSICIÓ BLOC, ESTUDI I APLICACIÓ ITINERARI
URBÀ SERVEI AUTOBÚS CAP A VALÈNCIA

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida la proposició presentada pel Grup Municipal BLOC-EV, al tenor literal
de la qual:

“Antecedents:
En l’actualitat existeix un gran percentatge d’usuaris d’aquest servei que viuen al

nucli de Sagunt, veient-se alguns en la necessitat de creuar tot el nucli històric per a
poder arribar a la carretera N-340 on es troba la parada, tant a l’anada com a la tornada,
d’aquest servei.

Hem de tenir en compte que la distància recorreguda per alguns dels usuaris
passa moltes vegades del quilòmetre, i si a aquesta circumstància afegim la sensació
d’inseguretat que es manté en la població i que es veu agreujada a determinades hores
del dia, ja siga a primera hora o a poqueta nit, trobem i denunciem que el nucli de
Sagunt no gaudeix d’un servei d’autobús digne en relació amb el volum d’usuaris i la
seua importància social.

Demana:
És per aquest motiu que des del BLOC JOVE del Camp de Morvedre demanem

al Ple de l’Excm. Ajuntament de Sagunt que tinga en compte les esmentades
circumstàncies i es comprometa a estudiar les solucions més apropiades i aplicar-les al
més prompte.

Proposta:
Proposem un itinerari tenint en compte les hores de màxima afluència de

passatgers que podria discórrer per l’avinguda Sants de la Pedra, tant a l’anada com a la
tornada.”

El portaveu del grup BLOC, Sr. CIVERA, inicia la seua ponència manifestant:
“Bé, encara que l’Equip de Govern aquest tema està estudiant-lo, com dirà el nostre
company José Luis, m’imagine. El Bloc-Jove està analitzant els problemes que
consideren ells més urgents en la societat saguntina. I hi ha un que afecta molt
negativament el nucli històric de Sagunt i que consisteix en el fet que des que es va
acabar, des que van començar les obres del pàrquing els autobusos que van a València
no pugen a Santa Anna, i això suposa que la gent que viu per allí dalt haja de fer
pràcticament dos quilòmetres per a agafar-lo. Això unit que els horaris de l’autobús
tampoc són els idonis, almenys de la gent que ens havia fet arribar les queixes. Dic que
els autobusos d’hores punta, de les vuit del matí, de migdia i de la vesprada, sobretot el
del matí, de les vuit del matí i el de les dos, no s’ajusten bé per a les entrades... Tot això
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els ha portat a instar el govern municipal perquè revise, o es tinga en compte en les
converses amb l’empresa, aquesta falta, importantíssim, no?, aquesta falta
importantíssim que fins i tot tenim resolt barris concrets del Port, que em sembla molt
bé, també poblets de la comarca com Canet i que el nucli de Sagunt no el té.

Ells el que demanen, evidentment, és que s’estudie un itinerari alternatiu tenint
en compte les hores de màxima afluència de passatgers que podria discórrer per
l’avinguda Sants de la Pedra, tant a l’anada com a la tornada.

Jo estic convençut que tots estem d’acord, i el que fa el Bloc defensant aquesta
moció és lògicament que és bo que la societat civil es preocupe dels seus problemes,
més en aquest que és una falta importantíssima que no s’hi val per on estem fent passar
a la gent. Més en compte tenint en consideració alguns aspectes importants, perquè en el
debat aquest de la falta de servei, a vegades s’utilitzen pseudoarguments com dient,
home, és que com no n’hi ha prou gent, clar, no, el que està passant és que moltíssima
gent, coneixem, tenim casos recollits de gent que ha optat per portar als familiars a
treballar a València quan no tenen cotxe. I quan tenen cotxe, el que estan fent és agafar
el cotxe i anar-se’n a València amb el cotxe. És a dir, no poder utilitzar el transport
públic. És un peix que es mossega la cua. Com que no hi ha un bon servei s’agafa el
cotxe. Com que s’agafa el cotxe no s’agafen els serveis públics. Per tant no hi ha
número, no, això no s’hi val que passe en l’actualitat.

Per tant, jo pense que tot el món estem d’acord i el que voldríem és que tot el
món, la qual cosa voldria el Bloc-Jove és que tota la corporació es manifestara al voltant
perquè així també el nostre delegat, en aquest cas el Sr. Chover, puga defensar amb més
contundència davant de l’empresa el fet que els autobusos puguen entrar almenys en les
hores punta dins de la ciutat. Moltes gràcies, fins allà a les Pedres Blaves.”

Obert el primer torn d’intervencions, el portaveu del grup SCP, Sr. CORTÉS,
assenyala: “De nou bona nit, la veritat és que jo pense que perdem molt de temps en
coses que vertaderament no ens correspondrien o jo pense que no tenen la incidència
que, o no són per al que estem ací, açò sí. Indiscutiblement un tema important, jo ara
quan parlava Manolo m’estava recordant de, no sé si és d’una pel·lícula, Bienvenido Mr.
Marschall o alguna d’aqueixes de fa 50 anys on l’autobús passava per la carretera i
deixava allí la gent i després havien de caminar dos o tres quilòmetres ací amb les
maletes tot el camí ple de pols fins a arribar a l’aldea o fins a arribar al poble, no? Açò
em venia a la ment que és quelcom semblant, sembla mentida que a aquestes altures la
gent haja de desplaçar-se des de Pedres Blaves o des d’ací mateix, pràcticament a la
carretera per a poder agafar l’autobús. I lògicament no té cap sentit, no té lògica, i per
tant, com no pot ser d’una altra manera, estarem a favor. I, a més, no sols a favor quant
a dir que sí, sí que ens agradaria que açò no quedara simplement en un acte polític en
què el Ple acorda comunicar a AVSA o a qui corresponga aqueix projecte o aqueixa
idea, sinó que fóra d’una manera important i d’una manera constant a l’hora d’incidir
sobre aqueix tema i que se solucione d’una vegada per sempre.”

El portaveu del grup SP, Sr. GOIG, assenyala: “Bona vesprada una altra vegada,
bo, ens sembla, serem molt breus, ens sembla que és una cosa la que està demanant per
part del Bloc-Jove que és de sentit comú, de total sentit comú. Per tant comptaran amb
el nostre vot. Gràcies.”

La regidora del grup EU, Sra. VILALTA, indica: “Bo, simplement pense que
tots els temes que s’estan tractant ací són importantíssims, tots, aquest també, però tots
són importants. Però tots s’han de debatre, pense jo.
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Bé, jo vull comentar que hi ha un procés de, que acabem d’aprovar un protocol
per a elaborar el Pla Jove. Tenir totes les recomanacions, com sabeu, en la trobada jove i
en totes les reunions que hem fet amb els joves del municipi, han eixit a la llum no sols
aquesta demanda sinó moltes demandes en el tema del transport públic, o en el tema del
tren, de RENFE quan la gent del nucli del Port de Sagunt no pot agafar el tren perquè,
com sabeu, l’accés a la Universitat de Castelló, o a la Universitat de València ho tenen
molt més complicat també. O que l’Ajuntament de València, que no passa, tampoc
arriba a Burjassot a la Universitat de Burjassot. Totes aquestes recomanacions s’estan
estudiant dins del Fòrum Jove, de trobada Jove, a la qual invite al Bloc-Jove a
participar, però realment ja estan participant. Però, llavors, a mi jo realment pense que
no sols aquesta recomanació, sinó que hi ha moltes recomanacions necessàries per al
transport públic, una de les, pense que és un tema molt important que hem de tractar al
nostre municipi, també l’accés, sabeu que hi ha una demanda molt important i que José
Luis Chover ha estat treballant del Batxillerat artístic, que només es dóna al Clot del
Moro. Tenen problemes també els joves del Port de Sagunt per a accedir-hi.

És a dir, que els problemes són molts, i aquest és un d’ells, dins del transport i
dins de l’accessibilitat. I tot això en el Fòrum Jove ha eixit a la llum, lògic i normal. I
pense que cal treballar-ho des de la transversalitat.

Nosaltres, des del Fòrum, dins d’una de les recomanacions és invitar el regidor i
invitar el gerent d’AVSA a venir a parlar amb nosaltres amb la mesa de joves per a
veure quines solucions, entre tots i totes, podem donar solucions a aquests temes.

Jo per això pensava proposar en tot cas, estic totalment d’acord, però són molts
els problemes que hi ha, aquest és un d’ells, que ja porta molt de temps, i jo proposaria
que es quedara damunt de la taula perquè s’està treballant dins del Fòrum i dins del
procés de participació que s’ha generat. En tot cas, estic totalment d’acord amb la
petició que es fa, lògic i normal.”

El portaveu del grup PSOE, Sr. CHOVER, manifesta: “El tema és una evidència,
no. Molt bé, la iniciativa del Bloc-Jove però evidentment és un aspecte del transport
urbà que crec que tots ens n’hem adonat. I, en certa manera,  hem tractat més d’una
vegada amb AVSA la possibilitat de solució.

La situació que tenim en el tema del transport públic i la dependència de la
concessió i tal, ens limita, ens limita molt. Al contrari, el gran avantatge és que ens
gastem poc. És a dir que tot té els seus pros i els seus contres, ens gastem poc en el
transport, vull dir.

Hi ha diversos aspectes que tractarem de definir en, diguem-ne, per al pròxim
curs que afecta fonamentalment els joves, tant en els seus viatges a la Universitat com
els viatges a l’institut. I en aqueix sentit emmarcaríem també aquest tema que xoca amb
la dificultat d’organització dels viatges, que podem o no entendre i podem o no
compartir. Evidentment, jo he entès la moció com un suport del Ple cap aqueixa
negociació i a aqueix forçar un poc l’empresa perquè assumisca altres modificacions. El
que sí que hem de ser conseqüents perquè l’altre dia comentava amb algun ciutadà que
habitualment ve ací, i que hem estat durant un temps pressionant AVSA perquè fera el
recorregut per la zona de la rotonda de Baix Vies i isquera a l’estació, i els resultats que
manifesta el que et presenta l’empresa d’AVSA és una tendència decreixent de l’ús de
l’autobús en aqueixa línia. Llavors, tot té el seu perquè. Ells diuen que, clar, aqueixa
línia que és la que passa per l’Hospital que passa per Baladre, passar per Baix Vies i
donar la volta pel pont nou i entrar per l’estació, i després entrar pel carrer Horts cap
amunt, suposa 5 o 6, 7 minuts més de recorregut que abans. Amb la qual cosa el
recorregut habitual que en el directe, en la línia que va directa Sagunt-port està en els 25
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o 26 minuts, aquesta arriba a 40 minuts en algunes ocasions, amb la qual cosa la gent
fuig d’aqueix autobús perquè tarda molt més. Fins i tot, els comentaris, bo, ens heu
donat una volta turística per tot el poble.

Perquè, clar, totes aqueixes qüestions, i d’altra banda em diu que a l’estació a
penes baixa gent, que la gent que agafa el tren i que ve del Port de Sagunt sol agafar
l’autobús de València que li deixa en l’estanc aquest que hi ha on està la parada.
Llavors, tot just han de creuar la carretera per a arribar al tren. És a dir, que
massivament la gent que va amb tren està agafant aqueix autobús, quan la pretensió era
que agafara l’altre perquè donara bé la volta. I aqueix autobús al contrari, aqueixa línia
al contrari ha disminuït dràsticament quant a usuaris.

Llavors, aqueixes qüestions nosaltres podem o no valorar-les, evidentment com
no ens costen diners, això els sembla molt bé que no les valorem però volen que sí que
les valorem, evidentment, no?

I aqueixa és la negociació que cal establir al marge que amb una major
implicació i si s’implicara un poquet més l’ETM en el transport urbà de Sagunt, la
implicació al trajecte interurbà entre Sagunt i València està ja, estem amb el bo i la resta
de, si s’implicara un poquet més podríem donar millors solucions més barates i amb
més servei. Perquè al final tot és una qüestió de cost i rendibilitat. I llavors, hem d’estar
disposats que si assumim açò, a haver d’assumir algun cost respecte d’això. Només
nosaltres votarem que sí, tenint en compte aquestes precisions que jo he fet respecte
d’això.”

El portaveu del grup PP, Sr. CASTELLÓ, diu: “Açò del transport és una cosa,
transport públic, que és una de les principals qüestions que volíem destacar com un
parada en aquests dos anys de govern del seu Equip de govern, el nostre Equip de
Govern municipal.

Quan vam fer la moció de censura l’any 97, Agües va introduir el terme de la
ciutat global i entre tots perfilem quines qüestions haurien de funcionar a la ciutat
perquè aqueixa ciutat global també funcionara. Es va parlar que l’Ajuntament hauria de
millorar la seua gestió interna de personal, hauria de millorar, fonamentalment, en la
modernització, i es va fer el catàleg de llocs de treball amb gran esforç, fins i tot
querella suportada per Miguel Almor que després supose que estarà agraït quan llija en
el periòdic que és un dels dos millors regidors de personal. Com avui ho reconeixia
l’expresident del Comitè d’Empresa.

Una altra cosa de què parlàvem era que calia millorar l’atenció al ciutadà. Es va
millorar a atenció en la Tinència d’Alcaldia, però fonamentalment es va incrementar
l’atenció al ciutadà, no sols dels serveis municipals sinó els autonòmics a través dels dos
edificis Prop.

I finalment es parlava que necessitàvem un transport que funcionara, perquè sinó
era impossible de parlar d’una ciutat global al servei de tots els ciutadans.

L’any 99 teníem una flota d’autobusos de 40 anys, aquells autobusos sí que eren
franquistes, Fernando, amb grans riscos per a fins i tot els usuaris, amb una concessió
absolutament caduca i caducada, amb una empresa que prestava el servei d’una forma
fatal i irregular amb 200 milions de forat econòmic, i amb diversos empleats, amb prou,
crec que eren 19 o 14, no recorde si eren 14 o 19, que veien perillar claríssimament el
seu lloc de treball. Jo crec que mai, excepte quan es va posar el servei supose al principi,
mai hi ha hagut un salt qualitatiu tan important a la ciutat, en el que és transport públic
perquè era un dels tres aqueixos fonamentals perquè la ciutat funcionara. Solucionem el
tema de l’empresa junt amb la Conselleria, la col·laboració de la qual va ser
indiscutiblement necessària com també ho va ser la dels sindicats polítics,
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fonamentalment Comissions Obreres que li va posar molt de sentit comú en aquell
moment a les negociacions. Va estrènyer on devia estrènyer i va afluixar quan havia
d’afluixar perquè allò fóra possible.

Solucionem el tema del deute d’una forma prou senzilla, ho va posar la
Generalitat i l’empresa ho van assumir, però ací vam estar negociant el tema.

Es va canviar per complet la flota d’autobusos. Tots els autobusos tenien menys
de cinc anys, tenien plataforma baixa, tenien aire condicionat. Es van millorar
substancialment les freqüències dels autobusos. Es van canviar les rutes i es van
millorar i es van fer freqüències molt més ràpides. Es van canviar, on les hi havia,
perquè crec que havien quatre en tot el poble, totes les marquesines de totes les aturades
del municipi, les quals avui dóna absolutament pena veure, totes plenes de papers
apegats. Es van comprar en successives anualitats dos autobusos ecològics basant-se en
subvencions de la Conselleria en què Sagunt fóra l’única ciutat que se’ls va quedar,
sense cost, cost zero per a l’Ajuntament de Sagunt i que ho segueixen gaudint els
ciutadans. Es van iniciar i es va arribar a aprovar el tràmit d’entrar dins de Metrobús per
a millorar la intermodalitat en la connexió amb Sagunt, i es tenien projectes de futur
claríssims que en bona part han quedat aturats. D’una banda el CIVIS amb un transport
que unira ràpidament els dos nuclis. I, d’altra banda, dos cercles de funcionament intern
en cada un dels nuclis que uniren des de l’Institut fins a l’estació d’autobusos amb uns
trajectes ràpids.

I jo la veritat, Sr. Chover, i sent dir-li-ho amb tanta duresa, m’espante de veure
que vostè es vante de gastar poc en transport públic. Som uns absoluts privilegiats a la
ciutat de Sagunt, perquè jo crec que no hi ha cap ciutat com la nostra, d’aquest nivell de
ciutadans, de cens, uns 60.000 habitants com el que tenim, que pague tan poc pel
transport públic. Si nosaltres traguérem els comptes del que li costa a la ciutat de
València el transport públic per habitant ens quedaríem absolutament esbalaïts. En
canvi, vostè diu que com té de bo és que ens costa poc. Bo, haurà arribat el moment, dic
jo, dic jo, si s’aposta pel transport públic de què l’Ajuntament pose quelcom, quelcom.
Si resulta que fa falta un servei que funcione en cada un dels nuclis, de forma ràpida i
operativa i que connecte els dos nuclis amb rapidesa, caldrà fer-ho. Que es busca la
col·laboració de la Generalitat, que està pagant tot, perfecte, però anem, de veritat, jo
crec que la Generalitat amb Sagunt s’ha portat de forma molt per damunt de la mitjana
de qualsevol altra ciutat del nostre àmbit. I que nosaltres ens gastem pràcticament res en
transport públic per a una ciutat que aspira a millorar els serveis públics, és realment
lamentable, perquè és que fins i tot ho portàveu en el programa electoral. I, clar, en data
avui, que el que es troba fet en aquests dos anys troba sigut quasi zero per a un equip de
govern que s’entén que és d’esquerres. Per això deia abans també això de que no és que
vosaltres sou d’esquerres sou els moderns i nosaltres som els retardats i els que no fem
res per la gent, i els que no volem els serveis públics. Bo, només cal veure el salt
qualitatiu que va donar el transport públic a la ciutat la passada legislatura i com està
ara.

Sr. Chover, sap que pot comptar amb nosaltres per a en el futur, amb el que
podem aportar, col·laborar en aqueix tema i ens té al seu costat. El que sí que és cert és
que ara posar alguna partida per a transport públic, si de veritat volem apostar pel
transport públic. I si no, res, el que diu Manolo, que continue anant la gent en cotxes i
continue circulant pels seus propis mitjans, o fins i tot amb bicicleta, no?, però seria bo
que hi haguera un transport públic una mica decent. Si vol parlem de bicicleta i parlem
de quilòmetres de carril bici dels últims sis anys, i podem fer també alguna comparació.
Gràcies.”
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Obert el segon torn d’intervencions, el portaveu del grup SP, Sr. GOIG, indica:
“No, és, bona vesprada una altra vegada, és simplement una qüestió de matís, una
apreciació, com que el Sr. Chover és el que ha d’estar negociant aquests convenis amb
l’empresa, concretament amb AVSA, en principi nosaltres continuarem mantenint el
suport a aquesta moció, per descomptat. Però el que sí que li demanaríem és que
tinguera l’habilitat suficient, en això confiem, que vostè serà prou hàbil perquè aquesta
modificació dins del servei no influïsca en retards amb els veïns del Port ni amb altres
ciutadans. Confiem en vostè. Gràcies.”

El portaveu del grup PSOE, Sr. CHOVER, manifesta: “Home, jo no sé si se
m’ha entès. El municipi sí que aporta. El que tracte de dir és que la modalitat, la
modalitat de la concessió ens limita prou les modificacions, no és el mateix. En aquests
casos, cal tenir sempre la complicitat de la Conselleria i la pressió de la Conselleria i
l’aportació en alguns casos de diners de la Conselleria. El tema del bo transport, per
exemple, a l’urbà, no en l’interurbà. És a dir, que aqueixes qüestions sí que limiten a
l’Ajuntament el prendre decisions impositives, és a dir, que ha d’estar tot molt més
negociat, i ha d’estar tot més assumit per la pròpia empresa bàsicament. No és el mateix,
evidentment, no es pot comparar el transport de València amb, però evidentment és una
empresa amb unes característiques completament distintes que està depenent
directament del propi Ajuntament. I aqueix exercici es nota clarament en totes les
qüestions, no?

Jo crec que excepte el rescat que van fer de la concessió perquè haja apostat la
Conselleria per això, aqueixos altres projectes de què parla Castelló, no sé si estarien
molt esbossats o poc esbossats. Jo no els he vist en cap lloc. La veritat és que podia
estar a la ment d’ell com anterior delegat. I també està a la ment nostra i de molta gent
de l’Equip de Govern a veure com donem aqueix salt qualitatiu. Però ja dic que
depenem prou del titular de la concessió, llevat que vulguem fer-ho tot a colp de taló, a
colp de taló no hi ha cap problema, no hi ha cap problema. És a dir, el que s’integre, per
que al final has de funcionar en aqueixos aspectes amb la concessionària quasi com amb
una empresa discrecional. El plantejament a vegades és clar. Li diuen, un autobús que
circumval·le Sagunt o que circumval·le el Port, sí, això val tants diners. El que no
aconseguisca amb els bitllets ho poses el teu, que és com està funcionant el Bus de Nit.
Però el que passa és que entenem que aqueix sí que és un servei molt prioritari. I, bo, si
hem de gastar-nos tots els caps de setmana 50.000 pessetes, o 70.000 pessetes caldrà
gastar-se-les, perquè només que en tots aquests anys salvem, ja no dic una vida sinó un
accident o una lesió important en un jove val la pena, no?

Per això que el tema no és tan senzill i els passos engegantits tan grans com
planteja el Sr. Castelló que es podrien haver donat, o si ell tenia més filing o podia
aconseguir més coses, és probable, però nosaltres sí que insistim a aconseguir coses tant
amb la direcció de l’ETM com amb la direcció de l’empresa. Res més.”

El portaveu del grup PP, Sr. CASTELLÓ, assenyala: “De veritat que no tinc cap
intenció de ser roín amb el Sr. Chover en aquest tema sinó que m’està preocupant un
poc no sols el plantejament sinó la confecció en si que està plantejant del tema. És cert
que la modalitat de la concessió que tenim, que no és una modalitat nostra, pot, a l’hora
de modificar-se, pot tenir algun problema. És cert que qualsevol modificació ha de ser
assumida per la pròpia empresa, però vostè ha fet alguna proposta a l’empresa? O vostè
ha fet alguna proposta a la Conselleria per a millorar el servei?, com ho ha fet?, quin ha
sigut la proposta que ha portat? És que ens fa la impressió que hi ha hagut una absoluta
falta de propostes i d’idees en aquest tema. Nosaltres teníem prou avançat el tema de les
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dos guijuelas crec que les anomenàvem, o les dues línies concèntriques. Ho portem a
una Comissió de Govern  i estàvem en la negociació amb la Conselleria, amb el
concessionari, el concessionari mateix era el que va arribar a imprimir els documents
després de moltes negociacions vam estar veient-ho amb el Bloc, amb Cortés, amb
l’Equip de Govern, i fins i tot, en alguna Comissió Informativa, es va arribar a plantejar
a la resta de grups a l’hora de fer el disseny dels distints recorreguts abans de plantejar-
ho definitivament a la Conselleria quan van arribar les eleccions i allí es va quedar.

Per tant, jo li assegure una cosa, estic convençut, perquè la Conselleria així va
actuar en el passat i estic convençut que així actuarà en el futur. Si vostè li garanteix a la
Conselleria que amb la modificació no tindrà cap perjudici l’usuari de la seua concessió,
no li vaig a posar cap problema. Si vostè li assegura a l’empresa que en la prestació dels
seus servei obtindrà un benefici major o menor, no tindrà cap problema. És així de
senzill. La qüestió és saber què és el que es vol plantejar i plantejar-ho a un i a un altre. I
fonamentalment, preocupant quant a la seua concepció del transport públic, la frase a
colp de taló no hi ha cap problema. Clar, clar, és que els serveis públics quan han de
tenir certa qualitat o cert nivell d’exigència, com el que se suposa han de tenir els
ciutadans de Sagunt costen diners. I si s’aposta pel servei públic del transport, es fa
basant-se en els impostos que tots els ciutadans de Sagunt ens paguen i es detrau
d’aqueixa partida general per a destinar-la a un servei públic perquè es creu prioritari.
Ara, dubte molt que vostè tinga clar que aqueix servei públic ha de ser prioritari quan de
frases com a colp de taló. Ho dubte molt, em sembla que no és vostè un decidit amant
del servei del transport públic.

És cert que l’única novetat del Bus de Nit que ens han aportat, ens sembla una
bona mesura. També és cert que la partida de què es va pagar, almenys l’any anterior,
va ser de la subvenció que va traure l’anterior govern al Ministeri de Foment i que
espere que enguany l’hagen demanat també i no l’hagen perdut. No sé com estarà
l’assumpte, no sé com estarà l’assumpte.

En tot cas, no ho sé, Chover, no ho sé, li insistisc, l’ànim nostre no és donar-los
una pallissa amb aquest tema sinó, en la mesura que podem col·laborar amb vostès a
l’hora de, a nosaltres el millor que se’ns va acudir era aqueixos dos cercles concèntrics
en cada un dels nuclis millorant freqüències, i el ràpid enllaç Port-Sagunt amb el CIVIS,
si vostès tenen alguna modificació saben que estem oberts a parlar-ne. Gràcies.”

El portaveu del grup BLOC, Sr. CIVERA, finalitza la seua ponència dient: “Bé,
per a tancar la qüestió, en principi dir-li a Rosa que, com no pot ser d’una altra manera,
ja que sóc el president de la comissió en què està inclosa Joventut, que estem d’acord
per descomptat amb el fòrum jove i que la joventut analitze tots els problemes que té la
societat saguntina, per descomptat. Però, Rosa, has d’entendre que el problema del
transport, que també és de la joventut, no és, és de tots. Per tant ací, sí que és un
problema de transport només de la joventut en la mesura que són usuaris, que això si no
ho tractem ací prompte, per això estem governant, ja ho tractarem, és la qüestió de
l’enllaç dels estudiants amb el Politècnic, que això arribarà prompte. Però, bo, aquest
tema és un tema lògicament de tota la ciutadania. És, com deia Castelló, un tema que
hem de resoldre perquè està afectant les estructures de serveis que té la societat. I, per
tant, nosaltres, com a Equip de Govern sense complexos, a part del treball que ja estem
fent en aquest sentit, hem d’assumir-ho amb el suport de tots els companys, que per a
això estem. I jo, en aquest sentit, vull dir que els de les gràcies a tots que ens recolzen en
aquest sentit, no?

Abans no he dit, i és clar, i pense que és un poquet redundant, que el que ha fet
la gent jove del Bloc és recollir informació concreta sobre els problemes de la gent, i he
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explicat casos concrets. O siga, de gent que se’n va a València amb el seu cotxe, i gent
que porta a la dona o al fill o a qui siga al seu cotxe a València perquè, lògicament el
servei públic no li soluciona aquest problema.

Però tenir en compte que aquest servei és més... encara per a la gent que fa açò
per dos motius, o per un motiu fonamental, i és que aquest servei s’ha eliminar quan van
començar les obres de l’aparcament. Ara ja s’ha acabat l’aparcament i no té cap
problema l’autobús podria perfectament pujar de tota una tirada i baixar fent les
aturades corresponents. Per tant, hi ha solucions, hi ha solucions, per tal d’evitar el que
estem dient, no?, les caminades, però no sols les caminades també. Hi ha un altre
problema i és que els horaris d’aquests autobusos puntuals estan arribant tard, fan
arribar tard la gent a les hores clau. Això també ho han recollit els joves. I lògicament
ho posaran a disposició del regidor corresponent i de la comissió quan es passe, perquè
es puga ajustar tal. Ells diuen exactament, estudiar els itineraris, bo, els itineraris, les
hores i el que convinga sempre que el servei no es perda. I, evidentment, no sols per a la
gent de Sagunt, sinó per a tota la gent que al trajecte puga utilitzar l’autobús,
òbviament.”

Durant el debat, s’absenta momentàniament de la sessió el Sr. Gil.

A la vista de tot allò que s’ha exposat, l’Ajuntament Ple, per 23 vots a favor de
PSOE, EU, BLOC, PP, SP i SCP i 1 abstenció del Sr. Gil (en aplicació de l’art. 100.1
del ROF), ACORDA: Aprovar la proposició dalt transcrita que es té ací per reproduïda
a tots els efectes.

24 MOCIÓ DE L’EQUIP DE GOVERN SOBRE CENDRES PROCEDENTS
D’UN VAIXELL AFONAT A TURQUIA AMB DESTINACIÓ A LA FÀBRICA
DE LAFARGE-ASLAND A SAGUNT

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’article 91.4 del
Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, per
unanimitat, es declara la urgència de l’assumpte i procedir-ne al debat.

Llegida la moció presentada per l’Equip de Govern amb les rectificacions que hi
ha hagut al llarg del debat, quedant del tenor següent:

“S’han publicat en premsa diverses notícies en referència a l’eliminació de
residus tòxics a la planta que Asland té al nostre municipi. En concret es tracta de
cendres procedents de centrals tèrmiques del nord d’Espanya, que van ser qualificades
pel Govern Valencià com a tòxiques i que es trobaven en un vaixell afonat pròxim a la
costa a Turquia.

Aquest vaixell està sotmès a distintes reclamacions i pugnes judicials i ha sigut
rebutjat per les autoritats en diversos destins (Algèria i Turquia) al·legant perillositat del
seu carregament.

Aquestes cendres, restes de la combustió de la hulla i l’antracita usades com a
combustible en centrals tèrmiques, estan catalogades com a residus no perillosos en el
Catàleg Europeu de Residus, però poden contenir substàncies tòxiques que amenacen la
salut humana i el medi ambient.

Segons hem vist en la premsa, el vaixell serà sanejat al Port de Barcelona, per a
posteriorment enviar les cendres per al seu ús a la planta cimentera d’Asland, a Sagunt.

Des de l’Equip de Govern mostrem el nostre rebuig a la utilització de qualsevol
tipus de residu de dubtosa procedència en el nostre terme municipal.
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Cal recordar acords plenaris adoptats per la present corporació, en què
rebutjaven la utilització de determinats productes en els processos de l’empresa
cimentera i la incineració de residus en aquesta, destacant a més la ubicació en què es
troba la planta a la nostra ciutat, pròxima a la població.

Els governs de l’Estat i la Generalitat Valenciana han de mostrar la màxima
transparència sobre la gestió d’aquest tipus de residus i assegurar que aquesta es realitze
de forma adequada i amb la major seguretat per a la ciutadania i el medi ambient.

S’han d’adoptar les mesures oportunes perquè aquesta actuació no supose cap
risc i perquè no es tornen a produir casos com aquest.

Per l’anterior es proposa al Ple de l’Excm. Ajuntament de Sagunt, l’acord
següent:

PRIMER: Que se li comunique al Ministeri de Medi Ambient el nostre rebuig
que qualsevol tipus de residu potencialment tòxic siga utilitzat a la planta de Sagunt.

SEGON: Instar a la Conselleria de Territori i Habitatge perquè evite aquest tipus
d’actuacions i que revise l’Autorització Ambiental Integrada atorgada a l’Empresa, que
permet la utilització d’aquests residus procedents de processos tèrmics, perquè
s’especifiquen les característiques, es limite l’ús de determinades matèries primeres a
l’instal·lació i es realitze un major control sobre els productes utilitzats i les emissions
de contaminants.

TERCER: Que es comunique el present acord a l’empresa Lafarge  Asland.”

El regidor-delegat de Medi Ambient, Sr. MARTÍN, manifesta: “Bé, com a ja
s’ha comentat abans és cert que l’Ajuntament, si no recorde malament crec que va ser
en el 2001, quan es va portar a aquest Ple, el tristament famós tema de les Farines
Càrnies, l’Ajuntament ja va prendre una posició contrària a aqueixa utilització
d’aqueixes Arias i fa pràcticament crec que van ser quatre mesos, es plantege crec que
Miguel Ángel en el Ple, relacionat amb la utilització ambiental integrada, que la
Conselleria de Territori i Habitatge havia donat a aquesta empresa Miguel Ángel va
plantejar, efectivament que es reconeixia la possibilitat d’utilitzar determinades
substàncies i ja vam tenir un plantejament en aquest Ple, a més ho aprovem, crec que
toca dir que a favor, o en contra, en el primer ni qui va votar a favor o en contra, en el
segon, perquè jo crec que aquest tema està sobre la taula i és un tema prou, de la
suficient transcendència i de la importància per a la nostra ciutat, com perquè jo espere
que aquesta moció isca aprovada per unanimitat, evidentment jo coincidisc amb la
intervenció que es feia del públic aquesta vesprada, jo crec que el que ens toca en aquest
cas a la nostra ciutat, és a dir, ja hi ha prou, jo crec que tenim ja, hem cobert amb
escreix, aqueix apartat de solidaritat, entre cometes en aquest tipus de qüestions
mediambientals i res més, jo crec que el que tocaria avui és que unànimement, aquesta
moció fóra aprovada per aquest Ple, moltes gràcies.” “Ah, una qüestió que no l’he dit
abans, evidentment hem estat parlant el grup de Segregació, que haja presentat una
moció relacionada amb el mateix tema i bo, possiblement va haver-hi una intervenció
amb una direcció...”

Obert el primer torn d’intervencions, el portaveu del Grup SCP, Sr. CORTÉS,
diu: “Bona nit, indiscutiblement estic totalment d’acord, amb el que abans exposava
Morcillo i per descomptat, amb el que està exposant ara, Miguel Ángel, en la moció, jo
crec que no ens podem permetre, ni devem permetre, que el nostre poble es vaja
convertint en un femer.
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Quan fa quatre mesos presentàrem la moció en què jo crec que els que ja tenim
experiència en aquests temes sabem que la cosa es comença per les Farines Càrnies i
s’acaba per on acabarem perquè al final no hi ha control diguen el que diguen, al final
no hi ha control, ja vam dir, bo, en aquell moment, va haver-hi quasi per part
d’ASLAND, o per part de molts treballadors d’ASLAND, el pensar que des d’aquest
hemicicle i sobretot aquesta persona, sembla que intentava anar en contra dels interessos
d’ASLAND i per descomptat que res més lluny del meu interès, poder perjudicar o el
perjudicar uns treballadors, siguen de l’empresa que siguen, en aquest cas d’ASLAND,
jo crec que ASLAND ja té el seu procés de fabricació, en la qual supose que tindrà uns
rendiments interessants i que no necessita, eh, per descomptat que a més d’això es
convertisca en una planta de tractament o d’eliminació d’una sèrie de residus, que
lògicament cada vegada, anem veient com a poc a poc, són més perillosos o
potencialment són més, perillosos, per als interessos i la salut dels ciutadans de Sagunt i
del Port, per tant jo crec que hem de dir, ja n’hi ha prou, amb tota la contundència de
què siguem capaços i Morcillo em sembla que deia de ser els primers a encapçalar una
manifestació o d’encapçalar qualsevol tema de manifestació, que impedisca que la
cimentera de Sagunt, seguisca convertint-se en un element, que potencialment pot
produir d’alguna manera, elements que perjudiquen la salut dels ciutadans i més quan és
una empresa que pràcticament està enclavada ja als límits del poble, hi ha un muntó
d’habitatges a menys de cent metres de la cimentera per tant, jo crec que no podem
permetre com a responsables, polítics d’aquest poble, no podem permetre, que aqueixa
cimentera, es convertisca en una planta de reciclatge de qualsevol tipus de productes,
tòxics o no tòxics, però lògicament a nosaltres el que ens interessa i el que pensem que
sí que poden perjudicar d’una manera fonamental, són els tòxics, però no oblidem que
el no tòxics, també perjudiquen perquè al final això va a l’atmosfera, sabem que la zona
del llevant i la zona de Sagunt, és una zona on els vents, pràcticament no eliminen, els
residus que s’expandeixen a l’exterior i per tant són residus que tenim ací damunt dels
nostres caps durant molts anys, per tant en aquest tema, crec que hem de ser
contundents i deixar clars a l’Administració Pública i ASLAND, que no estem disposats
a consentir, que ASLAND es convertisca en una planta de reciclatge o d’eliminació
d’aquest tipus de residus.”

El regidor del Grup BLOC, Sr. FERNÁNDEZ, exposa: “Açò és una qüestió
realment preocupant, la veritat és que el fons de l’assumpte, com ha dit abans Morcillo i
ara ha reincidit també Miguel Ángel i al qual ha fet referència el company, és la
possibilitat d’utilitzar, residus en el procés de fabricació del ciment, tant com a matèria
de combustió, o com és en aquest cas que si pareix un additiu, un additiu no implica per
tant que s’estiga cremant.

En tot cas, per tant, l’assumpte, de fons, és la possibilitat d’utilitzar aquests
residus. La procedència vinguen d’un vaixell, vinguen d’un avió, vinguen d’on vinguen,
jo crec que no és rellevant, perquè es podria donar la circumstància, tenint en compte,
que a l’Estat espanyol, més de tres milions de tones de cendres en suspensió, estan
utilitzant-se en el procés de fabricació o de formulació del ciment, ja s’estiguera
produint a la planta en una quantitat que nosaltres desconeixem i és un tema que
endevinar, no que hem d’esbrinar, s’està utilitzant aquest tipus de cendres en suspensió
presumptament potencialment, que jo crec que nosaltres no ho sabem, hi ha diverses
opinions en el procés de fabricació del ciment a la nostra cimentera, aqueixa és la
pregunta, si ja s’estan utilitzant cendres d’aquest tipus, vinguen de Turquia o vinguen
d’on siga, d’Almeria o d’on siga, per tant, aqueix no seria el problema, però si no
s’estan utilitzant sí. I per tant el fons de l’assumpte, és la possibilitat d’utilitzar, residus,
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en una planta que ja presenta un grau de molèstia, molt notable, en la simple fabricació
del ciment i a pesar de les millores tècniques que s’han anat introduint, molt important,
com tot el món sap en aquesta ciutat i especialment els ciutadans del nucli del Port de
Sagunt, a part de l’impacte ambiental que té ala Pedrera, per tant d’afegir, és una mala
política de la pròpia empresa la utilització de residus, jo crec que és esgotar un poc la
paciència dels ciutadans, i en aqueix sentit, m’agradaria, si és possible que la moció al
punt segon, entenc jo, i espere no trencar en aqueix sentit la unanimitat, que la
Conselleria de Territori i Habitatge retire l’autorització per a l’ús de residus en el procés
de fabricació del ciment, és a dir, que siga una fàbrica de ciment, en sentit estricte, sense
que puguen cremar-se ni Farines Càrnies ni s’estan cremant pintures, vernissos, etc.
Perquè és una cimentera que està al mig de la població, al mig de la població ja es que
hi ha altres que també estan al mig de la població, però precisament aquest tipus
d’empreses estan al mig de la població, hauríem de ser més conscients del problema
que genera en la població, per tant, i disculpa Miguel Ángel, si abans no havia llegit la
moció, on diu que revise, que retire l’autorització ambiental integrada per a l’ús de
residus en el procés de fabricació o en qualsevol dels processos de l’empresa.”

El portaveu del Grup SP, Sr. GOIG, indica: “Bé, bona vesprada, bona nit, millor
dit a tots i totes, Segregació Portenya ha retirat la moció que tenia presentada en aquest
aspecte i el que plantejarem és una esmena perquè pensem que no es recollia en tota la
resta estem d’acord i al fil del que deia el senyor Fernández, que jo crec que té
moltíssima raó, m’agradaria comentar unes dades, perquè, clar, no sabem efectivament
el que està fent ASLAND, quins residus, el que sí que sabem és segons dades de
l’Associació ecologista Greenpeace, que ASLAND té 18 infraccions de trànsit il·legal
molt semblants a la de MV Ulla, la qual cosa ens pot fer suposar que aquesta pràctica és
habitual i que podia desenvolupar-se de forma quotidiana, per tant nosaltres presentarem
una addicció, a aquesta esmena que és la següent, que aquest Ajuntament, es
comprometa a realitzar les inspeccions mediambientals necessàries per a garantir que
l’empresa ASLAND, no està utilitzant matèries susceptibles de ser contaminants, a la
fàbrica ubicada al nostre municipi pensem que açò és molt important, perquè
efectivament com apuntava Quico no sabem exactament què és el que està fent
ASLAND, quins materials està treballant i, clar, quan hi ha 18 infraccions de trànsit
il·legal, denunciades per Greenpeace, la veritat és que açò ens fa sospitar que podem
estar suportant algun tipus d’aqueixes matèries que causaran un impacte ambiental, a la
llarga i un impacte a la salut a la llarga, per tant prenguem precaucions abans i abans
d’acabar la meua intervenció m’agradaria per descomptat felicitar el senyor Morcillo
per la seua intervenció i dir-li que estem d’acord amb ell, gràcies.”

El portaveu del Grup PSOE, Sr. CHOVER, manifesta: “Bé, el tema de les
cendres ja no es com anomenar-les, ha derivat en un conflicte polític, no en el que s’ha
aprofitat molt aquesta història per a mantenir aqueix grau de crispació i de confrontació
amb el Govern central.

L’Alcaldia va tenir coneixement telefònic de les actuacions realitzades pel
Ministeri i en aqueix mateix moment se’ns va dir que la comunicació existent, amb la
Conselleria de Territori i en concret amb el director general de Qualitat Ambiental, el
senyor Lamparero, a part del que hem sentit en la premsa les declaracions explosives i
jo crec que desafortunadament alarmistes del Conseller Blasco, jo no es com qualificar-
les, el senyor Castelló, en concret dirigint-se a l’Alcaldia i a aquest equip de govern, és
a dir, que a banda d’allò que s’ha llegit en la premsa, no hem rebut cap crida, ni
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comunicació de la Direcció General de Qualitat Ambiental respecte d’això, si s’ha
produït, una conversa ha sigut propiciada, per l’alcaldessa.

Llavors el que semblava ser una acció normal, certament singular de traslladar
unes cendres cognomenades per alguns volants, propietat d’ASLAND, per a reciclar-
les, una de les seues factories en concret la de Sagunt, s’ha convertit, això, en un
vertader conflicte polític, que crec que no ens condueix absolutament a res, en el de la
confrontació amb el Govern Central de la Generalitat jo crec que és un sense sentit entre
les administracions i el segon, el confrontament contra el Govern Local, és pura ficció i
jo crec que sobrepassa, l’exageració en el que hauria de ser una relació normal, no es
com sembla que el Grup Socialista, o l’Alcaldia haguera d’abonar aquesta portada de
cendres, jo ja els anticipe que el nostre grup no es va a oposar més per descomptat jo
crec que haurien de posar en marxa el sentit comú, eh, jo crec que està clar que vostès
van aprovar l’autorització ambiental integrada que signatura el senyor Lamparero, per
resolució del 17 de desembre del 2004, per a les instal·lacions destinades a la producció
de ciment kincler en aqueixa autorització la gestió d’un innumerable llistat de residus,
tant com matèries primeres de substitució, com a combustibles de substitució, en el
tema de les matèries primeres, si vostè miren en l’annex veuran que la capacitat
reciclada de matèries primeres de substitució màxima anual prevista, matèries primeres
inorgàniques de substitució, és en cru de 115.000 tones i en el ciment de 350.000 tones,
és a dir, que no és que hem d’esbrinar si ASLAND està utilitzant cendres, això ho
sabem, està utilitzant-les mesclant-les amb la calcària en el seu procés de fabricació,
aquestes cendres, està el tema del cognom, són cendres volants, són cendres tòxiques
d’això ens té, i en aquest cas, tant dels enviaments que sistemàticament vénen a la
planta de Sagunt, amb la calcària i fabricar el ciment, com aquest que és un enviament
especial, perquè ve repatriat de Turquia després d’estar 4 o 5 anys per ací gambant, en el
que ens ha d’assegurar les nostres autoritats responsables del tema, eh, és que això si es
crema, perdó, si s’utilitza, si es recicla ací és perquè no té cap risc, sinó no han de
permetre que es reciclen de totes maneres, això és el que nosaltres esperem i jo crec que
tot el món espera, que la responsabilitat política de qui ha de garantir aqueixa qüestió,
s’exercisca, eh i que científicament, decidisca el que haja de decidir, no té sentit
l’aquesta tirant pedres contra l’alcaldessa o contra l’equip de govern, eh, quan hi ha una
autorització ambiental integrada, de la qual l’Ajuntament està exclòs en el seu moment,
va fer de les al·legacions pertinents, més un llistat prou llarg, que han donat contestació
i han concedit aqueixa autorització ambiental, la qual cosa s’espera jo crec que la gent el
que espera, no és que s’alarme innecessàriament, s’espera que s’exercisca el control que
s’ha d’exercir, que es prenguen mostres d’aqueixes cendres, que es decidisca, si són o
no perilloses i evidentment, confiem que si tenen algun perill, no es porten ací, en
absolut, és més, per a curar-nos en salut, demanarem que no es porten de totes maneres,
però nosaltres no hem d’abonar cap acció del Ministeri, ni no abonar, és que ens dóna el
mateix a més, el que volem és que, no s’escatime  els controls que siguen necessaris, per
qui tinga la competència per vetlar, per la qual cosa s’està utilitzant, els residus que es
reciclen en cada una de les plantes, de la Comunitat Valenciana i en aquest cas en la
nostra planta, els residus que es reciclen ací, o que s’utilitzen per a la combustió, algú ha
de garantir-nos, que s’estan utilitzant sense que hi haja cap risc per a la salut de la
població, això és fonamental, sinó es fallida tota la confiança que es pot tenir en un estat
organitzat i democràtic, llavors, jo crec que la qüestió, és senzilla i per descomptat no
s’hauria d’arribar al nivell de declaracions, que s’ha arribat, tant a un, en l’àmbit
autonòmic, com en l’àmbit local, aqueix trasllat, ja anunciaven que portarien una mostra
per a analitzar-la, ah, bo, que es facen les anàlisis exhaustives que s’hagen de fer i si
intueix l’autoritat competent que suposa un mínim risc per a la població, supose que no
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permetrà que entre, tota la resta són batalletes i històries, jo crec que aqueixa és
l’exigència que hem de manifestar des d’aquesta Corporació i no pensar a veure com es
trau rendibilitat política d’aquesta història, per descomptat parlar, d’aquest tema una
actuació que no s’ha iniciat ni tan sols que no se sap que passarà, parlar d’aquesta
qüestió com el Prestige de Calero, em sembla una exageració de tal calibre, comparar
aquesta qüestió, a més localitzant-la i personalitzant-la en l’alcaldessa, amb un dels
desastres ecològics més importants del món, que ha ocorregut mai, em sembla una
eixida de to, totalment fora de control, llavors jo el que crec, el que creiem en el nostre
grup és que qui ha d’autoritzar o no la vinguda de les cendres, que actue com ha
d’actuar, que garantisca la seguretat a la població de Sagunt, em sembla que és un
resum prou clar, el que s’utilitzen, sabem amb certesa que aqueixes cendres, no estàs
que han anat per tot el Mediterrani i totes aqueixes coses, però cendres volants utilitza
ASLAND, per descomptat que les utilitza i a més té una autorització per a utilitzar fins
a 350.000 tones, està ací escrit, eh, mirar l’annex un, ja ho he llegit exactament, llavors
les qüestions jo crec que és un tema que està meridianament clar, i haguera pogut
resoldre’s tranquil·lament sense tota aquesta qüestió alarmista i de desintubació
totalment fora de control que crec que no beneficia a ningú, per descomptat no al
Govern de la Generalitat, no al Govern d’Espanya i no al Govern local, eh, perquè la
protecció s’ha de garantir en cada una d’aqueixes Administracions i per a garantir la
protecció de la població, aqueixes Administracions han de col·laborar, no mantenir un
nivell de confrontació, que ací jo crec que s’ha eixit de to.”

El portaveu del Grup PP, Sr. CASTELLÓ, diu: “Nosaltres teníem dues
preguntes posteriors a les mocions i ja li hem comentat al Secretari que les retiràvem,
perquè en obrir ja el debat sobre aquest tema, que deien de sentit, feien referència si,
l’alcaldessa havia tingut algun contacte, amb el Ministeri, o que el Ministeri s’havia
posat en contacte amb ella i ara el senyor Chover a més que, va ser un contacte telefònic
uns dies abans, per tant les hem retirat.

Tot el món sap, en principi, que l’activitat d’ASLAND no és una activitat
innòcua, se li escapa a ningú, que portem tota la vida sabent que és el que produeix i
qual és el seu sistema productiu, sabem que hi ha una autorització ambiental integrada,
que va comptar amb les al·legacions de l’Ajuntament i que li permet fer uns
mecanismes productius, per a elaborar uns productes, sabem que té els seus certificats
de qualitat, en l’elaboració d’aqueixos elements productius, etc. Nosaltres pensem que
en el tema aquest, la moció que ha presentat Miguel Angel Martín i les esmenes, que li
ha fet Segregació Portenya, deixen més que clar, que és el que pretén l’Ajuntament en el
cas aquest concret, si les coses hagueren sigut normals Chover, si l’alcaldessa no
haguera estat durant 2 o 3 dies callada, si s’haguera reunit no sols als grups de
l’oposició, sinó també als de l’equip de govern per a explicar-los el tema i si tots
haguérem donat, amb la mateixa informació, en el mateix missatge, tot açò no haguera
succeït, però això que vostè parla que si ha sigut exagerat el conflicte polític, li ho diem
amb tota sinceritat, que s’ha fet el que s’havia de fer, el que no ens ha semblat normal,
no l’actuació de l’equip de govern a qui no hem criticat en cap moment, sinó a
l’actuació de l’alcaldessa i l’hem criticat a més en un context, que no era que tot era
perfecte i de colp ha passat tot açò, és que veníem cap a 10 dies d’una reunió, que tenen
vostès amb la ministra en què presenten, la ministra del Medi Ambient, en la que
presenten una planta dessaladora, que ni tan sols s’havia consultat, al grup de l’oposició,
sinó que porten vostès al seu aire, com solen fer, perquè es pensen que el no parlar
d’aquests temes amb l’oposició, és evitar problemes i lluny d’evitar problemes el que fa
és augmentar-los almenys al poal, jo crec que hi ha grups de govern, que saben que
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quan un problema se li ha comentat als grups de l’oposició, se’ns ha comentat a
nosaltres, aqueix problema és compartit i és menys problema, però l’Alcaldessa en la
seua actuació en el problema de la dessaladora, va deixar molt que desitjar, amb els
grups de l’oposició, fonamentalment, però el que jo crec que fins i tot amb els grups de
govern, que no són el seu clar, això és el que vull pensar, que el seu grup, si que sabia
que signava fins i tot ella crec que sí que sabia el que signava, perquè resulta que de les
declaracions que va fer l’alcaldessa al que després va aparèixer en aquell contracte o
conveni d’intencions, o com es diga hi havia un món, no tenia res a veure, una cosa amb
una altra i socis del seu equip de govern, es van sorprendre del que passava, estic parlant
del context, del que posava aqueix protocol i el que s’anuncia per la ministra a
l’alcaldessa, uns dies més tard, ens assabentem que membres de l’equip de govern, o
siga l’equip de govern, en la Junta havia aprovat que la terminal de granels sòlids fora al
moll Sud del Port i també van dir que s’havien assabentat per la premsa de com estava
la situació, és a dir, l’alcaldessa havia ocultat durant diversos mesos, ho van dir, ho dic
perquè no és una opinió meua, ho van dir el BLOC i Esquerra Unida, en una roda de
premsa, ells no sabien qual era la situació, mentre que l’alcaldessa sí que la sabia i ella
va voler menjar-se’l tot i es va menjar el problema i aqueixa situació que es va
desencertar i en aqueix context resulta que salta la notícia a través d’una nota del
Ministeri de Medi Ambient i l’alcaldessa durant 3 dies guarda silenci, no deia ni sí, ni
no, tot el contrari, i, clar, entenguen vostès, que un vaixell d’una Central Tèrmica
Asturiana, que no l’han volgut, a Algèria, que no l’han volgut a Turquia, que s’ha afonat
allí, que el repatrien, que porten a netejar la mercaderia a Barcelona i que en compte de
quedar-se a Barcelona, se l’emporten a Sagunt, amb aqueixos antecedents és normal, és
absolutament normal, que nosaltres ens alarmem, però quina és la ultima volta de
femella, el que realment li demane al senyor Chover que es pose en la situació dels
grups de l’oposició, bo, per a tranquil·litzar els ànims a tot el món, porten vostès, no
recorde si era un secretari d’Estat, un directiu important de Medi Ambient, perquè diga,
que això no és tòxic, que no hi ha cap problema, i que ací tot el món fa alarmisme
polític i el que fan és una reunió de l’equip de govern, amb aqueix senyor i ni tan sols
ens inviten que anem a aqueixa reunió, als grups de l’oposició, em pot dir, com a nassos
vol que tinguem confiança en la gestió de tot açò que ha fet l’alcaldessa, i no parle de
l’equip de govern, vegem, senyor Chover, que vol un acte de fe, per la nostra part,
nosaltres teníem tots els dubtes i continuem tenint tots els dubtes, mentre que no se’ns
explique el contrari, per tant, coincidisc amb vostè, que en aquest cas concret, tots hem
de fer tota la força, de la que siguem capaç perquè el Ministeri, no permeta que les
cendres d’aqueix vaixell vinguen a Sagunt, jo no sé si aqueixes cendres són
cancerígenes, com venien en el periòdic o no ho són, si és normal, són innòcues, s’estan
gastant milers de milions de tones a l’any, no el se, ara aqueixes d’aqueix vaixell, per
favor que no vinguen, perquè nosaltres ja no ens fiem i com tenim en la nostra mà, com
a Ajuntament, demanar-li al Ministeri que no porte aqueixes cendres d’aqueix vaixell
ací, ho demanem amb tota rotunditat, que cal afinar en el tema de l’autorització
ambiental d’ASLAND, es demana que s’afí, que es facen més inspeccions en el sentit
que ha dit Miguel Ángel, no hi ha cap problema, ara siguem conscients també d’on
estem i el que volem ser i que es tracta d’un acte reglat i que limitar ara els drets de
l’empresa per a produir, basant-se en uns mecanismes productius, hauria de portar algun
tipus d’indemnització, no de compensació per tant veurem si afinem el text en la mesura
que siga possible sense anar més enllà d’on podem anar, eh, Quico, tu ets delegat de
disciplina urbanística i saps com funcionen aquestes coses i de veritat, Chover, ens hi
haguera encantant no haver hagut de dir res en el tema dels granels sòlids, perquè si ens
haguera convocat, ens haguera dit que què pensàvem que què havíem de dir, perquè
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aqueixes empreses, per a com es puntuaven aqueixes empreses perquè de manera que
tingueren el menor impacte ambiental, que empraren gent de Sagunt, que tal, que qual,
en compte d’assabentar-nos per la premsa, que ni el propi equip de govern ho sabia, ens
haguera encantat saber una mica del tema de la saladora, que hagueren comptat amb
nosaltres, encara que només siga perquè només tenim 8 regidors i ens recolza bona part
de la població i ens haguera agradat, que si abans no, durant tampoc almenys al final,
després, quan vingué el polític representant del Ministeri de Medi Ambient, ens haguera
convocat perquè ja que va tranquil·litzar l’equip de govern, ens podia haver
tranquil·litzat també la resta dels grups de l’oposició. Per tant no sé, jo crec que està la
proposta de Miguel Ángel, amb les modificacions que ja, amb les modificacions que ja
des de l’inici ha fet, hi ha una altra proposta de Segregació Portenya i hi ha una altra
proposta de Quico, hi ha un mareig prou impressionant, que vos sembla si ens ajuntem
els portaveus 5 minuts i tanquem el tema. D’acord, gràcies.”

El portaveu del Grup SP, Sr. GOIG, manifesta: “Bé, bona nit a tots i a totes, fer
meres puntualitzacions, s’ha parlat ací de la crispació genera, tant a nivell local, com a
nivell municipal, jo faig la mateixa lectura molt semblada a la que està fent el senyor
Castelló, de totes maneres enredar-nos en aquest tema, jo crec que no solucionarà res, jo
proposaria que hi haja una major comunicació amb l’equip de govern, que fem tots un
esforç perquè siga possible que aquests assumptes no es tornen a produir.

I quant al senyor Chover, volia fer-li unes puntualitzacions, clar que sabem que
ASLAND està tractant cendres, el que ocorre és que aquestes cendres, són unes cendres
pel que sabem, que és el que realment ens ocupa, molt especials, aquestes cendres, són
cendres, que provenen de les centrals de carbó d’Estepes, Soto de Rivera i de Narcea,
però és que a més, després de l’afonament del conegut vaixell de càrrega, MV Ulla,
Greenpeace, amb 4 bussejadors, realitza uns estudis i descobreix uns percentatges de
0,17% de crom 6, no és per a fer una dissertació ací, però és altament tòxic i amb unes,
és cancerigen per inhalació i els seus riscos potencials en activitat industrial, ha sigut
àmpliament documentats, reglant altes taxes de càncer de pulmó, en operaris exposats a
la inhalació del mateix, o siga no estem parlant d’unes cendres qualsevol, estem parlant
d’unes cendres molt concretes i d’uns estudis que ha realitzat una Associació
Ecologista, bo en aquest cas Greenpeace, que tampoc  tenen perquè ser veritat, però la
veritat és que si que està creant una alarma social i més quan ens assabentem també, que
com comentàvem abans, aquesta Associació Ecologista, ha demanat al Govern de
l’Estat espanyol que faça pública les 18 infraccions de trànsit il·legal molt semblants a
les d’aquest vaixell de càrrega que fins al moment no es coneixien, per tant no estem
parlant d’una situació normal, estem parlant d’una situació, que és extraordinària i per
tant no es pot tractar amb normalitat, per això jo si els sembla, em sembla que estarem
tots d’acord en les esmenes, intentem que aquesta situació no es torne a produir, fem
tots una crida al sentit comú i per favor que existisca una major comunicació, que no
se’ns diga que les cendres són totalment innòcues i se’ns assegure si veiem uns estudis
que demostren que ho són, hui en dia hi ha internet, hi ha les comunicacions i el que fan
aquestes coses és provocar moltíssima més alarma a la població, moltes gràcies.”

El regidor-delegat de Medi Ambient, el Sr. MARTÍN, manifesta: “Mire, jo
pensava tancar però tal com està el debat, jo sí que crec que és important, ho he dit al
principi.

Vegem, a mi sí que m’haguera agradat que potser no haguera retirat les
preguntes, perquè jo pensava que aquesta moció tènia que ser, no que haguera preferit
que no les haguera retirat, perquè jo crec que aquesta moció hauria d’haver-se aprovat
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unànimement, amb el mínim debat i discrepància possible, com crec que es faça al final,
evitar aqueix tipus o potser deixar aqueix debat que estava de fons per a aqueixa
pregunta, sobretot és un tema que als grans partits que heu governat, que governeu,
veurem és un presa i daca que jo crec que la gent del carrer, de l’altre costat del llit el
que està esperant és un plantejament i un posicionament en un consistori ràpid i no ho
dic amb ànim de reprendre a ningú, jo crec que la que toca és aqueix plantejament, jo
crec que, veurem, jo no tinc cap problema, li ho he dit al portaveu de Segregació
Portenya, és el que plantejava el senyor Fernández, el que jo sí que crec és que en un
poc en la unanimitat, un poc l’acord que ningú es despenge d’aqueix plantejament, amb
la qual cosa no està ací el senyor Fernández, si realment és un acte reglat, que pot tenir
dificultat, però jo sé que intentarà de la manera possible de què la moció isquera per
unanimitat, amb la qual cosa, és una llàstima que no estiga el senyor Fernández, per a
aquest plantejament, però anem jo crec que aqueix és el que la gent està esperant en
casa i al carrer.”

Obert el segon torn d’intervencions, el portaveu del Grup PSOE, Sr. CHOVER,
diu: “Jo vull dir, per si de cas, no se m’ha entès, fa la sensació pel que ha dit Jaime, jo
no, fent cap tipus de cendres, així que si aquestes cendres, com les que porten d’Ojos
Negres o de la Central Tèrmica ací a ASLAND, no tenen les condicions per a ser
reciclades, que no es reciclen, és a dir, que jo no estic pressuposant, que les que vénen
de Turquia, tenen o no tenen, no sé, el que dic és que a qui li corresponga haurà de fer
les comprovacions pertinents i que ens garantisca i que ens assegure, eh, i millor que no
vinguen evidentment, millor que no vinguen, jo això que estava comentant, jo tinc una
còpia d’una nota de premsa, sobre l’afonament del vaixell Ulla, amb residus procedents
de l’Empresa Lafarge en el que el Ministeri de Medi Ambient, explica això dels 18
viatges i explica això de sengles de sancions de 30.000 euros, per la realització de 18
trasllats de residus sense autorització i 18.000 euros per abandó de residus, el Ministeri
si ha fet públic això, és a dir que jo em reitere, pot ser, jo no em vaig a exculpar, és
possible que haja sigut necessària una major comunicació, però es fa difícil, quan la
primera cosa que et veus, fins i tot estàs assabentant-te del  que està passant i la primera
cosa que et veus és un titular així de gran, que et diu, les cendres tòxiques són el
Prestige de Calero, llavors, es fa difícil, el dir, sent veuen i veurem aquest tema
conjuntament, perquè realment no ens donares temps quasi que res, perquè això va eixir
quasi, junt amb les declaracions, saps, o les declaracions de Blasco, que van ser
immediatament, el divendres següent, açò es comunica dijous i les declaracions van ser
el divendres, quan ens comuniquen, que la Direcció de Qualitat Ambiental, coneixia
perfectament aquest tema, que està treballant en aquest tema i que deuria jo entenc,
potser com a administració més pròxima, haver informat l’Ajuntament de Sagunt i
explicar que passava, jo no crec, el Ministeri no tenen cap pel que ens va dir el secretari
d’Estat que vingué, cap interès, que aqueixes cendres vagen allí, vinguen ací, o vinguen
on vagen, això ho ha demanat, o ho ha sol·licitat ASLAND en funció de les seues
pròpies fàbriques, i on creu que pot mesclar millor aqueixes cendres, bo, l’autorització
que té que com bé diu Blasco, açò és la meua competència que no es fique el Ministeri
que Blasco, però, mire, aqueixes cendres no entren a la Comunitat Valenciana, no
entren que li ho diga, jo no tinc cap problema que li ho diguen, i que no entren i que no
vinguen ací, eh. És el que té la competència en qualitat ambiental i a controlar aqueixos
aspectes, és el que té les competències i si pensa que han d’entrar que faça tot el que
haja de fer per a assegurar-se, que no hi haja cap perill, això és l’única cosa que jo dic,
jo no estic comparant tipus de cendres, jo simplement he expressat el coneixement que
tenim que s’utilitzen les Farines, perdó, les cendres, fa dos estius, l’últim accident
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mortal que va tenir ASLAND, pareix que en 50 anys, no havia tingut pràcticament cap
accident mortal i en poc de temps ha tingut diversos, l’últim que va haver-hi que va ser
fa dos estius, exactament, va ser per una mala manipulació d’un camió bomba, que
portava cendres, a Ojos Negres i va rebentar perquè es va manejar malament, però el
contingut d’aqueix tanc, era cendra, que s’utilitza, em van explicar, s’utilitzava per a
combinar, amb la calcària per a la fabricació, o siga que són coneixedors que ASLAND
sí que utilitza aqueixes cendres, supòsit que aquestes, si hi ha algun tipus d’ajuda que no
entren i que no entren nosaltres ens posicionarem amb aquest Acord de Ple, el que tinga
autoritat que diga que no entren, res més.”

El portaveu del Grup PP, Sr. CASTELLÓ, diu: “Senyor Chover, la notícia a què
fa vostè al·lusió, és d’ahir, és d’ahir de 21 de juny del 2005, si el, des que va eixir el
tema, fins que va eixir la notícia, nosaltres vam estar guardant un prudent silenci haver-
hi que passava fins que vam veure que la situació era insostenible, ni més ni menys,
aqueixa notícia és de 21 de juny del 2005, d’enguany, vegem, senyor Chover, el titular
del Partit Popular qualifica l’arribada de les cendres de Sagunt de Calero, és del titular
del Levante, del dia 21 de juny del 2005, roda de premsa donada el dimarts a les 2 de la
vesprada, és a dir, aguantem tot el cap de setmana calladets, aguantant tot el dilluns
calladets, i el dimarts a les 11 i mitja del matí, per ací està José Luis, que ho podrà
corroborar que no hi havia cap tipus de notícia, ja convoquem la roda de premsa per a
dir el que a nosaltres ens semblava tot açò i el que nosaltres vam dir fonamentalment
era, que el viatge del vaixell ens generava dubtes, que semblava que de nou l’alcaldessa
donava la cabotada al Ministeri de Medi Ambient en un tema més, com havia sigut el
tema de la dessaladora, que el motiu de l’enfrontament no ha de ser sobre el fons de
l’assumpte, sobre la possible afectació a la salut i a la qualitat mediambiental de la zona,
sinó sobre la forma, que cada govern interpreta que ha d’exercir les seues competències
i les formes de governar de l’alcaldessa, vam dir també que tènia que veure amb
l’actitud de secretisme del govern municipal i a això ens referim fonamentalment i si el
qualifiquem com el Prestige de Calero, ho era perquè ens semblava ja, perquè la nostra
capacitat de sorpresa estava absolutament desbordada, perquè vostès en 10 dies, són
capaços de muntar tres pollastres d’una considerable extensió, grandària i preocupació
per a tots, l’altre dia en una entrevista al ràdio em van dir com última pregunta que ja
s’acostava l’estiu, que qual pensava jo que seria la serp informativa de l’estiu i li vaig
dir que no tenia ni idea però que confiava en la seua capacitat de generar problemes,
perquè hi haguera una o diverses serps de l’estiu, 2 dies després ja havien muntat dos
nous assumptes, de veritat senyor Chover i li ho dic seriosament eh, del seu grup
municipal, mai se’ns ha estès la mà amb serietat en cap tema, però per part del BLOC i
part d’Esquerra Unida, sí que s’ha fet en alguns assumptes i jo crec que
independentment de com hagen eixit, saben que hem sigut lleials en la crítica política i
que quan s’ha intentat, comptar i transmetre un problema i fer-se càrrec d’aqueix
problema entre tots, no li hem posat cap problema i avui hi ha exemples en el Ple, que
quelcom que podia ser durament criticat quant a la gestió que no ha sigut massa brillant
i que ha sigut criticat per membres del seu equip de govern, nosaltres simplement hem
passat de randes sobre el tema i és així, el que vostès es fien o no es fien és una qüestió
que ha de veure més amb el seu caràcter i amb la seua forma de veure la política que
amb la nostra predisposició per a això.

Per finalitzar l’assumpte, comentar que, a nosaltres la moció tal com no l’ha
contat Miguel Ángel Martínez, ens sembla que està perfectament reflectida, no tenim
cap problema a incorporar l’esmena que ha fet SP, el que sí que ens agradaria és que el
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senyor Fernández que sap de disciplina urbanística i d’actes reglats, que no fera la
proposta que ha fet, perquè ens sembla que vulnera greument la legalitat.”

El portaveu del Grup EU, SR. MARTÍN, diu: “Bé, jo molt breument, des del
grup municipal Esquerra Unida, no tindríem cap problema a acceptar la proposta que
planteja el senyor Fernández, però també entenem i ho deixarem al seu criteri que hi ha
un tema d’unanimitat del Ple per davant, però anem en qualsevol cas és una qüestió, que
ja li dic per la nostra part no hi ha cap tema, però és una qüestió que està al seu criteri.”

El regidor del Grup BLOC, Sr. FERNÁNDEZ, exposa: “No tinc cap
inconvenient a retirar la proposta, estant convençut de la viabilitat d’aqueixa proposta,
perquè és la mateixa Conselleria la que dóna l’autorització i per tant la que pot portar
aquesta autorització, sense que això genere, diguem-ne, cap tipus de problema, perquè
igual que es dóna, es pot portar, en tot cas, no és responsabilitat, no és responsabilitat,
en qualsevol cas si el delegat de l’equip de govern en ares en un tema tan puntual, però
no descarte presentar-la en el futur, després o pròximament que puga, ja que hi ha ara un
tema de màxima urgència,  després d’analitzar les conseqüències que podria tenir, per a
assegurar-me, però estic convençut que no hi hauria cap problema.”

Durant el debat, el Grup Municipal de Segregació Portenya presenta una esmena
d’addició, consistent a afegir un punt 3r amb la redacció que a continuació s’especifica i
passant l’actual 3r a 4t:

“TERCER: Que aquest Ajuntament es comprometa a realitzar les inspeccions
mediambientals necessàries per a garantir que l’empresa Lafarge-Asland no està
utilitzant matèries susceptibles de ser contaminants a la fàbrica ubicada en el nostre
municipi.”

Esmena que, sotmesa a votació, és aprovada per unanimitat.

A la vista de tot allò que s’ha exposat, incorporada l’esmena aprovada i sotmès a
votació el fons de l’assumpte, l’Ajuntament Ple, per unanimitat,  ACORDA:

Aprovar la proposició dalt transcrita i degudament esmenada, la part dispositiva
de la qual queda de la manera següent:

PRIMER: Que se li comunique al Ministeri de Medi Ambient el nostre rebuig
que qualsevol tipus de residu potencialment tòxic siga utilitzat a la planta de Sagunt.

SEGON: Instar a la Conselleria de Territori i Habitatge perquè evite aquest tipus
d’actuacions i que revise l’Autorització Ambiental Integrada atorgada a l’Empresa, que
permet la utilització d’aquests residus procedents de processos tèrmics, perquè
s’especifiquen les característiques, es limite l’ús de determinades matèries primeres a la
instal·lació i es realitze un major control sobre els productes utilitzats i les emissions de
contaminants.

TERCER: Que aquest Ajuntament es comprometa a realitzar les inspeccions
mediambientals necessàries per a garantir que l’empresa Lafarge-Asland no està
utilitzant matèries susceptibles de ser contaminants a la fàbrica ubicada al nostre
municipi.

QUART: Que es comunique el present acord a l’empresa Lafarge  Asland.”

25 MOCIÓ PP SOL·LICITANT CONVOCATÒRIA EXTRAORDINÀRIA I
URGENT DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA URBANISME SOBRE EL
FORNÀS I CD ACER
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Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 91.4 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat, es declara la urgència de l’assumpte i procedir-ne al debat.

El portaveu del grup PP, Sr. CASTELLÓ, obri la seua ponència manifestant: “El
Club Esportiu Acer, supose que com a la resta de grups polítics ens va enviar una carta
demanant que, que contenia una moció, demanant que l’Ajuntament avalara el Club per
a fer una sèrie d’inversions i tal. Aquest matí hem vist en la premsa que hi ha hagut una
modificació en aqueixa postura i que el propi president, segons sembla, diu, entre
cometes, que ara no té sentit aqueixa moció per una sèrie d’acords a què ha arribat amb
l’Equip de govern. Per això, perquè pensem que és un tema que cal debatre hem
presentat aquesta moció.

Diu així: per aquest equip de govern es va procedir a l’aprovació inicial per a
modificar el planejament on s’ubica el camp del Fornàs actualment pendent d’aprovació
definitiva per part de la Conselleria.

L’Assemblea de socis de l’Acer es va mostrar a la idea plantejada per l’Equip de
govern d’urbanitzar l’actual camp del club.

El Club Esportiu Acer ha comunicat per escrit als diferents grups polítics
municipals una moció per la qual sol·licita que el ple municipal es comprometa a avalar
el projecte de rehabilitació de l’Estadi del Fornàs.

Ha aparegut avui en la premsa local que l’ajuntament avalarà les obres a realitzar
al Fornàs amb una quantitat anual de 48.000 euros durant 10 anys.

Per tot això, sotmetem a la consideració de l’Ajuntament en Ple la següent
proposta d’acord:

Únic.- que donada la incompatibilitat jurídica, tècnica i administrativa de tots i
cada un d’aqueixos passos entre si, es convoque la setmana que ve la Comissió
Informativa d’Urbanisme, a la que s’invite a assistir a la Junta Directiva del CD Acer,
per a concretar:
-quina actuació va a prendre’s respecte a la requalificació del camp del Fornàs aprovat
per l’equip de govern i que s’està tramitant a la Conselleria
-quina postura adopta l’ajuntament respecte als avals sol·licitats pel CD Acer
-en quins termes està redactat el conveni a què fa al·lusió el President del CD Acer i que
s’aporte còpia d’aquest.”

A les 23 hores i 35 minuts se suspèn momentàniament la sessió per a permetre
les intervencions del públic en aquest assumpte, de conformitat amb el que preveu la
Carta de Participació Ciutadana.

Suspesa la sessió i des del públic fa ús de la paraula el Sr. Francisco Verdugo,
secretari de la Junta Directiva de l’Acer, manifesta: “La nostra presència ací es deu per a
ratificar la retirada de la nostra moció que presentem dies passats. Simplement per a
ratificar la retirada.

D’altra banda voldria deixar constància d’alguna sèrie de coses, com per
exemple que quan ens vam fer càrrec de la Junta Directiva de l’Acer una de les nostres
metes va ser dotar al Club d’unes instal·lacions dignes. Actualment està la situació com
està però hi ha un projecte que volem portar endavant i que els socis coneixen que és el
posar gespa artificial a l’Estadi del Fornàs.

Després d’una sèrie de negociacions els membres del govern, podent una sèrie
de coses que en unes estàvem d’acord i en altres no, des de l’última reunió aquestes
reunions han suposat un avanç significatiu en la postura d’estar d’acord. Llavors, una
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d’aqueixes mesures ens ha obligat no, hem decidit retirar aqueixa moció. Nosaltres, en
aqueix acord, l’única cosa que volem és el permís de l’Ajuntament perquè podem posar
la gespa artificial, fer un campet de futbol 7, i el permís així mateix per a autogestionar-
ho econòmicament. Això és el que sol·licitem.

I, des d’ací, demanem que en les pròximes dates a veure si hi ha possibilitat que
per part de l’alcaldessa convoque reunió el més urgent possible, i aqueix acord que quan
siga més o menys definitiu no volem que tinga cap tipus d’obscurantisme, es de a
conèixer a qui li interesse. Però sí que volem que se li de prioritat a açò, i sol·licitem
tant al govern municipal com als partits de l’oposició, que isqueren al mateix perquè
considerem que serà bo per a l’Acer, serà bo per a la massa social, i serà bo per a tots els
ciutadans. Fonamentalment es basa en això.

Demanem el consentiment per a iniciar les obres en el moment en què es ferm el
conveni, i l’autogestió econòmica. I no demanem res més.

Sí que vull fer una reflexió perquè els socis de l’Acer es queden tranquils que en
aquest acord no vindrà reflectit cap minva que vaja en menyscabament dels drets que
actualment té l’Acer, perquè es queden tranquils. I no demanem més que això.

I per la meua part en principi no tinc ni més menys que dir.”

A les 23 hores i 40 minuts, es reprèn la sessió.

Represa la sessió l’alcaldessa, Sra. CALERO, comenta: “Com quedem el
conveni que s’està treballant passaria per la Comissió d’Esports i de Cultura, i després
se signaria i es faria públic. Per part de l’Acer la moció volen que es retire, continuen
mantenint la moció? No, no, jo estava preguntant si mantenen la moció quan li estaven
demanant que la retirara. Perfecte, perfecte. Quan és la Comissió de...

A veure, vegem, espera, espera, espera, si hi ha debat hi ha debat i comença el
debat. Clar, sí, però espera.”

El regidor-delegat d’Esports, Sr. ESTAL, assenyala: “Bo, bona nit a tots i a
totes. En primer lloc agrair a la directiva del CD Acer que troba aclarit concretament el
punt aquest de com estava la cosa i tal. I comentar que, respecte a la moció, diverses
coses. En primer lloc, és a dir, el que sí que s’està negociant un conveni. Aqueix
conveni, com molt bé ha dit la Junta Directiva de l’Acer, estem encara en ell i hem
arribat a una sèrie de conclusions. La idea nostra és que passe per la Comissió
Informativa d’Educació, Cultura i Esport perquè és d’Esport, no estem parlant
d’Urbanisme ara. Estem parlant d’una cosa esportiva, d’una cosa esportiva en aqueix
sentit. I llavors ho anem a portar a aqueixa, es passarà a tots fins i tot perquè es facen les
coses i es puguen mirar en aqueix sentit.

En aqueix conveni es reflecteix tot el respecte a això com molt bé han dit des de
la Junta Directiva de l’Acer, de tot el que es tenia i tal. I es parla també d’aqueixa
situació econòmica, però d’una situació econòmica que l’única cosa que sí que en
principi, en aqueix debat que estem tenint, es parla d’uns 48.000 euros, però de l’any
2005, que és el que nosaltres vam posar i expliquem quan es va debatre el pressupost si
vos acordeu tots, el pressupost l’any 2005 que dèiem 48.000 euros. Després, a partir
dels altres anys serà com una instal·lació esportiva i es pressupostarà tots els anys el
manteniment de les instal·lacions esportives com puga ser al camp del Fornàs, com puga
ser al Veral, com puga ser, etc., etc., tot. En aqueix conveni també va com molt bé han
dit això de l’autogestió, etc., etc.

El que nosaltres volem des de l’Equip de Govern, jo crec que quan ells han dit,
han dit una cosa molt clara i que a mi també m’agradaria reflectir que aqueix conveni
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quan arribe a aqueix ple, o arribe a aqueixa Comissió Informativa, isca amb l’aprovació
de tota la unanimitat de tots els partits polítics. Pel que es pretén beneficiar és a l’esport.
En aquest cas al futbol en concret, al CD Acer en aqueix sentit. I sobretot, ha de ser una
cosa que tota la ciutadania i tots els ciutadans gaudisquen i estiguen ací gaudint d’unes
instal·lacions decents i unes instal·lacions correctes, mentre que estiga la situació. Això
és el més important, i res més, i no res més del que es pretenga.

Ells han retirat la seua moció, anava en aqueix sentit. Nosaltres pensàvem que
quan ha contestat el CD Acer, també s’anava a fer tal, que s’anava a retirar. Però, bo, el
que tenen clar i vull que tinga ben clar tota l’exposició i tota la ciutadania que, es faça el
que es faça, serà transparent i tindrà coneixement tots, des dels equips de l’oposició, o
des dels membres de l’oposició i com no la ciutadania i com no els socis i sòcies del CD
Acer.”

Obert el primer torn d’intervencions, el portaveu del grup SCP, Sr. CORTÉS,
assenyala: “La veritat és que no entenc res. A mi, per a començar, el que m’agradaria és
que es quedara clar ja si el projecte d’urbanització del Fornàs es desestima ja o no es
desestima. Perquè lògicament els que ens hem mullat en aquest tema que ara ens
trobem, i que em sembla molt bé, vull dir-te, que si el projecte és que el Fornàs seguisca
com a instal·lació esportiva i millorar-la, em sembla perfecte. Igual que em semblava
que era un bon projecte l’urbanitzar una xicoteta part i fer una zona verda i dotacionals.

Però jo crec que la veritat és que ens quedem amb, jo personalment, amb cara
d’idiota perquè és que no sé a què estem, bo, no sé a què està jugant aquest equip de
govern. Perquè lògicament si fa quatre dies ens fan donar la cara ací, que ens la podien
haver partit, resulta, per un projecte que crèiem que és bo i ara sense dir res, pareix que
aqueix projecte es queda ja al calaix de l’oblit. Llavors, es va a urbanitzar? O siga, que
es va a urbanitzar o no s’urbanitza? Ah, que no s’urbanitza. O que s’urbanitza en què
quedem? S’urbanitzarà, d’usos, i gaudi dels ciutadans, no? Bé, jo, en fi, el que no sé què
dir, la veritat és que no sé què dir perquè quan aquestes coses es plantegen com es
plantegen quan no hi ha criteris seriosos i que quan pense que el que comentava abans
Alfredo, té tota la raó del món. Crec que s’estan fent les coses sense comptar en temes
que són importantíssims sense comptar amb l’oposició, i només es compta amb
l’oposició en aquells moments en què l’Equip de Govern ho necessita per a sentir-se
abrigada enfront de temes importants, com podia ser el tema del Fornàs, em sembla, em
sembla prou injust.

I en aquest tema reitere una vegada més que com no que ho entenc no opinaré
respecte d’això. Simplement que se’m queda un poc cara d’idiota davant aquests
plantejaments que fa l’Equip de Govern.”

El regidor del grup BLOC, Sr. FERNÁNDEZ, indica: “Vegem, hi ha
evidentment dues qüestions. D’una banda aquest Ajuntament va aprovar en Ple un canvi
de planejament que suposava la urbanització dels terrenys del Fornàs i això s’ha tramitat
després de contestar unes al·legacions a la Conselleria i consta que dins de la
Conselleria se li ha donat tràmit i que per tant estan, com en qualsevol altre canvi de
planejament, estudiant la seua viabilitat o si han de posar algun tipus d’obstacle s’han
d’esmenar algunes qüestions. I en aqueix sentit aquest Equip de Govern continuarà
mantenint la postura que va aprovar en el seu moment perquè sinó fora així, estaríem
incorrent en una clara contradicció amb les seues decisions. I això d’una banda està
totalment clar.

Respecte del conveni, independentment de qüestions sobre l’ús, etc., o d’altres
consideracions, evidentment, l’ús haurà d’estar sotmès, com no pot ser d’una altra
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manera, a la legalitat vigent quant als béns patrimonials de l’Ajuntament, i per tant a les
possibles concessions, etc., etc. I em consta que s’està fent un treball en aquest sentit
perquè qualsevol conveni puga no tenir cap problema de legalitat. Això al marge
d’altres consideracions que no faré en aquests moments.”

El portaveu del grup SP, Sr. GOIG, indica. “Bé, el Sr. Verdugo abans, bona nit a
tots, el Sr. Verdugo abans ha demanat el posicionament dels partits polítics sobre aquest
tema. Jo l’única cosa que li puc dir al Sr. Verdugo, al Sr. Ramírez i al Sr. Pinazo que
estan ací i que coneixen perfectament quina és la postura de Segregació Portenya
respecte a aquest tema, que volem ser molt prudents, ja que és un conveni que s’està
debatent, que agraïm sempre la transparència que ha tingut amb Segregació Portenya la
Junta Directiva del CD Acer i que agrairíem aqueixa mateixa transparència per part de
l’Equip de Govern. Perquè és que a més, jo per les coses que estic sentint, que haurien
de tranquil·litzar-me, el que estan fent és posar-me molt més nerviós. És a dir, ací no
podem estar discutint un conveni d’ús quan l’ús de les instal·lacions del Fornàs són del
CD Acer reconegudes històricament durant moltíssims anys. I aqueix és el dret
fonamental. Qualsevol altre conveni que minve l’ús del CD Acer a nosaltres ens sembla
una aberració. Llavors, a mi m’agradaria primer que se’ns aclarira si és un conveni d’ús
o és un conveni d’explotació, perquè per a nosaltres açò és fonamental, i jo crec que per
al CD Acer també. I després, ja dic que vull ser molt prudent en aquest tema perquè em
sembla que és el projecte que presenta la Junta Directiva del CD Acer, és un gran
projecte a què se li haurà de donar la viabilitat possible, però vaja, per les declaracions
aparegudes en premsa hi ha unes grans contradiccions i a mi m’agradaria que per part
de l’Equip de Govern, per favor, s’aclariren aqueixes contradiccions que avui mateix
s’han publicat. Moltes gràcies.”

El regidor-delegat d’Esports, Sr. ESTAL, manifesta: “Jo, la veritat, amb perdó,
o, bo, supose que sóc, o sóc un poc ximple o un poc idiota, i m’ho dic jo a mi mateix.
Però al·lucine, i que ningú s’enutge amb les paraules, per un va tenir, com és possible
que a través d’unes paraules es tergiverse completament tot, i el que més em disgusta és
que no es deixe treballar. I que no es deixe treballar i que se cerquen, no sé, de traure
d’un fil o d’un rotllo o traure altres coses quan la veritat l’única cosa que s’està fent des
del primer moment per part d’aquest Equip de Govern, i concretament per part d’aquest
regidor, és solucionar i donar solució a una sèrie de coses. El conveni preacord, és un
preacord, és un preacord, quelcom que s’està treballant, que es pot donar llum. Però,
podem donar llum, clar que es pot donar llum, però s’està treballant en això encara. És a
dir, i volem donar-ho el més ràpidament possible. Conveni d’ús, ningú està parlant de
conveni d’ús. S’està parlant de conveni de gestió, perdó, de conveni, com el teu bé deies
d’explotació. Bo, quan estem parlant d’ús i explotació és que quan tu tens unes
instal·lacions que són municipals, lògicament en aqueix ús i en aqueixa explotació han
d’haver-hi unes condicions concretes perquè són municipals, perquè són municipals,
però és que això és evident, això és evident. Però bo, vegem, es va signar o no es va
signar un conveni d’ús en el seu moment i l’Acer ha estat utilitzant durant amb tot
històricament i tal? D’ús, i no estava l’explotació, ara tindrà el seu ús, tindrà la seua
explotació i s’haurà de signar una sèrie de convenis.

Però, vegem, a nosaltres ens ve, sabeu tot el procés de com s’ha seguit d’això del
camp del CD Acer, etc. Se’ns ve i se’ns planteja que no hi ha una resposta encara
definitiva per part de la Conselleria que es pot fer ací. L’Equip de Govern manté el que
vol fer, això ho continua mantenint, però, clar, també tenim clar, tots, i la Junta
Directiva la primera que ho tenia clar, que això pot ser demà, pot ser despús-demà, pot
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ser d’ací a dos anys, o pot ser mai. Aqueixa instal·lació calia fer alguna cosa amb ella, i
jo sempre he dit i vosaltres ho heu sentit molt en la premsa que això és una instal·lació
esportiva i per consegüent, com a tal instal·lació esportiva s’havia de tractar. Ens ve el
CD Acer i ens presenta un projecte, un projecte que nosaltres analitzem i diem fins on
podem arribar en aqueix sentit i tal. Després, diem en aqueixa situació de com podem
arribar, això hem de fer un conveni, nosaltres presentem un esborrany, esborrany de
conveni en què s’ha d’analitzar, la Junta directiva se l’emporta, l’analitza, presenta una
sèrie d’esmenes, tornem a tenir una altra reunió i en aqueixa reunió arribem a unes
xicotetes conclusions, xicotetes conclusions de punts d’unió i basant-se en aqueixos
punts d’unió lògicament es porten una altra vegada ells, ells ho van a analitzar, ho van a
veure i tal. En el moment arribem a aqueixes conclusions més o menys definitives és
quan es passarà a tots, en l’Equip de Govern, i respecte a l’oposició, i es debatrà on es
deu debatre que és en aqueixa Comissió informativa, en aqueix sentit.

Mireu, a mi m’agradaria que deixàrem ja de, avui hem estat, portem sis hores, o
sis hores i mitja, el ciutadà o la ciutadana que ens està veient a través de les càmeres de
televisió, a vegades, i perdoneu, jo no sóc de les persones que solen emprar aqueixa
paraula moltes vegades, però a vegades estem emprant molt la demagògia, perquè ens
interessa políticament a uns o a altres, jo no entraré però massa demagògia. El ciutadà
està fart, però fart de discussions absurdes, el ciutadà el que vol veure és solucions, el
ciutadà el que vol veure és que estem ací i per a això cal saber dialogar i dialogar és
escoltar, no mantenir les nostres idees i que l’altre diga el que vulga. Dialogar és
escoltar i ací és el que hem de fer tots, escoltar, però per a escoltar hem de saber
clarament el que diu l’altre i estar preparats, preparats, per a també ser flexibles a l’hora
de tenir que cedir  en alguna sèrie de plantejaments sinó res, si jo dialogaré i jo dic que
estic dialogant però jo em mantinc en els meus tretze del que estic dient i l’altre es
manté en els tretze, anem al que s’anomena diàleg de besucs. És a dir, i això no és. O
emprenem a dialogar, i hi haurà que mira el diccionari que això també és saber escoltar
o no arribem a res.

Vegem, la gestió, el conveni d’explotació, tot això són coses que s’ha d’analitzar
i s’han de mirar. Torne a repetir una cosa molt clara, en aqueix conveni, en aqueix
conveni en  cap moment es lleva cap dret que el CD Acer té des del primer moment que
va posar el peu al camp del Fornàs, en cap moment. En aqueix conveni en cap moment
l’equip de govern, Cortés, pots estar tranquil, canvia la idea del que pretén fer si
s’aprovara al que pretenia fer l’equip de govern, en cap moment, i això ho sap la Junta
Directiva perquè li ho vam dir. L’Equip de Govern es manté en el seu projecte esportiu,
en el seu projecte que volíem, però està clar que hi ha ací una exigència, no una
exigència sinó una petició per part d’una junta directiva avalada, avalada per una petició
unànime dels socis que aqueixa instal·lació ha de millorar perquè amb això milloraria la
qualitat no sols del servei sinó milloraria també la qualitat del propi club i dels propis
socis i de la pròpia gent que volia participar. I en això estem treballant, i en això s’està
treballant, mentre que arriba, la resposta de per part de Conselleria que pot ser demà, pot
ser passat, pot ser d’ací a dos anys, o pot ser dins de 10 o de 12 anys, això dependrà a
vegades no sols de política sinó del que siga. I mentrestant, pense que amb l’acord que
es pretén arribar, amb l’acord que està barallant, no sols l’equip de govern, sinó jo diria
que la Junta Directiva molt fortament, i he de dir-ho així, en aqueix sentit arribarem a
unes coses que seran transparents per a tots i per a totes, transparents. No es va a fer res
d’ocultar res a ningú, res a ningú. He de dir-vos que el conveni, la majoria de nosaltres
els esbossos ja puntetjos, podíem dir, estàvem treballant-ho fa dos dies, o ahir perdó. Fa,
eh, ahir mateix estàvem encara remenant i que li vam dir bo, açò és el que podem
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arribar, vosaltres mantindreu la moció, no, ho anem a retirar perquè veiem que va açò en
un camí que creiem que pot ser l’adequat, i d’ací en aqueix sentit.

Jo crec que, no sé si explicar més coses d’això, però el conveni està, és
transparent, és un conveni que torne a repetir es manté el que nosaltres teníem, és un
conveni d’explotació i que lògicament porta, aqueixa explotació porta un ús, però és
l’ús d’aqueixa pròpia explotació. És a dir, un exemple, es diu ben clarament en un dels
punts, que vosaltres explotareu açò, però en un moment determinat l’Ajuntament si
necessita aqueixa instal·lació per a açò, podem parlar amb vosaltres perquè podem
utilitzar aqueixa instal·lació en un moment determinat. Això és també el conveni d’ús,
eh, ni més ni menys. En aqueixos termes és com van.

Bo, jo demanaria per favor que cada un puga actuar i portar la política a on ho
tinga de portar. Jo sempre he dit que potser perquè estic alliberat vivint de la política,
però tal vegada jo no siga el polític adequat, no? Jo no ho sé, en aqueix sentit. Però a mi
m’agradaria que sí que es deixara la demagògia per a on cal deixar-la i per a fer-ho, ací
el ciutadà el que vol veure és que treballem tots, equip de govern i oposició, perquè a
més ens han votat per a això pel ciutadà i la ciutadana. I jo crec que treballar en aquest
conveni conjuntament estem treballant per això. La resta pense que sobra.”

El portaveu del grup PSOE, Sr. CHOVER, assenyala: “Tot just començar el ple,
quan Alfredo m’ha entregat aquesta moció, he dit que, bo, que si volia que li aclarira
alguna qüestió que no hi havia cap problema, però ha dit, bo, ho expliqueu i la retire,
però després sempre hi ha problemes de comunicació, però jo estic segur que no són
sempre d’un mateix costat, no? O siga que si ací es munta una moció basant-se en unes
declaracions de premsa o unes declaracions que es prenen en premsa, o una cosa que ha
llegit el Sr. Castelló en la premsa, i no contrasta la certesa d’aquestes declaracions i
resulta que tot el tema se’ns ve damunt a l’equip de govern. Però si l’equip de govern no
ha dit res, l’equip de govern no ha dit res. A la premsa no ha dit res l’equip de govern.
Llavors, si realment jo crec que Verdugo ha intervingut per a aclarir aquestes qüestions i
en tot cas, o bé es dirigeix a la junta directiva o es dirigeix a l’equip de govern, aclarim
aquesta qüestió perquè realment l’única cosa que es pot desprendre de totes aquestes
preguntes és que coneguem en quins termes es redacta el conveni. El conveni es va a
portar a la comissió de cultura i esports perquè es veja, però deixar-nos que ultimem les
qüestions que hem parlat amb la junta directiva. Jo no he estat en aqueixes reunions,
però es que ahir van estar reunits a l’una del migdia ahir, ahir, a l’una del migdia
ultimant i valorant frases i aspectes. Quan hi haja una redacció que haja un principi
d’acord, aqueix conveni es porta a la comissió de cultura i esports, s’assabenta tot el
món, i tot el món opina respecte d’això. Ací estem fent, clar, un debat per davant,
perquè del que es tracta és el que ha explicat perfectament Ximo Estal. Ací l’equip de
govern, no et tornes boig Miguel Ángel, no ha canviat absolutament res i només és
qüestió de preguntar-ho i ja està, no cal fer-se composicions. Nosaltres fa ben poc la
Conselleria ha demanat documentació i des del departament d’urbanisme s’ha enviat
aqueixa documentació. O siga que ací no s’ha canviat res, ací l’única cosa que ocorre és
que l’Ajuntament té per un costat que posar diners en el pressupost, i s’aprova un diners
en el pressupost per a mantenir instal·lacions esportives, entre elles el Fornàs, i al
mateix temps presenta la junta directiva, que en això li hem fet cas Sr. Castelló, ens
deia: parlen amb la junta directiva. Hem parlat amb la Junta Directiva prou vegades. Ens
presenten una possibilitat de projecte que diu que ells entenen que ho poden finançar
perfectament i nosaltres entenem  que entre tant pot arribar la solució definitiva que
pensem. Si ells accepten aqueix condicionament l’Ajuntament, amb les prescripcions
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jurídiques i tècniques que corresponga, no té cap problema en què s’adeqüe una
instal·lació i que s’utilitze una instal·lació.

I, en aqueix sentit, es planteja que per a regular això s’establisca un conveni, així
de senzill. El que passa és que clar, basant-se en unes declaracions estem tenint un debat
ara que lògicament s’hauria d’haver produït primer que res en la comissió corresponent
i si era necessari que vinguera a Ple que es produïra ací. Però, clar, estem com sempre,
és l’equip de govern el que crea problemes, no? Com ha vingut a referir abans Alfredo,
com si la dessaladora fóra un problema per a aquest equip de govern, és una benedicció,
i resulta que per a ell és un problema i que els generem els nosaltres. És un gran èxit per
a aquesta ciutat el tenir una dessaladora. O com si l’haver aconseguit que es traslladen al
moll sud fóra una cosa en el deu de l’equip de govern, tot al contrari.

És a dir que, jo no sé on generem els problemes, i aquest quan no els generem
ens els genereu, o siga. Açò es presenta ací, jo li explique quina és la qüestió, i que
aquest tema com està perquè és d’ahir, però no cal debatre i cal veure què es fa amb
aquesta moció. Jo no sé, perquè l’única cosa que queda és que aquest tema es tracte amb
el text del conveni en la comissió corresponent. I jo crec que no hi ha més història, no hi
ha més història. Ara podem estar ací tota la nit, eh. Podem estar ací tota la nit.”

El portaveu del grup PP, Sr. CASTELLÓ, indica: “No, és primer torn. Mire, ací
sembla que nosaltres ens tornem bojos tots els dies a totes les hores, no?, i, escolte,
vostès van aprovar fa res una requalificació del camp del Fornàs. I entendran que
nosaltres ens sorprenguem quan veiem en la premsa que tenen, diuen en la premsa, que
tenen un conveni en què hi haurà una gestió d’ús i una explotació per part de l’Acer
d’aqueix bé de domini públic, com també ha definit Quico Fernández, per no sabem
quant de temps i no sabem per a què.

Bo, que no ens sorprenem d’això, però com no ens anem a sorprendre d’això. És
que resulta que estan dient dues coses que no casen. És que si això és un dotacional
públic, és un dotacional públic. I és per a fer habitatges, és per a fer habitatges, però
això que estan dient vostès, jo no veig com ho van a casar. És que, per què presentem
açò? Perquè volem debatre-ho i volem que ens diguen i volem que ens ho expliquen.

Jo li dic una cosa al delegat d’Esports, a qui no li negue que tinga bona fe. Ara li
desitge tot l’encert del món, perquè si vostè aconsegueix casar la posició d’un club que
està en contra de la seua proposta de reclassificació, amb la posició del seu equip de
govern que vol fer una requalificació del terreny. Escolte, això serà de matrícula
d’honor, eh, això serà de matrícula d’honor.

Jo li reconec bona voluntat, però vostè a mi no em diga demagog per aquest
tema, perquè si vostè a mi em diu demagog per aquest tema, jo a vostè li dic que no té
ni idea, i em quede tan tranquil, i no estic fent demagògia, eh, li estic dient el que és.
Em sembla que vostè no té ni idea del que està parlant. Em sembla ja fins a normal que
tinga dubtes de si vostè sap o no sap del que parla, que vostè mateix ho ha dit. Perquè,
clar, que vostè un dotacional vulga permetre noves instal·lacions, que les explote el
club. Escolte, per quant de temps, pel dia o pels dotze anys que diu vostè que tardarà?, o
és sine die, o és fins que amortitze el deute? Que em diuen per ací, fins que amortitze el
deute. I mentrestant què queda amb el planejament? És el que diu vostè exacte o és el
que diu la seua companya que no.

Que estem fent demagògia? Estal, estem fent demagògia? No, no, Alfredo, mira,
Alfredo tu saps que des del primer dia a aquest equip de govern no he dit més que es
posaren d’acord amb el CD Acer. Els vaig dir que no podia ser que s’aprovara una
requalificació del terreny sense estar d’acord amb el Club, que era una absoluta
barbaritat. I avui els dic que és impossible conciliar els interessos del Club amb els d’un
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equip de govern que vol la requalificació, que tant si segueix com dotacional com si
finalment s’aprova per la Conselleria i es fan habitatges, serà molt complicat. I l’amic
Fernández ha parlat poc, però ha parlat clar, molt molt clar, molt molt clar.

Els vam dir, quan van aprovar la modificació del pla, que segueix tramitant-se,
que segueix tramitant-se, no sols que es fera d’acord amb l’Acer, sinó que s’establira
una garantia de manteniment del camp del Fornàs, durant el període de temps fins que
es tinguera la nova instal·lació, cosa que tampoc estava, ni està. Si aquest conveni
serveix per a aqueix interval resoldre-ho, mire, perfecte, és una cosa que hauran resolt.
Que igual per ací ho poden reconduir el tema, els done la idea per si volen agafar-la,
d’ací que es pose en funcionament, aquest no, estem fent el conveni per a això, perfecte,
perfecte.

Mire, vostè sap el que ens ha dit Sr. Estal? Quan estava presidint el ple Miguel
Ángel Martín ha dit, isca i aclarisca, aclarisca que fa falta. Mira, he apuntat literalment
perquè estic semblava, em vaig a estalviar l’actor mexicà humorístic, es faça el que es
faça es va a fer transparent. Es farà la negociació del conveni i passarà a esports. Es
respecta tot això de l’Acer, no li anem a llevar cap dret. Cony! Com ni que vostè
poguera llevar-li drets a ningú, però qui s’ha cregut que és vostè?, què vostè es creu que
perquè vulga llevar dret a algú se’ls pot llevar? Ni de conya, ni de conya, clar que vostè
respectarà  els drets de l’Acer, perquè els té i els pot exercir, no perquè vostè vulga o no
vulga, fins ací podríem arribar.

Per tant, vostè sap el que vol el ciutadà? El ciutadà vol, indubtablement, que es
governe, que es dialogue, i que s’escolte, però també vol que es tinga clar cap a on se’n
va, i vostès no tenen ni idea cap a on van. Un dia proven una cosa, l’endemà aproven
una altra. No tenen clar si açò és un conveni d’ús, un conveni d’explotació, com
quedarà, perquè fins i tot ha arribat a dir, a veure si ho tinc apuntat per ací, perquè era
impressionant. Es respecta tot això de l’Acer, el que es tenia i tal, i es parla de
l’assumpte i dels quaranta-vuit mil euros. La resta com la resta de les instal·lacions
esportives, com el Veral, i qualsevol altra. Per la resta d’anys en el pressupost de
manteniment. En què consisteix aquest conveni?, on està la contraprestació, de què
estem parlant? I la resta a què es refereix la resta d’anys com ...? però si suposem que en
la pròxima comissió territorial d’Urbanisme aproven açò. O mire, li ho vaig a posar més
complicat, i l’empresari que es troba fet la concessió? Bé, bé, bé.

Mire, a nosaltres sincerament ens sembla que el membre de l’equip de govern
que diu que l’alcaldessa, l’Equip de Govern en aquest cas, s’està ficant en un gran
embolic i no sap en quin rebombori es fica perquè tots els clubs demanaran el mateix,
pensem que tenen raó, pensem que tenen raó, perquè ja hi ha altres clubs que ja estan
demanant el mateix, i que es van a veure obligats a donar un tracte igual a iguals. Saben
vostès que van estar ací els del Saguntí demanant manteniment de camp, etc., i el lògic
seria que vostès tingueren un tracte igualitari. Vegem, el que a nosaltres ens preocupa
d’aquest tema és que vostès no saben la direcció que prendre, que aquest conveni d’ús,
o d’explotació, en el que s’ha arribat a xicotetes conclusions i després s’ha passat a
conclusions més o menys definitives, i llavors ja es portarà a la comissió, segons ens ha
dit el delegat, no saben per on va. Això que diga el delegat, vosaltres explotareu açò,
però si l’Ajuntament necessita per a açò un altre, li l’aneu a deixar, etc. Fa poca llum al
contingut del conveni. I de veritat que els desitge que tinguen un gran encert en el tema,
però insistisc en el fet que sembla molt difícil poder fer coincidir l’interès d’un equip de
govern que vol urbanitzar la zona del Fornàs, que avui és un dotacional amb l’interès
d’un club que no vol que s’urbanitze. Res més i moltes gràcies.”
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Obert el segon torn d’intervencions, el portaveu del grup SCP, Sr. CORTÉS,
diu: “A mi personalment, vaja, no em preocupa gens ni miqueta el que bo es faça un
conveni, es faça el Fornàs nou, es dediquen a fer esport ací, o a jugar al futbol tota la
vida, és un tema que no em preocupa en absolut. El que sí que em preocupa és que se’ns
fique en un embolic, com se’ns va ficar en el moment de presentar davant aquest Ple,
que jo crec que açò era prou seriós, l’hemicicle, el Ple, l’Ajuntament, era prou seriós
perquè quan un projecte de requalificació d’un solar com el del Fornàs, amb tot el que
això implica amb la quantitat de gent a qui ens hem enfrontat i que lògicament estic
veient que no era necessari. És que ens podíem haver evitat aqueix tipus d’enfrontament
amb una part de la ciutadania, sobretot aquells que no tenim la responsabilitat de
governar, perquè ara se’ns diga que es va a fer ací un conveni, que es va a fer unes
instal·lacions i que aqueixes instal·lacions perduraran ací fins que s’amortitzen. I quan
s’amortitzen, d’ací a deu anys, dins de cinc, dins de quinze? Home, jo crec que això no
és seriós. I partint de la base que em dóna exactament el mateix, volen vostès que el
Fornàs continue estant ací? Que estiga en condicions, em sembla perfecte. Però si vostès
han portat ací, al Ple, un projecte de requalificació, altres coses perquè alguns ho
portàvem en el nostre programa, i vam creure que és i continuem creient que era un gran
projecte, sobretot, per al nucli del Port i sobretot per a la zona del mercat. I ara se’ns
planteja aquest tema amb tot el que diguen, amb tota la claredat i taquígrafs, és al
contrari ha sigut un tema fosc, un tema en què ha arribat ací, una moció que presenta
l’Acer, una moció que retira, perquè pareix que ha arribat a un acord. I lògicament
vostès deuen pensar que com a oposició et quedes d’alguna manera pensant que t’han
pres el pèl, o que has pres decisions que indiscutiblement vàlua la pena no haver-les
pres, tenint en compte el tipus d’equip de govern que són vostès. Un equip de govern
que com deia Alfredo no saben para a on van, perquè avui em van per a ací i demà em
van cap enllà. I el pitjor és que estan involucrant en temes importants a alguns
companys de l’oposició.

Per tant, jo crec que haurem de replantejar-nos a partir d’ara també a l’hora
d’aprovar projectes presentats per l’Equip de Govern, què fer respecte d’això.”

El portaveu del grup SP, Sr. GOIG, exposa: “Ací hi ha una cosa que és greu. Jo
em pregunte si el CD Acer no haguera presentat la moció que ha presentat i després va
retirar, hauria tingut ahir el conveni? Jo pense que no, però el que també sé segur és que
la lliga de futbol comença al setembre, i que aquests senyors tenen necessitat una
solució. Per això, des d’Iniciativa Porteña, Segregació Portenya serem molt prudents
fins a conèixer la decisió o el que vaja a prendre en la pròxima comissió d’esports.

Jo li voldria preguntar al Sr. Estal, en la pròxima comissió d’esport pot estar el
CD Acer present, un representant del CD Acer? Esteu invitats com esteu sentint i podeu
estar perfectament. (La Sra. Alcaldessa diu: en totes les comissions informatives poden
estar els afectats.) Doncs res, perfecte, deixar-ho clar.

Sr. Estal, mire, jo estic un poquet fart ja que vostès isquen ací i diguen, és que el
que la gent o el que la gent no vol. Jo li vaig a recordar  que nosaltres representem els
ciutadans, però no els substituïm, no els substituïm, i jo crec que el que la gent vol és
claredat, una claredat que ací la veritat és que no ha brillat.

Després, vostè ens diu també, és que jo no sé si sóc idiota o sóc ximple, són
paraules seues, jo no pense en absolut que vostè siga ni idiota ni ximple, però el que sí
que pense és que vostè té un defecte molt gran com a polític, i és que a cada persona li
diu el que vol sentir, i això no és seriós, això no és seriós. No és seriós, o siga que vostè
faça aqueixes acusacions que vostè fa de demagògia, i que diga que no li deixem
treballar, perquè quan li deixem treballar resulta que avui ha de venir a ple una
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rectificació d’un acord plenari del 25/03/04, en el que hem estat absolutament callats,
relatiu a la unitat 36. Això va ser el resultant de deixar-li treballar a vostè.

Bé, jo voldria recordar a aquest equip de govern, una vegada més, que la lliga
comença al setembre, que el projecte que ha presentat el CD Acer és, al nostre entendre
pel que coneixem, un gran projecte. I que per favor, es porte a la pròxima comissió
d’esports, que assistisquen els afectats i que se li de i taquígraf al que està demandant el
Club. Gràcies.”

El regidor-delegat d’Esports, Sr. ESTAL, diu. “Bo, no, no, si és igual, si em
dóna igual ja el que es diga i com es diga. I em dóna igual exactament perquè jo crec
que novament es torna a utilitzar, i ho sent molt, la demagògia en compte d’utilitzar
realment la paraula. I m’agradaria començar amb tu, i m’agradaria començar per a dir-te
dues coses. La primera agrair-te que, i això sí que ho dic sincerament, agrair-te que
tingues la prudència, que altres partits no l’han tingut, perquè és el millor que es pot fer
en aquests casos.

I d’altra banda, ho sent, criticar-te, criticar-te en dues coses. Primer, quan jo
parle amb una persona i li dic una cosa intente fer tot el que es puga perquè això es
complisca, i per això em costa el que m’està costant, entre ells la meua pròpia malaltia.
T’ho puc assegurar. I si no ho aconseguisc, i si no ho aconseguisc és perquè no puc
arribar, però si no ho intente. I després has posat una cosa que ho sent però m’has tocat
més que la moral, pense que després de la reunió que vam tenir amb el secretari aquell,
perdó, amb el cap de Negociat aquell que vam tenir, jo crec que havies comprès. No va
ser un error meu, al revés, va ser intentar avançar una mica, perquè ens van dir ben
clarament que no, encara que jo ho haguera cedit 40.000 m2, i tu ho saps i hi ha
testimonis, haguera sigut exactament igual, perquè havien de ser ells els que havien
d’haver dit que volien fer un col·legi, val? És a dir, que em sembla, potser no m’hauria
d’haver precipitat i no haguera rebut la crítica que tu m’acabes de dir. Haguera hagut
d’esperar que Conselleria m’ho haguera demanat i es va acabar, i llavors ho haguera fet
súper perfecte. Però el Consell Escolar Municipal que, com sempre, t’hem dit és el que
té, va dir; anem a enviar-ho encara que sapiem que no perquè siga. Que vam ficar la
pota, no, es va ficar la pota i no es va ficar. Vam dir 4.000 metres quan havien d’haver
sigut 8.000, que és el que és la correcció. Però no perquè es fera malament, sinó ens
avancem. Això és una cosa que vull.

Mira, Castelló, per descomptat, sí que hi ha una cosa, tu portes molts anys en la
política, jo porte dos anys, tu tens molt de carisma, o tens molta xerrameca i jo no sé
expressar-me, tal vegada a nivell de política. Però hi ha una gran diferència en la forma
de governar, hi ha una gran diferència de com es fan les coses. Jo vaig amb la cara per
davant i tu no es veu clarament, davall el meu punt de vista, si vas exactament dient
això. Amb això no vull dir que no ho digues o no ho encertes. És a dir, si vas clarament
dient la veritat, o el que realment estàs cercant és qualsevol altra cosa. Jo quan parle no
cerque el vot. Jo quan parle cerque concretament un treball que crec que puc estar fent-
ho bé o puc estar fent-ho malament. El meu exemple serà que quan deixe la regidoria
d’esports, ací davant d’aquest Ple, diré clarament el que he fet en els anys de gestió que
he tingut jo, i llavors em diràs si m’has de posar matrícula d’honor o m’hauràs de
suspendre. Jo pense que superaré la matrícula d’honor, tindré un 11.”

La regidora del grup PSOE, Sra. HERNÁNDEZ, indica: “Bona nit, bé, vegem,
jo, el que passa és que després de les paraules de Ximo poc es pot dir més. Jo crec que
ha sigut molt clar en el que ha manifestat. Però jo sí que volia dir diverses coses perquè
sí que és veritat que a vegades jo no entenc el que passa en aquest ple, ni en aquest ple
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ni en les discussions que ací es duen a terme. Jo crec que és claríssim el que està passant
i no sé per què s’està muntant la que s’està muntant. Fins i tot el propi president i la
junta directiva de l’Acer no entenen el que està passant. I si no ho entenen ells, com ho
anem a entendre nosaltres. Si ni tan sols estan participant en tot el que ací s’està dient i
en el que participen estan dient que no estan d’acord amb el que s’està dient. Ací a què
estem jugant? Ací hi ha un projecte que planteja un equip de govern que cal dir, a més, a
sol·licitud fins i tot de la pròpia directiva de l’Acer, el primer projecte, el que està
aprovat per aquest ple, que efectivament està aprovat, que efectivament està a la
Conselleria, que efectivament porta el seu curs, i que efectivament l’equip de govern no
renúncia a ell, no renuncia a ell. Però haurà de portar els seus tràmits.

Però és que hi ha una altra realitat que ací ningú ha dit, i és que l’estadi del
Fornàs és una instal·lació municipal, i com a instal·lació municipal l’Ajuntament té
obligació de mantenir, i perquè té obligació de mantenir es van col·locar en els
pressupostos 48..000 euros per a poder fer els arreglaments, evidentment no per a
col·locar un camp de gespa artificial, per descomptat que no, perquè si es col·loca a un
club com és el CD Acer i no arriba a més amb 48.000 euros, el camp artificial,
efectivament caldria col·locar-li’l al futbol base, al saguntí, i a un muntó d’equips més.
Clar que sí, per això l’Ajuntament el que fa és col·locar en el seu pressupost 48.000
euros per a arreglar el que es puga, tant en el moment que la Conselleria no es pronuncie
sobre el tema que és el que li falta a aqueix procediment, i a aqueix projecte que seguim
convençuts que és el bo per a la ciutat. Es col·loquen 48.000, però també hi ha una altra
realitat i és que un club, un club privat com és el CD Acer té una empresa, o té un
patrocinador, o té algú que li ofereix el fer una reforma i el fer un projecte esportiu, i el
portar endavant al CD Acer, perquè els xiquets que tenen la seua escola puguen jugar en
les condicions que ha de jugar, perquè se’ls puga promocionar, perquè puguen ascendir
a equips superiors, per a portar endavant un projecte esportiu. I és legítim en el CD Acer
i en qualsevol altre club. I si té patrocinador, visca els seus nassos, visca les seues
nassos, com ahir vam estar, o abans d’ahir, en la presentació del Handbol Port amb un
patrocinador com és Alser. Algú li posa algun entrebanc? Clar que no, si és la que toca.
I si ací demà ve el Saguntí amb un patrocinador, visca, visca els seus nassos, i endavant
amb el que tanca amb aqueix patrocinador. I això és el que ha vingut el Club esportiu
Acer a plantejar a l’Ajuntament. Escolten, tenim un patrocinador que ens va a permetre
tenir unes instal·lacions un poc millor perquè nostres xiquets puguen jugar. Vostès, per
favor, ens poden donar l’autorització perquè fem açò al camp? Mira, anem a parlar-ho, i
no ahir, Sr. Castelló, no ahir. Ho van venir venir a plantejar fa ja més temps, fa ja més
temps. Per això la Junta Directiva del CD Acer ha convocat els seus socis, ha convocat
els pares dels xiquets que tenen el futbol base, per a informar que la intenció de la junta
era portar endavant aqueix projecte. I que per a això estava demanant-li autorització a
l’Ajuntament. L’Ajuntament, abans aqueix projecte, que, torne a repetir, és una
iniciativa d’un club privat, l’Ajuntament ha de cercar la forma jurídica, l’ajust jurídic, a
això que aqueix club, és interès que el club té a millorar les instal·lacions, a millorar, a
portar endavant un projecte esportiu. I això és el que fan nostres tècnics, estudiar quina
és la forma jurídica per a portar endavant aqueixa iniciativa que té un club, no l’equip
de govern, que té un club. I que a mi em sembla correcta. Com em semblaria correcta
que la tinguera qualsevol altre club, perquè per a això és un club que responen a uns
interessos, que volen fer coses, i que cerquen els seus patrocinis. És que jo crec que és
una cosa de calaix, no sé de què estem parlant ací.

I l’Ajuntament, com a responsable que és d’aqueixes instal·lacions, haurà de
concedir l’autorització que procedisca i donar-li la forma jurídica que toque Però això
en cap cas significa que l’Equip de Govern i la Corporació estiga abandonant el
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projecte, que no és això senyors. Que l’Acer continuarà tenint aqueix patrocinador, i
continuarà tenint aqueixa aposta pel CD Acer en aqueixes instal·lacions o en les quals
s’hagen de fer quan estiga l’autorització de la Conselleria o no és així? És així, veritat?
Encara sort que almenys ens posem d’acord en alguna cosa. Es dóna compte, Sr.
Castelló, com no és tan complicat, com la coses cal dir-les i no és tan complicat? Perquè
hi ha realitats que són les que són, i si demà, torne a repetir, ve ací un club amb
qualsevol altre patrocinador a demanar que se’l recolze, se’l recolzarà. Clar que se’l
recolzarà. I això és en el que es basa aqueix conveni, a donar-li forma jurídica a una
iniciativa que té un club que estava utilitzant unes instal·lacions, com les utilitza la resta
dels clubs, que també utilitzen propaganda i utilitzen un muntó de coses. Jo no crec que
això siga tan complicat d’entendre.

I, per descomptat, el projecte segueix endavant i se l’ha dit abans, no sé si ha
sigut el meu company o ha sigut el regidor d’Esports. La Conselleria acaba de demanar
documentació i se l’ha enviat perquè el projecte segueix endavant. Però això no vol dir
que s’hagen d’abandonar els interessos ni del CD Acer ni de cap altre club que vinguen
ací a demanar coses com la que ha demanat l’Acer.

Jo és que crec que està prou clar, veritat, i ningú ha qüestionat en cap moment el
dret que té el CD Acer perquè, a més, jo ho tinc claríssim, jo ho tinc claríssim, com a
advocat, el dret que té a l’ús d’aqueixes instal·lacions, d’aqueixes o de qualsevol
instal·lació esportiva per a tota la vida. Jo ho tinc claríssim, Sr. Castelló, jo no sé vostè,
però jo claríssim, i no ho pose en dubte.

Són coses totalment diferents.”

El portaveu del grup PP, Sr. CASTELLÓ, assenyala: “Una prèvia, una prèvia.
Mira, Ximo, és absolutament injust èticament i moralment que els regidors que se
suposa que estem ací en peu d’igualtat i que utilitzem la paraula per a contrastar els
nostres punts de vista, ens fem entre nosaltres coaccions morals sense voler, com estic
convençut que ho has fet sense voler. No és just que ens estigues dient que et trobes
malament, que estàs malalt per culpa d’açò, no és just, i no hauries de fer-ho mai més,
perquè com a amic et dic que si estàs malalt i que si la teua salut depèn de seguir en
aquest hemicicle, et pregaria que te’n vages a casa perquè això és el primer, el primer és
que et cuides. Amb tota sinceritat t’ho dic, el primer és que et cuides, i si estar ací afecta
la teua salut jo crec que has d’anar-te’n. Perquè a més suposa una coacció moral per a la
resta de companys, i crec que no has de fer-ho mai més, mai més.

No pot ser que ací uns perquè en principi se supose que tinguem bona salut i
bones esquenes per a tractar amb els problemes hàgem d’estar carregant amb tot i amb
campanyes de premsa durant anys, i com tenim xerrameca no passa res i se’ns pot
hostiar tots els dies, i se’ns poden posar querelles. I hi ha altres que per una nota de
premsa en l’Económico isquen tots ofesos i li diguen als companys que són males
persones. I hi ha altres que diguen que és que estaven malalts i que no pot ser, no, no
pot ser. Ací tots estem per al mateix, amb les mateixes obligacions i amb els mateixos
drets. Per tant, et pregaria que si no pots seguir ho deixares, però que no ho utilitzes mai
més en un debat polític perquè no és digne.

Mire, jo no veig la diferent forma de governar la veig tots els dies a totes les
hores. I, vaja, si nosaltres cercàrem el vot en aquest tema ho haguérem tingut claríssim
des del primer moment que diu la junta directiva que presideix el meu amic Alfredo.
Que ara volen signar un conveni, nosaltres a signar el conveni, nosaltres amb la massa
social. Que vénen després tal i diuen, nosaltres estem plantejant qual és el problema que
veiem i on ho estem ficant. Clar, jo em pose en la posició de l’Acer que ara diu que amb
el projecte de l’equip de govern no vol entrar i que no li agrada i açò, i diu si jo fóra de
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la directiva de l’Acer i no voldria urbanitzar, que s’urbanitzara allí, quan s’aprove el
projecte què faria? Ho tindria molt clar, comprometria de tal forma interessos de tercers
de bona fe, o no Nuria? Que en el cas que hagueren d’anar-se’n d’allí hagueren de ser
fortament indemnitzats. I d’aqueixa forma t’assegures estar ací.

El primer que va dir, i no me vas fer ni punyeter cas, que aqueixa instal·lació
hauria de tenir un període transitori en què hauria de ser perfectament mantinguda vaig
ser jo, i ho va dir el nostre grup, i no ho vau posar en l’acord del Ple, i hauríeu d’haver-
ho posar.

Per tant, diu Nuria que el projecte està en Conselleria i seguirà cap avant, el que
passa és que ara hi ha una reforma i un projecte esportiu amb un patrocinador. Bo, i per
quins nassos feu el conveni? I què? Hi ha un patrocinador, bé, perfecte. Que vol fer
l’Acer obres per a millorar les instal·lacions i vos demana permís perquè un
patrocinador se les paga, molt bé. Doneu-li llicència, doneu-li llicència d’obres, doneu-li
llicència d’activitat, i que funcionen. Però el conveni per a què és? Però, vos n’heu
adonat que heu sigut absolutament incapaços d’explicar-nos de què tracta el conveni,
per a què es fa, amb quins objectius, amb quins fins, quines són les contraprestacions
d’una i una altra part? No ho entenem, no sabem de què va, és que no sabem de què va.
Chover, al principi, diu, bo, Castelló m’havia dit que si donàvem explicacions i ho
explicàvem la retiraven, sí, però és que estic tancant i no heu donat ni una explicació, ni
una sola explicació. Tu sí, Quico, et mirava pensant que eres Chover, i tu ho has
explicat molt bé. Tu ho has explicat, sense ser advocat, amb molta més claredat del que
ho ha explicat Nuria.

Per tant, de veritat, seguim sense entendre-ho, seguim sense comprendre què és
el que està passant, que això és l’única cosa que he dit jo a l’Económico, eh? Quan em
van contar tota la pel·lícula Ximo. Alfredo Castelló, portaveu del PP, manifesta, en
l’últim paragrafet, sis línies, manifesta no comprendre que pretén el tripartit ni la forma
tan fosca de procedir en aquest assumpte, per la qual cosa esperen que en el ple
d’aquesta vesprada es donen explicacions oportunes a la vista de la moció presentada.
Això és el que deia jo, aqueixa és tota la demagògia que ha fet el PP amb aquest tema.

Diu Nuria, és que no entenc el que passa en aquest ple? Que és molt socorregut
en ella, quan Paco Zarzoso li comença a dir que aquest equip de govern cada vegada té
més despesa corrent, cada vegada té més impostos i presta pitjors serveis diu: és que no
entenc al Sr. Zarzoso! I ja està, aqueix és l’argument. I avui diu és que no entenc el que
passa en aquest ple! Bo, pose’s un poc a pensar, que estan negociant un conveni que no
ens han explicat, i que em sembla que ni vostès saben on comença i on acaba. Diu, ni
els directius saben el que està passant. Clar que no, és que han d’estar molt sorpresos,
perquè, clar, llavors, sí que saben el que està passant Nuria? Ho saben o no ho saben?
Home, de veritat, de veritat que em sembla... perquè jo crec que té molt clar on van,
crec que ho tenen claríssim, i que si això és el que interessa al club, em sembla lògic que
defense el seu interès. És com quan es fiquen amb SP perquè diuen: és que estan fent
demagògia perquè volen la segregació. Clar, si és que es criden Segregació Portenya
què vols que facen? Si els de l’Acer no volen que s’urbanitze i volen tenir unes bones
instal·lacions i tenen un patrocinador, i volen tenir enganxat a l’Ajuntament, escolta,
enhorabona ho esteu brodant, ho esteu brodant. Ara, els que vos heu ficat en un
maremàgnum que no sabeu per on aneu sou l’equip de govern, eh, o part de l’equip de
govern segons el que venia avui en l’Económico, perquè, no sé, tinc unes ganes boges
d’anar a aqueixa comissió de dijous que ve. I com ja m’he guanyat molts cafès, apostaré
quelcom, jo dic que aqueixa comissió, aqueixa comissió no es farà el dijous. O en
aqueixa comissió no es donarà el conveni, em jugue un altre cafè. Em deveu ja una
barbaritat, eh. Gràcies.”
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A les 23 hores i 45 minuts la Sra. Alcaldessa s’absenta momentàniament la
sessió, i és substituïda en la Presidència pel Primer Tinent d’Alcalde, Sr. Martín, fins a
les 24 hores, que la Sra. Alcaldessa es reintegra a la sessió.

A proposta del Grup Popular proponent, l’Ajuntament Ple, per unanimitat,
ACORDA:

Retirar l’assumpte de l’ordre del dia.

PRECS I PREGUNTES

Durant aquest apartat, els Srs. Goig, Gallart i Cortés abandonen definitivament
la sessió.

La Sra. Alcaldessa llig la primera pregunta formulada pel Partit Popular: “Quin
saldo té en l’actualitat el compte del patrimoni municipal del sòl?”

La regidora-delegada d’Hisenda, Sra. HERNÁNDEZ, contesta: “A veure,
vegem, segons les dades que m’han passat, el compte de patrimoni municipal del sòl té
en aquests moments un import d’1.425.526,52 euros.”

El regidor del grup PP, Sr. ZARZOSO, indica: “Jo ho tinc, Sra. Alcaldessa,
claríssim, tan claríssim que això és així. La Sra. Hernández, vegem, en el 2002 es van
pressupostar inversions per 1.400 milions de pessetes. D’aqueixes eren finançades amb
patrimoni municipal del sòl 474 milions de pessetes. El Sr. Gil, Segregació Portenya, ho
va recórrer. El Tribunal Superior de Justícia de la Comunitat Valenciana va fallar a
favor seu. Llavors, es va plantejar un problema, què fan? L’Equip de govern va prendre
la decisió, encertada, de recórrer. I va recórrer, pareix que va recórrer. Està claríssim,
molt claríssim. Mire si està claríssim, el Tribunal Superior emplaça el 23 de febrer a
aquest ajuntament per a interposar recurs per un termini de 30 dies. El fi del termini es
va complir el 12 d’abril del 2005. L’ajuntament en aqueix període no formalitza el
recurs i així es fa constar pel Tribunal Suprem, el qual, mitjançant interlocutòria declara
desert el recurs de cassació preparat per l’ajuntament contra la resolució dictada pel
Tribunal Superior de Justícia de la Comunitat Valenciana. Vostè sabia, Sr. Civera, Sr.
Martín, que no es va personar l’Ajuntament? I eren 474 milions de pessetes.
Sincerament, vostè això ho sabia? No, vostè, Sr. Martín, això ho sabia? No ho sabia, no
es va personar. Una altra forma de ser, una altra forma de governar. Aquests senyors són
uns ineptes, li ho dic jo. I la Sra. Hernández és claríssim, ho té claríssim, i està tot
perquè és així i no ho saben els seus socis de govern. I això és així, com li ho dic jo.
Llavors, davant aquesta falta vostès han agafat i han cercat una altra via, una altra via.
La pregunta per a acabar és si aqueixos 474 milions de pessetes anessen patrimoni seu,
se li haguera oblidat el termini, s’haguera presentat? Aqueixa és la pregunta, però vostè
està jugant amb els interessos municipals i això és molt greu.”

La regidora-delegada d’Hisenda, Sra. HERNÁNDEZ, assenyala: “De veritat que
és un desvergonyiment el que vostè està tenint, i ja això de dir-nos ineptes frega ja la
poca vergonya, Sr. Zarzoso. Vostè s’ha passat tres pobles, tres pobles s’ha passat. Ara li
ho vaig a explicar molt claret. Perquè té nassos, parlant clar, que siguen vostès els que li
han generat un bretxa econòmica a l’Ajuntament finançant amb Patrimoni municipal del
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sòl i vinga ací a donar lliçons de com es gestiona. Té nassos, té nassos! Han sigut
vostès, és el seu pressupost, i és el que recorre Segregació Portenya en el seu
pressupost, i són 2.800.000 euros que vostès van gastar inadequadament, vostès. I té
nassos, perdone, jo he estat calladeta quan a més vostès han utilitzat un mitjà que no és
el correcte perquè vostès exclusivament el que han preguntat és quina quantitat tenia
aqueixa partida. I ací ha soltat difamacions molt greus, molt greus, quan el pressupost el
va fer vostè malament. És així, Sr. Gil? Val, i té nassos que vinga ací a nosaltres a
acusar-nos a nosaltres d’ineptes.

Però perquè vostè s’assabente, perquè nosaltres no som els advocats d’aquest
ajuntament, i per molt advocat que jo siga, i se li ho havia de contestar al Sr. Gil que és
el que se suposa que demana la meua dimissió perquè no és cert el que vaig dir, però
aprofitaré i li ho vaig a contestar, ja que ho ha tret el Sr. Zarzoso. Que, torne a repetir, té
nassos la cosa, té nassos la cosa.

Vegem, Sr. Zarzoso, els advocats d’aquesta casa són altres, que a més no
contractem nosaltres, ens vénen de l’exercici anterior, de l’equip de govern anterior. Jo
sóc advocat, però jo no estic ací com a advocat, servisca també per al Sr. Gil. Jo no estic
ací com a advocat, jo estic ací com a regidora. El meu despatx el tinc tancat, m’entén,
em segueix? Bé. Quan ací hi ha un problema d’aquest, siga de qualsevol reclamació
d’urbanisme, qui s’encarrega són els nostres advocats, que per a això estan i per a això
cobren, per cert, per a això cobren.

Aquest equip de govern, la responsabilitat política que tenia i així ho va acordar,
ho va acordar en una junta de govern i va acordar recórrer, i va acordar recórrer, i
aqueixa era la nostra responsabilitat, i va acordar recórrer. I així se li va traslladar els
advocats d’aquest ajuntament, que, per cert, es van personar en el recurs. Per cert es van
personar en el recurs. Li ho vaig dir de memòria l’altre dia al Sr. Gil, perquè clar
evidentment el que tenen obligació és de contar-nos les coses que fan, faltaria més, per a
això també cobren, val? Vegem, vegem, si els advocats d’aquesta casa que són els que
estudien els casos, tots, no aquest, tots, decideixen que falta i que el procediment no
s’està portant correctament i que falta una notificació que se li deu fer a l’ajuntament, ho
posen de manifest al tribunal suprem i li diuen, falta una notificació. El Tribunal
Suprem no li contesta a aqueix escrit i el que fan nostres advocats és recórrer la
interlocutòria que arxiva, o que diu que ja no s’ha presentat recurs i que no cap recurs. I
hi ha un recurs de súplica plantejat. Ho sap?, ho té?, vol vostè l’informe de Cuatrecasas?
Després, sí que han actuat en aquesta matèria però amb els criteris que tenen els lletrats
d’aquesta casa, que no sóc jo sap? No sóc jo la lletrat. Nosaltres vam donar una ordre
als lletrats i ells han actuat com creuen que deuen actuar. Han presentat un escrit i han
presentat un recurs de súplica. I jo no ho puc dir res més. Si vostè vol demanar-li més
comptes, demanese’ls als advocats, però ells porten la defensa com creuen que la deuen
portar. Després, Sr. Gil, veu com sí que hi havia una altra línia i està presentat? I a més
abans del Ple, on vostè em diu que jo he acusat de mentir. És que vostè, li torne a
repetir, m’ha preguntat a mi, quina quantitat hi havia? Això és el que vostè ha plantejat
per escrit quina quantitat hi havia en la partida de Patrimoni municipal del sòl? Crec que
li he contestat que és la meua obligació. Tot la resta que ha dit ací, li torne a repetir que
és una poca vergonya, això és el que és.”

La Sra. Alcaldessa llig les preguntes 2 i 3: “Quins estudis tècnics previs
econòmics i medi ambientals s’han realitzat en data avui per a afirmar que la
construcció de la planta dessaladora es durà a terme en el primer trimestre del 2006? I
l’altra pregunta: Quins costos d’inversió i de producció assumeix l’Ajuntament en optar
el dessalatge?”
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El regidor-delegat d’Activitats, Sr. CHOVER, manifesta: “Molt telegràficament,
l’Ajuntament de Sagunt ha signat amb AQUAMED un acord d’intencions amb l’objecte
de fixar els objectius comuns i manifestar l’interès mutu a col·laborar i negociar el futur
conveni que haja de regir les obligacions i drets de les mateixes respecte a que, com es
diu en un punt, el creixement industrial i residencial esperat al municipi per als pròxims
15 anys, exigeix avui la presa de decisions que garantisquen el subministrament d’aigua
potable tant en l’actualitat com en el futur. Això és el que ha signat l’Ajuntament, un
acord d’intencions per a, posteriorment, elaborar i signar un conveni.

En aquest acord d’intencions, en una clàusula AQUAMED es responsabilitzarà
d’elaborar els estudis previstos així com d’informar detalladament i permanentment a
l’ajuntament.

Igualment, en altres dels punts, diu que en el futur conveni regularà, entre altres,
els següent extrems: determinació de l’esquema financer d’execució de projectes
concretant les operacions financeres que troben de concretar-se.

Bé, açò és el que ha signat l’Ajuntament. Per tant, ni ha signat que la construcció
es farà en el primer trimestre del 2006. Hi ha una clàusula que marcar terminis, i l’inici
dels estudis és al juny, estan iniciats, i l’inici de la informació pública és a l’octubre. En
aquests terminis no s’estableix en cap lloc que la construcció de la planta dessaladora es
durà a terme en el primer trimestre del 2006.

Per tant, el que ha signat l’Ajuntament amb AQUAMED és aquest acord
d’intencions per a elaborar un conveni que se signarà posteriorment.”

El portaveu del grup PP, Sr. CASTELLÓ, assenyala: “Encara que al llarg del pla
se’ns ha dit prou qualificatius gens agradables, com demagogs, o directament que s’és
mala persona a un regidor i tal, Paco Zarzoso em demana que retire la qualificació
d’ineptes que ha fet a l’equip de govern i que demana disculpes i que es referia
bàsicament al tema de la gestió, i per descomptat, no a una desqualificació personal.

Bo, dit açò, hem agrupat les dues preguntes sobre el tema de la dessaladora
perquè tampoc és necessari consumir les dues preguntes tenint en compte que el tema
està, nosaltres pensem, debatut. I que si realment aquest protocol d’intencions o conveni
d’intencions, com vulguen dir-li, posteriorment ha de tenir la ratificació d’un conveni
definitiu, ací serà el moment de valorar-ho. Anem a fer-li la petició, l’encarida petició
que intenten parlar aquest tema amb l’oposició a l’hora de plantejar les qüestions per a
veure si es pot arribar a acords. I si no seguirem per la via lamentable de l’enfrontament.

Sr. Chover, la nostra sorpresa es dóna en aquest tema quan passem de veure en
aqueix conveni que vostè diu que xifra objectius comuna i l’interès mutu, nosaltres quan
veiem la lletra d’aqueix conveni ens adonem que el tema va molt més enllà perquè parla
que l’ajuntament opta com a solució per la dessaladora a pesar de la qüestió del m3 que
hem debatut anteriorment, i opta pel dessalatge com la solució per a la recerca d’aigua.

Per un altre costat ens sorprèn que totes les declaracions de la ministra i de
l’alcaldessa parlant que el Pla Hidrològic Nacional no resolia el tema de l’aigua
industrial per a Sagunt, i que açò, la dessaladora, seria el futur per a l’aigua industrial.
Posteriorment ens trobem amb la sorpresa, igual que altres membres de l’equip de
govern, que en l’acord d’intencions no es parla d’aigua d’ús industrial, sinó que es
parla, en tot cas, d’aigua potable i que no es parla del municipi de Sagunt sinó que es
parla de municipis, cosa que ens crida també l’atenció i ens agradaria que si ara pot
aclarir-nos quelcom ens ho aclarisca.
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D’altra banda, no sols és una manifestació d’objectius i d’intencions sinó que a
més afig, fins i tot, pagaments de tarifa per part de l’ajuntament de dues forma. Una
tarifa depenent del cabal d’aigua produït i una altra tarifa de caràcter fix.

També es parla que AQUAMED serà la propietària i directora, i l’ajuntament
paga i posa a disposició els terrenys amb aqueixa clàusula del fix més el variable.

Un altre tema de què parla, no sols d’objectius i fins, és el del finançament, parla
de fons europeus, parla de fons de la Generalitat Valenciana en un tema que ni tan sols
s’ha parlat amb la Generalitat Valenciana, mostrant una vegada més el tarannà.

I que finalment la planta serà sufragada tant per AQUAMED com per
l’Ajuntament.

I després té una periodificació una mica estranya de com es van a portar els
terminis en aquesta intervenció. Tan estranya que el que tenia previst per al mes
d’octubre d’enguany després d’haver realitzat tota una sèrie de projectes i fer una sèrie
d’estudis, ens hem assabentat el dia 21 de juny que es realitzarà el mes que ve, el mes
actual ja quasi, actual, que és la informació pública per a la dessaladora de Torrevella,
Sagunt i Dénia, segons el director o el president, no sé el que és, d’AQUAMED. I això
és una qüestió que no és tampoc el que diu aquest acord d’intencions que deia que
durant aquest període, a partir de juny s’iniciaven els estudis i a l’octubre es trauria a
informació pública. Bo, diuen que ja, que en aquest mes en què estem es va a traure a
informació pública sense comptar amb aqueixos estudis a què es fa al·lusió en el
conveni d’intencions, que de moment, uns dies més vesprades ja comença a incomplir-
se.

I posteriorment ens trobem amb una altra sorpresa en la premsa, açò ha sigut la
setmana dels esglais, i és que els camps de golf previstos als municipis Popular,
Socialista i Bloc de la comarca, bo, Bloc em diuen que no, es va a realitzar a través de
l’aigua de la dessaladora. Amb la qual cosa, nosaltres ja no sabem què pensar de tot açò,
ni per a què servirà l’aigua, i on es va a portar.

I hi ha una reflexió última que li volíem fer al Sr. Chover i a l’equip de govern
en el ple que és el lloc adequat per a fer-ho. Totes aquestes qüestions són de les que
tenim dubtes del protocol, però hi ha una altra qüestió que volem fixar en el Ple de
l’Ajuntament de Sagunt i és que si finalment per al sòl industrial que tenim a Sagunt, i
una vegada se’ns concedisca l’aigua que hem demanat avui del m3, fa falta realitzar una
instal·lació d’aquest estil, si finalment el govern de la nació no estima adequat fer ni el
transvasament de l’Ebre, com està clar que no, ni el minitransvasament fins a Sagunt,
perquè si es fera el minitransvasament fins a Sagunt jo crec que no tindria sentit per
complet fer la dessaladora, segur, vaja, això seria absolutament segur. Si es decidira fer
la dessaladora el que no entenem davall cap punt de vista és que el propi ajuntament es
fique a gestionar la construcció, el finançament i els estudis per a fer una planta
dessaladora. Si a alguna activitat industrial li fa falta, el lògic seria que a l’estil d’Unió
Fenosa se cercara el finançament adequat per a ells mateixos autoabastir-se d’aigua. Res
més i gràcies.”

El portaveu del grup PSOE, Sr. CHOVER, assenyala: “Bé, nosaltres creiem que
la dessaladora és un recurs important i que servirà a aquesta comarca sens dubte. Els
comptes que s’han fet aquesta vesprada mateix, ja situen les necessitats en 580 litres per
segon a la volta de cinc anys, a la qual cosa caldria afegir, doncs, la petició de Parc
Sagunt que aquesta ja és vella de 128 litres per segon, Parc Sagunt 1. Si considerem que
Parc Sagunt 2 és el doble que Parc Sagunt 1 podríem posar-li 250 més. És a dir, que el
m3 està seriosament compromès perquè en aqueixa comptabilitat no s’ha inclòs el que
fa falta per a la resta de tota la comarca, que va de 250 a 425 aproximadament, que són
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altres 125 o 130 litres per segon més la concessió que té feta SIDMED que són de 155
més la pretensió sempre última de la Confederació de reservar quelcom del m3 per si de
cas, no?

Per tant, amb aqueixos comptes que les hem fet avui tots perfectament veiem
que el m3 està seriosament compromès, està seriosament compromès. I la possibilitat
d’establir aquesta dessaladora assegura el futur d’aigua per a la comarca en tots els
aspectes, industrial, potable, el que siga necessari.

Bàsicament, i bo, i en bona lògica, que si la planta dessaladora està ubicada a
vora del mar i pegada al polígon industrial, el lògic és que abastisca inicialment al que
està més pròxim. No per això hem desestimat el comptar l’aigua necessària en Camí la
Mar 1, en la Vallesa, etc., etc., com avui s’ha relatat.

Per tant creiem que la dessaladora és un recurs molt important per al nostre
municipi i, davant la possibilitat clara que va aparèixer amb el tema de la dessaladora
pròpia d’Unió Fenosa i la suficiència de les conduccions, hem plantejat aqueixa
possibilitat i el Ministeri s’ha fet ressò i entén que és factible i que podria donar solució
de futur clar a la comarca.

En el fet que cal establir una tarifa, evidentment, igual que la tenim establida
amb el m3, o és que el m3 el tenim de gratis? És que no estem pagant la
potabilitzadora?, és que no pagarem o paguem les conduccions? Tot això va carregant la
factura que es paga anualment. És a dir, que les inversions fetes per l’entitat de
sanejament i les inversions fetes amb aigua del Xúquer es van amortitzant amb les
tarifes i amb els preus que es paguen.

Per tant, és evident que en la dessaladora també funcione d’una manera
semblant, perquè igual de ens públic, entitat o empresa pública és AQUAMED com és
l’entitat de sanejament.

Per tant, i també amb els mateixos criteris, amb els mateixos criteris. Si un poble
demanda demà, si Quartell demanda demà que necessita 15 litres per segon per a
abastiment públic haurà de pagar l’amortització corresponent a aqueixos 15 litres,
encara que després la factura siga d’11 litres o de 7 litres. És a dir, que les inversions
que s’han fet en les conduccions del m3 estan també per a ser pagades pels usuaris, pels
municipis usuaris. Llavors, té certa lògica que aquestes instal·lacions córreguen la
mateixa sort.

De totes les maneres, jo torne a repetir l’inici de la meua intervenció en aquest
aspecte, que el que ha signat l’Ajuntament és un acord d’intencions, i que tindrem
temps suficient de debatre el tema de la dessaladora i tindrem temps de debatre prou la
proposta de conveni i el text del conveni que es tanca a signar. Res més.”

La Sra. Alcaldessa llig la 4a pregunta: “Quins són els termes en què es va a
signar l’acord previ al futur agermanament de Sagunt amb la ciutat de Millau?”

El regidor del grup PSOE, Sr. MUÑOZ, manifesta: “Bona nit, bé, el protocol
que s’ha signat és un protocol d’intencions exclusivament, i obeeix a una, diguem-ne,
una sol·licitud d’un interès de la ciutat Millau per a agermanar-se amb la nostra ciutat.
Aquest interès va començar, o nosaltres vam tenir coneixement d’aquest interès, a finals
del mes de gener d’enguany, a través d’un ciutadà d’aqueixa ciutat, de Millau, que va
telefonar i va demanar entrevistar-se amb alguna persona responsable d’aquest
ajuntament. Això va generar que el mes de febrer, bo, faig aquests antecedents perquè
s’entenga un poc el procés com s’ha desenvolupat el procés. El dia 17 de febrer dos
ciutadans de la ciutat de Millau van venir a Sagunt, u és membre del comitè
d’agermanament que allí està organitzat, i un altre és regidor de Millau. Van estar ací,
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bo, 24 hores, una vesprada i un matí. Iniciem els primers contactes, van manifestar que
ací hi havia molt d’interès a agermanar-se amb la ciutat de Sagunt, i bo, i a partir d’ací
ells es van anar a la seua ciutat amb un càrrec de la Sra. Alcaldessa de saludar al Sr.
Alcalde de Millau, que a més és diputat de l’Assemblea Nacional Francesa i ha sigut
Ministre del govern francès. I en aqueix procés, als pocs dies, el Sr. Alcalde de la ciutat
que volia agermanar-se amb nosaltres va manifestar la seua intenció de venir a Sagunt
en el moment tinguera ocasió i coincidiren les agendes de l’Alcaldessa de Sagunt i de
l’Alcalde de Millau. Això va passar el dia 24 de març, el Sr. Gofren, Jacques Godfrain,
que és l’Alcalde d’allà, va agafar un avió, vi ací, va estar una vesprada parlant amb la
Sra. Alcaldessa, van tenir un contacte, van venir dos ciutadans més d’aquesta ciutat. I en
el transcurs d’aqueixa conversa, i d’aqueix contacte, bé, ens van invitar a l’Ajuntament
de Sagunt a una lectura pública del Quixot, a  visitar la ciutat i fer una lectura pública
del Quixot aprofitant el 400 aniversari de la publicació del llibre. I ací és quan
continuem parlant per telèfon, faxos, e-mails, etc., etc., i arribem al dia 17 de juny en el
qual la delegació d’aquest ajuntament va anar a Millau i es va signar, bo, es va fer la
lectura, es va fer una sèrie d’activitats, si després volen podem entrar en elles, i com la
pregunta concreta era en quins termes se signatura aquest protocol he de dir que és un
protocol, com he dit, d’intencions. És a dir, s’estableix clarament la intenció de
continuar treballant per a l’aconseguir l’agermanament. De fet el títol del protocol és
així, Protocol d’acords Sagunt- Millau, un acostament amb vista a un agermanament. És
el procés, en definitiva el que estem establint.

No vaig a llegir-ho tot perquè hi ha també com les ponències que es fan a
l’ajuntament hi ha una sèrie de consideracions i una sèrie d’objectius a cobrir.
Bàsicament diu que ens comprometem a la realització d’un acostament que, amb vista a
concretar oficialment l’agermanament de les nostres ciutats, en els principis de l’any
2006, concretament s’ha posat una data perquè tots podem caminar cap aqueixa data el
mes de març, en general.

És un agermanament de caràcter cultural i es pretén que siga en el futur un
agermanament de caràcter cultural i econòmic.

També s’estableix que enguany 2005 siga un any d’anar d’exploració i de
contactes successius per a poder aclarir aquelles coses per a les quals facen falta i per a
la redacció del protocol d’agermanament.

En aquest acostament es marquen una sèrie d’objectius d’intercanvis de caràcter
humans, culturals i econòmics, i de caràcter fonamentalment cultural tendents a
intercanvis escolars, estan des d’inversió lingüística, d’adults, professionals, etc., etc., la
tercera edat, esportius i tal. I, en el pla econòmic i comercial també a través de les
entitats  comercials i industrials de les dues ciutats bàsicament, però ja dic però no es
concreta res sinó que és un acord d’intencions per a anar cap a l’agermanament.”

El regidor del grup PP, Sr. MARTÍ, assenyala: “La veritat és que després en
massa ocasions ens hem de sentir que no preguntem les coses. El problema ve quan
moltes d’aqueixes coses t’assabentes com ens hem assabentat per la premsa que se n’ha
anat a Millau a signar aqueix protocol d’intencions. Un protocol que supera el que és
l’àmbit d’un equip de govern, que aquesta nit ens assabentem que porten sis mesos de
converses i que és d’un àmbit municipal, com el que ja tenim amb Cecina a què tots els
anys ve una delegació del seu ajuntament, igual que de la nostra va allí. I que creiem
que en el seu moment quan s’havien començat a forjar aqueixes converses no constava
en res, en la comissió informativa corresponent, anar informant de com s’anaven
desenvolupant aqueixes trobades, igual que el Sr. Civera en la Comissió de Cultura ha
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estat informant d’algunes cartes que han arribat procedents de Zaquinto, perquè, bo,
entre tots podem enriquir aqueixos protocols.

Ens hem assabentat per la premsa també que hi ha hagut una delegació
empresarial que ha anat a signar ja un protocol d’intencions amb empreses de la zona de
Millau, cosa de la qual ens alegrem perquè si és una porta més que s’obri al comerç de
la nostra ciutat, benvinguda siga. Però el que sí que li preguem és que aquests protocols
passen per on deuen passar, perquè un agermanament és un agermanament de tot
l’ajuntament i de tota la ciutat, no sols un agermanament de l’equip de govern. Amb la
qual cosa, esperem que a mesura que es tanquen succeint les converses els preguem
tinguen a bé l’informar-nos i quan es tanca a signar qualsevol altre protocol s’acorden
que a l’oposició también hi ha representants municipals que representen, valga la
redundància, a una altra part de la ciutadania. Gràcies.”

El regidor del grup PSOE, Sr. MUÑOZ, indica: “Una vegada que vos done
informació, home. Breument, fins ara l’única cosa que s’ha fet ha sigut establir el
contacte, com he dit, per a poder començar. Ara que és quan començarem a plantejar
l’agermanament és quan de veritat podem començar a treballar. M’explique o no? Però,
no, home, clar, de totes maneres, Sr. Castelló, vostè estarà invitat expressament, vostè,
jo, em sap greu, però vostè estarà expressament invitat per la Sra. Alcaldessa a
l’entrevista amb el Sr. Alcalde de Millau. Jo no li vaig a invitar, però la Sra. Alcaldessa
sí. Jo, em sap greu perquè no es tracta de fer una recriminació perquè estem ara,
afortunadament un poc més relaxats, però tanca, vull dir, estava vostè, sí, sí, tanca, bo,
en fi que no, que accepte el que vostè em diu absolutament d’acord en què ara en el
protocol d’agermanament que es plantege hem de participar tots, efectivament, però
que, vaja, aqueixa és la situació. Fins que no estava clar, perquè he de dir que és
claríssima la intenció d’aqueixa ciutat d’agermanar-se, hi ha un interès brutal, brutal.
Quan dic brutal és la recepció i sobretot la quantitat de persones que estan estudiant allí
espanyol, cultura espanyola, etc., etc., és molt interessant i molt important.”

La Sra. Alcaldessa indica: “Quedava una pregunta més del Partit Popular sobre
els granels sòlids, però que queda retirada segur perquè ja ha sigut prou explicat.”

El regidor del grup PP, Sr. BORRÁS, indica: “Se li va oblidar en el ple passat
una pregunta que presentem per escrit sense poder intervenir, va alçar la sessió abans
d’hora, però, en fi, com que n’he llegit alguna cosa en la premsa aqueixa no la faré i fa
un moment he tingut una conversa amb Miguel García explicant-li la pregunta que faria.
Ell ja sap de què va i em respondràs, no és això, Miguel? Val.”

El regidor del grup PP, Sr. CASTELLÓ, assenyala: “Ha sigut una pregunta
intrigant la del Sr. Silvestre.

Un prec i una pregunta.
El prec fa referència al principi del ple quan davant, ha demanat el mateix

Fernando la lectura d’una resolució, i pensem que al final ha actuat no massa
correctament amb la companya Leonor. Per això pensem que en el seu moment hauria
d’haver demanat disculpes o l’alcaldessa cridar-li l’atenció per l’ús poc desmesurat del
llenguatge, o haver deixat per la claríssima al·lusió feta a la regidora, haver-li deixat
encara que fóra un minut perquè contestara a aqueixa clara al·lusió. Però el prec és que
aqueixes situacions no tornen a succeir i, en el cas que succeïsquen, que l’Alcaldes els
pose límit.
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D’altra banda, el dia 23 de juny, fa més d’una setmana ja, sol·licitem un ple
extraordinari per a debatre l’estat del municipi, de política general del municipi i tal, i és
dir-li a la Sra. Alcaldessa si ja té pensat per a quan convocarà a la Junta de Portaveus
per a tractar aqueix tema. Res més.”

La Sra. Alcaldessa manifesta: “Realment si tinguérem, jo, el prec que faria
davant és que realment en el fragor del debat diem coses molt desafortunades tots. Tant
de bo i procurem entre tots abaixar el to d’aquest ple, els uns i els altres! El dia 11, el
dia 11, convocarem  Junta de Portaveus la setmana que ve, el dia 11.”

La regidora del grup PP, Sra. MURCIANO, diu: “Bo, realitzaré primer una
pregunta, dues preguntes i després un prec. Vegem, en l’última comissió informativa de
la setmana passada de règim interior i de personal, va haver-hi una pregunta que es va
fer en aqueixa, en la dita comissió, que van preguntar per la situació laboral
administrativa d’una persona que està a les dependències de la secretaria d’alcaldia i
d’ací. Això és una pregunta que es va fer allí, eh, es va fer una pregunta allí, i no la vam
fer nosaltres, eh. Llavors, davant aqueixa pregunta que d’alguna forma no es va
respondre sí que nosaltres sol·licitem ara que se’ns responga, si no és ara quan puguen,
si hi ha primer alguna relació contractual, funcionarial o de qualsevol altre tipus, entre
aquesta persona i l’ajuntament. Sí que es va dir que és un cert senyor que s’anomena
Julio, no sé ni qui és. Ho dic perquè això també es va dir allí.

Segon, en el cas que la primera de les qüestions siga resposta negativament,
basant-se en què, aquesta persona, està i té accés al material municipal? I dic açò perquè
també es va dir i també crec que s’ha vist que té accés als ordinadors de les secretàries
d’alcaldia, fins i tot al del despatx del tercer tinent-alcalde també. Amb la qual cosa, està
utilitzant massa materials municipals sinó té cap relació laboral administrativa amb
l’Ajuntament, podria tenir, o se suposa que podria tenir accés a dades especialment
protegits.

I finalment, que serà el prec, sinó hi ha cap tipus de relació administrativa amb
l’Ajuntament, sí que li pregaria que s’adopten les mesures oportunes per al mes estricte
compliment de la legalitat vigent.”

La Sra. Alcaldessa contesta: “A això li puc contestar jo, pareix que estem en
l’hora dels desbarats o d’haver-hi qui la diu més grossa. El senyor, des de quan hem
preguntat quina gent entra en els grups polítics del partit, dels partits diferents? Des de
quan hem preguntat, o hem intentat intervenir de qui entra en els grups polítics? Mai,
veritat que no? No, no perdone, com diu el Sr. Borrás, per favor, com deia el Sr. Borrás
quan era alcalde, l’Alcaldia era el lloc del grup polític. Mire, quan aquest senyor que és
una persona de confiança del partit, membre del partit, que no té cap contracte amb
l’Ajuntament, es dirigisca a algun funcionari demanant-li quelcom, demandant-li
quelcom o revisant quelcom, vostès estarien en el seu dret de dir el que estan dient.
Mentre que no siga així, i el Sr. Secretari pot dir si aquest senyor va per ací per
secretaria demanant informes, no poden dir res. Els ordinadors, com vostè sap, està tot
codificat i té accés del que pot tenir. Jo sóc la primera a controlar que es complisca la
legalitat vigent, i la protecció de dades està per damunt de tot. Però mentre que no
entrem en els grups polítics a veure qui hi ha dels partits manejant-los en els grups
polítics, no tenen dret vostès a alçar sospites de qui ve a assessorar-nos al Grup
Socialista.”
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El regidor del grup SP, Sr. GIL, assenyala: “No queden ganes ni de fer la
pregunta ja. Collins, l’una i quart, jo ja sóc molt major, quina bogeria! El que passa en
aquests plens no passa, jo crec, que en tot Espanya, açò és una bogeria. Vegem, ja porte
molts. No aconseguisc acostumar-me, val? No m’aconseguisc acostumar, escolta, cada
dia és més tard. Sí, exacte, jo del que ha parlat l’amic no sé què ha dit, al final un poquet
m’he assabentat.

Vegem, Sra. Alcaldessa, vull en principi fer-li un prec, però abans li volia fer un
aclariment, encara que siga xicotet. En cap moment, el que està parlant, en cap moment
el que està parlant ha aprovat en cap paper, en cap comissió de l’ajuntament, ni plens,
que ací es descarregaren granels. Per si tenia algun dubte ja li l’he aclarit, mai, mai que
es descarregaren granels. Hem aprovat els graus 3 i 5 en unes propostes, no en cap
acord. No, no, vostè agafe la meua intervenció a veure en algun moment apareix que jo
he aprovat granels, el que ocorre és que els graus 3 i 5, que són els que conté el pla,
admeten que puguen haver-hi granels, clar que sí, però jo no he parlat mai de granels. I
el que sí que els puc dir és que granels que es van desmuntar en una..., clar, home, no,
és que sap el que he aprovat molt, clar? Mire, un acord plenari, un acord plenari que era
ampliació d’instal·lacions davant projecte d’estudi d’impacte ambiental, mire, sí, sí, sí.
Sí, sí la del 2001, 98 i 2003, totes, totes. Mire, que ajunte a l’estudi d’impacte
mediambiental, que es remet a l’ajuntament, un pla d’usos, mira, mira, un pla d’usos
que regule l’entrada i eixida de mercaderies, m’entén Sra. Alcaldessa, eh? Amb
l’organisme o institució a qui corresponga la seua elaboració, i sempre abans de
l’aprovació definitiva.

Bé, de totes les maneres jo el que volia pregar ara és que, com vostè és una
persona que està en la junta del Port, i al cap i a la fi ens representa a tots els grups
polítics, bo, que ens donara, almenys, al nostre grup, una còpia de les actes a què vostè
assisteix com a persona d’aquest municipi. No sé si la té ja algun altre grup, o si l’han
demanat o què, però si no nosaltres se la demanem des que està vostè com a principal
representant la nostra.

Li vull fer també una pregunta en el següent sentit, Sr. Fernández, el mes passat
vam veure un expedient que contenia les cessions corresponents a les transferències
urbanístiques en el Macrosector VII per a serveis, on anava possiblement la futura
oficina de l’INSS. Jo li vaig comentar l’altre dia que, segons els mesuraments que jo
vaig fer sobre el lloc, falten uns tres metres de vial. Per tant, crec que caldrà repetir
aqueix expedient i deixar-ho amb les mesures que es corresponguen, perquè posar-li
aquests tres metres al vial suposa ficar-se en més metres de la zona a cedir. I, per tant,
crec que caldrà fer l’expedient d’acord amb les mesures correctes val? Aqueixa és la
pregunta que li feia a vostè.

I, finalment, una altra pregunta, és la següent, no sé si vostès com a equip de
govern tenen solucionat l’expedient amb l’import definitiu de la signatura Ric-hi Bros,
d’aparcament de maquinària al polígon Sepes. Si per fi s’ha cobert la quantitat de diners
que ací es reclamava per un altre grup polític? I que nosaltres coincidíem en la xifra. Si
no és així, Sr. Castelló, si no és així en la pregunta que jo acabe de fer ara a l’equip de
govern, i seguim com estàvem sobre els pagaments que ha de fer l’empresa Ric-hi Bros,
crec que es pronuncia així, bo, compten amb nosaltres per a fer les accions que es
corresponguen dins de la legalitat. I si no crec que estem fent un flac favor a la
ciutadania. Posaré un xicotet exemple, perquè com ha sigut meu crec que ho puc contar
en primera persona. Jo, fa uns dies, vaig deixar un dia el cotxe on ho deixen els
regidors, però sembla que no estava en la llista de com regidor, i el cotxe va ser portat a
la policia i vaig haver de pagar, com és lògic i està previst, els 52 euros per a emportar-
me el cotxe a casa. Però no sols jo he complit amb el que correspon, que estan les
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ordenances així, no. És que molts ciutadans d’aquest municipi, en demanar l’ocupació
de la via pública, paguen tots els dies la quantitat que els correspon. El lògic és que
aquesta empresa complisca també amb aqueix requisit i que a més jo crec que vostès ho
tenen molt senzill, com els vaig dir la vegada passada. Els equips de l’oposició no estan
esgotant perquè vostès paguen la quantitat que els correspon. I d’una vegada per sempre
concloguem aquest assumpte. Si no ho fan, senyors del PP, ja que van llançar la pedra
en el sentit que estan disposats a arribar a on siga legalment, nosaltres els acompanyem,
val? I, clar, pagant la quota que els corresponga. Gràcies, res més.”

El regidor del grup PSOE, Sr. MUÑOZ, exposa: “Sr. Gil, jo no li vaig a
contestar al que vostè ha dit, però com m’ha al·ludit en un tema de... diu ací l’amic no
he entès res del que ha dit. No, home no, espere que siga, no, perquè jo parle sempre
baix, dic que espere que siga perquè no m’explique bé, no perquè vostè estiga orgullós
de no entendre el valencià.”

El regidor del grup PSOE, Sr. CHOVER, assenyala: “Bé, ací, només li vaig a
llegir l’últim paràgraf; a la vista d’allò que s’ha exposat, incorporada l’esmena aprovada
al dictamen de la comissió, i sotmès a votació, el fons de l’assumpte, l’Ajuntament Ple,
per 15 vots a favor: PP, GM, SP, i UV, i 10 abstencions de PSOE i BLOC acorda:
L’emissió de dictamen favorable a la proposta del pla d’utilització d’espais portuaris
proposat per l’autoritat portuària amb les precisions establides en el part expositiva.

L’informe favorable al, açò és, no, jo no dic en la seua intervenció, jo dic que
vostè va aprovar aquest dictamen favorable a aquesta cosa, a açò. Ací, si vostè veu els
colors, pot observar com diu en cada trosset de color l’ús que tenen assignat. Per tant, si
vostè la revisa veurà com ací hi ha granels sòlids GS, ací hi ha granels sòlids GS, ací hi
ha granels sòlids GS. Eh? No ho sé jo qui ha aprovat encara. Per tant, aquest dictamen
que va fer l’Ajuntament l’any 2003 no hem dit cap cosa estranya, va ser aprovat per qui
va ser aprovat i ja està.”

I vist que no hi ha més assumptes a tractar, la presidència clou la sessió a l’1
hora i 25 minuts del dia 1 de juliol del 2005; de tot això, com a secretari, done fe.

ACOMPLIU-HO: L’ALCALDESSA.

ANNEX: INTERVENCIONS DEL PÚBLIC.

El President de l’Associació de Penyetes i adjacents, el Sr. Enrique Almenar diu:
“Com està veient senyora Alcaldessa ens hem de tornar a venir ací a manifestar-nos
donat al compromís que vostè va tenir amb nosaltres que pareix no seguirà endavant,
pel que tenim entès, però bo. El passat 24 d’abril va ser l’última reunió que vam
mantenir amb vostè a la qual vostè ens va proposar a l’Associació de presentar-li dos,
una alternativa, sobre el problema que nosaltres li plantejàvem, de la rampa del carrer
Boconio Romà, nosaltres no un, sinó li’n presentem dos, que els va veure i a més un
àlbum prou complet de fotos de situació de la zona, al cap dels vuit dies vostè mateix
ens va veure pel carrer a  la meua a la secretària i ens va dir pujar i demanar a la
Secretària una nova cita, fins a les dates d’avui no hem rebut aqueixa nova cita, per part
de vostè, ens presentem ací i parlem amb la Secretària per a veure que és el que ocorria
amb aqueixa nova cita que vostè mateix ens va dir que demanàrem i ens assabentem per
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la Secretària que vostè havia remès un informe manteniment, no se si serà veritat o serà
mentida.

Bo, el problema està que ni de manteniment, ni per part del regidor de
manteniment hem rebut cap informació, el tema es va quedar com vostè va comprendre
en les mesures dels pendents, les que nosaltres presentàvem, a la que el seu tècnic, va
presentar que realment van ser vergonyoses els esbossos que va presentar el seu tècnic,
les mesures no coincidien i es van proposar fer un nou estudi però aqueix estudi, es veu
que hi no hagut temps pel que es veu, després del 24 d’abril, perquè fins a la data d’avui
no ha eixit cap nou projecte per part d’aquest Consistori.

Llavors nosaltres el que els demanem a vostè senyora alcaldessa, és que ja que
es va comprometre a estudiar la situació i que realment reconeixia el gran problema que
hi havia, tant en, no sols a l’accés de serveis prioritaris, sinó també en boques d’incendis
que de fet fa poc, vam haver d’actuar els veïns amb poals, perquè uns joves li van pegar
foc a una palmera, llavors vam haver d’eixir com els pica pedres, amb poals apagar el
foc de la palmera, és a dir, seguim sense boques d’incendi i sense rampa, sense
solucionar el problema dels nostres majors que realment al dos per tres havien
d’utilitzar els serveis prioritaris siguen ambulàncies o taxis i el més lamentable que hem
tingut fa poca un defunció d’un veí i hem hagut de traure a aqueix difunt, de sa casa i
portar-ho al carrer Major on estava estacionat el cotxe fúnebre perquè no pot pujar fins
allí, ja això sí que és lamentable i vergonyós, però pareix que aquest, que de moment
l’equip de govern no té interès, divendres passat vam estar amb el tècnic parlant haver-
hi que problema hi havia que tardaven tant vostès a donar-nos una resolució, la
contestació d’ell, és que ho tenia allí arxivat en una carpeta i que de moment el no té cap
interès que aqueixa obra es realitze ni a dissenyar un nou projecte, aqueixes van ser les
paraules d’ell, llavors ja donada la situació després de quasi ja dos anys que li vam fer
sabedors a aquest equip de govern el gran problema, estem esperant les solucions, vostè
ens diu que sí, però aqueixa solució no arriba mai, es veu que caldrà encarregar-li la
rampa a Manises. I jo el que li voldria preguntar també finalment al senyor regidor
Martí és que, el dia 24 d’abril per a ser més exactes de 2004, que va ser quan nosaltres
presentem el problema ací a aquest Consistori, el mateix de seguida la reunió, va voler
visitar la zona i així va ser, la va visitar però resulta i va reconèixer que realment la
millor alternativa era la ubicació de la rampa per a poder solucionar el problema donada
a les estretors del carrer i a les dificultats del carrer, però ara resulta que dimarts passat,
ens ixen en premsa dient que al seu parer no és la millor solució, que ens explique el
que solució serà, si és que l’ha plantejat una solució nova o és que també ens explique,
perquè pareix el tècnic té molt d’interès en embargaments de, a embargar cases, per a
l’ampliació de carrer, jo el que també vull preguntar-li al senyor Martí, és si té algun
tipus d’interès amistós, que deu ser molt gran pel que es veu, amb el veí de Boconio
Romà. Moltes gràcies.”

El regidor-delegat de Manteniment, Sr. MARTÍN, manifesta: “Bo, la veritat és
que. Vegem començaré per asserenar un poc la contestació, perquè em semblen un poc
eixides de to les ultimes intervencions del senyor Almenar.

Mire, per a començar jo no he fet, fa mesos que no faig declaracions sobre la
rampa de Penyetes i fa 2 mes i amb la seua Secretaria perquè un diari local ha posat a la
seua boca i en la meua boca unes paraules de cap a dos mesos, amb la qual cosa jo no es
d’on ha eixit, però jo no he fet cap declaració respecte d’això.

L’equip de govern, l’alcaldessa i la resta de regidors, adoptem el compromís de
fer la rampa, li queda clar i li vaig a dir més. Les intervencions previstes en Ciutat Vella,
Vista Alegre, en Penyetes i Boconio Romà, però no sols la rampa, sinó la continuació
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amb l’empedrat, començaran al setembre i li vaig a dir més les obres de la rampa
començaran el dia 12 de setembre, no se si a les 8 o a les 8:15, però el 12 de setembre
eh. Amb la qual cosa no crec que haja d’haver-hi més dubtes, perquè ni l’equip de
govern, ni l’alcaldessa, ni la resta de l’equip de govern, ha plantejat ni ha sembrat
dubtes sobre el tema. Ja li vaig dir a la Secretària de l’Associació fins i tot a vostè li ho
he dit alguna vegada, que l’Ajuntament ha de seguir uns procediments administratius, el
passat mes aprovem el Pressupost, el passat mes aprovem el Pressupost, el pressupost
cal adjudicar les obres, eh, cal tenir-ho efectiu i adjudicar les obres amb la qual cosa
aqueix procediment que estem seguint no sols per a vostès, sinó per als veïns del carrer
Vista Alegre i per als veïns de la resta de municipis, eh, amb la qual cosa el compromís
de fer l’obra, de fer la rampa aquesta i no m’agradaria que ningú es portara fóra d’ací la
imatge que no hi ha compromís, el compromís ja ho tenim, jo no sé el que haurà eixit en
premsa ja li dic, jo vaig coincidir amb la seua secretaria, que ella se sorprenia que havia
posat a la seua boca, unes declaracions que no havia fet, a la meua em passa igual, jo he
fet declaracions fa més de 3 mesos sobre aquest tema i vull que ho sàpien i li ho dic
així, no tinc per què mentir, el compromís és ferm, eh i vull que ho sàpien, eh i per tant,
jo crec que no cal calfar més l’ambient, jo crec que tots els departament afectats, des del
regidor d’Urbanisme fins a l’alcaldessa, fins a jo mateix adquirim aqueix compromís.
Amb la qual cosa jo, sí que m’agradaria aclarir-vos aqueixa dubte que planeja, pel carrer
Penyetes i per Boconio Romà.

I respecte a l’altre tema que has comentat, vegem al carrer Boconio Romà, si no
m’equivoque, eh, jo tinc en manteniment un treballador que viu allí i he de dir-li que no
he mantingut ni una sola conversa amb ell sobre aquest tema, eh, perquè considere que
és una persona afectada i no he mantingut ni una sola conversa amb ell, eh, perquè
pense que no és el fòrum adequat l’horari de treball, per a parlar d’aquest tema, quan
està afectat, això li ho dic ja i el que sí que sabia, perquè ací van arribar altres veïns de
Boconio Romà, que jo no he tingut cap reunió amb ells, també li ho dic, espere que se li
haja quedat clar i se’ls haja aclarit els dubtes, val. Moltes gràcies.”

El veí del carrer Doctor Palos, el Sr. Enrique Yunas, diu: “Fa més d’un any li
vaig preguntar a vostè, com estava l’assumpte del desaigüe del Doctor Palos i em va dir
de seguida que això estava aprovat, que s’anava a començar, bo llavors, al cap de dos o
tres mesos van començar fer-ho, van obrir el desaigüe que no havien d’haver tocat
davant de René Marigil i de seguida ho van tindre haver de tapar, perquè ho havien fet
malament, no sé que ja estava fet, llavors van començar a obrir el desaigüe a la vora de
l’altre, llavors aqueix desaigüe van començar fer-ho i van arribar a un lloc que van
haver de venir corrent amb planxes i això, perquè aqueixa carrer està buida i ara hem
arribat a aqueix punt, ho van tancar, van aturar el desaigüe de fer-ho, perquè venia
Setmana Santa i falles, han passat Setmana Santa i les Falles i allí no han vingut a res,
llavors el que queda per fer, el que queda perquè ho tinguen en compte, està en perill,
perquè aqueixa carrer des de Benavites, cap a dalt fins al Poliesportiu, un poquet més
avall, aqueixa carrer aquesta buida completament, perquè jo sóc president d’un garatge,
del Doctor Palos i ho sé el problema que hi ha. Fa una setmana van venir 3 cobres a
veure si podia desembossar i això no té eixida no es que han fet, ho han taponat o se
n’ha anat para baix, això no té eixida, l’eixida que hi ha ve cap a la finca, i ja se’ns fica
als desaigües a nosaltres, el menys 20, bo, que són molt grossos, llavors això està a límit
i com jo estic al càrrec d’això, l’única cosa que ho sap, el veí tira l’aigua i ho tira,
llavors em toca tots els dies pam, pam, ui, ja està ple, vinga avisar al Port, això és
urgent, haver-hi que contestació em donen.”
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El regidor-delegat d’Aigües i Clavegueram, el SR. GARCÍA, manifesta: “Ací, es
va fer una obra perquè el tros que es va fer l’any passat, era una contracta que és la que
hi havia i llavors ja sabem davall, el que siga, la canonada que s’ha fet, si que s’ha fet a
consciència perquè els veïns d’ací, no tinguen problemes en diversos anys, ara el que
hem de fer és continuar, però el que ha dit el meu company Miguel Angel abans, les
coses no es fan d’un dia per a un altre, sinó que cal fer-ho amb tranquil·litat i amb
pressupost. Llavors nosaltres sabem ja com està d’ací des d’on s’acabe, del carrer
Quartell, cap amunt, sabem com està el tram aqueix, el que hem de fer ara és mirar-ho i
adjudicar-ho per a poder fer l’obra, sí que sabem com està i el que passa és que no es
poden fer totes les coses al mateix temps, hem de fer-les a poc a poc i quan es poden,
però no es preocupe vostè que tenim en compte el carrer aqueixa, perquè jo com a
regidor-delegat d’Aigües i Clavegueram, estic molt preocupat del tema d’on s’acabe per
a dalt perquè es com està el tema aqueix i es que la cobra que de tant en tant està ací
perquè es posa això taponat i llavors el que hem de fer com més prompte millor és
arreglar-ho, però vostè no es preocupe que si que estem en això i com més prompte
millor, haver-hi si aqueixa obra la continuem perquè els veïns d’ací estiguen tranquils,
que jo es que el desaigüe aqueix està molt malament.”

El veí del carrer Doctor Palos, el Sr. Enrique Yunas, indica: “Cal veure ací el
desaigüe, ho mirem ben més de mil veïns, més de mil i que no tinga desaigüe i el
desaigüe que cal se’n va per davall de terra d’ací cap enllà, em sembla que és urgent,
això no pot dir que no hi ha pressuposat, quan em van dir que ja hi havia Pressupost per
a fer-ho, ja fa anys, perquè això ve ja del menys 10 anys, no d’1, de 10.”

El regidor-delegat d’Aigües i Clavegueram diu: “Li vaig a dir una cosa, nosaltres
no sabíem el que hi havia ací, no sabíem el que hi havia ací, vam fer el tros aqueix, que
era el Pressupost que teníem l’any passat, per a fer el tros que es va fer, ara ja sabem el
que hi ha, ara els tècnics saben els diners que s’ha de pressupostar, per a fer ja el que
falta, sabem el que hi ha perquè no ho sabíem, llavors el que hem de fer ara és
pressupostar-ho i fer-ho, però amb la major urgència possible, perquè sabem el que hi
ha ací, vostè tranquil que això ho farem com més prompte millor, el que passa que en
aquest poble tant a Sagunt, com el Port hi ha molts carrers, no Doctor Palos, que tenen
molts anys i ací les canonades que hi ha això era de formigó i el formigó que es feia
llavors tenia una durada de 40 anys i no, i s’han passat els 40 anys i ara el que passa és
que això es desintegra i el que hem de fer, però a poc a poc, no aquesta, a poc a poc
cada any, si podem fer 3 o 4 carrers, a Sagunt, tant com al Port, el que hem de fer això,
no està ni aquella, sinó estem fent totes les urgències, que ens sorgeixen ara i a l’any
que ve si es poden fer abans, fer la de Doctor Palos perquè és urgent.”

La senyora alcaldessa indica: “Gràcies, si li sembla, si és del mateix tema, vinga
vostè un matí i parla amb ell i amb el tècnic encarregat del tema, eh, si li sembla,
gràcies.”

El veí Joaquín Aparicio diu: “Bona vesprada, vull preguntar-li al senyor Chover,
pels camions articulats de 4 o 5 aqueixos que al meu parer aparquen il·legalment en
Francisco de Borja, a l’av. d’Aragó, és tot un espectacle veure-ho girar a la rotonda de
la Barca, alguns s’atreveixen a més i van a la rotonda de l’Àncora i agafen l’av. del
Mediterrani, estic parlant de camions articulats industrials de 4 i 5 aqueixos, que ens
explique com va el tema el projecte del pàrquing, 7 aqueixos també, per a veure com va
el tema. I també al senyor Martín que crec que és el responsable de Medi Ambient, vull



141

preguntar-li si té ja l’homologació, que tipus de residus o un informe tècnic que ens
parle dels residus que vostè està ficant a les places en concret a la plaça Francesc de
Borja i també a la plaça que hi ha en el Mercadona, no es com s’anomena la plaça, estan
ficant vostès residus enquitranades, llavors que m’explique per què i si té algun informe
tècnic que avale que aqueix tipus de residus és el lloc òptim per a enterrar-ho després
tirar-li una capita de terra i plantar uns arbres, jo vull que vostè m’informe sobre quina
catalogació té aqueixos residus, si no passa res si sap quelcom del tema, perquè és una
nova moda enterrar els residus d’asfaltats a les places, si sap quelcom.”

El regidor-delegat de Medi Ambient, Sr. MARTÍN, manifesta: “Bé, crec que va
ser a l’audiència, en una audiència on crec que ho plantege vostè o i veurem jo el que he
esbrinat del tema, el que s’estava enterrant són les restes del fresatge, quan s’arregla
algun carrer i tal, però no obstant, aquest matí precisament hem estat amb els tècnics i
els he comentat que l’idoni per a aqueix tipus de residus encara que no siga perillós, és
que tenim una planta de residus el castell, davant de la pedrera, una planta de runes i tal
i que és el lloc adequat perquè en aquest cas l’empresa adjudicatària d’aquest servei que
durant aquest temps ha sigut si no m’equivoque PAVASAL, vaja allí i els deix allí, amb
la qual cosa, aqueix tema no tornarà a succeir, eh. No és molt el que s’ha fet, intentarem
recuperar el que podem, eh, però anem tots els indicis , anem jo no tinc ací mateix un
informe, però tots els indicis que no són contaminants i perillosos, però a mi tampoc
m’agrada que es tiren a les places i es tiren en solars públics, dotacionals, moltes
gràcies.”

El regidor-delegat de Transports, el Sr. CHOVER, indica: “Bé, simplement
comentar que el plec de condicions per al concurs d’adjudicació de l’obra de la
concessió d’obres públiques, del parc de camions, es va prendre en el Ple del mes
passat, està en exposició pública, porta una sèrie de tramitació que ha de complir-se,
està en exposició públicament i automàticament, quan acabe el termini d’exposició
pública, es publicarà en el diari oficial i hi haurà un termini determinat per a presentar
pliques, en el moment que això ocórrega que serà per a finals del mes que ve es podrà
obrir les pliques i adjudicar l’obra, eh, i a partir d’ací hi haurà un temps determinat per a
la construcció, espere que no s’allargue massa, evidentment la pretensió de l’equip de
govern, amb el pàrquing de camions en marxa la tolerància siga zero en qualsevol tipus
de camions que aparquen a la ciutat en aquest moment hi ha una situació, ja prolongada
durant molt de temps i sí, jo també veig els camions aparcats al vial internuclis davant
del cementeri i també, però clar hem de portar un procediment i que no pot anar més de
pressa, o siga que els terminis estan en marxa i aqueixos terminis es van a complir
estrictament, vaja.”

El Sr. MORCILLO manifesta: “El que ocorre que els camions aparcats en
qualsevol lloc per exemple, al barri Pare Jaime, camions de 40 tones, carregades de
bobines de SIDMED, junt amb els centenars de cotxes aparcats en els passos de zebra i
en les rampes d’accessibilitat que s’han fet, es compareixen poc amb la bondat de la
policia que abans la Regidor assenyalava que teníem en el nostre poble. Bé, aquest
poble que ja abans en el debat, crec que s’ha portat magníficament per part del PP i per
part de l’equip de govern, sobre l’aigua, assenyala un poc la complexitat del municipi en
què vivim, és a dir tenim un poble que no estem, ho esteu fent, qui esteu governant ara i
qui heu governat abans, la gent que ha estat a l’oposició, la gent que està en
l’Associació de veïns, als Sindicats i el resultat és el que tenim, tenim de tot, ens pot
passar el millor i el pitjor, tenim llocs de treball, sembla que el futur és que tindrem més
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llocs de treball, però també tenim una sèrie d’instal·lacions que són perilloses,
potencialment perilloses i que com s’han posat amb el resultat de les forces d’aquest
poble, ací està, llavors ací tenim Fertiberia, la fàbrica d’oxigen, tindrem la
reclassificadora, tindrem la tèrmica, ASLAND, l’altre més un altre, és a dir, tenim tot
això i tot això que dóna llocs de treball, també dóna riscos, des d’algun lloc, com per
exemple des de Comissions Obreres, hem dit des de sempre que tot no valia per a fer el
desenvolupament sostingut, però el resultat és el que és, i no ho dic com a crítica, el
conjunt d’aquest poble, dóna com a resultat el que tenim, però jo crec que algunes
vegades caldrà començar a posar límit a les coses i per exemple jo crec que en el debat,
que jo he assenyalat que hi havia abans, comença a configurar-se que potser el poble no
pot créixer indefinidament entre altres raons perquè no tindrem aigua, perquè caldrà
repartir l’aigua, perquè sembla que s’acosta l’escassetat equitativament entre tots i per
tant no tindrem tota la que vulguem per a anar nosaltres, perquè siguem privilegiats o
més guapos, és a dir, la sostenibilitat és una cosa, que cal aplicar i que cal començar a
racionar l’hora de... aquests dies està en la polèmica del carrer el tema de les cendres
famoses que van portar d’Astúries, donant la volta tot el mediterrani i que sembla que
volen que aterren ací, a la fàbrica en ASLAND, per a reciclar-les o afegir-les al ciment,
pel procediment, cal tenir clar una cosa sinó s’haguera donat les llicències per a fer una
instal·lació adequada a cremar residus, vernissos, farines càrnies, etc., etc., ara ni si
vulga hi haguera hagut la possibilitat que vingueren aqueixes cendres a aturar ací, però
la Conselleria va donar permís i és més, quan havíem d’haver opinat des d’aquest
Ajuntament, havíeu d’haver-ho fet els que governàveu, respecte d’això de si es donava
o no es donava aqueixa llicència el govern anterior que no donen res, va traure un
Decret Llei suprimint la necessitat voler dels Consistoris s’exercira la potestat que
tenien de posar traves a aqueixes instal·lacions i per tant, vull dir, que res ocorre
gratuïtament, ocorren perquè les coses han vingut així i açò supose que al final a poc a
poc aprendrem que tot, repetisc tot, no va.

Bé el resultat és que ací tenim la qüestió i la polèmica fins ara no era com
protegíem als veïns, com protegíem la salut dels treballadors, la polèmica ha sigut un
embrancament per qui té raó o qui no té raó, qui ha dit que es porten, qui ha dit que es
manen, el viatge del vaixell va començar fa 5 anys i és una herència que agafa el govern
que hi ha ara, que haurà de solucionar, com una altra herència  potser positives a rebre,
però que no obliden els que no estan governant ara, que el vaixell ho van posar en
marxa ells i ho dic perquè potser el to del debat que ha tingut amb l’aigua, repetisc ha de
ser el to que permeta que es discutisca al vaig poblar per a trobar solucions i en aquests
moments si tenim un problema i és el problema de les cendres i un altre contaminants
que puguen venir al conjunt, heu d’emplaçar a la ciutadania per a la calma i la
tranquil·litat i perquè les coses es debaten com hagen de debatre’s i en aqueix sentit el
Ple, en l’entorn de les instal·lacions que he citat abans de les farines càrnies, de
l’adequació d’ASLAND en el qual es demanava entre altres coses, la derogació del
famós decret que permetia que els Ajuntaments no tingueren potestat sobre el que vènia
als seus Municipis i com es va aprovar en aquell Ple, supose que és qüestió de què el Ple
es pose en marxa i es comence a treballar, més encara, si les cendres vénen com no
estan d’acord de si és bones o roïnes, el que sí que hi ha són dubtes seriosos de què
siguen inerts, hi ha dubtes seriosos o almenys conforme ha passat les coses tenim
almenys en Comissions Obreres, seriosos dubtes que aqueixes cendres, dic faries que
estic pensant, que aqueixes cendres, no siguen contaminants i d’ací l’emplaçament que
fem és que aquest Ajuntament com ha fet en altres ocasions, la A7 berterol del pic els
Corbs, es mulle, assumisca la seua responsabilitat no el seu equip de govern, els 25 que
esteu allí triats pel vaig poblar i si ací vénen les cendres sigueu els primers en
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encapçaleu l’oposició a què arriben si fa falta aturant els camions en la carretera
acompanyats de la gent del poble, ací no pot venir tota la merda que vulguen i hem
d’aprendre la lliçó i no aconseguir que s’instal·len tot el que vulguen, el creixement és
finit, no ens pot valdre tot el que vulguen portar i per a fer-nos valdre aqueix dret
conseqüent amb l’agenda 21, que esteu encabotats, estem encabotats a desenvolupar cal
posar fre, però per a posar fre, hem de fer valdre la nostra opinió i sou el que heu
d’encarir aqueixa opinió.”

El veí del municipi, Sr. Ricardo RUIZ, diu: “Bona nit, o bona vesprada millor
dit, al final es van a tenir que canviar les pliques de l’aparcament jo sabia que
l’aparcament era l’aparcament de tots, però per desgràcia ara, però per desgràcia ara, es
van a tenir que tornar a reformar a fi de poder vendre-les o al final de tot açò igual
haurem d’arribar a llogar-les perquè és la millor solució, però en principi al seu dia ja
vaig dir que aleatòriament s’havien d’haver fet l’elecció de les places en una part i en
una altra a fi que la zona, tinguera prou cobertura i tinguera d’alguna forma un accés de
tots i major excel·lència no ha sigut així, la part que correspon a l’Ajuntament, continua
estant on estava i com a fi de tot açò, que no s’han venut encara, el plantejament, era el
que amb els diners de les places es reformara el que és dalt del jardí, és llegíssim, això
ja no es pot aguantar-se, els arbres s’estan morint i clar si no es ven, el jardí no es va a
reformar mai i el problema és el jardí, o siga, que això és un negoci els sabem tots però
el jardí si no es ven, si anem a aqueixa qüestió, el jardí seguirà així per a tota la vida,
llavors que diria, jo en principi mai he dit que l’aparcament no siga del poble,
l’aparcament és del poble, però cal tenir uns criteris comercials, a fi que això es venga i
s’explote en condicions, però per desgràcia segueix com estava i resulta que una part
que és la de lloguer sí que funciona i no se si hi ha 35 o 40 cotxes ja llogant i
segurament continuaria pujant perquè resulta que fa anys que demanem nosaltres aquest
aparcament i crèiem que l’aparcament seria rendible i ho és en lloguer, i per la política
dels vots, va passar que es va fer abans al Port i al Port no és rendible i ací està aquell
aparcament buit i nosaltres tenim aquest que està funcionant, en fi aqueix és el tema, és
que els projectes han d’anar on es necessiten moltes vegades i no on estan els vots, però
ací estem encara amb el tema del jardí i de l’aparcament i tant de bo se li d’una amb
aqueix jardí, ens socarrem allí, això és un solàrium i jo em negue que continue sent un
solàrium i ací tenen solució definitiva i lògica a fi que realment les places l’escomés que
té que és vendre-les es faça, es venguen de veritat, en principi jo pensava que a meitat
d’anys igual haguera sigut conseqüència que s’hagueren pogut vendre i un poc menys,
6.000 euros i 25 anys, perquè qui és la que deixa una plaça d’aparcament a 50 anys als
fills, i que fills es queda a viure amb el pare o prop, o siga és exagerat i això cal
mesurar-ho tot perquè això funcione millor i parlar un poc més, el tema és aqueix i
després això de dalt, és que per descomptat, anem ni el turisme nòrdic o ve ací a veure
idees que isquen a fi que això se solucione.

Felicitar-los amb el tema de la carretera, perquè al cap i a la fi s’ha desbloquejat
i espere que hi haja un bulevard en condicions, però tant de bo aquest poble en compte
de patir, comence ja a gaudir de ser un poble europeu, com déu mana i amb ganes i amb
idees, i no com estem, que hi ha vegades que som la rialla i crec jo que açò no ha de
seguir així, res més moltes gràcies.”

El regidor-delegat de Manteniment, el Sr. MARTÍN, exposa: “Vaig a ser el més
ràpid possible. Vegem, el problema, jo crec que un dels problemes fonamentals de
l’escàs èxit de l’adjudicació, no és una venda, és una adjudicació de places a 50 anys.
Una adjudicació per 9.000 euros. Jo crec que ve, resideix fonamentalment en el sentit de
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la propietat que té la gent. I fonamentalment que la gent no acaba d’entendre que això és
una espècie de lloguer a 50 anys. I jo li vaig a fer una operació ràpida. Perquè també, a
part dels comentaris, també hi ha hagut al carrer molts comentaris un poc dissuadint a la
ciutadania aquest tipus de, a l’accés d’aquest tipus d’aparcament. Mire, la plaça
d’aparcament de lloguer que fa l’adjudicatari està xifrada en 55 euros, 55 euros. El que
seria aqueixos 9.000 euros durant 50 anys ve a eixir un preu fix de 15 euros al mes. Si a
això li sumem els 15 euros, en aquest cas, de despeses generals de l’aparcament, tenim
el resultant que qualsevol persona que haguera accedit, ja enguany, s’haguera estalviat
25 euros cada mes, 25 euros cada mes.

La gent no ha optat perquè pensa que no, o no acaba de veure aqueixos 50 anys,
possiblement. Estem treballant per a millorar això, i al final no sabem si es tornarà a
traure de cara únicament al que és la ciutadania o obrirem la porta perquè tinga la
possibilitat alguna empresa d’accedir ací. Amb la qual cosa, lamentablement al final,
igual el ciutadà acabarà pagant els preus aprovats a l’aparcament i li costarà 25 euros
més, m’imagine que anirà creixent amb l’augment de les despeses de manteniment, i
hauran perdut aqueixa oportunitat. Però desgraciadament l’adjudicació per part de
l’Ajuntament, nosaltres no podem vendre aqueixes places, aqueix subsòl no podem
vendre-les, i per tant, hem d’optar d’aqueixa manera. Moltes gràcies.”
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